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هفته نامه اقتصاد                                          ى   سیاسى   اجتماعى   ورزشى

شماره 

254 رهبر معظم انقلاب اسلامى:

حجت الاسلام اژه ئى 
بناى نخبگى و 

نخبه پرورى را بر 
شالوده هاى محکم ایمان 

و انقلاب استوار ساخت

عناوین خبر ها

 راه رونق بورس از بانک مرکزى 
مى گذرد

9

ثبت نام مجدد در طرح اقدام ملى مسکن 
در شهرهایى که فاقد زمین بوده یا 

ثبت نام نداشتند

13

  حذف کامل کنکور غیرممکن است
10

نقش مهم کتابخانه ها شکل گیرى «مکان 
سوم»  در زیست اجتماعى است

14

موساى سلحشور به ابراهیم حاتمى کیا 
رسید

11

توسعه پایدار منطقه با حضور فعال مجتمع  
فولاد مبارکه

15

شرط قرارگاه خاتم براى آغاز عملیات 
اجرایى انتقال آب حوضه  به حوضه

12

رونمایى از کتاب 
شاخص هاى مکتب سلیمانى

2

حمایت از تولید در راس ماموریتهاى 
بانک سپه خواهد بود

6

فرمانده نیروى هوایى ارتش:
امنیت آسمان کشور را تامین کرده ایم

3

بانک صنعت و معدن در سال جهش 
تولید از هیچ کمکى در راستاى حمایت 

از تولیدکنندگان و کارآفرینان دریغ 
نخواهد کرد

7

خدمات غیرحضورى ایساکو  ادامه دارد
موفقیت موتور خودروى شاهین در 

آزمون هاى عملکردى

4

روزهاى خوبى در انتظار تولیدکنندگان 
گاز است

8

ترخیص 800 هزارتن کالاى اساسى از 
گمرکات کشور

5

مراسم بیست و هشتمین دوره هفته کتاب 
جمهورى اســلامى ایران و روز گرامیداشــت 
«کتاب، کتابخوانى و کتابدار» با پیام هایى از رئیس 
مجلس شــوراى اسلامى، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامى و سخنرانى دبیرکل نهاد کتابخانه هاى 

عمومى کشور به صورت مجازى برگزار شد.
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانى نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور، مراسم بیست و 
هشتمین دوره هفته کتاب جمهورى اسلامى 
ایران و روز گرامیداشــت «کتاب، کتابخوانى و 
کتابدار» با شعار «دانایى، مانایى» شنبه 24 آبان 
از محل کتابخانه مرکزى پارك شهر تهران و از 
طریق ارتباط زنده با ادارات کل 31 استان  کشور 

به صورت مجازى برگزار شد.
در این مراســم محمدباقر قالیباف رییس 
مجلس شــوراى اســلامى با صدور پیامى روز 
بزرگداشــت «کتاب، کتابخوانى و کتابدار» را 
تبریک گفت. قالیباف در بخشى از این پیام که 
توسط حجت الاسلام غلامرضا قاسمیان رییس 
کتابخانه، موزه و مرکز اســناد مجلس شوراى 
اســلامى قرائت شــد، عنوان کرد: لازم است از 
فعالیت درخشان و موثر کتابداران عزیز سراسر 
کشور قدردانى شایســته اى صورت گیرد و به 
مسائل شغلى این عزیزان که حقیقتاً «سفیران 
فرهنگ و هنر» در سراســر کشور از شهرهاى 
بزرگ تا دورترین روستاها هستند، به طور ویژه 
توجه شود. ما باید از ظرفیت فرهنگى و فکرى 
کتابداران در سراسر کشور بیشتر استفاده کنیم. 

سال ها موانست این فرهیختگان ارجمند با کتاب 
و کتابخوانى، این ظرفیت بالقوه را ایجاد کرده است 
تا از آنها براى ترویج کتابخوانى و تشویق مردم به 
مصارف فرهنگى هدفمند به خصوص در فضاى 
مجازى استفاده شود. ما باید کتابداران را به مردم 
معرفى کنیــم و از آنها بــراى ترویج فرهنگى 

کتابخوانى کمک بگیریم.
وى افزود: اقدامات بسیار خوبى در سالهاى 
اخیر در نهاد کتابخانه هاى عمومى کشور براى 
هماهنگ سازى کتابخانه ها با نیازهاى روز به انجام 
رسیده است؛ این نهاد در این مدت با خوش فکرى، 

درایت و آینده نگرى در تلاش بوده است تا از تمام 
ظرفیت هــاى کتابخانه هــا اســتفاده کند و 
گزارش هاى ارائه شــده در این خصوص، بسیار 
امیدبخش و خوشحال کننده است و جاى تبریک 
دارد. این روند باید با هماهنگى تمامى دستگاه هاى 
مربوط گسترش پیدا کند، ولى از جهت ساختارى 
تا رسیدن به نقطه قابل قبول فاصله زیادى داریم 
که در یک فرصت دیگر باید به آن پرداخت یکى 
از دو اولویت تاکیدى مقام معظم رهبرى در پیام 
ایشان در افتتاحیه مجلس شوراى اسلامى در 
حوزة فرهنگ کشور است. مجلس با تمام توان از 
اقدامات پیشــرو و اثربخــش در حوزة فرهنگ 
حمایت مى کند و حمایت از کتابخانه هاى عمومى 
و رفع مشکلات شغلى کتابداران را یکى از وظایف 
اصلى خــود در حوزة فعالیت هــاى فرهنگى 
مى دانیم و مطئنیم حمایــت از این فعالیت ها 
تاثیرى مســتقیم و کم نظیر در ارتقاى فرهنگ 

عمومى کشور خواهد داشت.
کتابداران حلقه اتصال مخاطبان و میراث 

فرهنگ مکتوب ما هستند
سید عباس صالحى وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامى در بخشــى از پیامى تصویرى که به 
مناسبت هفته کتاب و روز گرامیداشت «کتاب، 
کتابخوانى و کتابدار» به این مراسم ارسال کرده 
بود گفت: هفته کتاب را به همه کســانى که در 
حوزه فرهنگ مکتوب تلاش هاى وافرى داشته و 
دارند تبریک عرض مى کنم؛ همچنین به طور 
خاص روز کتابدار را به کتابداران عزیز تبریک مى 

و عالم گیر کرونا بوده است. هم اینک که مراسم 
روز کتابدار را با این شرایط برگزار مى کنیم تعداد 
زیادى از اعضاى خانواده هاى همکاران ما همچون 
بسیارى از مردم شریف میهن مان با این بیمارى 
خانمانسوز دســت و پنجه نرم مى کنند که از 
خداى متعال شفاى همه بیماران در سطح کشور 

و جهان و دفع این بیمارى را مسألت دارم.
وى افزود: تلخى دیگر ســالى که گذشت، 
تعطیلى و کاهش فعالیت هاى حضورى فرهنگى 
و خدمات کتابخانه اى در مدت مدیدى از این سال 
به دلیل همان بیمارى بوده اســت. اشــتیاق و 
دلتنگى اعضاى کتابخانه هاى عمومى و اغلب 
کتابداران براى حضور در کتابخانه ها از سویى و 
ضوابط لازم الاجرا براى جلوگیرى از گسترش 
این بیمارى، باعث تعطیلــى یا کاهش بخش 
وســیعى از فعالیت هاى فرهنگــى و از جمله 

کتابخانه هاى عمومى شد.
ثبت برگ زرینى در ترویج کتابخوانى از 

سوى کتابداران
مهدى رمضانى در این مراسم ضمن تبریک 
به مناسبت فرارسیدن ایام ماه ربیع الاول و آغاز 
بیست و هشتمین دوره هفته کتاب جمهورى 
اسلامى ایران طى سخنانى گفت: هفته کتاب 
امسال را که به شعار پرمفهوم ”دانایى، مانایى“ 

گویم. امســال هفته کتــاب و روز کتابدار را در 
شــرایط خاصى برگزار مى کنیم؛ شرایطى که 
فضاى کرونا همه زیست اجتماعى، فرهنگى و 
اقتصادى ما را تحت تاثیر خود قرار داده؛ از جمله 
حــوزه فرهنگ و به طور خــاص حوزه کتاب و 

کتابخانه.
وى افزود: اگرچه دوره کرنا مصیبت بوده و 
هنوز هم پر آفت و پر مصیبت است، اما ما مى توانیم 
از کنار این انباشــت از مســائل و مشــکلات، 
فرصت هاى جدیدى را براى زیســت فرهنگى 
خودمان و به طور خاص حوزه کتاب و کتابخوانى 
پیدا کنیم. مجدداً از مسئولان نهاد کتابخانه هاى 
عمومى کشور و دبیرکل محترم، هیئت امناى نهاد 
کتابخانه ها، مدیران استانى و ستادى و به طور 
اخص از کتابداران عزیز که در خط مقدم ارتباط 
بین حوزه مخاطبان و حــوزه میراث فرهنگى 
مکتوب ما قرار دارند و در این حلقه اتصال تلاش 
مى کنند که فرهنگ مکتوب ایرانى بتواند جایگاه 

خود را بیش از گذشته پیدا کند، سپاسگزارم.
کتابداران فصل جدیدى از خدمات 

فرهنگى به جامعه را رقم زدند
علیرضا مختارپور، دبیرکل نهاد کتابخانه هاى 
عمومى کشور، در این مراسم با گرامیداشت یاد 
علامه طباطبایى طى سخنانى گفت: کتابداران و 
کارکنان و همکاران عزیز کتابخانه هاى عمومى 
کشور با بزرگداشت نام و یاد مفسر کبیر قرآن، 
حضرت علامه طباطبایى بیست و چهارم آبان 
روز کتاب کتابخوانى و کتابدار را به شما عزیزان 
تبریک مى گویم. اگر سال کتابخانه هاى عمومى 
را از 24 آبان ماه ســال قبل تا 24 آبان ماه سال 
جارى در نظر بگیریم سال گذشته از جهاتى سال 
ناگوارى براى این کشــور بوده است. مهم ترین 
جنبه ناگوار بودن ســال گذشــته، بیمارى و 
درگذشت جمعى از مردم شریف کشورمان، اهالى 
فرهنــگ و ادب و از جمله خانــواده تعدادى از 
کتابداران و همکاران کتابخانه ها و نیز برخى از 
اعضاى کتابخانه هاى عمومى در اثر بیمارى جدید 

مزینّ اســت و همچنین روز پراهمیت ”کتاب، 
کتابخوانى و کتابدار“ را به همه جهادگران عرصه 
فرهنگ، کتابداران، کتابخوانان و کتاب دوستان 
تبریک عرض مى کنم؛ رویدادى که بى شک براى 
اهالى کتــاب، مهم ترین اتفاق فرهنگى قلمداد 

مى شود.
وى افزود: کتاب، با فرهنگ ایرانى و اسلامى 
ما عجین است و به همان اندازه که اندیشه و خرد 
داراى حرمت اســت، کتاب و نویســنده، ناشر، 
خواننده و کتابدار و خدمت گزاران این عرصه نیز 
اهمیت مى یابند. اهمیــت کتاب و کتابخوانى 
آنچنان بالاست که مقام معظم رهبرى که خود از 
اهالى اندیشه و از شیفتگان کتاب و کتابخوانى 
هستند، همواره در این خصوص دغدغه داشته و 

آن را در سخنان خویش ابراز کرده اند.
معاون توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانى 
نهاد تأکید کرد: بى شک، تبدیل کتابخوانى به 
فرهنگ عمومى و تبیین آن به عنوان ضرورتى 
اجتناب ناپذیر، صرفاً از طریق توجه رسانه اى و 
اجراى برنامه هایى نمادین در این هفته، فراگیر 
نخواهد شــد و نیاز به فرهنگ سازى، همکارى 
همــه جانبه متولیــان این امــر، برنامه ریزى 

بلندمدت و کار فرهنگى مؤثر و مفید دارد.
ادامه در صفحه 14

در مراسم ملى گرامیداشت روز «کتاب، کتابخوانى و کتابدار» مطرح شد؛

کتابخانه مرکز راهبردى تبادلات فرهنگى با راهبرى کتابداران است

رونمایى از کیت ایرانى 
تشخیص سریع کرونا

سرمقاله

تعهد کاري    د ر مسیرمبارزه 
با ویروس کووید 19

با رعایت فاصله اجتماعى ، ماسک زدن ، شستشوى مرتب 
دستها به کادر درمانى و خودمان خدمت کنیم.

در شرایطی که جهان درگیر ویروس کووید 19  است آیا 
نمی خواهیم با برنامه ریزي دقیق و عملیاتی به فکرنجات خود 
و نیروى امدادى باشــیم فردا دیر است فقط عملکرد خوب ما 

مى تواند جامعه را از شّر این ویروس منحوس نجات دهد .
حضرت علی (ع) میفرمایند: گناه نکردن بهتر از توبه کردن 
است، آیا بیمار نشدن بهتر از مداوا یا فوت نیست!؟ چه بهتر که 
بتوانیم با اقدامات معقول از اجتماعات، مراکز پرتردد دوري و 
در محل امن منزل، برنامه هایمان را دنبال کنیم و امیدواریم 
دولتمردانمان به فکر ســاماندهی شرایط مطلوب براي قشر 

محروم و ضعیفی که حقوق بگیر دولتی نیستند باشند.
 ادامه در صفحه آخر

مهد    ى میرحید    رى
مد                    یر عامل و سرد                        بیر

03

ن 
یرا

هر
ش

sh
ah

rir
an

 
29 

اره
شم

شماره 30
28 مرداد 1396
قیمت 1500 تومان

از ایرانه خانم تا ایران جوان با 
پیمان سلطانی

همیشهازپخشنابجاوبیاجازهقطعه"ایرانجوان-وطنم"ناراضیبودهام.
فهمموسیقیخوبودرستیکیازبحرانهایجدیجهانامروزاست

منتشــر شد

صفحه 6 



 قوه قضائیه در همایش دادستان هاى سراسر کشور:
باید با کسانى که دنبال مختل کردن 
امنیت کوچه و خیابان هستند بدون 

اغماض برخورد شود
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه 
نمى شود با امنیت شوخى کرد و این 
خط قرمز ماست، گفت: کسى که 
کیف قاپى مى کند و موبایل مردم را 
مى دزدد با او بایــد برخورد قاطع 

کرد.
به گزارش مرکز رســانه قوه 
قضائیه، آیت االله ســید ابراهیم رئیسى در نوزدهمین نشست 
سراسرى دادستان هاى عمومى و انقلاب، نظامى و ویژه روحانیت 
که با عنوان «نقش دادستان ها در حفظ امنیت و حقوق عامه و 
حمایت از تولید» برگزار شد، افزود: امنیت خط قرمز ماست و 
هیچ گونه ناامنى قابل تحمل نیست، مردم باید در هر شرایطى 
احساس امنیت کنند و هم نیروى انتظامى و هم دادستان ها باید 
براى تأمین امنیت اجتماعى اجازه ندهند افراد شرور میدان و 

مجالى براى شرارت پیدا کنند.
ارفاقات قانونى شامل اشرار، سارقان  و زورگیران 

حرفه اى و سابقه دار نمى شود
رئیســى ادامه داد: ارفاقات قانونى شامل اشرار، سارقان و 
زورگیران حرفه اى و ســابقه دار نمى شود و با کسانى که دنبال 
مختل کردن امنیت کوچه و خیابان هستند و در دل مردم رعب 
و وحشت ایجاد مى کنند، باید قاطعانه و بدون اغماض برخورد 

شود.
وى، «قضاوت» را «مهندسى اجراى قانون» دانست و گفت: 
قاضى در جریان رســیدگى به پرونده و صدور حکم به قوانین 
مختلف استناد مى کند و همه داشته هاى علمى خود را به کار 
مى گیرد و به همین دلیل است که برخى آراى قضایى در مراکز 
پژوهشى و تحقیقاتى به عنوان دکترین مطرح و مبانى صدور 

آنها بررسى مى شوند.
بدون توجه به مبارزه با فساد، رونق تولید تحقق 

نمى یابد
رئیس قوه قضائیه با اشاره به نقش دادستان ها در حمایت 
از تولید و با بیان اینکه حمایت از تولید از اولویت هاى دستگاه 
قضا در سال 99 عنوان شده، تصریح کرد: فساد از موانع تولید 
اســت و بدون توجه بــه مبارزه با فســاد، رونق تولید تحقق 

نمى یابد.
رئیسى اظهار داشت: رشوه، رانت خوارى و فساد هرگز با 
رونق تولید سازگارى ندارد و این وظیفه همه بخش هاى قضایى 
و به ویژه دادســتان هاست که با همکارى بخش هاى مختلف 

اجرایى زمینه هاى امنیت اقتصادى را در کشور فراهم کنند.
وى بر لزوم توجه دادستان ها به صیانت از حقوق عامه نیز 
تأکید کرد و افزود: رهبر معظم انقلاب در هفتم تیر ماه بر حفظ 
حقوق عامه تأکید کردند و اقدامات خوبى هم در زمینه صیانت 
از حقوق مردم در حوزه ســلامت، محیط زیست، آب و هوا و 
خاك صورت گرفته که باید به طور جدى پیگیرى شود و نباید 

اجازه داد احدى متعرض حقوق مردم شود.

شاخصه هاى حکمرانى خوب 
به روایت رئیسى

رئیس قوه قضائیه با تأکید بر لزوم تبیین شــاخص هاى 
حکمرانى بر اســاس مبانى اسلامى و وجه تمایز آن با مبانى 
نظرى غرب، گفت: غربى ها با تشویق کشور ها به پیوستن به 
قرارداد ها و نزدیک شــدن به معیار هاى سیاسى و اقتصادى و 
فرهنگى تعریف شده از سوى آنها، مى خواهند حکومت ها را با 

نظام حکمرانى مورد نظر خود منطبق کنند.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، سید ابراهیم رئیسى 
که از طریق ارتباط تصویرى در آیین افتتاحیه دومین همایش 
علمى تبیین حکمرانى اسلامى سخن مى گفت، بر ضرورت 
آینده پژوهى درباره ابعاد و پیچیدگى هاى حکمرانى در نظام 
جهانى و تبیین شاخصه هاى حکمرانى در تراز اسلامى تأکید 

کرد.
رئیس قوه قضائیه از عقلانیت، مشارکت، حقوق مساوى، 
مسئولیت پذیرى و شفافیت به عنوان برخى از شاخصه هاى 
یک حکمرانى خوب یاد کرد و گفت: این شاخص ها باید مورد 
مطالعه قرار گیرد تا چیستى و معنا و مفهوم هر یک از آن ها به 
خوبى درك شــود. آیت االله رئیســى با تأکید بر لزوم طراحى 
نظامى مبتنى بر فقه، شریعت و حکمت، گفت که در طراحى 
این نظام باید اصول تغییرناپذیرى همچون معنویت، عقلانیت، 
اخلاق، عدالت، آزادى و استقلال مورد توجه قرار گرفته شوند.

 در شــکل گیرى دولت اسلامى باید به پیوند ارزش ها با 
روش ها توجه شود تا هر ابزارى براى حکمرانى مورد استفاده 
قرار نگیرد. رئیس دســتگاه قضا از عقلانیت، معنویت و مردم 
باورى به عنوان شاخصه هاى مهم در حکمرانى ولایى یاد کرد 
و گفت: وقتى ما از مردم باورى سخن مى گوییم، تأکید ما مبتنى 
بر نگاه امامین انقلاب اسلامى به مردم است که نقش مردم را 
مهم و خواســت و رأى آن ها را تعیین کننده مى دانستند؛ نه 

امرى تشریفاتى.
رئیس قوه قضائیه در آیین شــکرانه بهره بردارى از 150 
هزار اشــتغال ایجاد شده توسط ستاد اجرایى فرمان حضرت 
امام (ره) در سال 99،  حاضر شد و از تلاش هاى این ستاد در 
حوزه اشــتغال و تولید تقدیر کرد و آن را تحقق منویات مقام 

معظم رهبرى دانست.
رئیسى با بیان اینکه «فقر محصول بى عدالتى اجتماعى 
اســت»، تصریح کرد: راهکار مقابله با فقر و فساد و تبعیض، 
اجراى عدالت است و فقر با عدالت گسترى کاملاً از بین مى رود.

رهبر انقلاب در پیامى درگذشت حجت الاسلام جواد اژه اى، مؤسس سمپاد و از فعالان عرصه پرورش نخبگان جوان کشور را تسلیت گفتندخبـــــر

درگذشت مجاهد ممتاز
خبـــــر

حجت الاســلام دکتر جــواد اژه اى، 
مؤسس سازمان ملى پرورش استعدادهاى 
درخشان (سمپاد) روز گذشته به علت ابتلا 

به کرونا در 72 سالگى درگذشت.
 حجت الاسلام والمسلمین اژه اى، داماد 
ارشد شــهید آیت االله دکتر بهشتى و برادر 
شــهید على اکبر اژه اى از شــهداى فاجعه 
انفجار حزب جمهورى اسلامى، صبح روز 
گذشــته دار فانى را وداع گفــت و به برادر 
شهیدش پیوســت. رهبر معظم انقلاب با 
صدور پیامى ضمن تســلیت درگذشــت 
حجت الاســلام جــواد اژه اى، تشــکیل 
انجمن هاى اســلامى دانشجویان در اروپا، 
تشکیل مدارس اســتعدادهاى درخشان 
کشــور، مدیریت پدرانه بر مجموعه هاى 
نخبگانى جوان و سازنده در دوران طلایى 
مدال آورى هــاى علمى بین المللــى را از 
یادگارهاى بى هماننــد این چهره علمى- 

فرهنگى توصیف کردند. 
رهبر معظم انقلاب در بخش دیگرى از 
پیام شان حجت الاســلام جواد اژه اى را با 
عنوان  «مجاهد خاموش» ستودند و تاکید 
کردنــد: این مجاهد خاموش که خود برادر 
شهیدى عزیز و داماد شهید عالیقدر آیت االله 
بهشتى بود، بناى نخبگى و نخبه پرورى را بر 
شــالوده هاى محکم ایمان و انقلاب استوار 
ساخت و ســپیدروى و سرافراز به ملاقات 

خداوند رحیم شتافت.
سیدابراهیم رئیسى، رئیس قوه قضائیه 
نیز در پیامى، درگذشت حجت الاسلام جواد 
اژه اى را تســلیت گفت. متن پیام تسلیت 

رئیس قوه قضائیه بدین شرح است: 
دریافــت خبــر رحلت دانشــمند 
فرهیخته، حجت الاسلام دکتر جواد اژه اى 

موجب تاثر اینجانب شد. 
این عالم فقید که در کنار شهید آیت االله 
بهشتى، از ابتداى انقلاب وجهه همت خود 
را بر تربیت نسل هاى آینده این سرزمین قرار 
داد و در مسؤولیت هاى متعدد فرهنگى، چه 
در جایــگاه نمایندگى ولى فقیــه در امور 
دانشجویان دانشجویان اروپا و آمریکا، چه 
در مقام تاسیس و اداره سازمان ملى پرورش 
استعدادهاى درخشان و چه در تلاش هاى 
علمى خود در حوزه تعلیم و تربیت، منشــا 

خدمات بزرگ بود.
این مصیبت را به همسر مکرمه ایشان 
- یادگار شهید بزرگوار آیت االله بهشتى - و 
همچنین خانواده هاى اژه اى و بهشــتى، 
برادران، فرزندان و شــاگردان آن مرحوم 

تسلیت مى گویم.

خداوند آن مرحوم را با برادر شهیدش 
محشور کرده و به بازماندگان صبر و اجر عطا 

فرماید.
حسن روحانى، رئیس جمهور هم در 
پیامى با تســلیت درگذشــت دانشــمند 
فرهیخته حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
جــواد اژه اى، نماینده فقید رهبرى در امور 
دانشــجویان اروپا و آمریکا، گفت: این عالم 
مجاهد کارنامه درخشــان و ارزشمندى از 

خود برجا گذاشت که به عنوان الگویى براى 
دانش آموختگان معارف اســلامى همواره 

الهام بخش خواهد بود.
رئیس مجلس شــوراى اسلامى هم با 
صدور پیامى درگذشت حجت الاسلام جواد 
اژه اى، نماینده مقام معظم رهبرى در امور 

دانشجویان اروپا و آمریکا را تسلیت گفت.
در بخشــى از متــن پیام تســلیت 
محمدباقــر قالیبــاف آمــده اســت: از 

دستاوردهاى ارزشــمند ایشان تأسیس و 
پایه گــذارى ســازمان ملــى پــرورش 
استعدادهاى درخشان و مدیریت عالمانه 
مجموعه نخبگان جوان بود که باعث رشد و 
شکوفایى و ســرافرازى آنان در عرصه هاى 
علمى بین المللى و زمینه ساز توجهات ویژه 
به تربیت و سازندگى نخبگان و نخبه پرورى 
گردید. ایشــان با دلسوزى کم نظیرى عمر 
خود را وقف تربیت نوجوانان مســتعد در 
سراســر کشــور کردند و بویــژه یکى از 
زمینه ســازان اصلى توجه ویژه به پرورش 
استعداد دانش آموزان محروم بودند و بى ریا 
و مخلصانه در این راه خدمت کردند. نتیجه 
ســال ها مجاهدت دکتر اژه اى در سازمان 
ملى پرورش استعدادهاى درخشان، نشانگر 
آن بود که آموزش عمومى و دولتى، مى تواند 

پیشرو، موثر و محرومیت زدا باشد.
حجت الاســلام جواد اژه اى، نماینده 
حضرت آیت االله العظمى خامنه اى در امور 
دانشــجویان اروپا و آمریکا نیز بود. وى که 
داماد و پســرخاله شهید دکتر بهشتى و از 
طرف مادرى جزو خاندان صدر محســوب 
مى شد، پیش از انقلاب دکتراى روانشناسى 
تجربى از دانشگاه وین گرفت و پس از انقلاب 
در دولت دفاع مقدس، وزیر مشاور و رئیس 
سازمان بهزیستى و سپس معاون فرهنگى 

نخست وزیر شد.
او در دهه 60 ســازمان ملى پرورش 
استعدادهاى درخشان (سمپاد) را تأسیس 

کرد و 2 دهه رئیس سمپاد بود.
مرحوم اژه اى همچنین در دولت هاى 
ســازندگى و اصلاحات، مشــاور فرهنگى 

رئیس جمهور بود.
حجت الاسلام جواد اژه اى طبق وصیت 
خودش در بقعه شهداى هفتم تیر و در محل 
مقبره خالى برادر شهیدش به خاك سپرده 

خواهد شد.
یادآور مى شــود برادر شــهید ایشان 
(حجت الاســلام على اکبــر اژه اى) که از 
شهداى هفتم تیر بود در اصفهان به خاك 
سپرده شد و آن زمان در محل بقعه شهداى 
هفتم تیر سنگ یادبودى نیز براى ایشان قرار 
داده شد که اینک حجت الاسلام والمسلمین 
جــواد اژه اى در آن محل به خاك ســپرده 

خواهد شد. 
کتاب هاى هدایت و مشورت در اسلام 
و آسیب شناسى اجتماعى و روان شناسى از 
دیدگاه دانشمندان اسلامى از جمله تالیفات 
به یادگار مانده از حجت الاسلام جواد اژه اى 

است.

رئیس جمهورى در مراسم افتتاح طرح هاى ملى 
وزارتخانه هاى آموزش و پرورش و بهداشت:

فشار حداکثرى پایان دوران خود را 
طى مى کند

پیشرفت،  رئیس جمهورى 
توسعه، اســتقلال و امنیت ملى 
کشور را در سایه آموزش فرزندان 
ایران اسلامى دانست و با اشاره به 
اجراى گسترده طرح هاى دولت 
تدبیر و امید بــراى تقویت حوزه 
آموزش کشــور تأکیــد کرد که 
افتتاح 1550 پروژه آموزشى و تربیتى در یک روز و پیوستن 
روزانه 27 کلاس درس به جمع کلاس هاى آموزشى، بیانگر 
اهتمام ویژه دولت به مسأله علم، فرهنگ و آموزش و پرورش 
است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانى دولت، حجت الاسلام 
والمسلمین دکتر حسن روحانى روز پنجشنبه و در مراسم 
افتتاح 1550 پروژه آموزشــى، تربیتى و رفاهى در سراسر 
کشور و 3 طرح درمانى در شهرهاى کرمان، قم و مشهد، با 
قدردانى از نقش بزرگ معلمان در آموزش فرزندان کشور 
گفت: در دولت تدبیر و امید تلاش فراوانى براى ترمیم حقوق 
فرهنگیان و همسان سازى حقوق بازنشستگان و از جمله 
فرهنگیان بازنشسته انجام شده و اینکه حقوق معلمان در 
این هفت ســال 4 برابر شده نشان مى دهد ما به این مسأله 
واقفیم که آموزش و پرورش خیلى براى کشور است. دکتر 
روحانى در ادامه با بیان اینکه باید سواد دیجیتالى را به بچه ها 
در مدارس یاد دهیم، گفت: با یک امکانات دیجیتالى خیلى 
آســان در کنار فرزندان عزیز، معلم براحتى مى تواند آنها را 
راهنمایى کند که چگونه درباره موضوع خاصى بررســى و 
تحقیق کنند و این تحول هم تحول بسیار مهمى است که در 
آمــوزش و پرورش ان شــاء االله باید شــاهدش باشــیم. 
رئیس جمهورى در بخش دیگرى از سخنان خود با اشاره به 
افتتاح  طرح هاى حوزه بهداشت و درمان، اقدامات دولت هاى 
یازدهم و دوازدهم در حوزه ســلامت را جزو افتخارات این 
دولت عنوان کرد و گفت: طرح تحول ســلامت در سال 93 
توسط این دولت آغاز شد و تا امروز که 813 تخت بیمارستانى 
در 3 اســتان کشــور به بهره بردارى رسید، رقم تخت هاى 
بیمارستانى اضافه شده در کشور در این دولت به بیش از 2 
برابر تخت هاى بیمارستانى تاریخ این کشور بوده که یک کار 
عظیم و بى نظیر است. رئیس جمهورى گفت البته اگر هر 
چقدر تخت بیمارستانى و تجهیزات درمانى داشته باشیم تا 
پزشک عاشق ، دلسوز و متخصص علاقه مند به مردم و کشور 
نباشد، ما به نتیجه نخواهیم رسید. رئیس جمهورى در پایان 
اظهار داشت: امروز همه نشانه ها در دنیا از امریکا گرفته تا دیگر 
کشورها حاکى از این است که فشار حداکثرى جواب نداده 
و دوران پایانى خود را طى مى کند و ملت ایران نتیجه مقاومت 

و ایستادگى خود را ان شاء االله خواهد گرفت.

معیشت مردم را نباید به انتخابات آمریکا 
گره زد

رئیــس مجلس شــوراى 
اسلامى گفت: به مردم آدرس غلط 
ندهید، زندگى و معیشت مردم را 
نمى توان و نباید بــه پیروزى یا 
شکست کسى در کاخ سفید گره 
زد. به گزارش خبرنگار خبرگزارى  
صدا و ســیما، آقاى محمد باقر 
قالیباف در ابتداى نشست علنى صبح امروز مجلس و در نطق 
پیش از دستور خود، با اشاره به سخنان سید حسن نصراالله 
مبنى بر خوشــحالى از شکست قاتل شــهید حاج قاسم 
ســلیمانى و ابومهدى مهندس، تصریح کرد: ما نظام فاسد 
حاکم بر آمریکا را مقصر اصلى تصمیمات غلط آن ها مى دانیم 
و تنها خون بهاى آن ها را اخراج سربازان آمریکایى از منطقه 
مى دانیم، ولى از کوچکــى و زبونى صادر کننده فرمان آن 

جنایت بزرگ هم شادمان مى شویم. 
وى خاطرنشــان کــرد: هرچند از شکســت ترامپ 
خوشحالیم، اما عمیقا باور داریم که زندگى و معیشت مردم 
را نمى توان و نباید به پیروزى یا شکست کسى در کاخ سفید 
گره زد؛ این تصمیمات ما است که مستقل از این رفتن ها و 
آمدن ها پایه هاى اصلى اقتصاد ما را مى سازد و قدرت ما را در 

این عرصه مشخص مى کند.
رئیس مجلس تاکید کرد: باور کنیم کسى که واگن خود 
را به لوکوموتیو دیگران ببندد باید منتظر بنشیند تا با آنچه 

در اختیارش نیست شادى کند یا عزا بگیرد.
وى افــزود: تصمیمات ما در حوزه مســکن، بورس، 
کالا هاى اساسى، گمرك، سیاست هاى پولى و بانکى، نظام 
بودجه ریزى، اختصاص ارز ترجیحى، سوداگرى در بازار هاى 
ارز و طلا و خودرو بى تفاوتى نسبت به گرانى ها و رها کردن 
بازار و بى توجهى به تولید ملى به پاســتور، بهارستان، باب 
همایون و میرداماد ارتباط دارد نه به جورجیا، میشیگان و 

آریزونا.
آقاى قالیبــاف گفت: به مــردم آدرس غلط ندهید؛ 
مهمترین ریشه مشکلات کشور ســوءمدیریت، استفاده 
نکردن از ظرفیت هاى عظیم داخلى، دســت روى دست 
گذاشتن و ناهماهنگى میان نهاد هاى سیاستگذار و مجرى 

است.
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روحانى: قادر به تامین هفته نامه اقتصادى ایران

نیازهاى زیربنایى 
بسیارى از کشورهاى 
منطقه هستیم

رئیس جمهور با بیان این که نتایج انتخابات آمریکا نشان داد نه تنها جهان، بلکه مردم آمریکا نیز از سیاست هاى نادرست دولت کنونى کشورشان به ستوه 
آمده اند، تصریح کرد: اکنون نوبت منتخبان و رهبران جدید در ایالات متحده آمریکاست که پیام ملت خود را به خوبى درك و این اراده به تغییر را در سیاست 
خارجى خود و رابطه با دیگر کشورها و ملت ها عملى کنند.حسن روحانى در بیستمین اجلاس سران کشورهاى عضو سازمان همکارى شانگهاى که به صورت 
مجازى و با میزبانى ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه برگزار شد، گفت: بازگشت به قانون مدارى، مقررات و تعهدات شناخته شده بین المللى، احترام به 
حقوق ملت ها و جبران خسارت وارده از الزامات ترمیم اعتبار جهانى آمریکاست.روحانى گفت: جمهورى اسلامى ایران به عنوان یکى از مهم ترین مجارى انتقال 
انرژى و شــاهراه هاى مواصلاتى در منطقه با برخوردارى از منابع غنى انرژى، دسترسى به دو دریاى مهم و موقعیت سوق الجیشى بى نظیر، قادر به تامین 

نیازهاى زیربنایى بسیارى از کشورهاى منطقه و اعضاى سازمان شانگهاى است.

آیین رونمایى از کتاب «شاخص هاى 
مکتب سلیمانى» نوشته حجت الاسلام على 
شیرازى با حضور جمعى از مقامات سیاسى 
و نظامى و همچنین خانواده سردار شهید 
سلیمانى در تالار اندیشه حوزه هنرى برگزار 

شد.
آیت االله ســید احمد خاتمى، عضو 
شوراى نگهبان و امام جمعه موقت تهران، 
در این مراســم گفت: این شهید بزرگوار از 
میان مردم به ســپاه پاسداران پیوست و تا 
وقتى که به شهادت رسید، لباس جهاد را از 

تن بیرون نکرد.
 وى با بیان اینکه شــهید سلیمانى 
مکتب و روشى است که باید تبیین شود، 
گفــت: کتــاب «شــاخص هاى مکتب 
سلیمانى» به دنبال تبیین ابعاد گوناگون 
شخصیت شهید سلیمانى است و در این 
زمینه 17 شاخصه براى مکتب سلیمانى با 
ذکر مستنداتى از امام راحل، مقام معظم 
رهبرى و سخنان سردار شهید سلیمانى 

بیان شده است.
 عضو شوراى نگهبان با اشاره به چهار 
ویژگى برجسته شهید ســلیمانى، بیان 
داشت: اولین ویژگى «فرهنگ جهاد» است، 
زیرا شهید سلیمانى فرهنگ جهاد را با عمق 
جانش لمس کرد و فرهنگى که او را چه در 
جبهه، دفاع مقدس و چه در دفاع از حرم به 
دل خطر برد، شــواهدش را در این کتاب 
مى خوانیم. او شــعار نمى داد، بلکه عاشق 
شهادت و بى صبرانه در انتظار شهادت بود.

 آیت االله خاتمى دومین ویژگى مکتب 
شهید سلیمانى را انقلابى بودن دانست و 
تصریح کرد: این انقلابــى بودن در کتاب 
«شاخص هاى مکتب سلیمانى» با عنوان 
پاسدارى از ارزش ها بیان شده است. از این 
رو شهید سلیمانى در چارچوب هاى حزبى 
و جناحــى نمى گنجید و یــک انقلابى 

ولایتمدار، به معناى دقیق کلمه بود.
 وى با اشــاره به ویژگى دیگر مکتب 
شــهید ســلیمانى، اظهار داشت: شهید 
ســلیمانى با تمام وجود از استکبار نفرت 
داشــت، نفرتى که ریشه قرآنى دارد و این 
نفرت را امام راحل به ملت ما آموخت. این 
روز ها بازى هاى صــورى در آمریکا وجود 
دارد. یکى در آســتانه رفتن و دیگرى در 
آستانه آمدن است؛ بنابراین اگر کسى به آنها 

دل ببندد، بسیار ناشى گرى سیاسى کرده 
است؛ زیرا ترامپ سردار عزیز ما را به شهادت 
رساند و بایدن هم به او خسته نباشید گفت 
و از این کار شیطانى تجلیل کرد؛ بنابراین 
راه درست راه نفرت از آنهاست و اینکه مقتدر 

شویم و در برابر آنها بایستیم.
امام جمعه موقت تهــران ادامه داد: 
ویژگــى دیگر مکتب شــهید «فرهنگ 
مقاومت» اســت، فرهنگــى که فرهنگ 
رهروان راه انبیا بوده و تجربه هم نشان داده 
باید براى مقابله با دشمنان مقاومت کرد، 
زیرا مذاکره با دشمن جواب نداده و نمى دهد 
و نسخه باقى مانده، نسخه مقاومت است که 

جوابگو خواهد بود.
ســردار فدوى، جانشین فرمانده کل 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامى نیز در ادامه 

این مراسم گفت: در برنامه هایى که به نام 
شهید قاسم ســلیمانى است، باید از حاج 
قاسم و همه کسانى که به ما درس مقاومت 
و جهاد آموختند، یاد کنیم، زیرا براى انقلاب 
اســلامى پشتوانه اى شــدند تا به اقتدار و 

پیشرفت امروز خود برسد.
 وى در ادامه با اشــاره به سه شاخصه 
مهــم در کلام مقام معظــم رهبرى براى 
پاســداران انقلاب و شهداى پاسدار، بیان 
داشت: ایمان، باور به وعده هاى خدا و ابتکار 
عمل در کار کردن سه شاخصه مهمى است 
که پاســداران انقلاب، شــهداى پاسدار و 
شــهید حاج قاسم ســلیمانى و یارانش 

داشتند.
سردار فدوى تصریح کرد: شهید حاج 
قاســم سلیمانى در حد اعلاء به تکالیفش 
عمل کرد و خدا نیز بــه او عنایت ویژه اى 
داشت. عنایتى که به هیچ شهیدى نداشت 
و در این کتاب نیز مى بینیم یکى از کار هاى 
خوبى که نویسنده کتاب بر آن تأکید داشته، 
به جاى روایتگرى و شــرح حال نویسى بر 
شاخص هاى مکتب شهید سلیمانى کار 
کرده است. این شاخص ها مربوط به اسلام 
است و همه پاسداران اسلام باید در آن مسیر 

قدم بردارند.
 یادآور مى شود، کتاب «شاخص هاى 
مکتب سلیمانى» به قلم حجت الاسلام على 
شیرازى، نماینده ولى فقیه در نیروى قدس 
سپاه به نگارش درآمده و به همت انتشارات 

«خط مقدم» منتشر شده است.

در آیین رونمایى از کتاب «شاخص هاى مکتب سلیمانى» مطرح شد
فرهنگ جهاد، مقاومت، نفرت از استکبار و انقلابى بودن 4 شاخصه مهم مکتب شهید سلیمانى

[پیام تســلیت رهبر انقلاب به مناسبت درگذشت 
حجت الاسلام جواد اژه اى]

متن پیام تسلیت رهبر حکیم انقلاب اسلامى به مناسبت درگذشت 
حجت الاسلام جواد اژه اى بدین شرح است:

بسمه تعالى
با اندوه و تأسف فراوان خبر درگذشت عالم مجاهد جناب حجت الاسلام 
آقاى دکتر جواد اژه اى را دریافت کردم؛ شخصیت برجسته و ممتازى که 
سال هاى متمادى مجاهدت هاى بزرگ و مبارك را با اخلاص و بدون اندك 
تظاهرى عهده دار شد و یادگارهاى فراموش نشدنى براى کشور و انقلاب 

برجاى گذاشت.
تشکیل انجمن هاى اســلامى دانشجویان در اروپا، تشکیل مدارس 
استعدادهاى درخشان کشور، مدیریت پدرانه بر مجموعه هاى نخبگانى 
جوان و سازنده در دوران طلایى مدال آورى هاى علمى بین المللى از جمله  

این یادگارهاى بى همانند است.
این مجاهد خاموش که خود برادر شهیدى عزیز و داماد شهید عالیقدر 
آیت االله بهشتى بود، بناى نخبگى و نخبه پرورى را بر شالوده هاى محکم 
ایمان و انقلاب اســتوار ساخت و سپیدروى و سرافراز به ملاقات خداوند 

رحیم شتافت.
اینجانب با تأسف عمیق به همسر گرامى و صبور و فرزندان عزیز و دیگر 
منسوبان و بازماندگان ایشان و نیز عموم جامعه  نخبگانى کشور تسلیت 
عرض مى کنم. رحمت و مغفرت الهى را براى آن مرحوم مسألت مى نمایم. 
سیدعلى خامنه اى   99/8/24
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اعمال محدودیت هاى جدید 
کرونایى از اول آذر در کشور

ســخنگوى ســتاد ملى 
مقابلــه بــا کرونــا از اعمال 
محدودیت هاى جدید کرونایى 
از اول آذر در مناطق سه سطح 
قرمز، نارنجى و زرد در کشــور 

خبر داد.
علیرضا رئیســى با بیان 
اینکه هرگاه تجمعات خانگى و سفرها شکل مى گیرد 
متاســفانه با افزایش تعداد مبتلایان به کرونا، ورودى 
بیمارســتان ها نیز افزایش مى یابد، اظهارداشــت: در 
همین راستا نه تنها ما بلکه دیگر کشورها هم مجبور به 

اعمال محدودیت مى شوند.
از سه هفته گذشته ابتدا 43 شهرستان و سپس در 
46 شهرستان محدودیت هاى شدید کرونایى اعمال 
شــد که براساس ارزیابى انجام شــده نتایج این اقدام 

کارساز بوده است.
وى، از آماده شدن طرح جامع که براساس شاخص 
بیمارى ها و تعداد بسترى ها است خبر داد و به پویا بودن 
این طرح اشاره کرد. سخنگوى ستاد ملى مقابله با کرونا 
با اشاره به سه سطح هشــدار سه(قرمز)، دو(نارنجى)، 
یک(زرد)، گفت: براساس سطح هشدار متناسب با هر 
وضعیت محدودیت هایى اعمال مى شود که براى ارزیابى 
تاثیر محدودیت ها حدود دو هفته زمان لازم اســت و 
سپس مى توان تصمیم گرفت که به تمدید یا تشدید 

محدودیت ها نیاز است یا خیر.
به گفته رئیسى، همه مشاغل به جز مشاغل خیلى 
ضرورى که به تامین روزانه مایحتاج و مسائل امنیتى و 
سلامت مردم مربوط مى شــود، در شهرهاى قرمز به 
مدت دو هفته تعطیل خواهند بود (مشاغل گروه 2و 3 
و 4) و سپس با ارزیابى هاى وزارت بهداشت ممکن است 

کاهش یا افزایش پیدا کند.
وى ادامه داد: براســاس ارزیابى اولیه بیش از 100 
شهر و شهرستان که اکثر مراکز استان ها از جمله تهران 
نیز جزو آنها هستند، در وضعیت قرمز هستند، همچنین 
مشــاغل سطح 3 و 4 در 150 شهر یا شهرستان سطح 
نارنجى تعطیل هســتند. در 155 شهرستان که داراى 
وضعیت زرد هستند نیز در سطح شغلى 4 محدودیت 
ایجاد خواهد شــد. سخنگوى ستاد ملى مقابله با کرونا 
گفت محدودیت هاى اعلام شده تنها مربوط به مشاغل 
نیست بلکه آموزش، مدارس، دانشگاه ها و مراسم هاى 
فرهنگى-مذهبى هم شامل این محدودیت ها هستند. 
رئیســى اظهارداشــت: در تمامى ســطوح هشــدار 
محدودیت ها از جمله آموزش هاى غیرحضورى مدارس 
و دانشگاه ها، مراســم هاى مذهبى و فرهنگى به مدت 
دوهفته اعمال و سپس مجدد فعالیت ها آغاز خواهد شد.
وى با اشــاره به نحوه کار کارمندان ادارات با اعمال 
محدودیت هاى جدید کرونایى بیان کرد: براســاس این 
محدودیت هــا یک ســوم کارکنان در مناطق ســطح 
هشــدار3(قرمز)، یک دوم کارکنان در مناطق ســطح 
هشــدار 2(نارنجى) و دوسوم کارکنان در مناطق سطح 
هشــدار یک(زرد) باید در محل کار حاضر شوند. معاون 
بهداشــت وزیر بهداشت به محدودیت ترددها هم اشاره 
کرد و افزود: در مناطق ســطح هشدار 2 و 3 (نارنجى و 
قرمز) خودروها با پلاك بومى این شهرستان ها نمى توانند 
از شهر خود خارج و یا وارد یک شهر دیگر شوند، همچنین 
پلاك هاى غیربومى هم نمى توانند وارد این مناطق شوند.

به گفته رئیسى، زمان اجراى محدودیت هاى جدید 
از اول آذرماه در کشــور خواهد بود و در این یک هفته 
باقى مانده هم بحث آموزش و اعلام جزئیات پیگیرى 

خواهد شد.

سیدعباس صالحى: 
همه جشنواره ها امسال حضورى و 

آنلاین برگزار خواهد شد
در حوزه جشــنواره ها دو 
قالب حضــورى و آنلاین را در 
نظر داریم و تلاشمان این است 
تا آنجایى که مى توانیم این دو 
فضا را با هم تلفیق کنیم.به هر 
حال شرایط کرونایى با وجود 
تمام محدودیت ها و آسیب هایى 
که داشته اســت، فرصت هایى را نیز فراهم کرد که ما 
مى توانیم از آنها در برگزارى جشــنواره هاى پیش  رو 
اســتفاده کنیم. بر همین اساس با توجه به اینکه دوره 
تراکم جشــنواره ها را در پیش داریم، به سمت ترکیب 
فضاى حضــورى و آنلاین حرکت مى کنیم که تجربه 
جدیدى در حوزه فرهنگ و هنر محســوب مى شود. 
بنابراین تمام برنامه هاى وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى 
در ســال 98، در ســال 99 نیز برگزار مى شود و حتى 
«نمایشــگاه کتــاب» که امــکان برگــزارى آن در 
اردیبهشت ماه فراهم نشد در آذر ماه امسال به  صورت 

مجازى برگزار مى شود.

خبـــــر

تمام داروهاى بیماران کرونا  در پوشش بیمه قرار گرفت

خبـــــر
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رئیس قوه قضاییه گفت: اصلاح ساختار بودجه و اصلاح نظام مالیات باید از مهمترین اولویت هاى کمیسیون برنامه و بودجه باشد. به گزارش خبرگزارى صدا و سیما، حجت الاسلام و المسلمین رئیسى در 
نشست با اعضاى کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت بودجه ریزى مبتنى بر عملکرد، سازوکار ها و سازمان ها را به مسیر درست مصرف کردن سوق مى دهد و در نظارت بر آن ها نقش مؤثرى دارد. 
رئیس قوه قضاییه افزود: برنامه هفتم توسعه باید جامع و متفاوت از برنامه هاى قبل باشد. او افزود قطع مصرف منابع بین نسلى و هدایت آن ها به صندوق توسعه ملى از تدابیر رهبرى است که باید با جدیت 
پیگیرى شود. آقاى رئیسى گفت:کاهش هزینه هاى اجتناب پذیر دولت ضرورى است. آقاى رئیسى افزود موافق کاهش هزینه هاى دادرسى هستیم مجلس هم در بودجه هاى سالانه نیاز هاى دستگاه قضایى 
را تأمین کند. آقاى رئیسى گفت: درآمد حاصل از فروش اموال مازاد دولت باید براى کار هاى بزرگ و ماندگار مصرف شود. او گفت مهمترین دغدغه ما باید رفع مشکلات مردم و بازگشایى گره از زندگى 
آن ها باشد. رئیس قوه قضاییه افزود: استقرار «بودجه ریزى مبتنى بر عملکرد» یک ضرورت است و مى تواند سازوکار ها و سازمان ها را به مسیر درست مصرف سوق دهد و در حسابرسى و حساب کشى و 
نظارت نیز نقش موثرى خواهد داشت. او گفت برنامه هفتم توسعه باید متفاوت از برنامه هاى قبل باشد و با نگاه عمیق و دقیق تدوین شود. رئیس قوه قضاییه گفت هزینه دستگاه قضایى باید از بیت المال 

تامین شده و نباید به دنبال فعالیت اقتصادى و درآمد مستقل باشد او افزود آورده قوه قضاییه هم براى نظام، در اجراى عدالت، حل و فصل خصومت ها و بازگشت اموال به یغمارفته بیت  المال است.

اصلاح ساختار 
نظام مالیات باید 
اولویت 
کمیسیون برنامه 
و بودجه باشد

معاون درمان وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکى گفت: بر اساس مصوبه 
شوراى عالى بیمه تمام داروهایى که براى 
درمان بیماران مبتلا به کووید 19 استفاده 
مى شود در پوشش بیمه اى قرار گرفت که 

این امر ابلاغ شده است.
قاسم جان بابایى، در حاشیه بازدید از 
بیمارســتان تخصصى آیت االله هاشمى 
رفسنجانى شیروان اظهار داشت: هر بیمار 
کرونایى به طور متوســط پنج تا 10 قلم 
دارو دریافت مى کند که همه این داروها 
زیر پوشــش بیمه اســت و تنها یک قلم 
داروى ضدویــروس که پیــش از این در 
پرونده بیماران آزاد حســاب مى شد، بر 
اســاس مصوبه جدید از هفته گذشته در 

پوشش بیمه اى قرار گرفته است.
وى گفت: در بیمارستان ها نیز این نوع 
پوشــش بیمه اى مدیریت خواهد شد و 
انتظار داریم تا هر چه سریع تر این مسیر 
را اصلاح کنند و دارو با پوشش بیمه اى در 

اختیار بیماران قرار گیرد.
جان بابایى درصد بالایى از مبتلایان 
و جانباختگان کرونا را افراد بالاى 60 سال 
عنوان کــرد و افزود: بیشــترین درصد 
مبتلایان به این بیمارى مردان هســتند 
زیرا جزو آدم هاى فعال در جامعه و محیط 

کسب و کار هستند.
جان بابایى، ترس مردم را مهم ترین 
علت افزایش کرونا برشمرد و افزود: اصول 
موفقیت براین بیمارى رعایت پروتکل هاى 

بهداشتى، تشخیص و درمان زودهنگام و 
جدا کردن اعضاى خانــواده از فرد آلوده 
است. وى با  اشاره به چرخش این ویروس 
در منــازل، تصریح کرد: برخى افراد ناقل 
بــدون علامتند خصوصــا بچه ها و جزو 
گروهى هســتند که به سرعت دیگران را 

مبتلا مى کنند.
معاون وزیر بهداشــت گفت: اغلب 

مرگ و میرها مربوط به افراد مسن است 
که بسیارى از آنان نیز مقصر نیستند و فرد 
دیگرى آنان را به این بیمارى مبتلا کرده 
اســت که درصد بســیارى از فوتى هاى 
بیمارستان ســالمندان هستند که باید 

بیشتر مراقب آنان باشیم.
جان بابایى ضمن  اشاره به مراکز 16 
ساعته و انجام تست رایگان در کشور افزود: 
در مراکز بهداشتى درمانى امکان تجویز 
داروهایى به عنوان بســته هاى درمانى 
وجود دارد که اگر در آغاز شیوع بیمارى 
تجویز شــود و بیمــار آن را مصرف کند 
پیشرفت بیمارى را کند کرده و انتقال آن 
را به دیگران کمتر ساخته و خطر مرگ و 

میر را پایین مى آورد.

در اجراى مصوبه هاى کرونایى 
تعارف نداریم

فرمانده قــرارگاه عملیاتى 
ستاد ملى مبارزه با کرونا تاکید 
کــرد: در اجــراى مصوبه هاى 
کرونایى تعارف نداریم و با جدیت 
با موارد تخلف برخورد مى کنیم.

بیشتر بخوانید؛
 مشروح خبر وزیر کشور در 
نشســت ویدیو کنفرانســى با فرماندهان، بخشداران و 

استانداران سراسر کشور 
به گزارش خبرنگار خبرگزارى صدا و سیما؛ آقاى 
عبدالرضا رحمانى فضلى در نشســت ویدیو کنفرانس با 
فرماندهان، بخشداران و استانداران سراسر کشور گفت: 
در مدیریت محدویت هــاى کرونایى هیچ گونه اغماض 
نکنید و به روستا ها و مناطق حاشیه اى هم توجه کنید و 

همه مسئولان اجرایى باید همواره در دسترس باشند.
وى تصریح کرد: بخشداران هم حوزه روستا ها را در 
حوزه مقابله با کرونا در الویت قرار دهند و مصوبه هاى ستاد 

در حکم مصوبه هاى شوراى امنیت ملى است.
وزیر کشــور گفت: وقتى وضعیت قرمز مى شــود 
فرمانداران و اســتانداران مراعات و رودربایستى را کنار 

بگذارند. 
آقاى رحمانى فضلى افزود: فرمانداران و استانداران از 
مفخى کردن آمار بپرهیزند، وزیر بهداشت بر اساس آمار 
شــما تصمیم گیرى مى کند. جان مردم در میان است و 

نباید اهمال شود. 
فرمانده قرارگاه عملیاتى ســتاد ملى مبارزه با کرونا 
تصریح کرد: در مقابله با کرونا مناطق حاشیه اى و روستا ها 
در اولویت باشند، زیرا در این مناطق امکانات کمتر است.

وزیر کشــور گفت: مصوبات ستاد در حکم مصوبات 
شوراى عالى امنیت ملى است و از این نظر شاید یک پله 

از قانون بالاتر باشد. 
آقاى رحمانى فضلى گفت: ســه راهکار ممنوعیت 
ورود، عودت اتباع غیرمجاز و خدمات دهى به اتباع مجاز 

مانند همه مردم است.

سرپرست سازمان خصوصى سازى 
منصوب شد

وزیر امور اقتصادى و دارایى 
در پى اســتعفاى علیرضا صالح 
رئیس سازمان خصوصى سازى، 
ضمن موافقت با این اســتعفا، 
حســن علایــى را بــا عنوان 
سرپرست این سازمان منصوب 
کرد.   فرهاد دژپسند از زحمات 
صالح در دوران تصدى ریاست سازمان خصوصى سازى 
تشکر و تقدیر کرده است. حسن علایى در حال حاضر عضو 
هیأت عامل سازمان خصوصى سازى است که با پذیرش 
استعفاى علیرضا صالح از سوى وزیر اقتصاد، با حفظ سمت 
به عنوان سرپرست سازمان خصوصى سازى منصوب شده 

است.

تکذیب ادعاى ترور یک مقام گروه 
تروریستى القاعده در ایران

خطیــب زاده،  ســعید 
ســخنگوى وزارت امور خارجه 
گزارش هــاى  رد  ضمــن 
منتشرشــده از ســوى منابع 
اسرائیلى و گزارش اخیر روزنامه 
نیویورك تایمز مبنى بر ادعاى 
ترور یک مقام گروه تروریستى 
القاعده در ایران، قویا هرگونه حضور اعضاى این گروه در 
ایران را تکذیب و به رسانه هاى آمریکایى توصیه کرد در 
دام سناریوپردازى هاى هالیوودى مقام هاى آمریکا و رژیم 
صهیونیستى نیفتند. خطیب زاده با یادآورى اینکه گروه 
تروریستى القاعده زاده سیاست هاى غلط ایالات متحده 
و متحدانش در منطقه اســت، تأکید کرد: واشنگتن و 
تل آویــو هر از چند گاهى براى شــانه خالــى کردن از 
مسؤولیت اقدامات جنایت بار این گروه و دیگر گروه هاى 
تروریستى در منطقه، تلاش مى کنند با دروغ پردازى و 
درز اطلاعات ساختگى به رسانه ها، ایران را مرتبط با چنین 
گروه هایى به تصویر بکشــند. خطیب زاده افزود: بدون 
تردید این دست اتهام زنى ها در چارچوب جنگ همه جانبه 
اقتصادى، اطلاعاتــى و روانى علیه مــردم ایران انجام 
مى شود و رســانه ها نباید تریبونى براى نشر دروغ هاى 
هدفمند کاخ سفید علیه ایران باشند. گفتنى است روزنامه 
آمریکایى نیویورك تایمز در گزارشى مدعى شده نیروهاى 
اطلاعاتى رژیم صهیونیستى، به نیابت از آمریکا، ابومحمد 
المصــرى از مظنونان اصلى بمب گذارى هاى ســفارت 
آمریکا در کنیــا و تانزانیا را در تهران تــرور کرده اند. از 
ابومحمد المصرى به عنوان عضو ارشد القاعده و نفر دوم 

این گروه یاد شده است. 
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امیر حاتمى در دیدار وزیر دفاع عراق بر آمادگى ایران براى تامین نیازهاى دفاعى 
این کشــور تاکید کرد. به گزارش تسنیم، امیر سرتیپ حاتمى در دیدار جمعه عناد 
سعدون، وزیر دفاع جمهورى عراق با گرامیداشت یاد و خاطره شهداى محور مقاومت 
بویژه شهیدان سرافراز سپهبد حاج قاسم سلیمانى و ابومهدى المهندس اظهار داشت: 
این 2 فرمانده حق بزرگى بر گردن ملت هاى ایران و عراق و منطقه و بشریت دارند و 
رزمنــدگان محور مقاومت و ملت هاى ایران و عراق از خون قهرمانان خود نخواهند 
گذشت. وزیر دفاع جمهورى اسلامى گفت: در استقرار امنیت در منطقه همکارى هاى 
خوبى بین 2 کشور ایران و عراق در جریان مبارزه با تروریسم برقرار بوده است.  وى 
افزود: اراده سیاسى رهبران 2 کشور ایران و عراق در بالاترین سطح براى تعمیق روابط 
گسترده وجود دارد. امیر حاتمى در ادامه گفت: وزارت دفاع جمهورى اسلامى ایران 
با داشتن ظرفیت ها و زیرساخت هاى فراوان که ماحصل تحریم هاى ظالمانه دوران 
پس از پیروزى انقلاب اسلامى است، این آمادگى را دارد که براى تقویت قدرت دفاعى 

عراق، نیازهاى نیروهاى مسلح عراق را تامین و برآورده کند.

فرمانده مرزبانى ناجا گفت: همواره در تلاش هســتیم کنترل مرزها به صورت 
الکترونیک، اپتیکى و هوشمند در قالب استفاده از سیستم هاى کنترل از راه دور باشد 
تا با بهره گیرى از تجهیزات نوین و فنى در نوار مرز، اجازه هیچ گونه تعدى دشمنان به 
داخل کشور را ندهیم. به گزارش ایسنا، سردار احمدعلى گودرزى در حاشیه تشییع 
پیکر 3 تن از شهداى هنگ مرزى ارومیه با بیان اینکه اجراى طرح هوشمندسازى و 
انسداد مرزها از ســال آینده در دستور کار قرار دارد، گفت: در برخى مناطق مرزى 
کشور به احداث برجک، پاســگاه هاى مرزى و تجهیز یگان هاى مرزى نیاز داریم و 
تلاش هاى مضاعفى هم در این باره انجام شــده است. وى با بیان اینکه برنامه کامل 
این طرح به ستاد نیروهاى مسلح و نیز دولت ارسال شده است و در یک برنامه 5 ساله 
طرح هوشمندسازى و انســداد مرزهاى شمال غرب، غرب و جنوب غرب کشور با 
اولویت و زمان بندى اجرایى مى شود، تصریح کرد: این طرح به صورت کاملا کارشناسى 
شده و با حضور کارشناســان و مهندسان آگاه طراحى شده است و امید مى رود در 

پایان برنامه هفتم توسعه شاهد تحولات خوبى در مرزهاى کشور باشیم. 

اجراى طرح هوشمندسازى و انسداد مرزهاى کشور از سال آیندهآماده تأمین نیازهاى دفاعى عراق هستیم

اجراى قانون پایانه هاى فروشگاهى و سامانه مودیان گامى مهم 
در جهت هوشمندسازى نظام مالیاتى و ارتقاى عدالت است

رئیس کل سازمان امور مالیاتى کشور 
در مراسم رونمایى از اتصال دفاتر پیشخوان 
دولت به سامانه پایانه هاى فروشگاهى و 
امکان صدور صورت حساب الکترونیک در 
این دفاتر اظهار داشت اجراى قانون پایانه 
هاى فروشگاهى و سامانه مودیان علاوه بر 
اینکه با افزایش درآمدهاى مالیاتى دولت 
را در تامین هزینه هاى عمومى کشور یارى 
خواهد کرد موجب افزایش عدالت مالیاتى 
و رضایتمندى مردم و مودیان خواهد شد.

به گــزارش اعتبار به نقــل از روابط 
عمومى سازمان امور مالیاتى کشور، مراسم 
رونمایــى از اتصال 10 هزار دفتر خدمات 
پیشــخوان دولت به ســامانه پایانه هاى 
فروشــگاهى و امکان صدور صورتحساب 
الکترونیک با حضور دکتر پارسا، رئیس کل 
ســازمان امــور مالیاتى کشــور، دکتر 
محمدرضا پور ابراهیمى، رئیس کمیسیون 
اقتصــادى مجلس، مهنــدس کوروش 
محمدى، مدیر کل دفتر تنظیم مقررات و 
نظارت بر برون سپارى سازمان امور مالیاتى 
و على فلاح، دبیرکل کانون کشورى دفاتر 
پیشخوان خدمات دولت در یکى از دفاتر 
پیشخوان دولت در تهران برگزار شد. دفاتر 
پیشــخوان دولت از این پس به مدد این 
سامانه قادر خواهند بود در هنگام دریافت 
هزینه خدمات ارائه شده، نسبت به صدور 
صورتحساب الکترونیکى استاندارد و مورد 
تایید ســازمان امور مالیاتى کشور براى 

مصرف کنندگان اقدام کنند.

دکتر پارسا، رئیس کل سازمان امور 
مالیاتى کشــور در این مراسم با اشاره به 
تصویب قانون پایانه هاى فروشــگاهى و 
سامانه مودیان در مجلس شوراى اسلامى 
که با هدف هوشمندسازى اقتصاد و نظام 
مالیاتى کشور صورت گرفته است اظهار 
داشــت: در حال حاضر کشور ما در حوزه 
مالیات ســتانى در حال گذر از یک نظام 
سنتى به یک نظام مالیاتى هوشمند است 
که تحقق این نظام مالیاتى هوشــمند، 
نیازمند بسترى است که در آن مى بایست 
معامــلات و تبادلات اقتصادى به صورت 
شــفاف و غیر قابل انکار رصد و اطلاعات 
مربوط بــه آن در اختیار ســازمان امور 
مالیاتى قرار گیرد. وى افزود: نظام یکپارچه 

و فراگیر پایانه هاى فروشگاهى و سامانه 
مودیان که در حال حاضر در دست توسعه 
است بســترى را فراهم مى کند که همه 
کسب و کارهاى کشور به کمک آن امکان 
ارائه صورت حســاب هاى اســتاندارد، 
غیرقابل انکار و غیرقابل جعل را به مصرف 

کنندگان نهایى خواهند داشت.
رئیس کل سازمان امور مالیاتى کشور 
با تبیین پیامدهاى راه اندازى شبکه پایانه 
هاى فروشگاهى و سامانه مودیان اظهار 
داشت: اتصال کسب و کارها به این نظام و 
صدور صورتحســاب هاى اســتاندارد و 
غیرقابــل جعل زمینه فرار مالیاتى و بروز 
هرگونه تخلف در این حوزه را از بین خواهد 
برد و عــلاوه بر اینکه دولــت را افزایش 

درآمدها و تامین هزینه هاى عمومى یارى 
خواهد کرد، افزایش اعتماد و رضایتمندى 
عمومى را نیز در پى خواهد داشت. دکتر 
پارسا با اشاره به اینکه اجراى این قانون به 
افزایش اعتماد دوســویه مــردم و نظام 
مالیاتى منجر خواهد شد تاکید کرد وجود 
نظام پایانه هاى فروشــگاهى و ســامانه 
مودیــان امکان رصد ســریع تخلفات و 
برخورد قاطعانه با آنها را نیز فراهم مى کند 
و از این رهگذر، در تقویت فرهنگ عمومى 
مبتنى بر راســتگویى و درست کردارى 

نقش موثرى خواهد داشت.
وى در تشریح اقدامات سازمان امور 
مالیاتــى در توســعه نظــام پایانه هاى 
فروشــگاهى نیز گفت: نظام پایانه هاى 
فروشگاهى و ســامانه مودیان داراى 12 
زیرسامانه است که هم اکنون 4 زیرسامانه 
آن که مربوط به پایانه هاى فروشــگاهى 
است راه اندازى شــده است. رئیس کل 
ســازمان امور مالیاتى کشور همچنین 
افزود: در طراحى این سامانه تاکید بر این 
بوده است که اتصال به این سامانه و نصب 
حافظــه مالیاتى براى کســب و کارها با 
کمترین مداخله و مزاحمت همراه باشد. 
به گفته دکتر پارسا، هم اکنون علاوه بر 10 
هزار دفاتر خدمات پیشخوان در سراسر 
کشور، 30 فروشگاه زنجیره اى بزرگ نیز 
به این ســامانه متصل هســتند و امکان 
صدور صورتحساب هاى الکترونیکى مورد 
تایید سازمان امور مالیاتى را دارا مى باشند

فرمانده نیروى هوایى ارتش،گفت: نیروى هوایى با 
آمادگى، هوشــیارى و قدرت رزمى بالا، امنیت آسمان 
کشور را تامین کرده و قدرت و توانمندى رزمندگان ما، 

موجب تقویت روحیه و اعتماد مردم است.
به گزارش اعتبار به نقل از پایگاه اطلاع رسانى ارتش 
جمهورى اســلامى ایران، امیر سرتیپ خلبان «عزیز 
نصیرزاده» در مراسم دانش آموختگى خلبانان تاکتیکى 
اف 5 و میــگ 29 دوره شــهید ســرتیپ دوم خلبان 
محمدرضا رحمانى در پایگاه هوایى شهید فکورى تبریز 
با تمجید از عملکــرد تیم اعزامى این پایگاه به نهمین 
رزمایش اقتدار هوایى فدائیان حریم ولایت، این حضور 
موفق را نتیجه آموزش درست و توان رزمى بالا دانست.

فرمانده نیروى هوایى ارتــش گفت: پایگاه هاى 
نیروى هوایى در رزمایش اقتدار هوایى فدائیان حریم 

ولایت، عملکرد موفقى داشــتند و این رزمایش از بعُد 
تاکتیکى، پشــتیبانى و نیل به اهداف از پیش تعیین 
شــده، یک رزمایش موفق و موثر در ارتقاء توان رزمى 

نیرو بود.

وى افزود: ما به عنوان سربازان ملتّ، این پیام را به 
مردم کشــور دادیم که با آمادگى، هوشیارى و قدرت 
رزمى بالا، توانایى تامین امنیت آسمان کشور را داریم 
که این پیام قطعا موجب تقویت روحیه و اعتماد مردم 
شــریف خواهد بــود و همچنین دشــمنان ما هم در 
ارزیابى هاى خود از ایــن رزمایش خواهند فهمید که 
رزمندگان ما قدرت و توانمندى لازم براى پاسخ مناسب 

به تهدیدات آنها را دارند.
نصیرزاده با اشــاره به تاکتیک هاى نوین استفاده 
شــده در رزمایش اقتدار هوایى فدائیان حریم ولایت 
گفت: تاکتیک هاى جنگى در دنیا درحال تغییر هستند 
و ما در این رزمایش در کنار هواپیماهاى با سرنشین در 
ابعــاد مختلف رزمى، مراقبت، شناســایى و جنگال از 

پهپادها نیز استفاده کرد

فرمانده نیروى هوایى ارتش:  امنیت آسمان کشور را تامین کرده ایم
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معاون محیط  زیست انسانى سازمان حفاظت محیط  زیست گفت: یک واحد افزایش در میزان ذرات معلق هوا، مرگ و میر ناشى از «کووید-19» را تا 8 درصد افزایش مى دهد. 
مسعود تجریشى وضعیت آلودگى هوا طى 7 ماه اخیر را نامطلوب ارزیابى کرد و گفت: این وضعیت یعنى ما استفاده از وسایل نقلیه عمومى را کنار گذاشته ایم که این هم قطعا تبعات 
فراوانى دارد. وى با اشــاره به ارتباط مستقیم بین مرگ ومیرهاى ناشى از «کووید-19» و وجود ذرات معلق در هوا اظهار داشت: با وجود فعالیت 50 درصدى کارکنان ادارات اما 
خیابان ها همچنان مملو از خودروهاى شخصى است و بزرگ ترین نگرانى ما هم از بابت ذرات معلق هوا و اثراتش بر سلامت انسان ها در این اوضاع کرونایى است. معاون سازمان 
حفاظت محیط  زیست یادآور شد: بر اساس مطالعات انجام شده در دانشگاه «هاروارد» آمریکا، بین غلظت ذرات معلق در هوا و مرگ و میرهاى ناشى از «کووید-19» ارتباط 
مستقیمى وجود دارد، به طورى که یک واحد افزایش در میزان ذرات معلق هوا، مرگ و میر ناشى از «کووید-19» را 8 درصد افزایش مى دهد. وى عنوان کرد: دانشگاه علوم پزشکى 
تهران نیز اخیرا در مطالعات خود به این نتیجه رسید که میزان مرگ و میر ناشى از «کووید-19» در شهرهایى که آلایندگى هوا طى 3 سال اخیر بیشتر بوده افزایش پیدا کرده است.

آلودگى هوا 
مرگ ومیرهاى 

کرونایى را 
افزایش 
مى دهد

رشد 26 درصدى فروش ایرانول
رزاقــى،  محمدحســین 
مدیرعامل شــرکت نفت ایرانول  

گفت:
گــزارش  به تازگــى 
مقایسه اى 6 ماهه سود و زیان 
چهــار شــرکت رقیــب 
تولیدکننده روانکار در کشور 
منتشر شده است. ایرانول در 

چه جایگاهى بود؟
در زمینه سودآورى، در 6 ماه نخست امسال توانستیم در 
میان چهار شرکت رقیب تولیدکننده روانکار در ایران رتبه دوم 
ازنظر درصد رشد سودآورى را به خود اختصاص دهیم. شرکت 
نفت ایرانول در درآمدهاى عملیاتى 24 درصد رشد، در سود 
عملیاتى 57درصد رشد، در سود خالص 62درصد رشد و در 
نســبت ســود ناخالص به  فروش 4درصد رشد را نسبت به 
مدت زمان مشابه در سال 98 تجربه کرده است که با توجه به 
مشکلات موجود آمار قابل قبولى محسوب مى شود، هرچند 
امیدواریم در ادامه این مسیر صعودى حفظ  شده و آمار بهترى 
به ثبت برسد. ایرانول در میان شرکت هاى رقیب در درآمدهاى 
عملیاتى با توجه به درصد رشد در جایگاه دوم، در سود عملیاتى 
نیز با فاکتور درصد رشد در جایگاه دوم و در نسبت سود ناخالص 
به فروش با تکیه بر درصد رشد در جایگاه دوم قرار دارد. این آمار 
در شرایطى به دست آمده است که ایرانول کمترین درآمد از 
محل تســعیر ارز و درآمد هاى غیرعملیاتى را در میان چهار 
شرکت رقیب کسب کرده است. به عبارت دیگر اگر درآمد هاى 
عملیاتى را در نظر بگیریم، ایرانول بیشترین جهش را در سود 

خالص داشته است.
با توجه به اینکه  صنعــت روانکار تحت تاثیر 
تحریم ها قرار دارد، رشد صادرات در شرایط تحریم 

چگونه محقق شده است؟
هرچنــد اعمال تحریم ها موانعى به ویژه در زمینه نقل و 
انتقالات پول و مبادلات بانکى و همچنین در زمینه حمل ونقل 
دریایى ایجاد کرده اســت، اما این مشکلات مانع از صادرات 
محصولات شــرکت نفت ایرانول نشده است. باوجود برخى 
مشکلات که بیشتر ریشه در عوامل بیرونى دارد، بازار صادرات 
محصولات شرکت نفت ایرانول همچنان یک بازار پررونق است. 
ما تنها با تقویت زیرساخت هاى قانونى و به ویژه سازوکارهاى 
حمل ونقل توانایى حفظ همین شــرایط و افزایش صادرات 
محصول در سال هاى آینده را نیز داریم. اکثر محصولات به ویژه 
روغن هاى پایه در مدت زمان یادشده افزایش صادرات داشته اند 
و تمام هدف شــرکت نفت ایرانول این اســت که براى حفظ 

افزایش 16 درصدى صادرات تلاش کند.
محصولات ایرانول به کدام کشور ها صادر مى شود؟

ایرانول به هند، چین، ترکیه، افغانستان، پاکستان، امارات، 
قطر و عراق صادرات دارد. همچنین مذاکراتى براى حضور بازار 

آفریقا را نیز آغاز کرده ایم.
 آیا کشور هاى رقیب مى توانند به عنوان مانع بر سر 
راه صادرات محصولات شرکت نفت ایرانول محسوب 

شوند؟
تنها مشکل ما در بازار جهانى تبعاتى است که در راستاى 
اعمال تحریم ها باعث مى شــود دســت ما در این بازار ها تا 
حدودى بسته شــود. دور زدن تحریم ها و مشکلات حمل 
محصولات ازجمله عواملى اســت که تاثیر زیادى بر قیمت 
عرضه محصولات ایرانى مى گذارد و همین موضوع شرایط 
زنجیره تولید تا صادرات را محدود تر کرده اســت، اما با این 
مشکلات هیچ اختلالى در امر تولید و صادرات پیش نیامده 
و همان طور که تاکید شد این شرکت در مسیر افزایش تولید 

و صادرات قرار گرفته است.

عضویت سازمان برنامه درمجمع 
عمومى بیمه مرکزى بررسى مى شود

سازمان برنامه و بودجه با توجه به لزوم نقش آفرینى 
در صنعت بیمه، لایحه اصلاح قانون «تأسیس بیمه مرکزى 
ایران و بیمه گرى» مبنى بر عضویت این سازمان در مجمع 
عمومى بیمه مرکزى را به دولت ارائه کرد. بر اساس ماده 
(7) قانون تأسیس بیمه مرکزى ایران و بیمه گرى، اعضاى 
مجمع عمومى بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران که 
به صورت شرکت سهامى اداره مى شود، شامل وزیران امور 
اقتصادى و دارایى، بازرگانى ،تعاون، کار و رفاه اجتماعى 
تعیین شده است و ســازمان برنامه و بودجه کشور عضو 
مجمع یادشده نیست. با توجه به لزوم نقش آفرینى سازمان 
برنامه و بودجه در صنعت بیمه کشور، سازمان مزبور لایحه 
پیشنهادى اصلاح ماده فوق را به هیأت دولت ارائه کرده 

است.

گفتگو -2

خبر

شرکت خدمات پس از فروش ایران خودرو همزمان با 
اعمال محدودیت هاى جدید در آبان ماه امســال، به دلیل 
اوج گیرى شیوع بیمارى کرونا اعلام کرد، همچنان آماده 

ارایه خدمات به هموطنان به صورت غیرحضورى است.
ایکوپرس- شرکت ایساکو به رغم محدود شدن فعالیت 
بیشتر مشاغل از 20 آبان ماه، به عنوان گروه شغلى یک یعنى 
گروه «خدماتى و امدادى»، ارایه خدمات خود را با اولویت 

ارایه خدمات غیرحضورى، ادامه مى دهد.
به گزارش روابط عمومى شرکت ایساکو،  این مجموعه 
با راهکارهاى اندیشیده شده، تا حد امکان نیاز به مراجعه 
حضورى به نمایندگى ها را کاهش داده و با ارایه خدمات در 
محل مورد نظر مشتریان خدماتى همچون سرویس هاى 
دوره اى، راه اندازى خودرو در محل و انجام تعمیرات سبک 

و نیمه سنگین تعمیرگاهى را به انجام مى رساند.
 مدیر عامل ایساکو در این خصوص گفت: این شرکت 
چندین سال است که با بهره گیرى از فناورى هاى نوین، 
ارایــه خدمات پس از فروش به صورت غیرحضورى را در 
محل مورد درخواست مشــتریان اجرایى کرده است، از 

اسفند ماه سال گذشته همزمان با آغاز بیمارى کوید 19، 
براى خدمت رسانى مطمئن و رفع نگرانى هاى مشتریان، 
بر تنوع خدمات غیرحضورى خود در سراسر کشور افزوده 

است.
مهدى مونسان افزود: ایران خودرو همواره در شرایط 
بحرانى سعى داشته است که علاوه بر حسن اجراى وظایف 
خود، در مسوولیت هاى اجتماعى نیز در کنار هموطنان 
باشد و در دوران شیوع این بیمارى نیز، با افزایش امکانات 
و ظرفیت هاى ارایه خدمــات در محل، هم میهنان را به 

ماندن در خانه و مصونیت از بیمارى تشویق مى کند.

 وى در ادامــه گفت: مشــتریان مى توانند پیش از 
مراجعه به نمایندگى هاى این شرکت، با کسب اطلاع از 
مرکز پاسخگویى ایران خودرو به شماره  تلفن 096440 
و یا مراجعه به اپلیکیشن ایساکو از خدماتى که به صورت 
غیرحضورى توسط امدادخودرو ایران، در محل قابل انجام 
است مطلع شده و درخواست دریافت خدمت خود را ثبت 

کنند. 
 مونسان در خصوص خدماتى که بدون نیاز به مراجعه 
به تعمیرگاه ها قابل ارایه به مشــتریان است به تعویض 
باترى، تعویض روغن، تعویض شیشــه، تعویض سوییچ، 
تعویض تســمه تایم و… با رعایــت کامل پروتکل هاى 

بهداشتى  اشاره کرد.
 وى همچنین از انجام سرویس هاى دوره اى خودرو 
درب منزل توسط تیم «سرویس در محل»، برطرف کردن 
مشکلات جزیى خودرو در زمان کوتاه توسط «امدادسریع» 
و همچنین انجام برخى تعمیرات نیمه سنگین همچون 
تعویــض قطعات رادیاتور، پمــپ هیدرولیک، دینام و... 

توسط «امدادپلاس» خبر داد.

هفته نامه اقتصادى ایران

با اعمال محدودیت هاى کرونایى

خدمات غیرحضورى ایساکو ادامه دارد

نعمت بخش گفت: 80 درصد در ثبت 
نام خودرو سرمایه گذار و 20 درصد نیازمند 

واقعى هستند.
به گــزارش «اعتبار به نقل از باشــگاه 
خبرنگاران،احمد نعمت بخش دبیر انجمن 
راه هــاى  خصــوص  خودروســازان در 
کاهش قیمت خودرو، گفت: متاسفانه چند 
وقتى اســت که خودروهاى خودروسازان بر 
اســاس قیمت دســتورى، قیمت گذارى 
مى شوند که این قیمت دستورى را شوراى 
رقابــت اعلام مى کند و باید گفت که فرمول 
ایــن شــورا از پایه اشــتباه اســت. تمام 
خودروسازان به خصوص ایران خودرو و سایپا 
ماهیانــه میلیاردها تومان بــه دلیل فرمول 

اشتباه شوراى رقابت زیان مى کنند.
او بیان کــرد: آنطور که آمارهاى بورس 
نشــان مى دهد، ایران خودرو از ابتداى سال 
تاکنون 9 هــزار و 500 میلیارد تومان زیان 
کرده است که نشان مى دهد این فرمول ایراد 
اساسى دارد. بارها گفته شده  است که همواره 
زیان کرده ایم و متاسفانه این زیان همچنان 

ادامه دارد.  
نعمت بخش تشریح کرد: اگر خودرو در 
حاشــیه بازار به فروش رود، با یک تیر چند 
نشان مى توان زد. خودرو باید تک نرخى شود 
و این وضعیت قرعه کشى و رانتى که اکنون 
توزیع مى شود همه از بین خواهد رفت. با یک 
حساب سر انگشتى مى توان گفت امسال بر 

اســاس تولیدات ایران خودرو و 
ســایپا، بالغ بر 120 هزار میلیارد 
تومان رانت توزیع مى کنیم یعنى 
ایران خودرو و سایپا با زیان خودرو 

مى فروشند.  
دبیر انجمن خودروســازان 
گفت: یک خودرو پژو پارس درب 
کارخانه اگر 100 میلیون است، در 
بــازار آزاد 240 میلیون تومان به 

فروش مى رسد و  فردى که برنده شود بیش 
از خریــد خودرو منفعت مى بــرد. از طرفى 
شرکت بازرسى کیفیت استاندارد ایران داریم 
که خدمــات بعد از فروش خــودرو را رصد 
مى کند یعنى شخصى که ماشین مى خرد، 3، 

4 ماه بعد کارشناسان تماس مى گیرند که آیا 
مشکلات گارانتى دارید یا خیر که 80 درصد 

خریداران مى گویند ماشین را فروخته اند.
قرعه کشى خودرو باعث رانت و فساد 

شده است
او با بیان اینکه قرعه کشى خودرو باعث 

رانت و فساد شده است،  ادامه داد: افرادى که 
بلد هستند سیستم قرعه کشى را دور بزنند، 
این کار را بــه راحتى انجام خواهند داد. این 
بدان معناســت که 80 درصــد در ثبت نام 
خودرو ســرمایه گذار و 20 درصد نیازمند 
واقعى هســتند. باید اجــازه داد خودرو در 
حاشــیه بازار به فــروش رود کــه اینگونه 
مى توانیم از تجربه دهه 70 استفاده کنیم و 

در واقع خودرو تک نرخى خواهد شد.  
دبیر انجمن خودروسازان تشریح کرد: 
قیمت هر کالایى را عرضه و تقاضا مشخص 
مى کند. امسال علیرغم مشکلات 23 درصد 
افزایش تولید در این ماه داشته ایم که نشان 

مى دهد عرضه را ما افزایش داده ایم.

80 درصد ثبت نام کنندگان قرعه کشى خودرو سرمایه گذار هستند!

موفقیت موتور خودروى شاهین در آزمون هاى عملکردى
گروه خودروسازي سایپا با وجود تحریم هاي ظالمانه 
و قطع همکاري خودروسازان خارجی توانست با تکیه بر 
دانش مهندســان داخلی، موتور خودروي شاهین را در 

مجموعه مگاموتور تولید کند.
به گزارش سایپانیوز،   درباره تولید موتور شاهین در 
گروه خودروسازي سایپا، گفت: «با توجه به تحریم هاى 
ظالمانه در ســال هاى اخیر شرکت مگاموتور با تکیه بر 
دانش و توان داخلى، توسعه موتور جدید M15TC را براي 
پلتفرم SP100 طراحى و به صورت کاملا بومى و به مرحله 

تولید رساند».
وي ادامه داد: «یکى از دســتاوردهاى پروژه موتور 
شاهین، نمونه سازى تمام قطعات توسط تامین کنندگان 
داخلى اســت که این امر براى اولین بار در تاریخ صنعت 

خودروسازى کشور به انجام رسیده است».
مدیر پــروژه موتور M15TC با بیان اینکه قطعات 
موتور شاهین آزمون استاندارد عملکرد مطلوب موتور را 
با موفقیت به اتمام رسانده، گفت: «این موتور با تکیه بر 
توان علمى کارشناسان معاونت تحقیق و توسعه مگاموتور 

به مرحله تولید رسید».
وي ادامه داد: «طراحى قطعات و سیستم هاى اصلى 

موتور که بخشی از آن ها شامل مجموعه بلوك، مجموعه 
سرســیلندر، مجموعه پیستون و رینگ هاى پیستون، 
پمپ آب و پمپ روغن، کاتالیســت متناسب با سطح 
استاندارد آلایندگى یورو 5 و مجموعه میل لنگ مى شود، 

توسط سایپا انجام شده است».
بزرگی تاکید کرد: تمامى قطعات و سیستم هاى 
اصلى موتور، جدید و متناسب با شرایط خودروى شاهین 

طراحى شده است.
وي درباره ویژگی موتور طراحی شده تولید داخل، 
افزود: «عملیات توسعه احتراقى موتور با هدف دستیابى 
به گشــتاور 165 نیوتون متــر از دور 1750 تا 4250 و 
بیشینه توان 105 تا 110 اسب بخار در دور 5000 است».

مدیر پروژه موتور M15TC اظهار داشت: «تاکنون 
بیش از 50 دستگاه موتور به منظور بررسی ابعاد پروژه، 
نظیر آماده سازى خودروها براى تست هاى کالیبراسیون، 
ABS ، AIRBAG و خنک کارى از مجموعه مگاموتور 
تولید و به شرکت سایپا ارسال شده است؛ همچنین 20 
موتور نمونه ســازى شده دیگر در شرکت هاى داخلى و 
خارجى آزمون هاى عملکردى خود را با موفقیت به پایان 

رسانده اند».
در حال حاضر شــاهین با پیشــرانه 1.5 لیترى 
توربوشــارژ در کارخانه مرکزى سایپا تولید مى شود و 
سیســتم انتقال قدرت 5F18 براى این ســدان ملى 
انتخاب شده است. جعبه دنده شاهین از نوع 5 سرعته 
دســتى است و مکانیزم کابلى را با ساختارى جدید به 
همراه دارد. وجود فرمان کمکى برقى هم از دیگر مزیت 
هاى این سدان ایرانى است و در کنار این ویژگى امکاناتى 
مانند سیســتم تهویه اتوماتیک، اســتارت دکمه اى، 
کنترل سیستم صوتى از روى فرمان، سانروف، سنسور 
پارك و دوربین عقب، آینه هاى تاشوى برقى، سنسور 
نور، چراغ روشــنایى روز، نمایشگر لمسى و... بر روى 

شاهین نصب شده است.

اعتبار و خوش نامى یک شــرکت بیمه در 
زمان پرداخت خسارت نمایانگر مى شود

به گــزارش روابط عمومــى ، در پى حادثه 
آتش سوزى شرکت پدیده شیمى قرن(اکتیو) از 
زیر مجموعه گروه گلرنگ مورخ سوم مهرماه سال 
جارى،  بیمه البرز در کمتر از یک هفته و قبل از 
رسیدگى کامل پرونده و صدور مجوز بیمه مرکزى 
مبنى بر پرداخت خسارت،  چک على الحساب 
خسارت به مبلغ یکصد میلیارد ریال را به بیمه گزار 

زیان دیده خود (شرکت اکتیو) اعطاء کرد تا خط 
تولید این شــرکت بزرگ تولید مواد شوینده و 
ضدعفونى کننده در شــرایط بحرانــى کرونا با 
مشــکل مواجه نگردد همچنیــن جناب آقاى 
پورکیانى مدیرعامل شــرکت بیمه البرز به پاس 
قدردانى از کارکنان شــرکت اکتیــو که با اقدام 
فداکارانه خود در هنگام وقوع آتش سوزى، سبب 
جلوگیرى از سرایت آتش به مخازن مواد اشتغال 

زا شدند، بیمه عمر بیمه البرز اهدا کرد.

توانگرى رمز ماندگاریست
بانک پاسارگاد در راستاى برنامه پنج ساله ششم توسعه 
اقتصادى، اجتماعى و فرهنگى ج.ا.ا و با هدف حمایت از بخش 
کشــاورزى، اقدام به اعطاى تســهیلات بــه فعالان بخش 

کشاورزى مى کند.
به گزارش روابط عمومى بانک پاسارگاد، این بانک  با توجه 
به اهمیت بخش کشــاورزى به  عنوان یکى از تأثیرگذارترین 
بخش هاى اقتصادى کشور در افزایش تولید ملى و اشتغال زایى، 

به فعالان این حوزه، تسهیلات اعطا مى کند.
فعــالان داراى مجوز فعالیــت در بخش هاى مختلف 

کشاورزى از قبیل کشت  و زرع، جنگل دارى، پرورش ماهى و 
ماهیگیرى، باغدارى، دام پــرورى و دامدارى، پرورش طیور، 
پرورش زنبورعسل و کرم ابریشم، راه اندازى سیستم آبیارى، 
خرمنکوبى، سمپاشى و... میتوانند از این تسهیلات بهره مند 
شوند. متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر و بهره مندى از 
این تسهیلات مى توانند به شعبه هاى بانک پاسارگاد در سراسر 
کشور مراجعه کنند. همچنین مرکز مشاوره و اطلاع رسانى 
این بانک به شــماره 82890 آماده  ارائه اطلاعات بیشــتر به 

هم میهنان عزیز است.

بانک پاسارگاد به فعالان بخش کشاورزى، تسهیلات اعطا مى کند

گفتگو -4
انحصار؛ نه به نفع خودروساز نه 

مصرف کننده
ســعید مدنى، کارشناس 
ارشد صنعت خودرو در پاسخ به 
این کــه ســازمان حمایت از 
مصرف کننــده زیر مجموعه 
وزارت صمــت اســت. وزارت 
ســهامدار  نیــز  صمــت 
دو خودروساز بزرگ ماست و 
در واقع بخشى از سهام این دو 

خودروســاز متعلق به دولت است. آیا این موضوع سبب 
ایجاد تضاد منافع نخواهد شد و در این صورت چه حمایتى 
از مصرف کننده صورت مى گیــرد؟ گفت: وزارت صمت 
اداره کننده اســت و ذى نفع نیســت. قیمت گذارى در 
سازمان حمایت از مصرف کننده بر اساس اطلاعاتى است 
که خودرو ساز به  آن ها داده است. وزارت صمت نمى گوید 
قیمت را بالا ببرید زیرا پولى نصیب او نخواهد شــد و تنها 
ســهامدار در این قضیه سود مى برد. ســهامدار بیش از 
80درصد از سهام، سازمان هاى مختلف و مردم هستند. 
وزارت خانه نقش زیــادى در حوزه قیمت ندارد و اعمال 

قدرت زیادى هم در این بخش نمى کند.
وى خاطرنشان کرد: با وجود اینکه درصد کوچکى از 
سهام شرکت هاى خودروسازى ما متعلق به دولت است، 
مشکلى وجود دارد و آن مشکل این است که وقتى الزامات 
قانونى به شرکت هاى خودروسازى ابلاغ مى شود و آن ها 
توان انجــام ندارند، خود وزیــر از مدیر انتخابى خودش 
حمایت مى کند؛ در صورتى که الزامات قانونى را سازمان 
حمایت و... داده اند و وقتى به مقاومتى بر مى خورند، خود 
دولت از مدیر خود حمایت مى کند و این یکى از نقاط ضعف 
سیســتم دولتى حال حاضر ماســت. در صورتیکه اگر 
خصوصى باشــد این طور نخواهد بود. الزاماتى گذاشته 
مى شود و بخش خصوصى هم باید الزامات قانونى را رعایت 

کند.
نکته بعدى در خصوص شفافیت این است که در هر 
دوره اى مواردى از عدم شــفافیت داشتیم ولى اینها را به 
حســاب غیرشــفاف بودن نمى گذاریم. سیستم هایى 
مدیریتى بعد از دوره من براى بهبود مســائل مالى روى 
شــرکت ها ارزیابى کردند و شــرکت ها را به شرکت هاى 
داخلى فروختند، سودى ایجاد شد و از این باب مشکلاتى 
ایجاد شد و نقدینگى که باید صرف خرید قطعات مى شد، 
صرف خرید ســهام شد. این یکى از مواردى است که باید 
اصلاح شــود. ما باید حتما زیرساخت ها را اصلاح کنیم و 
ســپس به مسئله بازار برسیم، این موضوع امرى اجتناب 

ناپذیر است.

نماینده مردم تالش و رضوان شهر در مجلس 
خواستار حمایت دولت از بخش هاى خصوصى 

اشتغالزا مانند کروز شد.
عناوین مهم:

1. حمایت از مجموعه هایى مانند کروز که 
در ایجاد اشتغال نقشى موثر را ایفا کرده اند باید 

در دستور کار دولت قرار گیرد.
2. در کروز نظــم و انضباط حرف اول را مى 

زند.
3. از حضور بالغ بر 12هزار نفر نیروى مستعد 

کار در قطعه سازى کروز خرسندم.
4. به عنوان نمایندگان ملت از تمام ظرفیت 
هاى لازم براى حل مشــکلات قطعه ســازى و 

خودرو استفاده خواهیم کرد.
نماینده مردم تالش و رضوان شهر در مجلس 
شوراى اسلامى از سایت شماره 2 شرکت کروز، 
فعالیت ها و خطوط تولید و مراکز طراحى و تولید 
دستگاه هاى صنعتى این بنگاه اقتصادى بازدید به 

عمل آورد.
در این بازدیــد که با توضیحــات مدیران 

بخش هاى مختلف همراه بود، حسن محمدیارى 
نماینده مردم تالش و رضوان شهر و سایر همراهان، 
با نحوه فعالیت ها و مدیریت بهره ورى و نظارت بر 

کیفیت در این شرکت آشنا شدند.
محمدیارى در حاشیه بازدید از قطعه سازى 
کروز گفت: امروز قطعه سازى کروز را از دو منظر 
برجسته مشاهده کردم، ابتدا اینکه در کروز نظم 
و انضباط حرف اول را مى زند و کمتر جایى را دیدم 

با این میزان نظم و دقت مدیریت شود.
اشتغالزایى در کروز نکته دومى بود که عضو 

کمیسیون اجتماعى به آن اشاره کرد و اظهار کرد: 
با توجه به اینکه دولت در بخش اشــتغال موفق 
نیست، از این رو باید از مجموعه هاى موفق مثل 
کروز حمایت کند تا موضوع اشتغال تا حدودى 

ساماندهى شود.
نماینده مردم تالش و رضوان شــهر با ابراز 
خرســندى از حضور بالغ بر 12هزار نفر نیروى 
مستعد کار در مجموعه هاى متفاوت قطعه سازى 
کروز بیان کرد: با توجه به اینکه در کمیســیون 
اجتماعى هستیم به همکاران خودم نتیجه این 

بازدید را منعکس خواهم کرد تا سایر نمایندگان 
نیز به صورت میدانى از این شرکت قطعه سازى 

بازدید کنند.
وى در خصوص حمایت نمایندگان ملت از 
صنعت قطعه سازى و خودرو خاطرنشان کرد: با 
توجه به نیاز مردم به خودرو، حمایت از این صنعت 
و نیز قطعه ســازى در اولویــت براى نمایندگان 
مجلس قرار دارد و از تمام ظرفیت هاى لازم براى 
حل مشــکلات قطعه ســازى و خودرو استفاده 

خواهیم کرد.

حضور بیش از  
12هزار نفر 
نیروى مستعد 
کار در قطعه 
سازى کروز 



دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد:
مالیات بر صادرات فولاد، مانع شکوفایى و 

جهش این بخش است
دبیر انجمن تولیدکنندگان 
فولاد ایران معتقد است: امروز 
که صــادرات تولیدات ایران با 
دشوارى هاى خاص خود همراه 
است، وضع مالیات بر صادرات 
فولاد کارایى نداشته و نمى تواند 
پیامد جهــش صادراتى را به 

دنبال داشته باشد.
«سید رسول خلیفه سلطانى» گفت: اکنون صادرات 
فولاد ایران با هزینه هاى تحمیلى سنگین ناشى از تحریم ها 
محقق مى شود و آنچه تاکنون مانور صادرکنندگان ایرانى 
در بازارها را به دنبال داشت، نبود بار مالیاتى بود، اما وضع 
مالیات این امکان را از صادرکنندگان کشــور در بخش 
فولاد خواهد گرفت. «جعفر سرقینى» سرپرست سابق 
وزارت صنعت، معدن و تجارت گفته بود: سال 91 نزدیک 
به 6.5 میلیون تن واردات و 1.5 میلیون تن صادرات فولاد 
ثبت شده بود، اما در سال 98 صادرات فولاد رکورد زد و 
به 12 میلیون تن رسید، ضمن اینکه میزان واردات به چند 
صد هزار تن فولادهاى خاص رسیده است و با توسعه هاى 
انجام شده در فولاد آلیاژى ایران، این بخش هم در داخل 

پوشش داده مى شود.
دبیر انجمن یاد شده، خاطرنشان کرد: نبود مالیات 
امکان تخفیف به خریداران فولاد ایران را فراهم ساخته 
بود، اما وضع مالیات مانع از تمایز قیمت فولاد ایران، نسبت 

به سایر تولیدکنندگان و صادرکنندگان مى شود.
وى تاکید کرد: نبود مالیات و قیمت هاى غیر رقابتى 
ایران سبب مى شود که طرف هاى تجارى ریسک معامله 

با ایران را نپذیرند.
آمارهاى انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران نشان 
مى دهد که حجم صادرات شــمش و تولیدات فولادى 
ایران در 6 ماهه نخســت امسال نسبت به مدت مشابه 
پارســال به ترتیب 19 و 49 درصد کاهش داشته است. 
خلیفه ســلطانى تاکیدکرد: پیشتر مســوولان کشور 
فولادســازان را ترغیب کردند که برنامه امسال را برپایه 
جــذب پنج میلیارد دلار از محل صادرات قرار دهند، اما 
بخشنامه ها و دستورالعمل هاى صادره سدى براى تحقق 
این مهم اســت و اکنون نیز اگر بحث مالیات در صحن 
مجلس شوراى اســلامى مصوب شــود، قفلى بر پاى 

صادرات خواهد شد.
وى گفت: امروز در شرایط تحریم هاى سخت پیش 
روى ایران، مسوولان باید در اندیشه مشوق هاى صادراتى 
و سهولت صادرات باشند، اما ابزارهایى مانند مالیات مانع 

از تحقق این مهم خواهند شد.
دبیر انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران افزود: ایران 
امروز در بین 10 تولیدکننده شــاخص فولاد جهان قرار 
دارد و ابزار صادرات موجب توســعه این بخش و ارتقاى 
جایگاه آن در عرصه بین المللى مى شود، اما موانع ایضایى 

و اخذ مالیات، مانعى براى توسعه آن است.
 براســاس ســند چشــم انداز 1404 ایران هدف 
ظرفیت سازى 55 میلیون تن فولاد را برگزیده که با تحقق 
آن، دســت کم 40 درصد از تولید بایــد راهى بازارهاى 

صادراتى شود

قوانین موجود براي برخورد با احتکار، 
گرانفروشی و گرانی بازدارنده نیستند

رئیس اتاق اصناف تهران 
در مورد پدیــده احتکار گفت: 
همیشه در حوزه تجارت و کسب 
وکار یک عــده از افراد فرصت 
طلب و ســودجو هســتند که 
احتکار می کنند و معتقدم که 
اشــد مجازات هم باید در مورد 
آنها اعمال شــود، اما متأسفانه 
قوانیــن ما در برخــورد با احتکار، گرانفروشــی و گرانی 

بازدارنده نیستند.
قاســم نوده فراهانی، رئیس اتــاق اصناف تهران در 
خصوص کمبود برخی کالاها مانند گوجه فرنگی گفت: 
معمولاً 20 روز در ســال مشکل کمبود گوجه فرنگی را 
داریم و علتش هم اختلاف زمان برداشت محصول است، 
اما این کمبود در حدي نیست که به وضعیت احتکار برسد.

رئیس اتاق اصناف با اذعان به ضعف مدیریتی در اکثر 
بخش هاي اقتصادي بیان کرد: نمونه این ضعف مدیریت، 
معطل ماندن چندین کامیون گوجه فرنگی صادراتی در 

مرز عراق و فاسد شدن آنهاست.
نوده فراهانی در خصوص سامانه انبارها یادآور شد: 
ســامانه انبارها هنوز کامل نشده است، اما اگر کامل شود 
همه موظفند که انبارشان را به سامانه انبارها معرفی کنند.

او در پاسخ به سوالی مبنی بر چرایی افزایش قیمت و 
احتکار روغن گفت: این موضوعات در حوزه کاري اصناف 
و خرده فروشان نیست که بنده بخواهم درمورد آن توضیح 
دهم. بحث تولید و گرانی کالا مربوط به یک ارگان و نهاد 

دیگري است و ما در تولید روغن هیچ نقشی نداریم.

صنعت، معدن
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هشدار به 

صاحبان 
کالاهاى 
دپو شده

هفته نامه اقتصادى ایران

ترخیص 800 هزارتن کالاى اساسى از گمرکات کشور
وزیرصنعت، معدن و تجارت گفت: از 
چهار میلیــون و 300 هــزار تن کالاى 
اساسى معطل مانده در گمرکات کشور، 
تاکنون 800 هزار تن آن ترخیص و روانه 

بازار شده است.
علیرضا رزم حســینى، در نشست 
کارگروه تســهیل و رفع موانع تولید در 
هرمزگان افزود: بخشــى از ارز ترخیص 
کالاهاى اساســى یادشــده بــه صورت 

اعتبارى تامین مى شود.
وى با اشــاره به اینکه با احتســاب 
کالاهاى اساسى در مجموع هشت میلیون 
و 300 هزار تن کالا در گمرکات کشــور 
معطل مانده، بیان داشت: 400 هزارتن از 
ایــن کالاها نیــز مربوط بــه مواداولیه 
کارخانه ها بوده کــه درهفته هاى آینده 

ترخیص مى شود.
 صاحبان کالاها موظف به ترخیص 
کالاهاى معطل مانده درگمرکات هستند.

رزم حسینى همچنین درخصوص 
موضوع هــاى مطــرح شــده از ســوى 
صادرکننــدگان و فعــالان اقتصــادى 
هرمزگان و دیگر مسئولان این استان در 
زمینه مشــکلات اقتصادى و همچنین 
ترخیــص کالا در گمــرکات و بنــادر 
استان بیان داشــت: موارد مطرح شده 
به زودى در نشســتى با حضور استاندار 
هرمزگان و مســئولان کشورى بررسى و 

پیگیرى مى شود.
وى همچنین به دغدغه مســئولان 
هرمــزگان مبنى بر تفویــض اختیارات 
بیشــتر به استان ها نیز اشاره کرد و اظهار 
داشت: بخشــى از این تفویض اختیارات 

تاکنون صورت گرفته و اختیارات استانى 
بیشتر نیز مى شود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه 
به معادن راکد و غیرفعال در کشور  اشاره 
کرد وگفت: براساس بخشنامه صادرشده، 
چنانچه مسئولان معادن کشور نسبت به 
فعال سازى آن اقدام نکنند، این معادن به 
مزایده گذاشته شــده و به سرمایه گذار 

دیگرى واگذار خواهد شد.
در نشســت کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید هرمزگان که با حضور استاندار، 
نمایندگان مردم هرمــزگان در مجلس 
شوراى اســلامى و مدیران دستگاه هاى 
مربوطــه تشــکیل شــد، شــمارى از 
صادرکنندگان و فعــالان اقتصادى این 
اســتان دیدگاه ها و مشــکلات خود  از 
جمله تامین خــوراك واحدهاى صنایع 
فولاد، مشــکلات ارزى بازرگانان و تجار 
هرمزگانى، تامین آب شهرك هاى صنعتى 
اســتان در مسیر خط انتقال آب شیرین 
کــن، تفویض اختیــار تمدیــد پروانه 

بهره بردارى معادن، حذف عنوان گچ دانه 
بندى شده از مصادیق موادمعدنى خام و 
سایر مسایل حوزه صنعت،معدن و تجارت 
استان را مطرح کردند که رسیدگى به حل 
این مشکلات در دستور کار وزیر صنعت، 

معدن و تجارت قرار گرفت.
ترخیص ســریع و فــورى کالاهاى 
اساسى از گمرکات کشور باتوجه به ابلاغ 
مصوبه اى از سوى ستاد اقتصادى دولت 
در دســتور کار این وزارتخانه قرار گرفته 

است.
رزم حســینى، تاکید کــرد: تامین 
کالاهاى اساسى مورد نیاز مردم به عنوان 
یکى از مهم ترین اولویت هاى کارى وزارت 

صنعت، معدن وتجارت است.
علیرضا رزم حســینى ،  خط تولید 
ماسک سه لایه ویژه کودك و بزرگسالان 
این شــهر و همچنین ســاختمان نظام 
مهندسى معدن هرمزگان را افتتاح کرد.
همچنیــن با حضور وى، 16 واحد معدن 
غیرفعــال درهرمزگان به چرخه فعالیت 

بازگشت.
تنوع در بازار موتورسیکلت در گرو 

شرکت هاى بزرگ
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت در 
نشســتى مشــترك با انجمــن صنعت 
موتورســیکلت ایران، ضمــن تأکید بر 
استفاده از نوآورى هاى روز دنیا براى تولید 
محصولات متنوع و با کیفیت، گفت: براى 
تنوع بخشى به بازار نیازمند ورود با قدرت 
شرکت هاى بزرگ داخلى هستیم. علیرضا 
رزم حسینى در نشستى با اعضاى انجمن 
صنعت موتورسیکلت ایران که در محل 
دفتر وزیر برگزار شد، اظهار کرد: تنوع در 
بازارهاى جهانى نیازمند ورود شرکت هاى 
بزرگــى از کشــورمان اســت. تجمیع 
کارخانه ها و تشکیل شرکت هاى بزرگ و 
فعال براى برندسازى و رقابت در بازارهاى 
جهانى نیز بایستى در دستور کار قرار گیرد. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت ضمن تأکید 
بر اینکه تمام تلاشــمان بر این است که 
مقررات شتاب زده نداشته باشیم، گفت: 
اســتفاده از نظرات انجمن ها، تشکل ها و 
فعالان بخش خصوصى همواره در دستور 
کار خواهد بود. طبق اعلام وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، وى بر کاهش بروکراسى 
ادارى بــراى کمــک به فعــالان بخش 
خصوصى و تسهیل در امور تولید تأکید 
کــرد و از تولیدکننــدگان خواســت با 
گسترش ارتباطات خود در امر صادرات و 
افزایش سهم صادراتى مبادرت ورزند.رزم 
حســینى گفت: مى توان به اســتفاده از 
ظرفیت هاى صادراتى کشورهاى همسایه 

به ویژه منطقه اوراسیا نیز توجه کرد.

بعد از اجراى مصوبات اخیر در رابطه با رفع موانع ترخیص کالا هاى دپو شده و تسهیل فرآیند، درصورت عدم ورود صاحبان کالاهاى مشمول گمرك نسبت به متروکه کردن کالاها اقدام مى کند. گزارش گمرك 
ایران در ماه هاى اخیر نشان داد که حدود هشت میلیون تن کالا در گمرك و بنادر موجود است، بر این اساس میزان موجودى کالاهاى غیر کانتینرى هفت میلیون و 351 هزار تن بود که سه میلیون و 934 هزار 
تن آن را کالاهاى اساسى و مابقى را کالاهاى غیر اساسى تشکیل مى دهد که تا 80 درصد آن شامل مواد اولیه و ماشین آلات خطوط تولید است. همچنین 99 هزار و 294 کانتینر (TEU) نیز در گمرك و بنادر موجود 
است که تعداد کانتینرهاى پر وارداتى به بیش از 35 هزار باکس مى رسید. اما بعد از شدت گرفتن انتقادات و تبعات ناشى از دپوى کالاها و همچنین تأکید رهبر معظم انقلاب براى هماهنگى دستگاه ها براى 
ترخیص کالاها، در ستاد هماهنگى اقتصادى دولت تصمیماتى در رابطه با رفع موانع ترخیص که در اهم آن مسائل ارزى قرار داشت اتخاذ شد که طى آن شرایطى براى صاحبان کالاهاى اساسى و غیر اساسى 
ضرورى تعیین تا در اسرع وقت نسبت به ترخیص کالا اقدام کنند. این در حالى است که در جریان ترخیص کالا گمرك ایران به صاحبان کالا هشدار داده که در صورت عدم ترخیص کالا توسط صاحبانى که 
امکان ترخیص فورى دارند، کالاهاى آنها را متروکه اعلام خواهد کرد. ارونقى - معاون فنى گمرك ایران - در این رابطه از صاحبان کالا خواسته تا به قید فوریت براى ترخیص و انجام تشریفات گمرکى اقدام کنند 

ولى اگر در اسرع وقت صاحبان کالا براى تعیین تکلیف اقدام نکنند یا با وجود صدور کد رهگیرى بانک نسبت به ترخیص قطعى کالاهاى خود مبادرت نکنند، مشمول اعمال مقررات متروکه خواهند شد.

دیدگاه - 2

خبر

همه مقصرند
چرا مبارزه با قاچاق کالا راه حل فورى 

ندارد؟
مرتضى بکى 

اقتصاددان
بــر این اســاس، آمــار و 
اطلاعات منتشرشده برآوردى 
است و مراجع مختلف براساس 
فروض پیش گفته چه در برآورد 
تقاضاى داخلــى و چه برآورد 
تولید و حجم تجارت رسمى اختلافاتى با یکدیگر دارند 
که در نهایت ارزش کل کالاى قاچاق اعلام شــده توسط 
این نهادها با یکدیگر تفاوت معنادار خواهد داشت که بعضاً 
تا 10میلیارد دلار اختلاف بین آمار اعلام شده توسط این 
مراجع را مى توان مشاهده کرد. روشن است که این حجم 
از قاچاق تنها در قالب قاچاق سازمان یافته مى تواند صورت 
پذیرد و کولبران نیز در مسیر مجموعه هاى بزرگ قاچاق 
و براى منافع آنها به امید تأمین حداقل معیشــت براى 
استمرار حیات، بار سختى کوهستان را به دوش مى کشند. 
عوامل مختلفى هم بر رشــد روز افزون و غیرقابل کنترل 
کالاى قاچاق مؤثر بوده که ســهم هر یک در واردات نوع 
خاصى از کالاى قاچاق متفاوت است. نخستین و مهم ترین 
عامل در شکل گیرى قاچاق کالا، فرهنگ عمومى براى 
پذیرش کالاى قاچاق بدون شناسه قابل رهگیرى است. 
مصرف کننده اى که اقدام به خرید کالاى قاچاق مى کند 
و این حق را براى خود قائل نیست که باید پرسشگر باشد، 
فرش قرمز را براى قاچاق پهن مى کند. محدودیت در تولید 
داخلى و عدم تأمین نیاز داخلى از مبادى رسمى با قیمت 
منصفانه ازجمله دیگر عوامل قاچاق کالا به شمار مى رود. 
عدم کنترل مبادى رسمى، فقدان شفافیت در قوانین و 
مقررات گمرکى، اختلاف نرخ ارز رسمى و غیررسمى و 
بى ثباتى در نظام ارزى و تلاطم در نرخ ارز از دیگر عوامل 

قاچاق کالا به شمار مى روند.

به دنبال رفع ابهامات طرح تأمین 
کالاهاى اساسى هستیم

سخنگوى کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس با اشــاره به رد 
طرح تامین کالاهاى اساسى از 
ســوى شــوراى نگهبان گفت: 
فقدان تعیُّن بودجه اجراى این 
طرح دلیل رد بوده ولى مجلس بر 
رفع ابهام اصرار دارد و باید مشکل 
معیشتى مردم را حل کرد. محمدمهدى مفتح گفت : دولت 
متاسفانه همکارى لازم را با مجلس براى اجراى این طرح 
نکرد و بار مالى آن را نپذیرفت و به همین دلیل شــوراى 
نگهبان آن را تایید نکرد و  شوراى نگهبان معتقد است باید 
تعیُّن موارد مالى و بودجه و اعتبار لازم براى اجراى این طرح 
بیان شــود و دقیقا جزئیات و نحوه به دست آمدن اعتبار 
30هزار میلیارد تومانى مشخص باشد و گفته شود که کدام 
اموال، ساختمان، شرکت و کارخانه قرار است واگذار شود. 
وى گفت: چون هزینه هاى طرح تامین کالاهاى اساسى 
کاملا قطعى است اگر منبع و اعتبار مالى اجرا قطعى نباشد 
مشکل ایجاد خواهد شد؛ ظاهرا شوراى نگهبان معتقد است 
30 هزار میلیارد تومان از فروش کدام اموال قرار اســت به 
دست آید؟ و بر همین اساس سوالات و ابهاماتى دارد ولى 
مجلــس اصرار بر اجراى این طرح دارد. مجلس شــوراى 
اسلامى مى کوشد سوالات و ابهامات را رفع کرده و در نهایت 
تاییدیه شوراى نگهبان را بگیرد، زیرا براى رفع مشکلات 
مردم و رفع دغدغه هاى معیشتى آنان کوتاه نیامده و باید در 
شرایط فعلى بکوشیم از بار معضلات معیشتى مردم بکاهیم. 
دولت باید طبق تکلیف قانونى، لایحه بودجه شرکت هاى 
دولتى را یک ماه قبل از ارائه لایحه بودجه کل کشــور به 
مجلس بدهد تا فرصت لازم براى بررسى هاى بیشتر در این 

باره وجود داشته باشد.

بیمه پارسارگاد 8,979 میلیارد ریال 
درآمد سرمایه گذارى محقق کرد

بیمه پاسارگاد در شش ماه نخست سال جارى بیش 
از هشت هزار و 979 میلیارد ریال درآمد از محل  سرمایه 
گذارى هاى خود کســب کرد و جایگاه ســوم را در بین 
شرکت هاى بیمه کسب نمود. درآمد سرمایه گذارى هاى 
شــرکت در 6 ماهه اول سال 1399 رشدى معادل 188 
درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است که 28 
واحد درصد آن مربوط به سود سپردههاى بانکى و 150 
واحد درصد آن مربوط به سود اوراق بهادار و مابقى مربوط 
به سایر اقلام درآمدهاى سرمایه گذارى است. همچنین 
براســاس صورت هاى مالى شــش ماهه این شرکت ، 
عملکرد بســیار مطلوب در بخش عملیات بیمه گرى و 
ســرمایه گذارى باعث شد این شــرکت ده هزار و 552 
میلیارد ریال سود خالص شناسایى کند که نسبت به مدت 
مشابه سال قبل رشدى معادل 802 درصد داشته است.

www.etebar.net

سرپرست سازمان صنایع کوچک و 
شــهرك هاى صنعتــى ایــران از احیا و 
راه اندازى مجــدد 819 واحد صنعتى از 
ابتداى ســال 99 تاکنون در شهرك ها و 

نواحى صنعتى کشور خبر داد.
به گزارش اعتبــار از وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، «اصغر مصاحب» افزود: 
بــا راه اندازى مجدد این واحدها براى 14 
هزار و 458 نفر اشتغال ایجاد و یا تثبیت 

شغل شده است.
وى بیان داشت: هم اکنون در شهرك 
هاى صنعتى کشــور نزدیک به 46 هزار 
واحد صنعتى کوچک و متوسط مستقر 
هســتند که حدود 9 هزار و 800 مورد از 

آنها غیرفعال و راکد است.
مصاحب ادامه داد: در ســال 99، در 
مرحله نخســت احیاى یک هزار و 500 

واحــد صنعتــى برنامه ریزى شــد و در 
برنامه ریزى جدیــد راه اندازى مجدد دو 
هزار واحد در سراسر کشور در دستور کار 

قرار گرفته است.
وى گفــت: با بازگشــت 819 واحد 
صنعتى به چرخه تولید از ابتداى امسال، 
55 درصــد از برنامه تدوین شــده براى 
احیاى صنایع کوچک و متوسط در سال 

99 عملیاتى شده است.
سرپرست سازمان صنایع کوچک و 
شهرك هاى صنعتى ایران اظهار داشت: 
با توجه به برنامه ریــزى احیاى 27 هزار 
شــغل در واحدهاى صنعتى راکد، آمار 
تحقق یافته اشــتغال در واحدهاى احیا 
شده بیش از 54 درصد از مجموع اشتغال 

مورد نظر از محل این برنامه است.
مصاحب افزود: اســتان تهران با 84 

واحد، استان مازندران با 62 واحد صنعتى 
و اســتان هاى اصفهان و قم با احیاى 61 
واحد صنعتى به ترتیب بیشترین تعداد 
راه انــدازى مجدد واحدهاى صنعتى را از 

ابتداى امسال به خود اختصاص داده اند.
وى اضافه کرد: ســرانه اشــتغال هر 
واحد صنعتى که مجدد راه اندازى شده، 
به طــور متوســط 18 نفــر اســت و 
سرمایه گذارى انجام شده براى احیاى این 

واحدها بیش از دو هــزار و 675 میلیارد 
تومان با سرانه سرمایه گذارى حدود سه 

میلیارد و 300 میلیون تومان است.
مصاحب بیان داشت: راه اندازى مجدد 
واحدهاى غیرفعال از طریق واگذارى به 
ســرمایه گذار جدید، تامیــن مالى، اخذ 
شریک ســرمایه گذار، تامین مواد اولیه، 
اجاره به شــرط تملیک، حل مشکلات 

اختلاف شرکا و غیره انجام شده است.
وى گفت: تجربه سال هاى گذشته در 
راه اندازى مجدد واحدهاى غیرفعال نشان 
مى دهد که در 6 ماهه دوم سال عملکرد 
بهتــرى در این حوزه اتفــاق مى افتد و 
امیدواریــم این روند در ســال 99 نیز با 
تمهیــدات اتخــاذ شــده و همــکارى 
دستگاه هاى مرتبط بیش از پیش محقق 

شود.

سرپرست سازمان صنایع کوچک:

819 واحد صنعتى از ابتداى سال 99 مجدد راه اندازى شد

خبر
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رئیس ســازمان بورس گفت: بازار 
ســرمایه همراه با ریسک است اما تاریخ 
نشــان داده که ســرمایه گذاران صبور، 

پاداش این صبر را دریافت مى کنند.
حسن قالیباف اصل در رابطه جزئیات 
جلسه شــوراى عالى بورس، اظهار کرد: 
یکى از مصوبات شوراى عالى بورس، بحث 
عدالت ترمیمى بود و براساس آن مقرر شد 
از طریق ســاز و کارهاى جبرانى، برخى 
تخلفات جزیــى، داخل بازار ســرمایه 
رســیدگى و ســایر موارد به قوه قضاییه 
ارجاع شود. قطعا با این تصمیم رسیدگى 
به تخلفات با ســرعت بیشــترى انجام 

مى شود.
سخنگوى شوراى عالى بورس تصریح 
کرد: موضوع دوم مورد بررسى در جلسه 
شورا، بحث افزایش سرمایه از محل سلب 
حق تقدم بود. دستورالعمل اجرایى این 
موضوع به شوراى عالى بورس پیشنهاد شد 
و مورد تصویــب اعضا قرار گرفت. در این 
دستور العمل ساز و کار افزایش سرمایه از 
محل صرف ســهام یا سلب حق تقدم به 
همراه موارد استثنا تبیین شده و شرکت ها 
مى تواننــد بحث تامین مالــى و افزایش 
سرمایه در بازار ســرمایه را با روش هاى 

مختلف دنبال کنند.
او افزود: ســپرده گذارى در صندوق 

تثبیت بازار سومین موضوعى بود که در 
شوراى عالى بورس تصویب شد.قالیباف 
اصل با بیان اینکه متغیرهاى اقتصادى در 
ماه هاى اخیر تغییرات زیادى داشته است، 
افزود: گزارش هاى شش ماهه شرکت ها 
که بر روى کدال منتشر شده نشان دهنده 
شرایط بسیار خوبى است و امید مى رود 

روند متعادل بازار ادامه دار باشد.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با 
اشاره به اینکه سرمایه گذارى در بازار سهام 
نیازمند صبر و حوصله است و در پاسخ به 
این پرســش که فراز و نشیب شاخص در 
روزهاى گذشته چه عاملى داشت؟ گفت: 
در خرید ملک به دنبال نوســان قیمت و 
سود روزانه هستیم؟ منصفانه نگاه کنیم. 

سرمایه گذارى در سهام هم همین روند را 
دارد و نباید نگاهى کوتاه مدت داشت. بازار 
سرمایه بازار ساده اى براى سرمایه گذارى 
نیست. اگر سهم به درستى انتخاب شده 
باشد، قطعا در بلند مدت با بازده مناسب 
همراه است و سهامدار نباید نگران آینده 

سرمایه گذارى خود باشد.
قالیبــاف اصل با بیان اینکه در نیمه 
نخست ســال، نقدینگى زیادى وارد بازار 
سرمایه شــد، افزود: هرچند براى مدتى 
قیمت ها در بازار ســرمایه روند نزولى در 
پیش گرفتند اما تجربه نشان داده، روند 
نزولى دائمى نیست و بازار راه خود را پیدا 
و افت ها را جبران مى کند. به عبارتى، افراد 

صبور همیشه برنده خواهند بود.

او با اشاره به اینکه در ادبیات مالى دنیا، 
موضوع ســیگنال فروشى هیچ مفهومى 
ندارد، به ســرمایه گذاران توصیه کرد: از 
حضور در کانال هــاى تلگرامى یا خرید 
سیگنال خوددارى کنند و اگر شناختى 
نســبت به بــازار ندارند، بــا مراجعه به 
شرکت هاى ســبدگردان، صندوق هاى 
سرمایه گذارى و مشاوران سرمایه گذارى 
داراى مجــوز، به خرید ســهام یا اوراق با 

درآمد ثابت اقدام کنند.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار، 
سرمایه گذاران را به تغییر افق نگاه دعوت 
کرد و گفت: حفظ حقوق سرمایه گذاران 
اولویت و رسالت ســازمان بورس و اوراق 
بهادار است و بدون شک در تلاش هستیم 
تا شرایط بازار سرمایه مطلوب و متعادل 
باشــد. نهاد ناظر از روند منفى قیمت ها 
راضى نیست و زیان سهام داران هم به نفع 
هیچ فرد و گروهى نیست، اما موضوع ورود 
و خروج سرمایه گذاران به بازار و همچنین 
چیدمان پرتفوى، مســئولیت شخصى 
است و امیدوارم ســرمایه گذاران به این 

موضوع توجه کنند.
این مقام مسئول در پایان تاکید کرد: 
هرچند بازار سرمایه همراه با ریسک است 
اما تاریخ نشان داده سرمایه گذاران صبور، 

پاداش این صبر را دریافت مى کنند.

سهامداران صبور، پاداش صبرشان را مى گیرند



تمام متقاضیان گازسوز کردن خودروهاى پایه بنزین سوز صرف نظر از سال ساخت، مى توانند در سامانه اتحادیه سوخت هاى جایگزین 
به آدرس IRNGV.IR به ثبت نام براى گازســوز کردن خودرو اقدام کنند. خودروهاى عمومى، وانت بارها، خودروهاى شخصى، 
خودروهاى خانواده شهدا، جانبازان، معلولان، سرویس مدارس، تاکسى هاى اینترنتى و خودروهاى شخصى، شرکتى و غیر شرکتى 
مى توانند در سایت اعلام شده نسبت به ثبت نام اقدام و اطلاعات خواسته شده را در سیستم وارد کنند. از طریق سایت مذکور براى 
متقاضیان یک پیامک ارسال مى شود که به معناى تایید ثبت نام آنها است. در مراحل بعدى براى تکمیل ثبت نام و مراجعه به کارگاه هاى 
نزدیک به منازل ثبت نام شوندگان، از طریق همان سامانه به مالکان اطلاع رسانى خواهد شد. تمامى متقاضیان گازسوز کردن خودرو 
لازم است نسبت به اخذ گواهى سلامت سوخت از طریق سامانه اعلام شده اقدام کنند. در غیر این صورت با اجراى هوشمند سازى 
جایگاه هاى سى ان جى، به خودروهاى فاقد کارت سلامت، سوخت داده نخواهد شد. تعرفه گازسوز کردن خودرو یا دریافت گواهى 
سلامت سوخت، از سوى وزارت صمت و سازمان خصوصى سازى تعیین شده است و شرکت ملى پخش فرآورده هاى نفتى در این 
خصوص مسوولیتى ندارد. اتحادیه سوخت هاى جایگزین، ذیل مجموعه اتاق بازرگانى و وزارت صمت بوده و مسوولیت گازسوز کردن 
خودروها بر عهده وزارتخانه مذکور است. با این حال، طبق قرارداد بین شرکت ملى پخش فرآورده هاى نفتى و وزارت صمت، خودروسازان 
علاوه بر تبدیل کارخانه اى، تبدیل کارگاهى هم خواهند داشت که از طریق نمایندگى هاى مجاز خود مبادرت به انجام آن خواهند کرد. 

تمام موارد تبدیل در کشور، لازم است در سامانه اعلامى از سوى وزارت صمت ثبت شوند و گواهى سلامت سوخت دریافت کنند. 

اطلاعیه جدید درباره 
گازسوز کردن خودروها

اتحادیه سوخت هاى جایگزین

معاون فنى گمرك از ترخیص بیش از یک میلیون تن انواع کالا از گمرکات در راستاى مصوبات ستاد هماهنگى اقتصادى دولت 
خبر داد. مهرداد جمال ارونقى در گفتگو با خبرگزارى تسنیم، با اشاره به آخرین وضعیت ترخیص کالاهاى اساسى از گمرکات 
کشور گفت: از روز 19 آبان ماه که دستورالعمل مصوبه ستاد هماهنگى اقتصادى دولت براى ترخیص کالاهاى رسوبى ابلاغ 
شــد تا روز 20 آبان با همکارى شــبانه روزى گمرکات طى یک روز حدود 1,1میلیون تن انواع کالا از گمرکات سراسر کشور 
ترخیص شد. معاون فنى گمرك گفت: این کالاها شامل مواد اولیه تولید، کالاهاى اساسى و نهاده هاى دامى، تجهیزات صنعتى،  
کالاهاى واسطه اى، اقلام مربوط به پروژه هاى راهبردى و تولیدى مى باشند. طى ماه هاى ابتدایى سال و ابتداى آبان ماه تنها 15 
میلیون تن کالا از گمرکات کشور ترخیص شده بود که بر این اساس بصورت میانگین هر ماه 2میلیون تن کالا وارد کشور مى شد 
اما با عملیاتى شدن مصوبه دولت ظرف یک روز حدود 1میلیون تن کالا ترخیص شده است و این موضوع یک رکورد محسوب 
مى شود. ترخیص اقلام ضرورى مردم بصورت شبانه روزى در گمرکات کشور در جریان است و امیدوار هستیم با نظارت سایر 
مراجع این افزایش عرضه و ترخیص گسترده کالا منجر به کاهش فورى قیمت کالاها در بازار شود. ارونقى گفت: مشکل مربوط 
به برنج هاى رسوبى در گمرکات نیز حل شده است و با صدور مجوزهاى معتبر ازسوى سازمان استاندارد محموله هاى رسوبى 
برنج نیز درحال ترخیص از گمرکات مى باشد.  حدود 20هزار تن برنج که با ارز 4200تومانى وارد شده و در گمرکات رسوب 

کرده بود درحال ترخیص مى باشد و در اختیار شرکت بازرگانى دولتى قرار خواهد گرفت.

ترخیص بیش از یک میلیون تن 
انواع کالا از گمرکات

مهرداد جمال ارونقى

 بیمارى کرونا بسیارى از مردم را به کام مرگ کشید؛ این واقعیتى تلخ، اما انکارناپذیر است. این بیمارى سخت و 
نفس گیر متاسفانه گاه با تحمیل هزینه هاى قابل توجه به خانواده ها، اجازه نداد که مبتلایان به زندگى برگردند و 
جان آنها را گرفت. بسیارى از کسانى که در اثر این بیمارى جان خود را از دست دادند، سرپرست خانوار بودند و 
اکنون خانواده آنها با چالش تامین هزینه ها مواجه شده اند. گرچه نمى توان ضایعه درگذشت یک نفر از اعضاى 
خانواده را به هیچ شکل جبران کرد، اما به هر حال مى توان تدبیرى اندیشید تا در صورت فوت ناشى از کرونا، دست 
کم هزینه زندگى بازماندگان تا حدودى و براى مدتى تامین شود. شرکت بیمه سامان در پوشش بیمه کرونا، این 
موضوع را درك کرده و براى آن راهکارى اندیشیده است. یکى از پوشش هاى این بیمه نامه، پرداخت سرمایه فوت 
به بازماندگان است که مى تواند مشکلات اقتصادى و مالى آنها را تا حدودى برطرف کند. به ازاى حق بیمه هاى 
مختلف، سرمایه فوت نیز متغیر است، اما سقف در نظر گرفته شده براى آن یک میلیارد تومان است که در قبال 
حق بیمه ناچیز پرداختى عددى چشمگیر است. این هزینه کمک مى کند تا خانواده فرد فوت شده ناشى از بیمارى 
کرونا دست کم فشار اقتصادى ناشى از درگذشت یکى از اعضا را تعدیل کند و بار بیشترى از این واقعه دردناك بر 

دوش آنها سنگینى نکند.

کاهش فشار اقتصادى بر 
خانواده ها با کمک بیمه 
سامان

بیمه سامان

مصطفى سالارى مدیرعامل سازمان تامین اجتماعى با صدور دستور ادارى، نحوه حمایت و احراز اشتغال بیمه شدگان دورکار 
کارگاه هاى مشمول قانون تامین اجتماعى را اعلام کرد. به گزارش اداره کل روابط عمومى سازمان تامین اجتماعى، این دستور 
ادارى، به منظور ضرورت کاهش تردد و رعایت الزامات فاصله گذارى اجتماعى در دوران شیوع کرونا، به عنوان یک اقدام پیشگیرانه 
و موثر براى کاهش خطرات ناشــى از این بیمارى و تغییرات ناشــى از کرونا در حوزه کسب وکار و همچنین در راستاى اجراى 
سیاست هاى دولت، ستاد ملى مبارزه با کرونا، حمایت از کارفرمایان در سال جهش تولید و حفظ و صیانت از اشتغال پایدار و حقوق 
بیمه شدگان شاغل در کارگاه هاى مذکور صادر شده است. بر این اساس، براى برخى کارگاه ها که در سال جارى به دلیل شیوع 
بیمارى ویروس کرونا به واسطه دورکارى تعطیل یا با کسرى از افراد شاغل در کارگاه مشغول فعالیت هستند، تداوم ارسال لیست 
و پرداخت حق بیمه کارکنان آنان بلامانع خواهد بود و بازرسان کارگاهى مکلفند در صورت اعلام و تایید مراتب دورکارى کارکنان 
شاغل ازسوى کارفرما، نسبت به درج اسامى آنها در گزارش بازرسى اقدام کنند. کارگاه هاى داراى معافیت حق بیمه سهم کارفرمایى 
تا میزان پنج نفر کارگر از شمول به دستورالعمل مزبور خارج هستند. به گزارش ایرنا، رئیس سازمان ادارى و استخدامى کشور نیز 
سوم آبان ماه بخشنامه نحوه اجراى دورکارى کارکنان به میزان 50 درصد را به تمام دستگاه هاى اجرایى ابلاغ کرده بود. براساس 
این بخشنامه، دستگاه هاى اجرایى ضمن توجیه کارکنان در باره اهداف ستاد مدیریت و مقابله با کرونا از اتخاذ این تصمیم، با اتخاذ 

برخى روش ها مانند نوبت بندى روزانه (حضور یک روز در میان کارکنان)، کاهش حضور در ادارات را برنامه ریزى کنند.

ضوابط حمایت از 
بیمه شدگان دورکار تامین 
اجتماعى اعلام شد

مصطفى سالارى

بانک کارآفرین در راستاى تحقق اهداف عالى بانک در خصوص اعطاى تسهیلات خرد، از طرح تسهیلاتى جدید 
صبا براى تامین تسهیلات مورد نیاز اشخاص حقیقى جهت تعمیر و بازسازى ملک و خرید کالا، خدمات و لوازم و 
تجهیزات مصرفى بادوام رونمایى کرد. به گزارش روابط عمومى بانک کارآفرین، کلیه اشخاص حقیقى مى توانند به 
صورت انفرادى یا گروهى جهت رفع نیازهاى شخصى و غیرکارى خود، از مزایاى این طرح تسهیلاتى بهره مند 

شوند.
بر اساس این گزارش، تسهیلات طرح جدید صبا در قالب عقد مرابحه اعطا مى شود و نرخ سود آن مطابق با نرخ سود 
مصوب شوراى پول و اعتبار مى باشد. همچنین نحوه بازپرداخت تسهیلات طرح جدید صبا صرفاً به صورت اقساطى 
و ماهیانه در نظر گرفته شده است. از مزایاى طرح حاضر امکان اعطاى تسهیلات در چارچوب هاى ذکر شده به 
پرســنل سازمان ها، شــرکت ها و ارگان ها به صورت گروهى در قالب شرایط ویژه است. بر این اساس سازمان ها، 
شرکت ها و ارگان ها مى توانند نسبت انعقاد تفاهمنامه با بانک و اعطاى تسهیلات گروهى به پرسنل خود با مزایاى 
ویژه اقدام نمایند. جهت کسب اطلاعات بیشتر در خصوص طرح تسهیلاتى جدید صبا اینجا کلیک کنید. همچنین 

مرکز ارتباط کارآفرین با شماره 23350 آماده پاسخگویى به سوالات شما است.

بانک کارآفرین طرح 
تسهیلاتى جدید صبا را 
معرفى کرد

بانک کارآفرین

مدیرعامل شرکت بیمه آسمارى با بیان اینکه شرکت در سال جارى روند رو به رشد خود را حفظ کرده است، گفت: بیمه آسمارى در نیمه اول 
امسال به لحاظ حجم عملیات نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 100درصدى را تجربه کرده و این نشان دهنده شرایط مطلوبى است. 
علیرضا یزدان دوست با تاکید براینکه در حوزه نسبت خسارت نیز شرایط خوبى داشته ایم، به طورى که این شاخص مهم در نیمه اول امسال 
نسبت به دوره مشابه گذشته و حتى یکساله گذشته حدود 10درصد در همه رشته ها کاهش داشته است، اظهار کرد: با ادامه روند فعلى، افزایش 
حق بیمه تولیدى تا پایان سال ادامه خواهد یافت و حتى پیش بینى ما این است که با توجه به تقاضاى ایجاد شده، رشد حق بیمه در مدت 
باقى مانده سال بیشتر هم خواهد بود. و انتخاب درست و صحیح ریسک همچنان در دستور کار شرکت است و اگر اتفاق غیرمترقبه اى رخ ندهد، 
کنترل نسبت خسارت هم با شکل کنونى ادامه خواهد یافت. وى با بیان اینکه یکى از سنگین ترین کارهاى ما در نیمه دوم سال مربوط به حوزه 
نیروى انسانى است، تصریح کرد: کارگروه آموزش شرکت سیستمى را طراحى کرده که در حوزه آموزش پرسنل ستادى، شعب، نمایندگان و 
بخش هاى مختلف شبکه فروش با جدیت فعالیت مى کند. وب سایت جدید شرکت که بیش از 6 ماه براى راه اندازى آن تلاش شده است، 
رونمایى مى شود تا مخاطبان راحت تر بتوانند از خدمات آن استفاده کنند. از سوى دیگر قصد داریم علاوه بر بیمه نامه شخص ثالث که صدور 
آنلاین آن آغاز شده است، بیمه نامه هاى دیگرى را هم به فرآیند صدور آنلاین اضافه کنیم. ضمنا سیستم اعلام خسارت آنلاین هم در حال 
طراحى است که مى تواند تحولى جدى در حوزه فعالیت شرکت بیمه آسمارى باشد. وطرح افزایش سرمایه شرکت نیز تهیه شده است که پس 

از ارائه گزارش توجیهى با دریافت مصوبه هیات مدیره و بازرس قانونى و نیز مجوز بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران، عملیاتى خواهد شد.

اهداف بیمه آسمارى تا پایان 
سال

علیرضا یزدان دوست

 آیین رونمایى از طرح افتتاح ساختمان هاى بیمه ایران در شهرستان هاى گچساران استان کهگیلویه و بویراحمد، لامرد استان 
فارس و دورود دراستان لرستان همزمان با هفته وحدت و هشتاد و پنجمین سالگرد تاسیس بیمه ایران با حضور محمد رضایى 
مدیرعامل، اعلایى عضو هیات مدیره، معاونان مدیرعامل و مدیران ستادى و اجرایى بیمه ایران به صورت ویدئو کنفرانس برگزار 
شد. مدیرعامل بیمه ایران افتتاح این ساختمان ها را در راستاى ارائه خدمات بهینه به مردم در محیطى مناسب و با امکانات 
بهتر عنوان کرد  و گفت: استراتژى بیمه ایران بر مبناى برترى عملیاتى، رهبرى محصول و کرامت مشترى پایه گذارى شده 
است.منظور از برترى عملیاتى در واقع  ارائه محصولات بیمه اى با قیمت مناسب همراه با خدمات فنى و پس از فروش باکیفیت 
است؛ به همین جهت بوروکراسى ادارى کمتر شده و تلاش مى کنیم مشتریان بیمه ایران در کوتاه ترین زمان ممکن و در 
محیط مناسب خدمات  مورد نیاز خود را دریافت کنند ، وضعیت شرکت از لحاظ نقدینگى و سرمایه گذارى در بهترین شکل 
ممکن قرار گرفته به طورى که در 6 ماه اول امسال 42 درصد سهم بازار بیمه اى کشور در اختیار بیمه ایران قرار گرفت و با 
برنامه ریزى صورت گرفته و تلاش همکاران و همه ارکان بیمه ایران در 3 ماه سوم این رقم بیشتر هم خواهد شد.  آمار عملکرد 
بیمه ایران در 7 ماه سال جارى بسیار بهتر از آمار 6 ماهه است و در حال حاضر 44 درصد رشد در بخش تولید حق بیمه داریم، 

در حالى که سهم صنعت بیمه کشور در این شاخص 33 درصد است، بنابراین 11درصد در این بخش ازصنعت جلوتریم.

رشد 44 درصدى تولید حق 
بیمه در بیمه ایران

محمد رضایى

کارکنان بانک ملى ایران در دوران شیوع کرونا و تشدید تحریم هاى اقتصادى، تا حد ممکن دین خود را به جامعه 
محروم کشور ادا کرده اند. به گزارش روابط عمومى بانک ملى ایران، همزمان با برپایى پویش کمک مومنانه، کارکنان 
این بانک نیز همپاى سایر نیک اندیشان تلاش کرده اند کمک هاى نقدى و غیرنقدى خود را میان اقشار نیازمند 
توزیع کنند. تهیه و توزیع کالاهاى مصرفى خانوار، تهیه اقلام بهداشتى و نیز تامین لوازم التحریر میان کودکان در 

حال تحصیل مناطق محروم تنها بخشى از این اقدامات است.
همچنین تعداد قابل توجهى از کارکنان بانک به صورت خودجوش بخشــى از حقوق خود را براى تخصیص به 
نیازمندان اهدا کرده اند. در تازه ترین مورد، مجتمع خدمات بهزیستى و شیرخوارگاه حضرت رقیه (س) از کارکنان 

جناح ارزى بانک ملى ایران به سبب حمایت هایشان از فرزندان تحت پوشش این نهاد خیریه تقدیر کرده است.
بانک ملى ایران همچنین به صورت مستمر و فراگیر، از دیرباز بخشى از منابع خود را در اختیار نهادهاى خیریه قرار 

داده است و از این رو به عنوان یک نهاد نیکوکار شناخته مى شود.
آزادسازى زندانیان جرائم غیر عمد، کمک به کمیته امداد امام خمینى (ره) و تسهیل اشتغال نیازمندان تنها گوشه 

اى از اقدامات حمایتى بانک از طبقه محروم جامعه است.

بانک ملى ایران، در کنار 
محرومان

بانک ملى

www.etebar.net

بانک و بیمه

www.etebar.net
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 مسیر ارتباطات جهانى پس از کرونا دستخوش تغییرات اساسى مى شود که حرکت در این مسیرهاى جدید برگشت پذیر نخواهد بود. به گزارش روابط عمومى بیمه آسیا و به نقل 
از اداره کل روابط عمومى و امور بین الملل بیمه مرکزى، دکتر غلامرضا سلیمانى که در شانزدهمین سمپوزیوم روابط عمومى ویژه بررسى تاثیر کرونا در ساختار و عملکرد روابط عمومى، 
سخن مى گفت با اعلام این مطلب افزود: اهمیت همه گیرى این ویروس در جهانى بودن آن است و هرچند در آینده نزدیک از دنیا رخت بر مى بندد اما تجارب، درس ها و هشدارهایش 
براى تمامى جوامع به یادگار مى ماند. رئیس شوراى عالى بیمه ضمن تشریح شرایط حاکم بر رسانه هاى کشور تصریح کرد: دو اصل سرعت و صحت در امر روابط عمومى ها و اطلاع 

رسانى از اهمیت ویژه اى برخوردار است و اگر این دو مساله مهم رعایت نشود کانال هاى غیررسمى خبرى و اطلاع رسانى مى توانند به جو التهاب در جامعه دامن مى زنند.
وى بر لزوم توسعه روابط عمومى هوشمند و همچنین جدیت در ارائه تحلیل هاى موشکافانه، راهگشا و حرفه اى توسط روابط عمومى ها تاکید کرد و گفت: روابط عمومى باید نقش 
جهت دهى، ارائه راه حل و مشاوره مدیر ارشد سازمان را ایفا کند که ایفاى این مسئولیت در بخش ارتباطات الکترونیکى حساس تر و سنگین تر خواهد بود. دکتر سلیمانى در پایان 

خاطرنشان کرد: عرضه خدمات و کالا بر عهده سازمان هاست و روابط عمومى انعطاف پذیر و اثربخش باید در بخش ایجاد تقاضا و نیاز سنجى، فعالیت گسترده اى داشته باشد.

روابط عمومى باید 
نقش مشاوره مدیر 
ارشد سازمان را ایفا 
کند

هفته نامه اقتصادى ایران

رونمایى از کیت ایرانى تشخیص سریع 
کرونا

کیت ایرانى تشــخیص سریع 
مبتنى بر آنتى ژن کرونا که در مدت 
15 تا 20 دقیقه مى تواند مبتلایان به 
کرونا را شناســایى کنــد، با حضور 
معاون اول رئیس جمهورى رونمایى 

شد.
به گزارش ایرنا، مراسم رونمایى 
از کیت ایرانى تشخیص ســریع مبتنى بر آنتى ژن کرونا روز 
گذشته با حضور اسحاق جهانگیرى معاون اول رئیس جمهورى، 
ســورنا ســتارى معاون علمى و فناورى ریاست جمهورى، 
محمدرضا مخبر دزفولى رئیس ستاد اجرایى فرمان حضرت 
امام(ره)و علیرضا زالى فرمانده ستاد مقابله با کروناى استان تهران 
برگزار شــد. مدیرعامل شرکت سلامت الکترونیک برکت در 
حاشیه این مراسم گفت: در این مرحله کیت تشخیص سریع 

مبتنى بر آنتى ژن کرونا را تولید کردیم.
ســید ســجاد مروجى افزود: این کیت امروز با حضور 

مسئولان رونمایى شد و روانه بازار هم خواهد شد.
مروجى خاطرنشان کرد: از اواخر سال گذشته که کرونا 
شروع شد، کار در بحث کیت هاى تشخیصى کرونا را آغاز کردیم 
و سپس تولید نسل جدید کیت تشخیصى آغاز شد. این کیت 
ظرف 15 تا 20 دقیقه مى تواند شناسایى افراد مبتلا را انجام دهد. 
وى بیان داشت: این کیت مى تواند زنجیره بیمارى را قطع کند 
و به عبارتى در بیماریابى نقش بسیار بااهمیتى دارد.  مدیرعامل 
شرکت سلامت الکترونیک برکت با تاکید براینکه این فناورى 
توسط محققان ایرانى به دست آمده است، اظهارداشت: شرکت 
ســلامت الکترونیک برکت زیرمجموعه ستاد اجرایى فرمان 
حضرت امام در چند ماه گذشــته به کار تحقیق و پژوهش در 

حوزه کیت هاى تشخیصى کرونا روى آورده است.
مروجى با بیان اینکه این کیت عملکرد مشابه تست هاى 
تشخیصى «پى.سى.آر» دارد، در مورد تفاوت این محصول با 
کیت هــاى معمولى گفت: این کیت براى بیماران ســرپایى 
مى تواند مورد اســتفاده قرار گیرد و دسترس پذیرى افراد در 
مناطق دوردســت و محروم در نقاط مختلف شهرى را فراهم 
مى کند. وى افزود: این کیت قیمت بسیار پایین ترى در مقایسه 
به کیت هاى موجود در بازار دارد و قیمت آن حدود 30 درصد 
کیت «پى.سى.آر» در بازار است. این محصول فناورانه مى تواند 

صرفه جویى ارزى قابل توجهى براى کشور داشته باشد.

خبـــر
محمد کاظم چقازردى: بانک سپه با ظرفیتهاى قوى تر نقش آفرین در عرصه کلان اقتصادى خواهد بود

حمایت از تولید در راس ماموریتهاى بانک سپه خواهد بود
وى در مجمع عمومى ســالانه بانک سپه 
ضمن بیان موفقیتهاى بزرگ این بانک در سال 
گذشته از ماموریتها و سیاستهاى کلان این بانک 
براى حضورى اثرگذار تر در عرصه کلان اقتصادى 
و حمایت از بنگاههاى مولد و اشتغالزا خبر داد 
و گفت: سال گذشته سال ماموریتهاى بزرگ براى 

بانک سپه بود.
رتبه برتر بانک سپه در پرداخت تسهیلات 

به بنگاههاى کوچک اشتغالزا
او درمجمع عمومى سالانه این بانک براى 
تصویب صورت هاى مالى سال 98 که با حضور 
دکتر دژپسند وزیر امور اقتصادى و دارایى  و تعابیر 
و تقدیر خاص وى از تلاشــهاى بانک ســپه در 
بخشهاى مختلف از جمله فرایند ادغام و نقش 
آفرینى در عرصه کلان اقتصادى آغاز شد، با اشاره 
به ویژگى هاى صورت هاى مالى این بانک اظهار 
داشت:  بانک سپه در حوزه تسهیلات پرداختى به 
بنگاههاى کوچک و متوسط از نظرنسبت منابع 
به مصارف بانک درمقایســه با بانک هاى بزرگ 
کشور جزو برترین بانک ها بود ،  سهم بانک سپه 
از کل تسهیلات پرداختى نظام بانکى به بنگاههاى 
اقتصادى کوچک و متوسط حدود 13درصد است 
که این امر نشان دهنده اهتمام ویژه این بانک در 
راســتاى حمایت از تولید و اشتغالزایى است و 
پرداخت مبلغ 42,988 میلیارد ریال تسهیلات 
به1,618 بنگاه از محل رونق تولید سال 1398 با 
حدود 15درصد رشد نســبت به سال 97 بوده 

است. 
مدیرعامل با اشــاره بــه دو ماموریت مهم 
و بزرگ بانک سپه در سال 1398، پروژه ملى ادغام 
بانک هاى وابســته به نیروهاى مســلح و پروژه 
مهاجرت به سامانه جدید بانکدارى متمرکز بانک 
را از ماموریتهاى بزرگ وکم نظیر در نظام بانکدارى 
کشور برشمرد که درکنار سایر فعالیتهاى بانک با 
موفقیت به انجام رسیده و تکمیل خواهد شد ، کل 
دارایى هاى بانک سپه با رشدى معادل 31درصد 
از مبلغ 1,609,372 میلیارد ریال در سال 98 به 
2,115,385 ریــال در ســال 98 افزایش یافته 
و سرمایه این بانک در سال مذکور با 107 درصد 
رشــد از 119,532 به 247,667 میلیارد ریال 

رسیده است.
وى از رشد 27درصدى منابع بانک سپه از 
1,400,987میلیــارد ریــال در ســال 97 به 
2,146,079 در سال 98 خبرداد و کل سپرده هاى 
بانک ســپه در پایان اسفندماه 1398 با رشدى 
معادل 23 درصد نسبت به سال گذشته به مبلغ 
1,353,187 میلیارد ریال افزایش یافته اســت 
و نــرخ تجهیز منابع بانک در ســال 98 معادل 
12,38درصد است و سپرده ها با تأکید بررعایت 
دقیق نرخ هاى سود ابلاغى و کاهش قیمت تمام 
شــده منابع و بهبود ترکیب سپرده ها و ثبات 

و پایدارى آنها جذب شده است.
وى با اشاره به افزایش سهم سپرده هاى ارزان 
قیمت بانک ســپه در ســال 1398، از رشد29 
درصــدى تســهیلات پرداختــى یــاد کرد 
و اظهارداشت: مانده تسهیلات اعطایى بانک با 
رشد 29درصد به 1,220,481 میلیارد ریال در 
پایان اسفند 1398 افزایش یافته است در راستاى 
حمایت از واحدهاى تولیدى و کمک به افزایش 
اشتغال، علاوه بر منابع سپرده اى، نقدینگى ناشى 
از فروش اموال واملاك مازاد، دارایى ها و ســهام 
شــرکت هاى تابعــه نیز در راســتاى رشــد 

تسهیلات دهى به کارگیرى شده است. 
وى در بحث حجم تسهیلات پرداختى به 
تفکیک بخشهاى اقتصادى از رشد 51 درصدى 
تسهیلات در بخش صنعت و معدن، 24درصدى 

در بخش خدمات و بازرگانى، رشد 18درصدى در 
بخش کشاورزى و رشــد 7درصدى در بخش 
مسکن و ساختمان یاد کرد و گفت: از مجموع 
تسهیلات پرداختى طى سال 1398 بیش از 63 
درصد آن به بخشهاى مولد اقتصادى تخصیص 
یافته اســت  سهم بانک ســپه از کل تسهیلات 
پرداختــى نظام بانکى بــه بنگاه هاى اقتصادى 
کوچک و متوســط حدود 13درصد است که از 
تلاش بانک سپه براى حمایت از تولید و اشتغالزایى 
حکایت دارد.  ظ بانک سپه با تکیه بر مدیریت بهینه 
منابع و مصارف و با توجه به نقش حیاتى بازار بین 
بانکى در تأمین نقدینگــى بانک ها، همواره در 
موقعیت سپرده گذارى قرار داشته است ، حجم 
فعالیت هاى ارزى در ســال 1398 به رغم قرار 
گرفتن نام ایــن بانک در فهرســت تحریم ها، 
محدود شدن روابط کارگزارى و کاهش تخصیص 
ارز توسط بانک مرکزى بالغ بر 4748 میلیون دلار 
بوده و درآمدهاى ارزى ناشى از فعالیت هاى ارزى 
بانک در سال 1398 نسبت به سال قبل از آن 33 

درصد رشد نشان مى دهد.
رشد 77 درصدى پرداخت تسهیلات 

قرض الحسنه ازدواج
رئیس هیأت مدیره بانک ســپه گفت: این 
بانک به منظور کاهش آســیب هاى اجتماعى 
و تســهیل در امــر ازدواج جوانــان ســال 
گذشته  22هزار و 950 میلیارد ریال تسهیلات 

قرض الحسنه ازدواج به زوج هاى جوان در سراسر 
کشور پرداخت کرد که نسبت به مدت مشابه سال 

قبل 77 درصد رشد نشان مى دهد.
وى افزود: در چهارماهه نخست سال 1399 
بانک سپه 8هزار و 584 فقره وام قرض الحسنه 
ازدواج به مبلــغ 4,473میلیارد ریال اعطا کرده 

است.
چقازردى اضافه کرد: بانک ســپه علاوه بر 
پرداخت وام ازدواج در ارائه تسهیلات اشتغال زایى 
به کمیته امداد، بهزیســتى، اشتغال ایثارگران 
و اشــتغال فراگیر و مشاغل خانگى، تسهیلات 
مســکن نخبگان و قضات، تسهیلات مسکن 
ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا، تسهیلات 
حوادث قهرى، تسهیلات مسکن کارکنان ارتش، 
خرید تضمینى گندم و محصولات کشــاورزى 
و نهاده هاى دامى، تسهیلات بهسازى و نوسازى 
مسکن روستایى و بهسازى و نوسازى نانوایى ها 
و پروژه گازرسانى سیستان و بلوچستان نیز نقش 

مؤثرى داشته است.
تک رقمى شدن نسبت مطالبات غیرجارى 

بانک سپه
چقازردى با اعلام خبر تک رقمى شــدن 
نسبت مطالبات غیرجارى به تسهیلات اعطایى 
بانک سپه گفت: نسبت مطالبات غیرجارى به کل 
تسهیلات اعطایى بانک سپه با 8,8 واحد درصد 
کاهش از 15,6درصد در پایان اسفندماه 1391 به 
6,8 درصد در پایان اسفندماه 1398 کاهش یافته 
است. وى اضافه کرد: این نسبت در سال 98 نسبت 
به ســال قبل از آن با کاهش 2,4واحد درصدى 

مواجه بوده است.
رشد 83 درصدى فروش اموال و املاك 

مازاد و تملیکى
مدیرعامل بانک سپه در خصوص تکالیف 
ابلاغى از سوى نهادهاى نظارتى مبنى بر آزادسازى 
منابع بلوکه شده در بخش اموال و املاك مازاد 
و تملیکى خاطرنشان کرد: در سال 1398 تعداد 
206 رقبه ملک به ارزش 3187 میلیارد ریال به 
فروش رسیده که نسبت به سال 1397 از لحاظ 

مبلغ 83درصد رشد داشته است.
ادامه دارد (شماره بعدى را بخواید)

گفتگو - 3
ساختار و سازوکار کلى نحوه اداره 

صندوق بیمه بیکارى
دکتر على حیدرى، نایب رئیس 
هیئــت مدیــره ســازمان تامین 
اجتماعى:  به طور اجمالى وضعیت 
عملکرد صندوق بیمه بیکارى در سال 
1398را تشریح کرد و گفت: منابع 
صنــدوق در ســال 1398 ، 6933 
میلیــارد تومان بود که با رشــد 41 
درصد نسبت به سال 1397 روبه رو 
است. مصارف در سال 1398 ، 7334 میلیارد تومان بود که با 
رشد 43.6 درصد نسبت به سال 1397 مواجه است ،  کسرى 
صندوق بابت عملکرد سال 1398 حدود 401 میلیارد تومان و 
کسرى انباشته صندوق تا پایان سال 1398 حدود 663 میلیارد 

تومان است.
به گفته وى تعداد مقررى بگیران در پایان ســال 1398 
حدود225 هزار و 942 نفر است که با نسبت به سال 97 کاهش 
5.5 درصدى را نشان مى دهد. همچنین توزیع مقررى بگیران 
در پایان ســال 1398 برحسب جنسیت؛ 71.9 درصد تعداد 
استفاده کنندگان مرد و 28.1 درصد زن هستند. توزیع مقررى 
بگیران در سال 1398 بر حسب وضعیت تاهل نیز 69 درصد 

متاهل و یا متکفل و 31 درصد مجرد هستند.
دکتر حیدرى در ادامه 11 راهکار و پیشنهاد کلى در این 
زمینه ارائه کرد و گفت: شــکل دهى سامانه، پایگاه اطلاعات و 
پنجره واحــد رفاه و تامین اجتماعى و شناســنامه یا پرونده 
الکترونیک رفاه و تامین اجتماعى مبتنى بر خانوار (سرپرست و 
 (LMIS) اعضا)، شکل دهى سامانه ملى اشتغال و کسب و کار
با پایه ریزى اطلاعات ثبتى و عملیاتى در جمع آورى، تجزیه و 
تحلیل و تصمیم سازى و تصمیم گیرى براى اشتغال و بیکارى، 
شکل دهى نظام درآمد - هزینه خانوار (سرپرست و اعضاء) و 
انجام آزمون وسع و استحقاق سنجى و نیازسنجى و تعیین جامعه 
هدف (افراد و خانوارها) و بسته خدمات مورد نیاز (توانبخشى و 
توانمندسازى، حمایت و مساعدت اجتماعى، مشاوره و مددکارى 
و بازاجتماعى شدن) از این جمله است  ، همچنین شکل دهى 
نظام چندلایه تامین اجتماعى همــراه با لایه بندى خدمات 
(امدادى، حمایتى و بیمه اى) و ســطح بندى خدمات بیمه اى 
(پایه، مازاد و مکمل) و جانمایى خانوارها (سرپرست و اعضاء) در 
ایــن نظام و تعیین میزان سهم الشــرکه دولت براى حمایت، 

مساعدت و یارانه بیمه اى برمبناى عدالت راهکار دیگر است.



معاون اول رئیس جمهورى از ستاد کل نیروهاى مسلح به خاطر همراهى و همکارى در اجراى طرح بزرگ ادغام بانک ها 
قدردانى کرد و  گفت : همراهى و همکارى نیروهاى مسلح با این ادغام قابل تقدیر است و پس از موافقت فرمانده کل قوا، 
فرایند اجراى این برنامه مهم به نحو مطلوبى انجام شد.  اسحاق جهانگیرى در  آخرین جلسه از سلسله جلسات ادغام 
بانک ها و مؤسسات اعتبارى وابسته به نیروهاى مسلح در بانک سپه اجراى طرح ادغام با این وسعت از نظر نیروى انسانى 
و میزان سپرده و دارایى را  در کشور بى سابقه  دانست وگفت: انصافاً مدیریت بسیار خوبى در اجراى برنامه ادغام بانک ها 
و موسسات اعتبارى وابسته به نیروهاى مسلح در بانک سپه صورت گرفت و امیدوارم با حمایت هاى بانک مرکزى و وزارت 
امور اقتصادى و دارایى، بانک سپه پس از این ادغام بتواند عملکرد موفقى داشته باشد. نیروهاى مسلح نباید احساس کنند 
که با ادغام بانک ها و مؤسسات وابسته آنها در بانک سپه، نقصان و کاستى در ارائه خدمات به آنها ایجاد شده است و لازم 
است ارائه خدمات به گونه اى باشد که پرسنل نیروهاى مسلح از این کار پراهمیت رضایت داشته باشند. در این نشست 
پس از بحث و تبادل نظر در خصوص جزئیات مرتبط با فرآیند ادغام بانک ها و مؤسسات اعتبارى وابسته به نیروهاى مسلح 
در بانک سپه، مقرر شد مجامع عمومى فوق العاده ادغام بانک هاى قوامین، انصار و مؤسسه اعتبارى کوثر ظرف ماه آینده 

برگزار شود و بدین ترتیب پرونده بزرگترین پروژه اصلاح ساختار نظام بانکى در کشور بسته خواهد شد.

ادغام بانک هاى نیروهاى 
مسلح کارى بزرگ و بى 
سابقه در کشور است

اسحاق جهانگیرى

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان اینکه بودجه 8 شرکت دولتى به صورت جزئى بررسى 
خواهد شد، گفت: شیوه ارائه بودجه شرکت هاى دولتى به مجلس باید اصلاح شود تا شرایط براى نظارت کاربردى 
و عملیاتى، فراهم شود. محسن زنگنه درباره ارائه بودجه شرکت هاى دولتى در سال 1400 به مجلس، گفت: هر 
چند بر اساس قانون، شرکت هاى دولتى موظفند تا 15 آبان ماه تراز و اسناد مالى خود را به مجلس ارائه دهند اما 
ارائه ترازنامه این شرکت ها به تنهایى مثمرثمر نیست؛ سال گذشته نیز به رغم ارائه بودجه شرکت هاى دولتى به 
مجلس، به دلیل حجم اسناد، امکان بررسى و نظارت دقیق بر آن میسر نبود. این نماینده مجلس افزود: شیوه ارائه 
بودجه شرکت هاى دولتى به مجلس باید اصلاح شود تا شرایط براى نظارت کاربردى و عملیاتى فراهم شود. وى با 
اشاره به جلسات کمیته اصلاح ساختار بودجه، گفت: هر چند تعداد شرکت هاى دولتى به 400 عدد مى رسد اما 
تنها 8 شرکت دولتى، حدود 60 درصد بودجه شرکت هاى دولتى را به خود اختصاص مى دهند. محسن زنگنه 
افزود: امسال قصد داریم ترازنامه مالى و اسناد این شرکت ها را دقیق تر بررسى کنیم به همین منظور مقرر است با 
دعوت از مجمع عمومى آنها، این مهم محقق شود. تلاش مى شود با سازوکار دیوان محاسبات، نظارت دقیق ترى 

بر شرکت هاى دولتى صورت گیرد.

سى ویژه بودجه 8 شرکت 
دولتى در کمیته اصلاح 
ساختار بودجه مجلس

محسن زنگنه

 بانک کارآفرین به منظور ارزش آفرینى براى فعالان بخش خوراك دام، طیور و آبزیان از بسته اعتبارى ویژه این بخش رونمایى کرد.  تمامى 
شرکت ها و واحدهاى مجاز تولیدکننده در زنجیره تولید طیور، شامل تولیدکنندگان خوراك دام، طیور و آبزیان، تولیدکنندگان مرغ مادر، 
واحدهاى جوجه کشى و تولیدکنندگان مرغ گوشى و تخم گذار، در صورت داشتن اهلیت اعتبارى مى توانند از مزایاى این بسته اعتبارى 
بهره مند شوند. علیرضا صادقى، معاون امور بانکى بانک کارآفرین در مراسم رونمایى از این محصول گفت: با هدف تامین نیازهاى ضرورى 
اعضاى انجمن خوراك دام، طیور و آبزیان، پیرو جلسات متعدد و پس از شناسایى نیازهاى اعضا، تفاهم نامه همکارى با انجمن منعقد شد. 
شعبه ستارخان به عنوان شعبه عامل این تفاهم نامه در نظر گرفته شد، اما به دلیل حجم تقاضا و استقبال شرکت ها، تمام شعب بانک در 
سراسر کشور نیز براى خدمات رسانى در این خصوص تجهیز و آماده شدند. در ادامه همکارى با شرکت هاى عضو انجمن خوراك دام، 
طیور و آبزیان، بسته اعتبارى ویژه زنجیره تولید طیور با هدف افزایش مصارف بانک در حوزه هاى ارزش آفرین بخش تولید و همچنین 
جذب شرکت هاى فعال در زنجیره تولید طیور طراحى و عملیاتى شده است. وى در ادامه مزایاى بسته اعتبارى زنجیره تولید را برشمرد 
و افزود: در فاز اول، بررسى درخواست شرکت ها براى حداقل سرمایه در گردش معادل 100 میلیارد ریال و نیز پرداخت  تسهیلات سرمایه 
ثابت تا سقف 200 میلیارد ریال تعریف شده است. وى افزود: در آینده نزدیک و با توسعه زیرساخت ها، امکان همکارى با شرکت هاى 
بیشترى را فراهم خواهیم کرد. تسهیلات زنجیره تولید طیور در قالب عقد مرابحه پرداخت  مى شود و حداقل سرمایه در گردش قابل ارائه 

در قالب این بسته تسهیلاتى معادل 100 میلیارد ریال با بازپرداخت اقساطى یا ماهانه است.

رونمایى از بسته اعتبارى 
تولید طیور در بانک 
کارآفرین

علیرضا صادقى

مدیر امور ناشران شرکت سپرده گذارى مرکزى اوراق بهادار و تسویه وجوه گفت: بیش از 3 میلیون و 955 هزار 
نفر سفارش فروش سهام عدالت خود را تکمیل کرده اند که از این میزان 3 میلیون و 102 هزار نفر وجه خود را 
دریافت کرده و بقیه در فرآیند فروش قرار دارند. مریم شاه حسینى درباره اینکه تاکنون چند شرکت سرمایه گذارى 
اســتانى در بورس پذیرش شــده و چند نماد قابل معامله شده است؟ اظهار داشت: در حال حاضر 29 شرکت 
ســرمایه گذارى استانى در بورس اوراق بهادار تهران درج شده اند و زمینه معاملات 15 شرکت سرمایه گذارى 
استانى در بورس تهران فراهم شده است. مدیر امور ناشران شرکت سپرده گذارى مرکزى در برابر این پرسش 
که سهامداران عدالت در روش غیرمستقیم، مالک چه مى شوند و آیا مى توانند کل سهام شان را به فروش برسانند؟ 
گفت: ســهامدارانى که روش غیرمستقیم را انتخاب کرده اند، مالک سهام شرکت هاى سرمایه گذارى استانى 
خود مى شوند و در حال حاضر مى توانند 60 درصد از سهام خود را به فروش برسانند. شاه حسینى درباره وضعیت 
فروش سهام عدالت سهامداران نیز اظهار داشت: بیش از 3 میلیون و 955 هزار نفر سفارش فروش سهام عدالت 
خود را تکمیل کرده اند که از این میزان 3 میلیون و 102 هزار نفر وجه خود را دریافت کرده اند و بقیه در فرآیند 

فروش قرار دارند. 

4 میلیون نفر سهام عدالت 
خود را فروختند

مریم شاه حسینى

 جشنواره بیمه هاى عمر و سرمایه گذارى شرکت بیمه آرمان با عنوان «میلاد نور» از روز 13آبان99 مصادف با سالروز 
میلاد مبارك پیامبر رحمت، حضرت محمد (ص) با شرایط ویژه براى هموطنان آغاز شده و تا 13 آذر روز بیمه ادامه 
خواهد یافت. عباس رنجبرکلهرودى، سرپرست مدیریت بیمه هاى عمر و حوادث شرکت بیمه آرمان توسعه بیمه هاى 
زندگى در کشور را یکى از ماموریت هاى راهبردى این شرکت برشمرد و افزود: هدف از برگزارى جشنواره بیمه هاى زندگى 
میلاد نور، علاوه بر معرفى محصولات بیمه اى شرکت بیمه آرمان، ترویج و توسعه بیمه هاى زندگى و ارتقاى همکارى، 
رقابت و کارگروهى در بین نمایندگان بیمه آرمان است.  بررسى، مطالعه و ارائه طرح هاى مختلف در عرضه و فروش 
بیمه هاى زندگى در دستور کار شرکت بیمه آرمان قرار دارد و اظهار امیدوارى کرد که با توسعه کمى و کیفى شبکه فروش 
شرکت و نیز استفاده از ظرفیت هاى بسیار خوب کارگزاران رسمى بیمه (فعال در حوزه بیمه هاى زندگى) و نیز استفاده 
از ظرفیت آیین نامه 96 شوراى عالى بیمه، بیش  از پیش شاهد ارتقاى سهم بیمه هاى زندگى در شرکت بیمه آرمان و 
صنعت بیمه باشیم. و با هماهنگى هاى به عمل آمده با شعب و نمایندگان این شرکت، علاقه مندان به خرید بیمه هاى 
زندگى مى توانند با مراجعه به شعب و نمایندگان شرکت بیمه آرمان در سراسر کشور، ضمن خرید بیمه عمر و سرمایه گذارى 

بیمه آرمان زندگى و طرح هاى متنوع دیگر، از شرایط فراهم شده در دوره برگزارى جشنواره میلاد نور بهره مند شوند.

برگزارى جشنواره بیمه هاى 
زندگى بیمه آرمان

عباس رنجبرکلهرودى

تجربه منحصر به فرد پروژه زنگ بیمه با هدف تعمیم و گسترش نفوذ بیمه در کودکان و نوجوانان، سال گذشته 
توسط بیمه گران رقم خورد که بازخوردهاى مثبتى را به دنبال داشت.

شرکت بیمه معلم نیز سال گذشته، در پى تاکید رئیس کل محترم بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران، زنگ بیمه 
را در برخى مدارس استان مازندران به صدا درآورد. خاطرنشان مى سازد پروژه ملى زنگ بیمه با حضور فرماندار و 
مدیران بیمه معلم سال گذشته در استان مازندران برگزار و برنامه هاى آموزشى جذاب ( آشنایى با مفاهیم کلى 
بیمه)،روزهاى هیجان انگیزى را براى دانش آموزان به همراه داشت تا جایى که بازخوردهاى مثبت آن، در میان 

شاگردان مدارس مشهود بود.
سخنان رئیس کل در خصوص اقدامات بیمه معلم با تاکید بر اینکه، بیمه معلم به واسطه نام و محدوده فعالیت خود 
اقدامات مطلوبى در مدارس مى تواند داشته باشد، اراده این شرکت بیمه اى را بر تداوم این کار تقویت کرده است. 
اما باید گفت این اقدامات به همین جا ختم نمى شود و بیمه معلم با اتکا بر پیوند عمیق خود با جامعه دانش آموزى، 
به زودى طرح نوآورانه اى را در راستاى ایفاء مسئولیت هاى اجتماعى خود اجرایى مى کند تا شاید بیش از گذشته 

آرزوهاى دانش آموزان کشور را در تحصیل باکیفیت، جامه عمل بپوشاند.

واحد اطلاع رسانى روابط 
عمومى بیمه معلم 
گزارش مى دهد

بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران

 مدیرکل دفتر توسعه خدمات بازرگانى سازمان توسعه تجارت ایران از تسریع در فرآیند پرداخت تسهیلات سرمایه در 
گردش صادراتى به صادرکنندگان از محل منابع صندوق توسعه ملى با هماهنگى هاى انجام شده با صندوق توسعه ملى و 
بانک هاى عامل خبر داد. به گزارش روابط عمومى سازمان توسعه تجارت ایران، احسان قمرى با بیان این مطلب مسوولیت 
سازمان توسعه تجارت ایران را احراز اهلیت صادراتى متقاضیان دریافت تسهیلات صادراتى عنوان کرد و با اشاره به تجربه 
بانک هاى عامل در پرداخت تســهیلات از محل منابع تبصره 18 قانــون بودجه گفت: به محض تا یید اهلیت صادراتى 
صادرکنندگان به ویژه در حوزه ایفاى تعهدات ارزى، مشخصات متقاضیان به صورت سامانه اى و بر خط به بانک هاى عامل 
ارسال مى شود تا  پس از احراز اهلیت اعتبارى و براساس مقررات و ضوابط بانکى نسبت به پرداخت تسهیلات اقدام شود. وى 
پرداخت سریع و به موقع تسهیلات صادراتى را انتظار به جا و دغدغه اصلى صادرکنندگان دانست و از بانک هاى عامل خواست 
تا  فرآیند پرداخت تسهیلات را در اسرع وقت و براساس مفاد دستورالعمل اجرایى ماده 3 بسته حمایت از صادرات غیرنفتى 
انجام دهند. دبیر کارگروه مشوق هاى صادراتى سازمان توسعه تجارت ایران در پایان اظهار کرد: متقاضیان دریافت کمک 
ســود تسهیلات صادراتى با مراجعه به پرتال سازمان توسعه تجارت ایران به آدرس www.tpo.ir مى توانند مدارك و 
مستندات لازم را بارگذارى و تکمیل کرده و به سازمان توسعه تجارت ایران (در تهران) و سازمان هاى صنعت، معدن و تجارت 

استان ها ارسال کنند تا  در این خصوص بررسى هاى لازم صورت پذیرد.

تسریع در فرآیند پرداخت 
تسهیلات سرمایه در 
گردش صادراتى

احسان قمرى

بیمه ”ما“ در شانزدهمین دوره سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى و هفدهمین دوره جشنواره برترین هاى روابط 
عمومى ایران لوح سپاس ”روابط عمومى برتر“ در رشته ”ارتباطات فرهنگى“  را  دریافت کرد.

به گزارش روابط عمومى بیمه ”ما“ ، در شــانزدهمین دوره سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى و هفدهمین دوره 
جشنواره برترین هاى روابط عمومى ایران که با حضور سازمان ها و نهادهاى دولتى و خصوصى برگزار شد، بر اساس 
رأى هیات داوران، به دلیل رعایت استانداردهاى (علمى-صنفى)، خلاقیت در کار و داشتن کیفیت و کمیت مناسب 
فعالیت ها، لوح سپاس ”روابط عمومى برتر“ در رشته ”ارتباطات فرهنگى(تبلیغات و انتشارات)“ توسط دکتر سلیمانى 

رییس کل بیمه مرکزى جمهورى اسلامى ایران به داود شکرى مدیر روابط عمومى و تبلیغات بیمه ”ما“ اهدا شد .
شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى با ارائه پیام آنلاین خانم اسوتلانا استاوروا، رییس هیات مدیره انجمن 
بین المللى روابط عمومى و سخنرانى دکتر سیماسادات لارى سخنگوى وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکى و 

هوشمند سفیدى دبیر کل سمپوزیوم برگزار شد.
در این سمپوزیوم که با محوریت تاثیر کرونا ویروس بر ساختار روابط عمومى ها برگزار شد،  سخنرانان و صاحب نظران 

ایرانى و بین المللى به صورت آنلاین به ارایه مطالب و آخرین یافته هاى علمى در خصوص روابط عمومى پرداختند.

درخشش بیمه ”ما“ در 
شانزدهمین دوره سمپوزیوم 
بین المللى روابط عمومى

بیمه ”ما“

www.etebar.net
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 در روزهایى که فروش نفت کشور به واسطه تحریم ها با مشکل جدى روبه رو شده، مالیات یکى از منابع دولت براى تامین هزینه هاى اداره کشور است. براساس گزارش ها طى یک 
سال گذشته، قوه قضاییه حدود 30هزار میلیارد تومان از مالیات معوقه افراد دانه درشت و پردرآمد را به نفع دولت و اقتصاد کشور زنده کرده؛ این عدد یعنى معادل چیزى حدود 
25میلیون بشکه نفت! از سوى دیگر در شرایطى که بازگشت ارز ناشى از صادرات کالا به کشور یک نیاز مهم محسوب مى شود تا بتوان جلوى نوسانات بازار ارز را گرفت، قوه قضاییه 

در همین چند ماه اخیر موفق شده 3میلیارد و 400میلیون دلار از این ارزها را به کشور بازگرداند. 
معادل ریالى این عدد چیزى حدود 100هزار میلیارد تومان، یعنى حدود یک پنجم بودجه عمومى دولت در ســال99 مى شــود. علاوه بر این، یکى دیگر از مشکلات در سال هاى اخیر، 
دانه درشت هایى هستند که از بانک ها، وام هاى کلان مى گیرند و این پول ها را هم برنمى گردانند. قوه قضاییه موفق شده حدود 30هزار میلیارد تومان از این وام ها را به نظام بانکى و 
نهادهاى دولتى بازگرداند؛ یعنى حدود 10برابر اختلاس معروف به 3هزار میلیارد تومانى به خزانه بازگشته و از طرفى هم پول بیش از 2میلیون و 300هزار نفر از هموطنانى که سپرده هایشان 

توسط مؤسسات مالى غیرمجاز از بین رفته بود، چیزى نزدیک 237هزار میلیارد تومان به آنها بازگردانده شد.

بازگشت 30هزار 
میلیارد تومان مالیات 
دانه درشت ها

هفته نامه اقتصادى ایراناقتصاد کلان

بنیاد مستضعفان سیمان و کاشى مسکن 
محرومان را رایگان مى دهد

رئیس بنیاد مستضعفان از تامین 
رایگان سیمان، کاشــى و سرامیک 
مســکن محرومــان توســط بنیاد 
مســتضعفان خبر داد و گفت: ایران 
هشتمین تولیدکننده کاشى و سرامیک 
جهان است.  سید پرویز فتاح در بازدید 
از دو کارخانه تولید کاشى و سرامیک 
زیرمجموعه بنیاد مســتضعفان اظهار کرد: ایران هشــتمین 
تولیدکننده کاشى و سرامیک جهان است و با توجه به فراوانى انواع 
خاك به عنوان مواد اولیه مورد نیاز تولید کاشى و سرامیک، تمرکز 
بر روى این صنعت توانسته، مانع خام فروشى مواد اولیه در کشور 
شود. وى با بیان اینکه دو کارخانه کاشى و سرامیک در زیرمجموعه 
بنیاد مستضعفان، وجود دارد، افزود: این دو شرکت که از جمله 
شــرکت هاى فعال در بازار سرمایه نیز هستند و مردم، بخشى از 
سهام این شرکت ها را در اختیار دارند. سالانه بالغ بر 13 میلیون متر 
مربع انواع کاشــى و ســرامیک و همچنین سه هزار تن چینى 
بهداشتى تولید مى کنند و تولیدات این دو کارخانه توانسته پنج 
درصد نیاز کشور را در این حوزه تامین کند. رئیس بنیاد مستضعفان 
با تأکید بر ارزآورى این صنعت براى کشور گفت: کارخانجات کاشى 
بنیاد مستضعفان سالانه نزدیک به 60 درصد تولیدات خود را به 
بازارهاى کشورهاى دیگر صادر مى کنند که ارزش این صادرات 
معادل 20 میلیون دلار اســت. فعالیت دو شــرکت کاشــى و 
سرامیک سازى وابسته بنیاد مستضعفان،  اشتغال زایى براى بیش 
از یکهزار و 50 نفر نیروى متخصص و کارگر را به صورت مستقیم 
فراهم کرده اند. فتاح با  اشاره به طرح هاى توسعه اى این دو کارخانه 
گفت: با بهره بردارى از پروژه هاى توسعه اى این دو کارخانه که در 
سال جارى و سال آینده به اتمام مى رسد، پنج میلیون متر مربع به 
ظرفیت تولید کشور در این صنعت اضافه خواهد شد و  اشتغال زایى 

بیشترى براى متخصصان و کارگران فراهم مى شود.
وى با تأکید بر ضــرورت اســتفاده از ظرفیت هاى بنیاد 
مستضعفان براى محرومیت زدایى و خدمت رسانى به مردم گفت: 
بنیاد مستضعفان با استفاده از ظرفیت هاى تولیدى خود، به دنبال 
خدمت رسانى به محرومان و مردم است. در این راستا در نظر داریم 
براى ساخت مسکن محرومان در اقصى نقاط کشور، همان طور که 
از ظرفیت هاى کارخانجات تولید سیمان این بنیاد براى تامین 
سیمان رایگان در ساخت مسکن محرومان استفاده مى کنیم، از 
ظرفیت تولیداتمان در صنعت کاشى و سرامیک نیز استفاده کنیم.

بانک صنعت و معدن در سال جهش تولید از هیچ کمکى در راستاى خبـــر
حمایت از تولیدکنندگان و کارآفرینان دریغ نخواهد کرد

دکتر حسین مهري مدیر 
عامل بانــک صنعت و معدن در 
بازدید از گروه صنعتى زر اعلام 
کرد: در سال جهش تولید از هیچ 
کمکی در راســتاي حمایت از 
تولیدکننــدگان و کارآفرینان 
دریغ نخواهیم کرد و سرعت در 
تصمیم گیري را اولویت خود می 

دانیم.
به گزارش پایــگاه اطلاع 
رســانی بانک صنعت و معدن، 
مدیرعامــل ایــن بانــک روز 
پنجشنبه بیســت و دوم آبانماه 
سال 99 به اتفاق هیأت همراه از 
طرح توســعه اي گروه صنعتی 
زرماکارن بازدید کــرد. در این 
بازدید که به منظور حمایت از این 
واحد صنعتی خوشنام و موفق 
صورت گرفت، مرتضی سلطانی 
بنیانگذار و مدیرعامل هولدینگ 
زر گزارشی از وضعیت شرکت و 
آمار و اطلاعات مربوطه ارائه نمود 
و مدیران ارشــد بانــک پس از 
استماع این گزارش براي تأمین 
مالی جهــت افزایــش تولید، 

تکمیل زنجیره ارزش و توسعه 
فعالیت هاي این گروه صنعتی 

قول مساعد دادند.
در این نشست، مدیرعامل 
بانک صنعت و معدن ضمن تشکر 
از فعالیت هاي انجام شده توسط 
این واحد صنعتی در راســتاي 
تولید محصولات متنوع و توجه 
به تکمیل زنجیره ارزش به عنوان 
استراتژي راهبردي کسب و کار 
در صنایــع غذایــی و مدیریت 
کارآفرینانه در این شرکت عنوان 
داشــت: این بانک بــا توجه به 

شرایط خاص کشور اولویت خود 
را تکمیل طرح هاي نیمه تمام با 
درصد پیشــرفت بالا می داند و 
کارآفرینانــی ماننــد مهندس 
ســلطانی گام هاي مؤثري در 
جهــت خودکفایــی در تولید 
برداشته اند و وظیفه بانک ها به 
عنوان تأمین کننده منابع مالی 
حمایت همه جانبه از صنعتگرانی 
اســت کــه داراي اهلیــت و 
صلاحیت در حرفــه خود می 

باشند.
همچنین مهندس عسکرى 

عضو هیأت مدیــره و قائم مقام 
مدیرعامــل بانــک در رابطه با 
اقدامات شرکت پژوهشى زر در 
خصوص شایسته سالارى، جوان 
گرایــى و نخبه گرایــى در این 
شــرکت مطالبى را بیان کرد و 
اداره نمــودن این شــرکت به 
صــورت سیســتمى را از دیگر 

مزایاى آن برشمرد.
شــایان ذکر اســت، گروه 
صنعتى و پژوهشــى زر در سال 
تولیــد آرد  1380 خطــوط 
ســمولینا را راه  اندازى کرد و با 

توســعه ى کارخانه آرد، واحد 
تولیدى پاستا را در سال 1384 
راه  اندازى نمود و توانست سهم 
مؤثــرى را در بازارهاى داخلى 

کسب کند.
این گروه صنعتى در حال 
حاضــر یکــی از بزرگتریــن 
صادرکننــدگان انواع ماکارونى 
مى  باشــد و موفق شده است با 
افزایش تعداد سیلوهاى غلات 
خود، توان ذخیره  سازى خود را 
بالا برده و بــا راه  اندازى 5 خط 
تولیدى آرد بیشترین ظرفیت 
تولید یکجا انواع آرد در ایران را 

به خود اختصاص دهد.
گفتنی است، این شرکت با 
ظرفیــت تولیــد 4 میلیون تن 
محصول در سال شــامل انواع 
نشاســته، آرد، گلوتــن، نــان 
صنعتى، قند مایــع، ماکارونى، 
کیــک، کلوچه، بیســکوئیت، 
شیرینى، شکلات، غذاى کودك، 
غلات پرك  شده، کورن فلکس و 
خوراك دام مشغول فعالیت می 

باشد.

مدیرعامــل شــرکت پالایــش نفت 
بندرعباس از کمــک 50 میلیارد ریالى این 
شــرکت به دانشگاه علوم پزشکى هرمزگان 
به منظور کمک به پیشگیرى و مقابله با ویروس 
کرونا خبر داد. به گزارش روابط عمومى و امور 

بین الملل شرکت پالایش نفت بندرعباس،  
هاشم نامور با اشاره به اوج گیرى مجدد شیوع 
ویروس کرونا در هرمزگان گفت:  این شرکت 
به منظور اجــراى تعهدات خــود در ایفاى 
مسوولیت هاى اجتماعى و کمک به دانشگاه 

علوم پزشکى براى خدمات رسانى مناسب به 
بیماران و اجراى اقدامات پیشــگیرانه براى 
کنترل و مبارزه با بیمارى کرونا 50 میلیارد 
ریال به دانشگاه علوم پزشکى هرمزگان اهدا 
کرد. وى افزود: در ابتداى امسال نیز از طرف 

شــرکت پالایش نفت بندرعباس به منظور 
حمایت از درمــان و کمک به روند بهبودى 
بیماران 50 میلیارد ریال پرداخت شــد  که 
مجموعه حمایت این شرکت در این بخش به 

100 میلیارد ریال رسید.

کمک 50 میلیارد ریالى پالایش نفت بندرعباس براى مقابله با کرونا

دریچه - 3
روزهاى خوش صنعت بانکدارى در بازار سرمایه

حجت اله صیدى مدیرعامل 
بانــک صــادرات ایــران گفــت:  
سرمایه گذاران حرفه اى همیشه با 
صبر و تأمل و آرامش در بازار فعالیت 
مى کنند ، نکته اى هست که گاهى 
به دوســتان عــرض مى کنم، ولى 
متأســفانه کمتر مــورد توجه قرار 
مى گیرد و آن بحث پرهیز از تحلیل تکنیکال در شرایط کنونى 
است ،  البته بازار ما از حالت ضعیف کارایى بیرون آمده و به 
سمت کارایى نیمه قوى حرکت کرده است. در اوایل دهه 70 
و میانه هاى آن چند پژوهش انجام شد و بر اساس نتایج، بازار 
ما حتى در حالت ضعیف کارایى هم نبود. اما اکنون از حالت 
ضعیف عبور و به سمت نیمه قوى حرکت کرده ایم. اما چون 
فعلا شــرایط بازار کارا در حالت قوى برقرار نیست، تحلیل 
تکنیکال در شــرایط فعلى جواب دقیقــى نمى دهد. ما در 
روزهاى فعلى باید بیشــتر در بازار بر اساس تحلیل بنیادى 
عمل کنیم. متأســفانه این روزها همه عجول هستند و افق 
هفتگى دارند، بنابراین مناسب نیست که ما به تحلیل هاى 
تکنیکال روى بیاوریم ، همواره و به ویژه در شــرایط فعلى، 
سرمایه گذاران باید زمان مناسب ورود یا خروج از یک سهم 
را با دقت تشخیص دهند. زمانى که بازار روبه رشد است، باید 
گام به گام در بازار ورود کرد، بعضاً دوستان ما اشتباه مى کنند، 
در بازار رو به رشــد شروع به فروختن مى کنند، یا زمانى که 
بازار رو به کاهش است و شــاخص روند نزولى دارد، نگران 
مى شوند و کل سهام را عرضه مى کنند. این اشتباه رایج در 
بازار سرمایه است. اتفاقا افت قیمت، زمانى مناسب براى خرید 
است. زمانى که سهام بنیادى شروع به کاهش قیمت مى کند 
و زیر ارزش ذاتى مى رود، باید از آن استقبال بیشترى شود و 
در شرایط فعلى میز سیاست گام به گام و ورود و خروج پله اى 
به ســهام را اکیدا توصیه مى کنم و نهایتا با تجربه 30 سال 
حضــور در بازار مالى کشــور مى خواهم یــک پیام ویژه به 
سرمایه گذاران و سهامداران فعال در بازار سرمایه بدهم. طى 
30 ســال گذشته بازدهى بازار سرمایه کشور در بازه هاى 5 
ساله، 2 ساله یا 20 ماهه هرگز کمتر از بازدهى ارز، خودرو، 
سکه طلا و مســکن نبوده و ممکن است گاهى در یک بازه 
چند ماهه بازدهى دلار یا سایر بازارها از شاخص بورس پیشى 
بگیرد، اما بعد از 2 ســال بازدهى بورس قطعا کمتر از دلار، 

سکه و طلا نخواهد بود.
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وزیر میراث  فرهنگى، گردشگرى و صنایع دستى از آمادگى وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکى براى اجاره هتل گفت : به  گزارش مهر، على اصغر مونسان با اشاره به شیوع کرونا در 
کشور بر رعایت پروتکل هاى بهداشتى و همچنین پیگیرى جدى در پایش و بازرسى از اماکن گردشگرى و اقامتى در اجراى این دستورالعمل ها تأکید کرد. او به محدودیت هاى جدید وضع شده 
در هفته جارى از سوى ستاد ملى مقابله با کرونا اشاره کرد و افزود: «بر اساس آخرین تصمیمات صورت  گرفته در این ستاد، محدودیت هاى جدى اعمال خواهد شد که شهر به شهر نیز متفاوت 
خواهد بود. ما در استان ها باید آمادگى کامل را براى اجراى این موازین داشته باشیم که بزودى این ویروس مهار شود و کسب وکار گردشگرى در استان ها رونق بگیرد». وى با اشاره به درخواست 
وزیر بهداشت درباره اجاره هتل هاى درجه یک، 2 و 3 و اماکن اقامتى در استان ها به  عنوان نقاهتگاه بیماران کرونایى و استقرار کادر پزشکى، تصریح کرد: «این موضوع قبلا در جلسه هیات دولت 
و ستاد ملى مقابله با کرونا مطرح شده بود. وزارت بهداشت براى اجاره و پرداخت اجاره بهاى این اماکن آمادگى دارد. مدیران کل با اعلام هر چه سریع تر این موضوع به هتل ها و اقامتگاه ها در 
استان ها، فهرست هتل هاى درجه یک، 2 و 3 را که به این امر علاقه مندند در اختیار ما قرار دهند که ما این اسامى را به وزارت بهداشت اعلام کنیم تا دانشگاه هاى علوم پزشکى هر شهر براى 

انعقاد قرارداد با هتل ها اقدام کنند»،  این بیمارى تا ایام عید کنترل شود تا آن زمان شاهد رونق کسب وکارها در حوزه گردشگرى و روزهاى خوب براى این صنعت باشیم.

اعلام آمادگى 
وزارت 
بهداشت براى 
اجاره هتل ها

هفته نامه اقتصادى ایران

نمایندة مردم لنجان در مجلس شوراى اسلامى:
در حمایت از شرکت فولاد مبارکه 

باید نگاه ملى داشته باشیم
در آســتانۀ میلاد فرخندة نبى 
مکــرم اســلام، حضــرت محمد 
مصطفى(ص)، دکتر حسین رجایى، 
نمایندة مردم شهرســتان لنجان در 
مجلس شوراى اسلامى، ضمن بازدید 
از خطــوط تولید فــولاد مبارکه، با 
مهندس عظیمیــان مدیرعامل این 
شــرکت دیدار و در خصــوص لزوم و 
اهمیت برقرارى آرامش در بازار فولاد، دستیابى به بهترین راهکارهاى 
تحویل محصولات فولادى به مصرف کنندگان واقعى و پایدارى تأمین 

مواد اولیه موردنیاز فولادسازان گفت وگو کرد.
به گزارش خبرنگار فولاد، در این دیدار دکتر رجایى گفت: امروز 
توفیقى به دست آمد تا از نزدیک شاهد مجاهدت هاى کارکنان فولاد 
باشیم؛ آن هم در شرایطى که تحریم ها، محدودیت ها و بعضا برخى 
بى مهرى ها بیش از هر زمان دیگر موجب وارد آمدن فشار به صنایع 
کشور از جمله صنعت فولاد شده، اما مى بینیم که تمامى خطوط تولید 
این شرکت به خوبى در حال کار است. رجایى عملکرد سودجویان در 
شرایط فعلى اقتصادى کشور را تقبیح کرد و گفت: در موضوع عرضه و 
تقاضا مباحث زیادى ازجمله عملکرد ســازمان بازرسى، تعزیرات، 
بهین یاب و عرضه محصول در بورس مطرح است. بسیارى از دوستان 
در زمینۀ عرضه و تقاضا بیشتر دغدغۀ تنظیم بازار را دارند، اما قطعا در 
این میان متخلفانى نیز هستند که هم به بازار و هم به تولید ضربه مى زنند؛ 
بنابراین باید با ارائه و به کارگیرى راهکارهاى عملیاتى به شرایط موجود 
سروسامان داد. درعین حال براى اینکه فولادسازان داخلى با مشکلات 
بیشــتر و جدى ترى مواجه نشوند، باید در حوزة معدن و سنگ آهن 
موردنیاز خود در حاشیۀ امن قرار گیرند و به نظر مى رسد سرمایه گذارى 
در حوزة اکتشافات و معدن راهکار معقولى براى این منظور باشد. نباید 
فراموش کرد که عملکرد سودجویان هم به ضرر تولیدکننده و هم به 
ضرر مصرف کنندة واقعى است. از این رو باید با همکارى تولیدکنندگان 
و قانون گذاران مجلس و البته دولت دست این سود جویان هرچه زودتر 
کوتاه شود. نمایندة مردم لنجان در بخش دیگرى از سخنان خود ضمن 
استقبال از سرمایه گذارى فولاد مبارکه در ایجاد خط هوایى مستقل 
براى اصفهان گفت: در حال حاضر، در شهرستان لنجان و هم جوارِ صنایع 
دفاع، یک فضاى فرودگاهى وجود دارد که جانمایى آن به صورت کاملا 
فنى و تخصصى، توسط کارشناسان بین المللى، چندین سال پیش 
صورت گرفته است. ازآنجا که استان اصفهان در حال حاضر تنها یک 
فرودگاه دارد و به نظر مى رسد با توجه به وجود صنایع مختلف در استان 
و به منظور رعایت دستورالعمل هاى پدافند غیرعامل، لازم است یک 
فرودگاه دوم نیز داشته باشیم تا در شرایط خاص با مشکلى مواجه نشویم. 
وى خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه ظرفیتى ملى است که در همۀ حوزه ها 
براى کشور منشأ اثر بوده و هست؛ بنابراین باید براى حمایت از آن نیز 

نگاه ملى داشته باشیم.
رجایى در بخش پایانى سخنان خود به مدیران و کارکنان فولاد 
مبارکه اطمینان خاطر داد: براى اســتمرار افتخارآفرینى هاى فولاد 
مبارکه، نمایندگان مجلس هرجا و به هر میزان که نیاز باشد، از صنعت 

کشور، به ویژه از فولاد مبارکه، حمایت خواهند کرد.
 اجراى نورد گرم شمارة 2 فولاد مبارکه در راستاى 

منافع ملى است
مدیرعامل فولاد مبارکه نیز در جریان این دیدار ضمن تشریح 
عملکرد فولاد مبارکه در سال جارى و طرح هاى توسعۀ پیش روى این 
شرکت گفت: با اجرایى شدن دو پروژة بزرگ نورد گرم شمارة 2 و طرح 
مدیریت هوشمند فولاد مبارکه، این شرکت سهم بسزایى در تولید 

فولاد کشور خواهد داشت.
مهندس عظیمیان با بیان اینکه اجراى نورد گرم شمارة 2 فولاد 
مبارکه در راستاى منافع ملى است خاطرنشان کرد: در صورت احداث 
و بهره بــردارى از خــط نورد گرم شــماره 2 فــولاد مبارکه تمامى 
محدودیت هاى موجود در بازار فولاد کشــور و نیاز نوردکاران به کلى 

برطرف خواهد شد.
وى از داخلى سازى بیش از 54 درصد تجهیزات خط نورد گرم 
شمارة 2 به عنوان یکى از مزیت هاى اصلى این فرایند نام برد و گفت: با 
این رویکرد دانش فنى ساخت ارتقا خواهد یافت و فرصت هاى زیادى 
براى اشتغال زایى و به کارگیرى دانش فنى جوانان داخلى فراهم خواهد 
شد. به خاطر داشته باشیم اگر  نورد گرم شمارة 2 اجرا شود ظرفیت 

ورق این کارخانه دوبرابر خواهد شد و ازآنجاکه کل نیاز کشور
8 میلیون است، در این صورت ظرفیت هاى صادرات و ارزآورى 
نیز افزایش خواهد یافت. همچنین با عنایت به اینکه در حال حاضر در 
فولاد مبارکه حداکثر عرض ورق هاى تولیدى 1,850 میلى متر است، 
با اجراى نورد گرم شمارة 2، قابلیت تولید ورق هاى عریض تا 2,100 
میلى متر و بدنۀ خودروهاى شاسى بلند نیز فراهم خواهد شد. در این 
راستا از دولت و نمایندگان محترم مجلس انتظار مى رود از اجراى هرچه 
سریع تر این پروژة ملى حمایت کنند. مدیرعامل فولاد مبارکه در ادامه 
افزود: در حال حاضر در صنایع کشور سازمانى وجود ندارد که به طور 
کامل با فناورى دیجیتال و تکنولوژى نسل چهارم مدیریت شود. با 
پیاده سازى این طرح در فولاد مبارکه ضمن کاهش دخالت افراد در 
تولید، بهره ورى نیروى انسانى و تولید کارخانه افزایش قابل ملاحظه اى 
خواهد یافت. مهندس عظیمیان خاطرنشان کرد: در حال حاضر بیش 
از 1500 کارخانــه و خــط تولیــد ازجمله صنایع خودروســازى، 
تولیدکنندگان لولــه و پروفیل و... در پایین دســت فولاد مبارکه، 
محصولات این شرکت را به محصولات نهایى تبدیل مى کنند و به دست 
مصرف کننده مى رسانند. بنابراین تداوم تولید در این زنجیره از اهمیت 
خاصى برخوردار است. ضمن اینکه از شمش هاى تولیدى فولاد مبارکه 
با همکارى فولاد اکسین در پروژه هاى ملى مانند انتقال نفت گوره به 
جاسک استفاده مى شود. بنابراین از هر حیث باید به فولاد مبارکه نگاه 
ملى داشته باشیم. وى در بخش دیگرى از سخنان خود اظهار داشت: با 
عنایت ســهام داران شــرکت و با رویکرد مثبت مدیریت به موضوع 
مســئولیت هاى اجتماعى، شاهد آن هســتیم که هر سال بودجۀ 
مســئولیت هاى اجتماعى شــرکت نسبت به ســال قبل افزایش 
قابل ملاحظه اى یافته است. در شرایط سخت شیوع ویروس کرونا، فولاد 
مبارکه بیمارستان ها و مراکز بهداشتى را در خرید تجهیزات درمانى و 
ضدعفونــى یارى کــرد. همچنین بــا تأمین اکســیژن موردنیاز 
بیمارستان هاى تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکى داخل و خارج 

استان تا پایان سال جارى این مراکز را مورد حمایت قرار داده است.

خبـــر
روزهاى خوبى در انتظار تولیدکنندگان گاز است

 وزیر نفت گفت: گزارش چشم انداز 
جهانى ســال 2050 میلادى مجمع 
کشــورهاى صادرکننــده گاز کــه از 
مهم ترین انتشــارات دبیرخانه است، 
نشان مى دهد که با وجود همه موانعى 
نظیر شــیوع ویروس کوویــد-19 و 
چالش هــاى ژئو راهبردى که ســبب 
کاهش رشــد اقتصادى جهان و تغییر 
رفتار مصرف کنندگان شــده اســت، 
روزهاى خوبى در انتظار مجمع و اعضاى 
آن و همه کشورهاى تولیدکننده است.

بیژن زنگنه در حاشــیه بیست و 
دومین نشست ســالانه وزیران مجمع 
گاز  صادرکننــده  کشــورهاى 
(جى ئى سى اف) از طریق ویدئوکنفرانس، 
اظهار کرد: دســتیابى به صلح و تولید 
پایــدار بــه نفــع تولیدکننــدگان و 
مصرف کنندگان گاز نیازمند توجه به 
و  بین المللــى  همکارى هــاى 
چندجانبه گرایى و پرهیز از قلدرمآبى 
اســت. وزیر نفت تاکید کرد: امروز در 
سخنرانى ام در نشست وزارتى مجمع 
کشــورهاى صادرکننده گاز به نقش 
مخرب آمریکا در مقــررات جهانى در 
چهــار ســال اخیــر از جملــه در 
کنوانسیون هاى آب و هوایى، برهم زدن 
روابط با چین، جنگ تجارى با چین تا 
روابط دو سوى اقیانوس اطلس و از همه 
مهم تــر خــروج از برجــام و اعمــال 
تحریم هاى یکجانبه و غیرقانونى علیه 
ایران به ویژه در بخش انرژى پرداختم. به 
گفتــه وى آمریکا دسترســى ما را به 
درآمدهایمان محدود و از نظر خودش 
منع کرده و با این شــرایط سبب شده 
است در شرایطى که کرونا بازار جهانى 
را با رکود روبه رو کرده اســت، ما روزانه 
400 تن از هموطنان را به دلیل ابتلا به 
ویروس کرونا از دست دهیم و متاسفانه 
نمى توانیم از امــوال و درآمدهاى خود 
براى بهبود زندگى مردم، به ویژه اهداف 
بشردوستانه و بهداشتى- درمانى مردم 
بهره مند شــویم. زنگنه افزود: برخلاف 
همه فشارهاى بین المللى، ما توانستیم 
صنعت گاز خود را توســعه دهیم و به 

رکــورد ظرفیت برداشــت روزانه یک 
میلیارد مترمکعب گاز طبیعى دســت 
یابیــم و افزون بر آن 95 درصد مردم را 
زیر پوشش شبکه گازرسانى قرار دهیم.

وى با اشــاره به اینکه تحریم هاى 
آمریکا به صــورت ناعادلانــه اى مانع 
دسترســى ایران به میلیاردها دلار از 
درآمدهایش از محــل صادرات منابع 
هیدروکربورى شــده است، افزود: من 
معتقدم که دولت آمریکا سهم بزرگى از 
مسوولیت مرگ روزانه 400 تن از مردم 
ایران را دارد. زنگنه با بیان اینکه در چهار 
سال گذشته جامعه جهانى ضربه بزرگى 
را در مقابــل تلاش هایش براى ارتقاى 
لمللــى،  بین ا همکارى هــاى 
چندجانبه گرایى، توسعه پایدار و تا حد 
بســیارى درباره جهانى سازى تجربه 
کرده است، افزود: روابط میان آتلانتیک 
خدشه دار شده اســت، جنگ تجارى 
میــان چین و آمریکا رشــد اقتصادى 
جهانى را تحت تاثیــر منفى قرار داده 
اســت. زنگنه با بیان اینکه پیش بینى 
بلندمدت تقاضاى گاز طبیعى نشــان 
مى دهد که تا ســال 2050 ســهم گاز 
طبیعى در سبد جهانى از 23 درصد به 
28 درصد خواهد رسید، تصریح کرد: اما 
این میزان رشــد براى نیــل به اهداف 
توسعه پایدار و تغییرات اقلیم به ویژه در 
سى سال آینده کافى نیست. همان طور 
که پیش تر هم اشاره کردم براى رسیدن 
به ســهم 30 درصدى مجمــع، باید 

رویکردى تازه براى نشــان دادن ارزش 
جهانى گاز اتخاذ شود.

دستور زنگنه به 4 شرکت اصلى 
براى اجراى ابلاغیه هاى مربوط به 

ایثارگران نفت
وزیر نفت بــه مدیران عامل چهار 
شرکت اصلى وزارت نفت اعلام کرد همه 
موارد ابلاغى ازســوى معاونت توسعه 
مدیریت و ســرمایه انســانى را درباره 
ایثارگران با دقت و فوریت پیگیرى و اجرا 

کنند.
به گــزارش پایگاه اطلاع رســانى 
وزارت نفــت، پیرو نامــه فرزین مینو، 
معاون توسعه مدیریت و سرمایه انسانى 
وزارت نفت خطاب به بیژن زنگنه مبنى 
بر درخواســت ارائه دستورهاى لازم به 
شــرکت هاى اصلى بــراى اجراى 16 
ابلاغیه مرتبط با ایثارگران صنعت نفت، 
وزیر نفت از مدیران عامل چهار شرکت 
اصلى خواســت با دقت و فوریت موارد 
ابلاغى را پیگیرى و اجرا کرده و معاون 
توســعه مدیریت و سرمایه انسانى نیز 
ضمن پیگیرى روند اجرا، گزارش نحوه 

پیشرفت کار را اعلام کند.
بر اســاس این گــزارش، معاونت 
توسعه مدیریت و سرمایه انسانى وزارت 
نفت پیرو تأکید وزیر نفت درباره اجراى 
تمام و کمال قوانین مرتبط با ایثارگران 
و احقــاق حقوق قانونى این دســته از 
کارکنان صنعت نفــت، طى چهار ماه 

گذشته نسبت به تشکیل کارگروه ویژه 
بررسى قوانین ایثارگرى و انطباق آن با 
مقــررات صنعت نفت اقــدام و نتایج 
نشست هاى پرشمار برگزار شده توسط 
کارگروه یادشــده را که بــا همکارى 
نزدیک نماینــدگان جامعه ایثارگران 
صنعت نفت حاصل شده است، در قالب 
16 ابلاغیه براى اجرا به شــرکت هاى 

اصلى ابلاغ کرده است.
امکان پذیر شدن موارد مختلف اعم 
از برگشت مبالغ کسر ساعات کار (اضافه 
کار)، ایــاب و ذهــاب و حق الزحمــه 
بهره ورى به مشمولان حالت اشتغال، 
کســر نکردن 3 درصد از مســتمرى/ 
مقررى در بازنشستگى پیش از موعد 
جانبــازان و فرزندان شــهدا، معافیت 
پرداخت کسور بازنشستگى رزمندگان، 
اعمال یــک مقطع تحصیلــى بالاتر 
رزمنــدگان، پرداخــت فوق العــاده 
ایثارگرى و پرداخــت آن به جانبازان 
حالت اشتغال، بهره مندى عائله تحت 
تکفل جانبازان حالت اشتغال فوت شده 
از حقوق حالت اشتغال، پرداخت 100 
درصــدى هزینه درمــان ایثارگران و 
همین طــور 100 درصد هزینه درمان 
دندان پزشکى ناشى از جانبازى، تعدیل 
مدرك تحصیلــى ایثارگــران داراى 
مرخصى تحصیلى و مشمولین حالت 
اشتغال، پرداخت فوق العاده ایثارگرى 
براى ســال هاى 1397 و 1398، عدم 
استرداد مبالغ پاداش سنوات خدمت در 
بازگشــت به کار ایثارگران، پرداخت 
فوق العاده ایثارگرى ماده (51) قانون 
جامع خدمات رســانى بــه ایثارگران، 
تعیین مســتمرى مشــمولان حالت 
اشــتغال بر اســاس آخرین حقوق و 
مزایاى مشــمولان کشورى، پرداخت 
100 درصد هزینــه درمان ایثارگران 
داراى قرارداد مدت موقت و مدت معین 
و همین طور اجراى آراى کمیســیون 
مــاده (16) رســیدگى به شــکایات 
ایثارگران و نیز آراى دیوان عدالت ادارى 
دربــاره موضوعــات یادشــده، در 
ابلاغیه هاى مطروحه لحاظ شده است.

به اعتقاد دبیر انجمن صنایع همگن 
نیرومحرکه و قطعه سازان کشور، طبق 
برآوردهــاى به عمل آمــده، حدود 3 
میلیون میلیارد تومــان نقدینگى در 
دســت مردم وجود دارد که براســاس 
شرایط اقتصادى-سیاسى و پالس هایى 
که داده مى شــود، به سمت بازارهایى 
همچون ارز، ســکه، خودرو، مسکن و 
بورس کشیده مى شود. بنابراین چنانچه 
نرخ ارز کاهش یابد، این بازارها آرامش 
یافته و در صنعت ما ( خودروســازى و 
قطعه ســازى) ارزش ســهام ها بیشتر 

خواهد شد.
آرش محبى نژاد با بیان اینکه چنین 
رویکردى در سطح جامعه مناسب نیست 
و این حجم از نقدینگى باید به ســمت 
بخش هاى مولد جامعه سوق پیدا کند، 
اظهار کرد: اگر ثبات سیاسى و اقتصادى 
حاکم شود و بازار نیز تثبیت شود، ارزش 
سهام شــرکت هایى که بیشتر خریدار 
مواد اولیه خارجى هستند؛ اما محصول 
نهایى خود را بیشــتر در داخل عرضه 

مى کنند، ارزشمندتر خواهد شد. 
دبیر انجمن صنایــع همگن نیرو 

محرکه و قطعه سازان، معتقد است که 
خودروســازان و زنجیــره تامین آنها، 
بارزترین بخش این شرکت ها هستند؛ 
چراکه بخش عمده اى از مواد اولیه مورد 
نیاز خود را حتى در بازار داخل، به دلار 
خریدارى مى کنند؛ اما محصول نهایى 

را به ریال مى فروشند. 
در ایــن حالت، بهاى تمام شــده 
محصول آنها کاهش و ارزش شرکت آنها 

بیشتر مى شود.
 محبى نــژاد سرنوشــت محتوم 
شــرکت هاى خودروســاز و 64 رشته 

صنعتى وابسته به آنها را افزایش ارزش 
ســهام برآورد کــرده و با بیــان اینکه 
فنــى  و  فاندامنتــال  تحلیل هــاى 
کارشناسان ( تکنیکال) نیز این موضوع 
را تاییــد مى کند، گفت: کســانى که 
به صــورت حرفه اى در بــورس عمل 
مى کننــد و از اقدامات هیجانى، پرهیز 
دارند نیز مى دانند کــه تاثیر ثبات در 
بــازارارز  بــر صنایع مولــد، از جمله 
خودروســازى بســیار بیشــتر بوده و 
سرمایه گذارى روى این سهام، مى تواند 

ثمرات بیشترى داشته باشد.

کاهش نرخ ارز اهرم افزایش ارزش سهام خودروسازان

شــرکت پالایش نفــت اصفهان 
به منظور بارگیــرى فرآورده هاى ویژه 
خود، 18 بازوى بارگیرى جدید ساخته 

است.
به گزارش اعتبار به نقل از شــرکت 
پالایش نفت اصفهان، بابک الماسى نیا، 
رئیس عملیات مخازن و نقل  و انتقال مواد 
نفتى شرکت پالایش نفت اصفهان در این 
باره گفت: ایــن بازوها با هدف بارگیرى 
لــوب کات،  همچــون  محصولاتــى 
آیزوریسایکل، وکیوم باتوم (ته  مانده برج 
تقطیــر در خلأ) و انواع حلال هاى نفتى 
طراحــى و در زمینى به مســاحت 1,5 
هکتار و بــا هزینه اى بالغ  بر 40 میلیارد 

تومان احداث شده اند.
وى افزود: این بازوها روى 9 سکوى 
بارگیــرى دو نازله احداث شــده اند که 
تعداد 6 بازو براى بارگیرى فرآورده هاى 
سبک (همچون انواع حلال ها) استفاده 
مى شوند و تعداد 12 بازوى دیگر وظیفه 
بارگیرى فرآورده هاى نفتى ســنگین 
(همچــون وکیوم باتــوم، لــوب کات و 

آیزوریسایکل) را به عهده خواهند داشت.
رئیــس عملیات مخــازن و نقل  و 
انتقال مواد نفتى شــرکت پالایش نفت 
اصفهان ادامه داد: ایجاد خطوط انتقال 
برق، سیستم هاى اعلان و اطفاى حریق، 
سیســتم هاى مخابراتى و سیستم هاى 
انتقال دیتا (شامل ایجاد زیرساخت هاى 
حفارى بــراى عبور کابل هــاى برق و 
فیبرهاى نورى تا محل ســکوها و...) از 
جملــه فعالیت هاى جانبــى این پروژه 

است.
الماسى نیا تصریح کرد: در این پروژه 
اتاق کنترل، اتاق دیزل ژنراتور براى تولید 
برق اضطرارى سیســتم آتش نشانى با 
تعبیــه 6 مانیتور بــراى اطفاى حریق 
احتمالــى، دوش هــاى آتش نشــانى 
به صورت آب و فوم و...، تجهیزات دوربین 
مداربســته به منظور کنترل محوطه، 
سیســتم هاى پیجینگ و سیستم هاى 
بستن اضطرارى واحد نیز طراحى  شده 

است.
احداث ایستگاه تقلیل فشار گاز 

طبیعى طرح بهبود فرآیند و 
بهینه سازى پالایشگاه اصفهان

با هدف تأمیــن گاز طبیعى طرح 
بهبود فرآیند و بهینه ســازى پالایشگاه 
اصفهان، پروژه ایستگاه تقلیل فشار گاز 
طبیعى (Gas Reducing Station) این 
شــرکت نیز به صورت EPC ســاخته 

مى شود.
على میثاقى، مدیر این پروژه در این 
باره گفت: طرح ایستگاه تقلیل فشار گاز 
(Gas Reducing Station) بــا ظرفیت 
300,000 اســتاندارد مترمکعــب بر 
ســاعت به همراه یــک RUN (خط) با 
ظرفیت 150,000 استاندارد مترمکعب 
به صورت یدکى است که از سال 97 آغاز 
شده و تاکنون حدود 90 درصد پیشرفت 

داشته است.
وى زمان پایان اجراى طرح را آذرماه 
امسال اعلام و تصریح کرد: مبلغ اجراى 

پیمان 171 میلیارد ریال بوده است.

ساخت سکوهاى بارگیرى فرآورده هاى سبک و سنگین در پالایشگاه اصفهان

اقتصاد دولتى، فسادزاست
گفت وگو با سردار على مویدى خرم آبادى، رئیس 

ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز درباره موانع 
ریشه کن شدن تجارت هاى غیرقانونى در ایران

قاچاق  با  مبارزه  ستاد 
کالا و ارز چه اولویت هایى 
براى خود قائل است؟ یعنى 
امــروز اصلى ترین دغدغه 
شما معطوف به چه کالاها، 
طرح ها یا حتى قانون هایى 

ا ست؟
اولین دغدغه ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز، کالاهاى اساسى است که با ارز 4200تومانى 
تامین مى شود. اینها ابدا نباید تبدیل به قاچاق شوند. قیمت 
کالاهاى اساســى در داخل کشور با کشورهاى همجوار ما 
اختلاف فاحشــى دارد و همین انگیزه قاچــاق را افزایش 
مى دهد. وظیفه ستاد قطعا مبارزه با قاچاق کالا و ارز است اما 
این بدین معنا نیســت که بســتر زایش فســاد، اقدامات 
پیشــگیرانه، اعمال نظارت دقیق و اصــلاح در فرایندهاى 
اقتصادى و... نادیده گرفته شود. گوشتى که امروز در داخل 
کشور ما تولید مى شود و بخشى از نهاده هاى دامى آن با ارز 
4200تومانى خریده مى شود، قیمت آن یک چهارم و حتى 
یک پنجم برابر این کالا در کشورهاى همسایه است. دغدغه 
اصلى ما همین اســت که در این روزگار که بیشــتر مردم 
مشکلات معیشتى دارند از خروج سرمایه جلوگیرى کنیم. 
دغدغه بعدى ما اما برخورد با عواملى اســت که آســیب به 
ســرمایه کشور مى زند و ایران را متضرر مى کند. البته همه 
اینها در حالى است که فکر حاکم بر مجموعه امروز، پیشگیرى 
است. تلاش مى کنیم که به نحوه شکل گیرى قاچاق بیشتر 
توجه شود و به مبارزه با ریشه ها برویم و بدانیم که گام نهایى 

ما اقدامات مقابله اى و برخورد است.
برگردیم به قانون... چقــدر قوانین موجود را 
فســادزا مى دانید؟ خلأ اصلــى را در کدام بخش 

سیاستگذارى مى بینید؟
هرجا که ما درباره یک قانون کلى، استثنا قائل شدیم، 
آن معافیت ها به محل رخ دادن فساد تبدیل شده اند. بگذارید 
یک مثال بزنم؛ از آن جا که بخش هاى نظارتى در ســال 97 
خوب ترسیم نشده بودند، ارز دولتى اى که به کالاها اختصاص 
داده شد خودبه خود بساط فساد گسترده اى را فراهم کرد. 
متأسفانه برخى که باید در این فرایند نقش خود را به خوبى 
ایفــا مى کردند، نکردند و نظارت کامل بر این فرایند نبود و 
محصول این مکانیســم غلط تبدیل شدن سرمایه مردم به 
رانت و فرصت براى سودگران شد. ببینید! همواره در اقتصاد 
دولتى، فساد رخ مى دهد. تا زمانى که اقتصاد ما دولتى است، 
نباید از رشــد هر روز فساد در آن تعجب کرد. ما باید از این 

اقتصاد پر از فساد، رانت، سودجویى خلاص شویم.
درباره ســامانه هاى  ثبت اطلاعات و مبارزه با 
قاچاق هم براى مان بگویید... گویا اولتیماتومى که 
آقاى روحانى براى بهره بردارى از این سامانه ها داده، 
تاریخ 9/9/99 است. آخرین وضعیت سامانه ها از چه 

قرار است؟
بیشترین توان و انرژى ستاد براى راه اندازى سامانه ها در 
3سال گذشته خرج شده است. بله در همان تاریخ نهم آذر 99، 
تذکرهاى لازم را به دستگاه هاى ذیربط ابلاغ خواهیم کرد و با 
آنها برخورد هاى لازم صورت مى گیرد و سامانه رسما عملیاتى 
خواهد شد. همین الان هم از این سامانه ها استفاده مى شود. 
الان دیگر معطل طراحى و راه اندازى هیچ سامانه اى نیستیم، 
همه 40سامانه آماده و در انتظار بهره بردارى، ارتقا و...  هستند.

آزمایش کرونا ارزان مى شود
مدیرکل آزمایشگاه مرجع سلامت وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکى گفت: شوراى عالى بیمه سلامت، 
کاهش قیمت تست تشخیص مولکولى کرونا را تصویب 
کرده و منتظر تصویب این مصوبه در هیات دولت و ابلاغ 
آن هستیم. ســیامک سمیعى در گفت وگو با ایرنا افزود: 
قیمت انجام تســت تشــخیص کرونا (تست مولکولى 
پى ســى آر) در بخش خصوصى، اکنون حدود 580 هزار 
تومان است، البته برخى آزمایشگاه ها به بهانه هاى واهى 
هزینه هاى بیشترى از مردم مى گیرند که تخلف است و با 
متخلفان برخورد مى شود. درباره انجام تست هاى سریع 
آنتى ژن کرونا در بخش خصوصى هنوز تصمیمى گرفته 
نشــده، چون هنوز کیت هاى آن وارد کشــور نشده و به 
همین علت هنوز تعرفه اى براى انجام تست سریع کرونا 
در بخش خصوصى تعیین نشده است. وى در ادامه گفت: 
با مصوبه شوراى عالى بیمه قرار است هزینه انجام تست 
پى ســى آر در بخش خصوصى به میــزان قابل توجهى 
کاهش یابد. این مصوبه 2 هفته پیش به هیات دولت رفته 
و با تصویب و ابلاغ هیات دولت بزودى هزینه تست کرونا 
در بخش خصوصى کم مى شــود. مدیرکل آزمایشــگاه 
مرجع ســلامت وزارت بهداشت افزود: هزینه تمام شده 
انجام تســت پى سى آر در بخش دولتى حدود 250 هزار 
تومان است که البته چون وظیفه حاکمیتى است هزینه اى 
از مردم گرفته نمى شود و با دستور وزیر بهداشت کسانى 
که در اولویت تشخیصى هستند، تست کرونا به صورت 
رایگان براى آنها در بخش دولتى انجام مى شود و هزینه 

آن را وزارت بهداشت و بیمه ها پرداخت مى کنند.

گفتگو -2

خبر
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پایگاه خبرى اوراسیا  تایمز در گزارشى اعلام کرد ایران با وجود تحریم هاى شدید آمریکایى موفق شده است از طریق دانش بومى و مهندسى معکوس به یک ابرقدرت در زمینه ساخت پهپاد 
تبدیل شود.  به گزارش ایرنا، اوراسیا تایمز نوشت: دونالد ترامپ، رئیس جمهورى آمریکا از زمان تصمیم به خروج از برجام در سال 2018 و اعمال تحریم ها همواره مانعى براى حرکت ایران به 
سمت توسعه بوده است. با این حال از آنجا که مى گویند «عدو شود سبب خیر اگر خدا خواهد»، ایران در حالى که شاهد محدودیت هایى در زمینه واردات و صادرات تجهیزات دفاعى بوده 
اما این توانایى را در درون کشور پیدا کرده است که ظرفیت هاى دفاعى را بویژه در زمینه فناورى پهپادى ارتقا دهد.  ایران بتازگى جدیدترین نمونه پهپاد مهاجر-6 را رونمایى کرده است. 
پهپاد کیان هم سال گذشته طى مراسم رسمى در تهران رونمایى شد و مقامات دفاعى گفته اند که این پهپاد مى تواند بیش از 600 مایل و تا ارتفاع 15 هزار فوت پرواز کند. بر اساس این گزارش، 
ایران پیش از این نیز تعدادى از پهپادها را به نمایش گذشته بود، از جمله پهپاد «مبین» که مى تواند تا ارتفاع 45 هزار فوت به مدت 45 دقیقه پرواز کند. مقامات ایران مى گویند این پهپادها و دیگر 
نمونه هاى مشابه نقش مهمى در دفاع از مرزها در برابر تهدیدات دارند. به گفته «ست جى. فرانتسمان» مدیر اجرایى مرکز خاورمیانه براى گزارش و تحلیل، ایران اکنون به یک ابرقدرت در 

زمینه ساخت پهپاد تبدیل شده است. وى گفت: من به این نتیجه رسیده ام که ایران با توجه به توسعه شاخه پهپادى در سال هاى اخیر به یک ابرقدرت پهپادى تبدیل شده است. 

ایران با وجود 
تحریم ها 
ابرقدرت 
پهپادى شد

اقتصاد و بورس
هفته نامه اقتصادى ایران

 موافقت مجلس با اولویت بررسى 
طرح اصلاح ساختار بودجه 

نمایندگان در نشســت 
علنى  با اولویت بررســى طرح 
اصلاح ساختار بودجه با 181 
رأى موافق، 22 رأى مخالف و 
8 رأى ممتنع از مجموع 243 
نماینــده حاضر در جلســه 
موافقت کردند. محسن زنگنه، 
رئیس کمیته اصلاح ساختار 
بودجه در این باره گفت: این طرح، یکى از مهم ترین طرح ها 
و احتمالا قوانین مجلس یازدهم خواهد بود. این طرح طى 
ماه هاى گذشته در کمیسیون برنامه و بودجه با هماهنگى 
سازمان برنامه و رئیس مجلس با صرف وقت بسیار تهیه 
شده است. وى با بیان اینکه در طول 4 ماه گذشته موضوع 
اصلاح ســاختار بودجه را بــا تعامل محمدباقر نوبخت و 
حضور مداوم معاون وى در کمیته پیگیرى کردیم، گفت: 
اصلاح در 12 بند ارائه شده، البته ما زمان کمى داشتیم، 
هر چند مواد این طرح با هماهنگى دولت تدوین شده و 
آنها وعده ایجاد زیرساخت هاى اجتماعى را داده اند اما با 
توجه به فرصت محدودى که تا زمان ارائه لایحه بودجه 
سال 1400 پیش رو داریم، لازم است این طرح در اولویت 
بررســى قرار گیرد. وى یادآور شد: در این طرح به اصلاح 
منابع، شفافیت منابع، ارتباط مالى شرکت نفت و دولت، 
اصلاح زیرساخت فروش نفت خام و الزام دولت به ارسال 
فهرســت هاى مالى و... پرداخته شــده است. همچنین 
محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــوراى اسلامى در 
توضیح این طرح گفت: طرح اصلاح ســاختار بودجه در 
دستور جلســه بعدى نشست صحن قرار مى گیرد و این 
سیاست ها و احکام بودجه تنها براى سال 1400 نیست.

250 میلیون دلار منابع ارزى براى 
واردات گوشى هاى لوکس هدر رفت

عضو کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شــوراى 
اســلامى گفت: عمده ارز تخصیص داده شده به واردات 
گوشــى تلفن همراه، صرف واردات گوشى هاى لوکس 
 شده، در حالى که تنها 9 درصد خریداران گوشى که دهک 
بالاى درآمدى هســتند، مشــترى آن هســتند. بهروز 
محبى نجم آبادى با اشاره به اهمیت تأمین کالاهاى اساسى 
مورد نیاز مردم اظهار داشت: بخشى از منابع ارزى کشور 
صرف واردات کالاهاى لوکس مى شود که تنها درصد کمى 
از مردم امکان خرید آن را دارند. وى ادامه داد: یکى از دلایل 
اصلى کاهش ارزش پول ملى در ماه هاى گذشته مربوط 
به عدم تعادل عرضه و تقاضاى کالا بوده که این مساله نیز 
منجر به افزایش تقاضاى ارز براى واردات کالاهاى خارجى 
شده اســت؛ در 2 سال گذشته بدرســتى براى واردات 
کالاهاى اساسى و مواد اولیه تولیدکنندگان ارز تخصیص 
پیدا نکرده است. وى با انتقاد از ادامه یافتن ثبت سفارش 
گوشــى هاى گران قیمت گفت: طرح عدم تخصیص ارز 
براى واردات گوشى هاى بالاى 300 یورو به صورت قانونى 
در وزارت صمت تصویب شد اما مسؤولان وزارت صمت 
به دلیل فشــارهاى رســانه اى از تصمیــم صحیح خود 
عقب نشینى کردند. نجم آبادى با تأکید بر لزوم جلوگیرى 
از واردات گوشى هاى لوکس اظهار داشت: برآورد مى شود 
تنهــا در ماه هاى ابتدایى ســال 1399 نزدیک به 250 
میلیون دلار براى واردات گوشى هاى خاص هزینه شده 

که اکثرا شامل موبایل هاى برند اپل بوده است.

قرارداد بازارگردانى 200 شرکت و 
تخلف 20 مدیر

 سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد بیش از 200 
شرکت قرارداد بازارگردانى را امضا و 20 شرکت هم تمدید 

نکردند .
به گزارش اعتبار به نقل از بورس پرس، سازمان بورس 
و اوراق بهادار اعلام کرد: پس از مصوبه شوراى عالى بورس 
در زمینه الزام سهامداران حقوقى به بازارگردانى، اجراى 

دقیق این مصوبه در دستور کار قرار گرفته است.
در خصوص بازارگردانى نیز به موجب آیین نامه حفظ 
ثبات بازار ســرمایه و صیانت از حقوق سرمایه گذاران و 
سهامداران، داشتن رکن بازارگردانى موثر از سوى ناشر و 
سهامداران شرکت ها جزء الزامات پذیرش شرکت ها است.

در همین راستا پس از مصوبه شوراى عالى بورس در 
زمینه الزام ســهامداران حقوقى به بازارگردانى، سازمان 
بورس، اجراى دقیق این مصوبه را در دستور کار قرار داد 
به طورى که از 330 شرکت، بیش از 200 شرکت قرارداد 
بازارگردانى امضاء کرده اند. حدود 20 شرکت این قرارداد 
را تمدید نکردند که مستوجب جریمه هاى مالى و برخورد 
هســتندو بیــش از 60 راى تخلفاتى نیــز در موضوع 

بازارگردانى صادر شده است.
ســازمان بورس و اوراق بهادار ضمن اســتقبال از 
انتقادهاى منصفانه و پیشنهادهاى سازنده، امیدوار است 
از طریق هم افزایى ملى و تقویت فضاى حرکت در مسیر 

کارشناسى، امکان تثبیت و رشد شاخص ها فراهم آید.
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در هفت ماهه امسال حجم سرمایه گذارى مصوب 
در بخش صنعت، معدن و تجارت نسبت به مدت مشابه 

سال قبل 71 درصد افزایش داشته است.
به گزارش شاتا، محمد پورحاجى معاون مدیر کل 
سرمایه گذارى خارجى وزارت صنعت با اشاره به اینکه 
کشورهاى اروپایى و آسیایى در حوزه صنعت، معدن و 
تجارت ایران ســرمایه گذارى کرده انــد، ادامه داد: 
کشورهاى آلمان، چین، ترکیه و هندوستان بیشترین 
حجم ســرمایه گذارى را در 7 ماهه امسال در بخش 

صنعت، معدن و تجارت داشته اند.
وى مبلغ این سرمایه گذارى مصوب را بیش از یک 
میلیــارد دلار عنوان کرد و افــزود: علت این افزایش 

سرمایه گذارى به خاطر پروژه تبدیل تجارت به سرمایه 
گذارى بوده اســت که از یکسال گذشــته در وزارت 

صنعت شروع شده است.
پورحاجى گفت: در این راستا شرکت هاى خارجى 
که تاکنون کار تجارى در ایران انجام مى دادند و صرفاً 
بــه فروش محصول مبادرت مى ورزیدند را تشــویق 
کردیم که یا از طریق مشارکت با واحدهاى تولیدى یا 
با احداث کارخانه براى تولید محصولاتشان در ایران 

فعالیت کنند.
وى تصریح کرد: بیشترین سرمایه گذارى در حوزه 
محصولات شیمیایى، پلاستیک، فلزات و لوازم خانگى 

بوده است.

شوراى نگهبان طرح الزام دولت را براى پرداخت 
یارانه کالا هاى اساســى به دلیل نداشتن منبعى براى 
تامین بار مالى آن رد کرد. عباسعلى کدخدایى سخنگوى 
شوراى نگهبان دیروز با اعلام این خبر به خبرگزارى صدا 
و سیما گفت: دولت در نامه اى رسمى به شوراى نگهبان 
اعلام کــرده بود که این مصوبه بــار مالى جدید دارد، 
بنابراین فروش اموال مازاد دولت بعنوان منبع مالى ثابت 
قابل قبول نیســت. وى با اشــاره به بررسى طرح یک 
فوریتى الزام دولت براى پرداخت یارانه کالا هاى اساسى 
در این جلسه شورا، افزود: زمانى که یک مصوبه بار مالى 
داشــته باشد یا مجلس باید براى آن منبع مالى تعیین 
کنــد یا اینکه دولت بار مالى آن را بپذیرد که دولت این 

اقدام را انجام نداد. کدخدایى همچنین گفت: این مصوبه 
چندى قبل از ســوى مجلس به شوراى نگهبان ارسال 
شد و به دلیل اینکه این مصوبه بار مالى جدید داشت و 
منبعى هم براى تامین این بار مالى تعیین نشده بود، از 
سوى شوراى نگهبان به این مصوبه ایراد اصل 75 قانون 
اساسى گرفته شد. وى تصریح کرد: این مصوبه مجلس 
براى اصــلاح بار دیگر به مجلس شــوراى اســلامى 
بازگردانده شد.سخنگوى شوراى نگهبان درباره اینکه 
نمایندگان فروش اموال را در این مصوبه به عنوان تامین 
منبع مالى مطــرح کرده اند، گفــت: باید منبع مالى 
مشخص از سوى نمایندگان معرفى شود این موضوع 

براى مصوبه اى که بار مالى دارد قابل قبول نیست.

شوراى نگهبان طرح الزام دولت براى پرداخت یارانه کالا هاى اساسى را رد کردیک میلیارد دلار سرمایه گذارى مصوب خارجى در بخش صنعت

50 درصد از مطالبات خانواده شهدا و 
جانبازان پرداخت شد

رئیس بنیاد شهید و امور 
ایثارگران گفت: 10هزار و 800 
میلیارد تومان از بدهى بنیاد 
شــهید و امــور ایثارگران به 
خانواده شــهدا و جانبازان از 
سال 1390 باقى مانده بود که 
50 درصد آن از این بدهى به 

خانواده شهدا و جانبازان پرداخت شده است.
سعید اوحدى گفت : اولویت کارى ما به ویژه در سال 
پایانى فعالیت دولت حل مشــکلات مسکن،  اشتغال و 

بیمه ایثارگران، جانبازان و خانواده شهدا است.
وى بــا ذکر اینکــه طرح همسان ســازى حقوق 
بازنشســتگان بنیاد شهید را بدون مشکل اجرا کردیم، 
اضافه کرد: زمانى که وارد بنیاد شــهید و امور ایثاگران 
شــدم، فقط 1600 میلیارد تومان به دانشگاه آزاد بابت 
شــهریه فرزندان شــاهد و ایثارگر بدهــکار بودیم که 
خوشــبختانه با تمهیدات صورت گرفته این بدهى هم 

تسویه شد.
معاون رئیس جمهور با  اشاره به مشکل کمبود اعتبار 
و بودجه در این بنیاد در ســال گذشته گفت: با توجه به 
اینکه پاداش خدمت و بازنشستگى خانواده شهدا از سال 
1393 تا امسال پرداخت نشده بود که با حمایت رئیس 
ســازمان برنامه و بودجه هم قرار شده که این پاداش به 

خانواده هاى شهدا و ایثارگران پرداخت شود.
بر اســاس ماده 87 قانون برنامه ششــم توســعه 
مطالبات پرداخت ذخیره مرخصى شــهداى سال هاى 
1391 تا 1395 پس از تامین اعتبار توسط دولت به عهده 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران است که تمامى مطالبات 
خانواده شهدا در این حوزه هم در 7 ماه گذشته پرداخت 
شده است و از این به بعد هم تلاش مى کنیم که ذخیره 

مرخصى را به موقع پرداخت کنیم.

طرح سوت زنى  در دستورکار 
کمیسیون قضایى 

نایب رئیس کمیســیون 
قضایى مجلــس با بیان اینکه 
طرح سوت زنى در دستورکار 
کمیســیون قضایــى قــرار 
مى گیرد گفت: بر اساس این 
طــرح 10 درصــد از امــوال 
کشف شده بر اثر فساد به کسى 
که فســاد را افشــا کند اهداء 

مى شود.
حجت الاســلام حسن نوروزى نماینده مردم رباط 
کریم در مجلس شوراى اسلامى در گفت وگو با خبرنگار 
پارلمانى خبرگزارى فارس، گفت: طرح سوت زنى هفته 
آینده در دســتورکار کمیســیون قضایى مجلس قرار 

مى گیرد.
وى افزود: بر اساس این طرح حمایت هاى اطلاعاتى، 
امنیتى و شغلى به طور کامل از کسانى که فساد را افشا 
مى                                   کنند، به عمل مى آید و براى افشــاکنندگان فساد 

جایزه و هدیه اى هم در نظر گرفته شده است.
نایب رئیس کمیسیون قضایى مجلس اظهار داشت: 
بر اساس این طرح 10 درصد از اموال کشف شده به عنوان 
هدیه در اختیار کسى که فســاد مالى را افشا کند قرار 

مى گیرد.
 همچنین در جلســه هفته آینده کمیسیون طرح 
قانون مهریه در دستورکار کمیسیون قرار خواهد داشت 

و مورد رسیدگى قرار خواهد گرفت.
 بر اســاس این طرح کسى که محکوم به پرداخت 
مهریه است زندان نمى رود و اگر دارایى دارد، دارایى وى 
فروخته و مهریه از آن طریق پرداخت مى شود که اثبات 

داشتن مال و اموال فرد محکوم برعهده زوجه است.
همچنین بر اســاس این طرح اگر فرد محکوم به 
پرداخت مهرى مال و اموالى نداشــته باشد، بخشى از 
حقوق وى به صورت ماهانه براى مهریه پرداخت مى شود 
و این که چه مقــدار از این حقوق براى مهریه پرداخت 

شود به تشخیص قاضى بازمى گردد.
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مدیرعامل بانک ملت همراه با تعدادى 
از مدیران ارشد این بانک، از گروه صنعتى 

ماموت بازدید کرد.
به گزارش روابط عمومى بانک ملت، 
دکتــر محمد بیگدلى در ایــن بازدید که 
محمدتقى صمدى رییس هیات مدیره، عزیز 
آخوندى اصل، عباس جعفرلو و سیدابوطالب 
دیبایى معاونان مدیرعامل، حسن کمالوند و 
على اکبر صابریان مدیران امور و قاســمى 
فرید رییس شعبه ظفر، وى را همراهى مى 
کردند، از خطوط مختلف تولید در مجتمع 
صنعتى ماموت دیــدن کرد و از نزدیک در 
جریان تولید محصولات متنوع این شرکت 

قرار گرفت.
مدیران ارشد بانک ملت همچنین در 
نشستى با مدیران گروه صنعتى ماموت، بر 
تقویت سطح همکارى ها تاکید و خواستار 
تســریع در انعقاد تفاهمنامــه همکارى 

مشترك فى مابین شدند.
دکتر محمد بیگدلى، مدیرعامل بانک 
ملت در این نشســت با اظهار خرسندى از 
بازدید مجدد از مجموعه تولیدى ماموت طى 
سه سال گذشته، اظهار داشت: این مجموعه 
در حال رشد، توسعه، ارتقا، افزایش اشتغال 
و متنوع ساختن محصولات است که جاى 

بسى خرسندى است.
وى با بیان این نکته که مدیران گروه 
صنعتى ماموت همــواره در پى نوآورى و 
پویایى هســتند و از حرکت نمى ایستند، 
افزود: کشور به وجود چنین شرکت هایى 
نیاز دارد که همیشه در پى ایجاد فرصت و 

ارتقاى سطح فعالیت هاى خود باشند.
مدیرعامل بانک ملت از ماموت به عنوان 
یکى از برترین شرکت هاى عرصه صنعتى 
کشور نام برد و ادامه داد: جهش تولید با شعار 
و حرف اتفاق نمى افتد بلکه با همین فعالیت 
هایى رخ مى دهــد که در مجموعه بزرگ 

ماموت در حال انجام است.
وى با تاکید بر این نکته که اگر شرکت 
هــاى زیادى مانند مجموعــه ماموت در 
کشور وجود داشــت جهش تولید هم به 
ســرعت محقق مى شــد، گفت: این که 
مجموعه ماموت موفق شده است براى 10 
هزار نفر به صورت مستقیم شغل ایجاد کند 
بزرگ ترین کار خیر محسوب مى شود و 
ارزش آن کمتــر از ارزش کار موسســات 

خیریه نیست.
دکتر بیگدلى با اظهار علاقه به حمایت 
از فعالیت هاى این گروه صنعتى، تاکید کرد: 
رونق چنیــن فعالیت هایى، به خودکفایى 

کشور در عرصه هاى مختلف کمک مى کند.
وى از بانک ملت هم به عنوان یک بانک 
بزرگ و توانمند در کشور نام برد که در تامین 
نقدینگى بنگاه هاى تولیدى حرف اول را مى 
زند و بدون اینکه یک ریال اضافه برداشت از 
منابع بانک مرکزى داشــته باشد در برهه 
هایى، حتى 50 درصد تسهیلات شبانه بین 
بانکى را تامین و مشکل کمبود نقدینگى 

برخى بانک ها را مرتفع کرده است.
وى از ماموت به عنوان یکى از مشتریان 
ارزنده بانک ملت یــاد کرد و اضافه کرد: ما 
هرچه بیشتر به این شرکت کمک کنیم به 
جهش تولید و ایجاد اشتغال در کشور کمک 

کرده ایم.
مدیرعامل بانک ملت با اعلام آمادگى 
نســبت به افزایش حد اعتبارى شــرکت 
ماموت، خاطرنشان کرد: بانک از این لحاظ 

هیچ مشکلى ندارد.
وى از مدیران دو مجموعه درخواست 

کرد تا هرچه سریع تر تفاهمنامه همکارى را 
نهایى و همه موارد را در آن پیش بینى کنند 

تا منافع دوطرف با اجراى آن، تامین شود.
مهندس مهرزاد فردوس، رییس هیات 
مدیــره گروه صنعتى مامــوت هم در این 
نشست با قدردانى از همکارى بانک ملت با 
شرکت هاى زیرمجموعه این گروه، گزارشى 
از فعالیت هاى مختلف این مجموعه ارائه 
کرد و از ورود این گروه صنعتى به عرصه هاى 

مختلف تولید در کشور خبر داد.
وى با بیان این نکته که باسوادترین افراد 
سیســتم بانکى در بانک ملت مشغول به 
فعالیت هســتند از مدیرعامــل این بانک 
خواست تا در شــرایط سخت اقتصادى و 
تحریم، بیشتر از این شرکت پشتیبانى کند.
به گفته وى، هیچکدام از شرکت هاى 
گروه ماموت، معوقه بانکى ندارند و این نشان 
از خوش حساب بودن کل این گروه صنعتى 

دارد.
در این نشست حسن کمالوند، مدیر 
امور بانکدارى شــرکتى بانــک ملت هم 
گزارشى از فعالیت هاى مالى گروه ماموت 
در این بانک در بخش هاى منابع و مصارف 

ارائه کرد.
مدیــران ارشــد بانــک ملــت هم 
پیشــنهادهاى خود را براى تقویت سطح 
همکارى ها و رفع چالش هاى فراروى این 
همکارى ها مطرح کردند و در نهایت دکتر 
بیگدلى دســتورات لازم را براى بررســى 
مشکلات و پاسخ به درخواست هاى مالى 

گروه صنعتى ماموت صادر کرد.

بازدید مدیرعامل بانک ملت از گروه صنعتى ماموت

 راه رونق بورس از بانک مرکزى مى گذرد
رئیــس دانشــکده اقتصاد دانشــگاه 
خوارزمى با اشاره به ضرورت هدایت نقدینگى 
با کاهش نرخ سود بانکى به سمت بازار سرمایه 
گفت: به صورت مشخص تاکنون 2 مرتبه در 
گفتگو با همتى بر کاهش نرخ سود بانکى و 
حمایت سیاســت گذار پولى از بازار سرمایه 

تأکید کرده ام.
وحید شقاقى شــهرى در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادى خبرگزارى تسنیم، با ابراز 
اینکه در شرایط فعلى اقتصاد ایران به هر میزان 
نرخ سود سپرده هاى بانکى رشد کند منجر به 
رشد نقدینگى مى شود، گفت: با افزایش نرخ 
بهره تنها به ســپرده هاى مدت دار ســود 
بیشــترى پرداخت مى شود که این موضوع 
تنها باعث افزایش سرعت رشد نقدینگى در 

کشور خواهد شد.
به گفته این کارشــناس اقتصادى، در 
هفته ها و ماههاى آتى به سرعت شاهد کاهش 
بار تورمى در اقتصاد ایران خواهیم بود و عملاً 
در بازارهــاى مختلــف از جملــه طــلا و 
ارز حبابهاى مصنوعى که با اقتصاد کشــور 

همخوان نبود تخلیه خواهد شد.
وى افزود: جمع بندى ها نشان مى دهد 
که از یک طرف نباید بى جهت مانند گذشته 
به افزایش خارج از حد و مرز نقدینگى دامن 
زد و از سوى دیگر باید از فضاى ایجادشده در 
بازار سرمایه حمایت کرد. یک پیشنهاد کلى 
این است که با کاهش نرخ سود و بهره بانکى 
و بین بانکــى فضا بــراى هدایت نقدینگى 
خارج شده از بازارهاى ارز و طلا به بازار سرمایه 

کشور مهیا شود.
رئیــس دانشــکده اقتصاد دانشــگاه 
خوارزمــى گفت: در 2,5 ماه گذشــته بازار 
سرمایه ایران دچار ریزش  بى سابقه اى شد و 
در این فضا سرمایه بسیارى از مردم دچار ضرر 
و زیان سنگین شده است، این درحالى است 
که در ابتداى سال شاهد رونق ورود مردم به 
این بازار بودیم که یک فرصت بى نظیر براى 

کشور بوده است.
2عامل اصلى ریزش بازار سرمایه در 

تابستان و پاییز 1399
شــقاقى شــهرى ادامه داد، متأسفانه 
افزایش نرخ بهره بین بانکى و شایعه افزایش 
نرخ سود بانکى یکى از عوامل جدى کاهش 

جذابیت بازار و ریزش بى سابقه اخیر بود.
این کارشناس اقتصادى گفت: از سوى 
دیگر بسیارى از سهامداران در آستانه انتخابات 
آمریکا به اشتباه روى برد ترامپ تأکید داشتند 
به همین دلیل حس آنها این بود که بازار ارز 
در کوتاه مدت سود بسیار بالایى نصیب آنها 
خواهد کرد، همین عامل نیز باعث تشدید 
خروج سرمایه و منابع مالى از بازار شد. حالا 
ورق در آینده تورم و انتظارات تورمى برگشته 
است و در ماه هاى آتى به طور حتم از بار تورم 
کاسته خواهد شــد، بر این اساس پیشنهاد 
مى شــود با کاهش نرخ بهــره بین بانکى و 
مدیریت نرخ سود بانکى منابع خارج شده از 

بازار سرمایه مجدداً به این بازار وارد شود.
پیشنهاد کاهش نرخ بهره به رئیس کل 

بانک مرکزى
شقاقى تأکید کرد: به صورت مشخص دو 
مرتبه پیشنهاد کاهش نرخ بهره بانکى را به 
رئیس کل بانــک مرکــزى داده ام، امیدوار 

هستیم که با حمایت سیاست گذار پولى بازار 
سرمایه مجدداً در مسیر رونق قرار گیرد.

وى گفت: اگر بازار سرمایه در این روزها 
خوب کار کند و کارنامه روشــنى ارائه کند 
به طور حتم منابع سرگردان بازار ارز و طلا به 
این بازار وارد خواهند شــد چراکه انتظارات 
تورمى در بازارهاى موازى خنثى شده است.
لزوم هماهنگى بازار پول و سرمایه در 

شرایط ایجاد روزانه 2000میلیارد 
تومان نقدینگى جدید

شقاقى شهرى همچنین تأکید کرد: 
متأســفانه یکى از چالشهاى اصلى اقتصاد 
ایران نرخ رشد نقدینگى است، روزانه حدود 
2000میلیارد تومان نقدینگى ایجاد مى شود 
که بایستى به سمت بازار سهام هدایت شود، 
بر این اساس باید براى هماهنگى بازار پول و 

سرمایه اقدام شود.
چرا رونق بازار سرمایه حیاتى است؟

رئیــس دانشــکده اقتصاد دانشــگاه 
خوارزمى اضافه کرد: بازار سرمایه به شفافیت 
اقتصــاد کمک مى کند و مى تواند نگاههاى 
عوام فریبانه را خنثى کند و از سوى دیگر به 
تأمین مالى بلندمدت و ارزان قیمت تر شرکتها 
نیز کمک مى کند. از سوى دیگر با رونق بازار 
سرمایه مى توان به فروش سهام و اموال مازاد 

بنگاه هاى دولتى براى پوشش کسرى بودجه 
امیدوار بود. در همه دنیا بانکها وظیفه تأمین 
مالى کوتاه مدت و بازار سرمایه وظیفه تأمین 
مالى بلندمدت را به عهده دارند که ما نیز باید 

از این فرصت استفاده کنیم.
نظارت همگانى بر 640 نماد و بنگاه 

اقتصادى کشور
وى با اشاره به ظرفیت هاى ورود شستا 
به بازار سرمایه گفت: با عرضه اولیه این بنگاه 
بزرگ اقتصــادى در روز اول 7هزار میلیارد 
تومان تأمین مالى انجام شد و از سوى دیگر 
تمام صورتهاى مالى این بنگاه مهم سازمان 
تأمین اجتماعى در دسترس عموم خواهد 
بود. به طور کلى تمام وجوه عملکردى 640 
نماد بازار ســرمایه تحــت نظارت میلیونها 
سهامدارى خواهد بود که این روزها در بازار 
حضور فعال دارند که این نظارت همگانى به 

شفافیت عملکرد آنها منجر خواهد شد.
این کارشناس اقتصادى در جمع بندى 
مباحث خود گفت: پیشنهاد عملیاتى ما در 
شــرایط جدید حذف گواهى سپرده هاى 
18درصدى اســت، از سوى دیگر پیشنهاد 
مى شــود نرخ بین بانکى و بهره بانکى با افق 
کاهش موجود، در کانال 15 و 16 درصدى 
تثبیت شود، در این راستا با پمپاژ نقدینگى به 
بازار سهام مى توان به رونق این بازار امیدوار 

بود.
پیشنهاد کارشناس اقتصادى براى 

سرمایه گذارى در شرایط جدید 
اقتصاد ایران

در پایان پیشنهاد علمى بنده به فعالان 
اقتصادى این است که بازار سرمایه بهترین 
فرصت براى سرمایه گذارى است، هرکس از 
من بپرســد ”کدام بازار را در شــرایط فعلى 
پیشنهاد مى کنى؟“، به طور حتم بازار سرمایه 
یــک اولویت خواهد بود، البتــه براى افراد 
ریســک گریز گزینه سپرده هاى بلندمدت 

بانکى نیز وجود دارد.
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نخستین نمایشگاه مجازى فناورى اطلاعات و ارتباطات کشور با حمایت ستاد توسعه صنایع خلاق و نرم معاونت علمى و فناورى ریاست جمهورى برگزار مى شود. به گزارش ایسنا، نمایشگاه مجازى فناورى 
اطلاعات و ارتباطات ایران موسوم به «ایران ایتکس» از اول تا 10 بهمن ماه سال جارى میزبان علاقه مندان حوزه کسب و کارهاى مبتنى بر فناورى اطلاعات است. این نمایشگاه، علاوه بر تلاش در عرصه ایجاد 
و عرضه محصولات و خدمات صنایع الکترونیک کشور، در حوزه شناسایى افراد و استارتاپ هاى مستعد این حوزه و برقرارى ارتباط آنها با مجموعه هاى فعال در حوزه مذکور فعالیت مى کند. در این نمایشگاه 
آخرین محصولات و خدمات این صنعت اعم از سخت افزار و نرم افزار به علاقه مندان عرضه مى شود و فرصت خوبى براى تبادل نظرات و پیشنهادها براى شرکت کنندگان ایجاد مى شود. دستاوردهاى 
این تعاملات نقطه آغاز بسیارى از همکارى هاى تجارى و فناورانه در میان دست اندرکاران حوزه الکترونیک و کامپیوتر است که نقش معنى دارى در تحرك بخشیدن به این حوزه  صنعت و تولیدکنندگان و 
بازرگانان شاغل در آن ایفا مى کنند. آشنایى با طیف گسترده اى از محصولات و خدمات، امکان مقایسه بین انواع محصولات و خدمات، انتخاب کارآمدترین محصول متناسب با نیاز و بودجه موجود، صرفه جویى 
در زمان و هزینه براى بازدید از نمایشگاه و عدم محدودیت زمان، از جمله مزایاى حضور در این نمایشگاه مجازى است. بر اساس اعلام معاونت علمى ریاست جمهورى، اپراتورها، اینترنت، امنیت، شبکه و 

ارتباطات، آموزش و مشاوره، بانکدارى الکترونیک، تجارت الکترونیک و دولت الکترونیک و پایگاه داده و سیستم هاى هوشمند، از جمله موضوعات مورد بحث در این رخداد فناورانه خواهد بود

بهمن ماه، موعد 
برگزارى نمایشگاه 
مجازى فناورى 
اطلاعات و 
ارتباطات

هفته نامه اقتصادى ایران

وزیر ارتباطات:
 فیلترینگ عامل اصلى افت کیفیت اینترنت است

وزیــر ارتباطــات و فناورى 
اطلاعات گفت: حال شبکه اینترنت 
کشور به صورت عمومى خوب است، 
اما فیلترینگ برکیفیت آن تأثیرى 

سوء دارد.
محمدجواد آذرى جهرمى 
گفت:  شاخص هاى کیفى عمومى 
اینترنت کشور نشــان مى دهد 
شرایط شبکه در بســیارى از نقاط مطلوب و در چند استان، 
پایین تر از انتظار است. وى با بیان اینکه عدم مطلوبیت در برخى 
نقاط تراکم پایین ســایت هاى آنتن دهى است، افزود: شبکه 
مخابرات ایران ظرفیت انتقال مناسب را براى اپراتورها فراهم 
نمى کند تا آنها بتوانند خدمات مناسبى به کاربران خود در نقاط 
مختلف کشــور ارائه دهند. وزیر ارتباطات و فناورى اطلاعات 
گفت: زمانى که مشــکلات مربوط بــه کیفیت اینترنت به ما 
گزارش مى شــود و آن را بررسى مى کنیم، متوجه مى شویم 
مشکل اصلى فیلترینگ و اثر ســوء آن است که این اتفاق بر 

تجربه کاربر اثر مى گذارد.
وى ادامه داد: روشــن کردن فیلترشکن ها باعث مى شود 
استفاده از سرویس هاى داخلى علاوه بر هزینه زیاد با کندى روبه رو 
شود. همین مسأله کیفیت اینترنت را خراب مى کند. عمده شکایتى 
که از کندى ارتباط به ما ارسال مى شود ناشى از تأثیر سوء فیلترینگ 

بر کیفیت اینترنت است.
آذرى جهرمى افزود: در برخى از استان ها مانند مناطقى از 
کرمان و سیستان و بلوچستان، به دلیل محدود بودن ظرفیت انتقال 
مخابرات، با کندى اینترنت روبه رو هستیم. این افت کیفیت در 
مناطقى از استان تهران هم گزارش مى شود که دلیل آن بیشتر به 
عدم اجازه شــهروندان و شــهردارى براى احداث سایت توسط 

اپراتورها برمى گردد.
مناطقى از تهران به دلیل متراکم بودن نیاز به احداث سایت 
بیشــتر دارند، اما عدم صدور مجوز براى احداث سایت، کیفیت 
اینترنت را با چالش روبه رو مى کند. هنوز براى این مسأله راه حلى 

اندیشیده نشده است.
گفتنى است کیفیت پایین اینترنت مسأله اى است که معمولاً 
در اعتراض به وزارت ارتباطات از زبان شــهروندان مى شــنویم. 
بازیکن هاى بازى هاى رایانه اى، کسب وکارهاى اینترنتى و حتى 
کاربرانى که روزانه دقایقى را در شبکه هاى مجازى مى گذرانند، 

اغلب کیفیت اینترنت را مطلوب نمى دانند.

رئیس دانشگاه تهران:خبـــر

  حذف کامل کنکور غیرممکن است
رئیس دانشگاه تهران با بیان اینکه براى 
حذف کنکور نباید به جو موجود توجه کنیم، 
گفــت: باید ســاز و کارى ایجاد شــود تا 
اکوسیســتم آموزش در دانشگاه ها اصلاح 
شود و به تبع آن، خلاقیت و مسؤولیت در 

این مراکز رشد کند. 
دکتر محمــود نیلى احمــد آبادى 
درجلسه 138 ستاد راهبرى اجراى نقشه 
جامع علمى کشور اظهار کرد: در چند سال 
گذشته رشته هاى پزشکى متقاضى زیادى 
داشــتند، 10ســال پیش هم رشته هاى 
مهندسى پر متقاضى بودند. به اعتقاد من 
این امر وابسته به شرایط اقتصادى است و با 
تغییر شرایط این گرایش نیز عوض خواهد 
شــد.  وى افزود: حذف کنکور و قرار دادن 
تمامى رشــته ها و گرایش ها درون آن غیر 
ممکن است. باید تجربیات دنیا را بپذیریم. 
در کمتر کشورى کنکور به شیوه کشور ما 
برگزار مى شود. در وضعیت کنونى خلاقیت 
در دانشــگاه ها وجود نــدارد. براى اصلاح 
کنکور، جدا شدن سنجش از پذیرش امرى 

ضرورى است. 
به گزارش مرکز خبر شــوراى عالى 
انقــلاب فرهنگى، دکتــر محمد مهدى 
طهرانچى رئیس دانشگاه آزاد اسلامى نیز در 
این جلســه گفت: در کنکــور دچار عدم 
موفقیت هایى هستیم، به عنوان مثال مصوبه 
شکســت خورده مجلس براى حذف این 
آزمون و این که موفق نشدیم ضریب معدل 
را در کنکور قطعى کنیــم.  وى با تأکید بر 
اینکه کنکور به عنوان نقطه اتصال لیسانس؛ 
کل 12ســال تحصیلى را نابــود مى کند، 
تصریح کرد: براى حل مشکل کنکور ابتدا 
بایستى یک بســته نظام آموزش از پیش 
دبستانى تا پایان کارشناسى در نظر گرفته 
شود. به عبارتى یک دوره 12بعلاوه 3سال 
یا 4سال را براى آموزش در نظر بگیریم، اما 
اثرگــذارى دوره لیســانس روى این دوره 

خیلى جدى است. 
عضو شــوراى عالى انقلاب فرهنگى 
ادامــه داد: اگر بخواهیم کنکور را یکپارچه 
کنیم که دکترى حرفه اى هم در آن در نظر 
گرفته شــود، هیچ وقت به نتیجه نخواهیم 
رسید.  طهرانچى گفت: بحث پذیرش بدون 
کنکور نیز به یک مسأله تبدیل شده است و 
معدل هاى بســیار پایین به این شیوه وارد 
دانشگاه مى شوند و هیچ رقابتى و نظارتى بر 
آن نیســت.به هرحال راه حل ساماندهى 
وضعیت کنکور در کشور این است که بعضى 
از رشــته ها در یک دوره 3ســاله از کنکور 
بیرون بیایند و براى آنها نظام ارزشگذارى 
قائل شویم. همچنین تا زمانى که دانشگاه ها 
بر اســاس کنکور دانشــجو جذب کنند، 
قداست کنکور باقى خواهد ماند؛ حتى اگر 

کنکور در دکترى حرفه اى حذف شود. 
دکتر ســید احمد معتمدى، رئیس 
دانشگاه صنعتى امیر کبیرهم درباره اصلاح 
کنکور گفت: باید تحولى در نظام سنجش و 
پذیرش کشور به وجود بیاید؛ زیرا هم اکنون 
دانشجویان ناهمگن وارد دانشگاه مى شوند. 

دکتر محمود فتوحى رئیس دانشگاه 
صنعتى شریف هم در این جلسه اعلام کرد: 
براى ساماندهى وضعیت کنکور در کشور 
باید ابتدا درباره کنکور دکترى و کارشناسى 
ارشد و ســپس درباره کنکور کارشناسى 
تصمیم گیرى شود. کنکور کارشناسى ارشد، 
معایب و آسیب هایى دارد ولى مورد اعتماد 
مــردم و دانشگاه هاســت، امــا دو کنکور 
کارشناسى و دکترى مورد اعتماد دانشگاه 
و مردم نیســتند. همچنین اگر بخواهیم 
کنکور را حذف کنیم، عمده اتکاى ما باید به 
ســوابق تحصیلى باشــد؛ هرچند سوابق 
تحصیلــى فعلى مــورد اعتمــاد جامعه 
نیست.  وى افزود: بسیارى از رشته هاى فعلى 
اصلاً نیازى به کنکور ندارند و علت گرایش 
به پزشــکى در جامعه درآمــد بالاى این 

رشته ها است. 
دکتر ســعیدرضا عاملى دبیر شوراى 
عالى انقلاب فرهنگى هم تأکید کرد: باید 
میان سنجش و پذیرش تفکیک قائل شویم 
و سازوکارهاى متناسب با این شرایط را به 

کار گیریم. 

طى 42 سال نتوانسته ایم براى حذف 
کنکور تصمیم جدیــدى بگیریم. مجلس 
شوراى اسلامى در مقطعى تصمیم گرفت 
طى مدت زمانى حذف کنکور اتفاق بیفتد 
که قانون مشخص و جزئیاتى هم نداشت. 
نکته بعدى این است که در کشور به هنجار 
ســنجش و پذیرش عادت کرده ایم که تا 
بحث تغییر مى شــود آشــفتگى به وجود 
مى آیــد و از طرف دیگر میزان اســترس، 
خودکشى، افسردگى و … ناشى از کنکور 
نیز موضوع مهمى اســت که نادیده گرفته 

مى شود. 
وى افــزود: آموزش و پرورش هم باید 
مسؤولیت بپذیرد و فقط کافى نیست براى 

مقطع آخر، آزمون استاندارد برگزار کند. 
در ادامه دکتر محمدرضا مخبر دزفولى 
عضو شوراى عالى انقلاب فرهنگى با تأکید 
بر لزوم شفاف سازى استراتژى جداکردن 
سنجش از پذیرش، افزود: دروس اختصاصى 
جزو ســنجش نیســتند و جزو پذیرش 
محسوب مى شوند.  وى با بیان اینکه سنجش 
عمومى بایــد قابلیت اعتبار و تکرارپذیرى 
داشته باشد، گفت: سنجش به معناى بلد 
بودن همه دروس عمومى اســت و دروس 
اختصاصــى در زمره دروس سنجشــى 

محاسبه نمى شوند. 
دکتر على اکبر حق دوســت معاون 
آموزشى وزارت بهداشت تأکید کرد: باید 
سیاست هاى جامعى براى کنکور هم قبل 
از ورود به دانشگاه و هم براى بعد از ورود به 
دانشگاه در نظر گرفته شــود. هم اکنون 
تعداد زیادى از دانشــجویان پزشکى در 
دانشــگاه رســوب کرده اند و قادر به طى 
مراحــل تحصیــل نیســتند و نباید در 
دانشــگاه ها باقى بمانند؛ زیرا ورود آنها به 
جامعه پزشــکى براى مــردم خطرناك 
است.  وى افزود: به پذیرش بالاى دانشجوى 

پزشکى انتقاد جدى داریم.

 توسعه استارتاپ ها و توجه به اقتصاد اى پى آى، باعث شده که استفاده از بیمه گرى باز و API ها مورد توجه کسب و کارهاى 
مختلف قرار گرفته و بسیارى از شرکت ها سرویس هاى خود را به منظور توسعه فروش یا عرضه بهتر خدمات در اختیار کسب 
و کارهاى مختلف قرار دهند. مدیریت توسعه کسب و کارهاى دیجیتال بیمه ملت با توجه به این روند نوظهور و رو به رشد، و نیز 

در سایه زیرساخت هاى فناورى اطلاعات شرکت، از سال گذشته، حرکت در این مسیر را در دستور کار قرار داد.
 API Market در این راستا و در گام نخست، شرکت نسبت به عرضه رایگان وب سرویس هاى استعلام و صدور خود بر روى
Place هاى پادیوم (Podium) اقدام کرد. اخیرا و در گام دوم، در قالب قرارداد همکارى، عرضه رایگان وب ســرویس هاى 
استعلام و صدور براى Markat Place اپَى اکو (API ECO) را در دستور کار خود قرار داده است. این فعالیت ها، امکانى 
براى متقاضیان API هاى بیمه اى و استارتاپ ها فراهم مى آورد تا بتوانند در ساده ترین شکل از این وب سرویس ها استفاده 
کنند. در توضیح باید اشاره کرد که API Market Place پلتفورم هایى براى عرضه و تقاضاى اىِ پى آى فراهم کرده اند تا 
استارتاپ ها، توسعه دهندگان نرم افزارى و دیگر سازمان ها بتوانند به راحتى API هاى خود را در اختیار سایر توسعه دهندگان 
قرار دهند. استفاده از API Market Place علاوه بر گسترش استفاده از API ها، امنیت و حفاظت آن ها را نیز تامین خواهد 
کرد. این اقدام مى تواند موجب توسعه فروش بیمه از طریق عرضه آسان و به کارگیرى آنها در کسب و کارهاى مختلف شده و 

تجربه جدیدى از خرید بیمه نامه را براى مشتریان فراهم آورد.

 گام بلند بیمه ملت در مسیر 
بیمه گرى باز با همکارى
 API Market Place ها

بیمه ملت

پیشکسوت فوتبال ایران که سالها به عنوان سرمربى در تیم ملى و تیم هاى مختلف باشگاهى فعالیت مى کرد به دیار باقى 
شتافت. محمود یاورى که از چند هفته قبل به دلیل بیمارى در بیمارستان بسترى بود صبح دیروز در سن 81 سالگى به 
دیار باقى شتافت.محمود یاورى متولد 18 مهر 1318 در اصفهان بود. او فوتبال را از تیم شاهین اصفهان (سپاهان فعلى) 
آغاز کرد و تا سال 1342 عضو این باشگاه بود. وى در سال 1342 به عضویت تیم پاس تهران درآمد و تا سال 1350 در 
این تیم حضور داشــت. یاورى در سال 1350 به جرگه مربیان پیوســت. او در سال 1363 (1984 میلادى) به عنوان 
سرمربى تیم ملى فوتبال ایران انتخاب شد و در هر 6 بازى که تیم ملى فوتبال ایران را هدایت کرد، پیروز شد. محمود 
یاورى در سال 1356 سرمربى تیم ملى جوانان فوتبال کشور شد و در سال 1357 حضور در تیم ملى ب و تیم ملى امید 
را تجربه کرد.طى سال هاى 1370 و 1371 به مربیگرى در تیم ملى جوانان رسید و در سال 1384 هم مدیر تیم ملى 
فوتبال جوانان شد. از تیم هاى باشگاهى که او در آنها مربیگرى کرده مى توان به سپاهان، ذوب آهن، فجر سپاسى، برق 
شیراز، شاهین بوشهر، تراکتورسازى تبریز، ابومسلم مشهد، صباى قم، استقلال اهواز، پاس، استیل آذین، راه آهن و مس 
کرمان اشاره کرد. گفتنى است که در تابستان 1363 تیم ملى با رهبرى محمود یاورى در مسابقات فوتبال مقدماتى جام 
ملت هاى آسیا 1984 شرکت کرد، اما وقتى نصراالله سجادى به جاى بهروز صحابه رئیس فدراسیون فوتبال شد، یاورى 

از مسئولیت سرمربى گرى خود در تیم ملى کنار رفت.

سرمربى پیشین تیم ملى 
فوتبال ایران درگذشت

محمود یاورى

مدیرعامل شرکت ملى مناطق نفت خیز جنوب از تولیدى شدن چاه شماره 13 میدان نرگسى براى نخستین بار 
خبر داد و گفت: این به معناى آن است که مخزن بنگستان میدان نرگسى به سرمایه تولیدى مناطق نفت خیز 
جنوب افزوده شده است.مهندس احمد محمدى اظهار داشت: میدان نفتى نرگسى در 70 کیلومترى شمال شرقى 
بندر بوشهر و در منتهى الیه جنوب شرقى فروافتادگى دزفول و در مجاورت میادین رودك، سولابدر و گلخارى 
قرار دارد و طول و عرض تقریبى میدان به ترتیب 28 و 4 کیلومتر مى باشد.وى افزود: مخزن آسمارى-جهرم میدان 
نرگسى در سال 1353 با حفر چاه شماره 1 کشف گردید و از سال 1376 مورد بهره بردارى قرار گرفت. تاکنون 12 
حلقه چاه در میدان حفارى شده و حدود 97 میلیون بشکه نفت از این مخزن تولید صورت گرفته است.مهندس 
محمدى با بیان اینکه پیش از این، تولید نفت تنها از مخزن آسمارى-جهرم میدان نرگسى صورت مى گرفته و 
مخازن بنگستان و خامى تولیدى نداشته اند گفت: از میان 12 حلقه چاه موجود، تنها دو حلقه (چاه هاى 1 و 8) 

جهت بررسى وضعیت مخزن بنگستان حفارى شده اند.
شایان ذکر است برنامه ریزى هاى لازم جهت اخذ آزمایشات تکمیلى، تعیین میزان نفت درجا، ذخیره قابل استحصال 

و فازهاى توسعه اى مخزن بنگستان نرگسى در در دست بررسى است.

تولد یک مخزن نفتى جدید 
در میدان نفتى نرگسى

احمد محمدى

 تفاهم نامه همکارى و توسعه فعالیت هاى پژوهشى و تحقیقات کاربردى، مشاوره علمى و امور آموزشى میان بیمه آسیا و 
پژوهشکده بیمه امضا شد. این تفاهم نامه که موضوع آن تعامل و ایجاد همکارى مشترك تحقیقاتى و پژوهشى و تبادل اطلاعات 
و تجربیات و توانایى هاى علمى در زمینه هاى موردنیاز است، مسعود بادین، مدیرعامل بیمه آسیا در این مراسم در سخنانى با 
ابراز خرسندى از امضاى این تفاهم نامه، شرایط فعلى بازار را نیازمند توجه بیش  از پیش به فعالیت هاى پژوهشى براى ارائه 
محصولات جدید بیمه اى دانست و تصریح کرد: همزمان با پیشرفت چشمگیر فناورى از یکسو و افزایش انتظارات مشتریان و 
بازار، مرزهاى سنتى صنعت بیمه در حال دگرگونى است و این امر نیازمند توانمندى و تحول در تحقیق و پژوهش در این صنعت 
است. مدیرعامل بیمه آسیا تاکید کرد: کارهاى تحقیقاتى و پژوهشى در برنامه هاى راهبردى بیمه آسیا جایگاه ویژه اى دارد، زیرا 
ما به خوبى دریافته ایم برترى، چابکى و تحول عملکردى، ارتباط بنیادى با امر پژوهش دارد. کردبچه، رئیس پژوهشکده بیمه نیز 
در این نشست با اشاره سابقه همکارى هاى این پژوهشکده با بیمه آسیا در حوزه هاى مختلف بیمه اى، مدیرعامل بیمه آسیا را 
ازجمله مدیران بیمه اى برشمرد که توجه خاصى به امر پژوهش دارند. وى افزود: شرکت هاى بزرگى مانند بیمه آسیا  باید با 
حمایت ها و استفاده از ظرفیت هاى علمى و تجارب فنى خود، حوزه پژوهش را در صنعت بیمه تقویت کنند. رئیس پژوهشکده 

بیمه اظهار امیدوارى کرد: از این  پس، تمام تصمیمات، برنامه ها و تحولات در صنعت بیمه، با پشتوانه پژوهشى به انجام برسد.

امضاى تفاهم نامه 
همکارى بین بیمه آسیا و 
پژوهشکده بیمه

مسعود بادین

شرکت بیمه تجارت نو، نیمه نخست سال جارى را با رشد چشمگیر شاخص هاى مهم مالى پشت سر گذاشت. از 
سال 99 به واسطه شیوع جهانى ویروس کرونا و تاثیرات مخرب  آن بر اقتصاد به عنوان یکى از سخت ترین سال ها 
یاد مى شود، چرا که بسیارى از شاخص هاى مهم اقتصادى تحت تاثیر فشارهاى گوناگون این ویروس جهانى کمر 
خم کرده اند. برخلاف این جریان اما، مرور روند فعالیت هاى شرکت بیمه تجارت  نو در نیمه ابتدایى امسال نشان 
مى دهد که این شرکت با سرعتى بیش از گذشته رکوردهاى جدید را در کارنامه کارى خود به ثبت مى رساند. رشد 
1135 درصدى درتحقق سود خالص این شرکت در نیمه نخست سال جارى، رشد 1137 درصدى در سود خالص 
هر سهم و رشد 1100 درصدى در سود عملیاتى، از جمله این رکوردها است. به این ترتیب، بیمه تجارت  نو تنها در 
سه شاخص مهم مالى در نیم  سال نخست سال جارى بیش از 3 هزار درصد رشد را به نمایش گذاشته است. بر این 
اساس برآورد مى شود که شرکت در مسیر از پیش ترسیم شده خواهد توانست تا پایان سال جارى 300 میلیارد 
تومان سود خالص بسازد. نرخ بازده دارایى 14 درصدى و رتبه بالاى نرخ بازده حقوق صاحبان سهام این شرکت از 
دیگر دستاوردهاى بیمه تجارت نو است. ناگفته نماند که در بررسى وضعیت صورت هاى مالى سال گذشته 28 

شرکت بیمه اى فعال صنعت بیمه کشور، رتبه چهارم بالاترین سود خالص هر سهم هم به بیمه تجارت نو رسید.

عملکرد بیمه تجارت نو در 
نیمه نخست امسال

بیمه تجارت نو

هجدهمین دوره انتخابات تعیین نماینده مدیران مسؤول در هیأت نظارت بر مطبوعات به دلیل به نصاب نرسیدن آراى 
نامزدها، به مرحله دوم رفت. 

به گزارش دبیرخانه هیأت نظارت بر مطبوعات، دبیر این هیأت با اعلام اینکه هجدهمین دوره انتخاب نماینده مدیران 
مسؤول در هیأت نظارت بر مطبوعات 20 آبان 99 به پایان رسید، اظهار کرد: با مشارکت 2261 نفر از مدیران مسؤول 

واجد شرایط، نصاب مشارکت بالاى 50درصدى در برگزارى انتخابات در مرحله نخست به دست آمد. 
وى افزود: با توجه به صراحت آیین نامه اجرایى انتخابات، منتخب مدیران مسؤول نیز بایستى اکثریت مطلق آرا را کسب 

کند که این نصاب، با اندکى فاصله به دست نیامد . 
علاءالدین ظهوریان اعلام کرد: بر همین اساس و مطابق تبصره یک ماده 33 آیین نامه اجرایى قانون مطبوعات، انتخابات 

دو هفته بعد در روز 3شنبه، 4 آذرماه برگزار مى شود. 
دبیر هیأت نظارت بر مطبوعات ضمن تقدیر از خبرنگاران و مدیران رسانه ها براى حضور مناسب در انتخابات، از نمایندگان 
قوه قضائیه، پلیس فتا و مرکز ماهر وزارت ارتباطات که در طول برگزارى انتخابات، حضور فعال و مؤثرى داشتند، قدردانى 
کرد .  شایان ذکر است دور دوم این انتخابات 4 آذرماه با حضور تمامى نامزدهاى تأیید صلاحیت شده و تمامى واجدین 

شرایط شرکت در انتخابات برگزار مى شود. 

انتخابات نماینده مدیران 
مسؤول در هیأت نظارت به 
مرحله دوم رفت 

علاءالدین ظهوریان

نشان ویژه توسعه فرهنگ بیمه در شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى و هفدهمین جشنوره روابط 
عمومى ایران به پاس توجه ویژه به توسعه فرهنگ بیمه و اهتمام، تلاش هاى ارزشمند و قابل تقدیر به اداره کل 
روابط عمومى و امور بین الملل بیمه مرکزى اعطا شد. در این برنامه که صبح امروز و با رعایت فاصله گذارى فیزیکى 
به صورت مجازى و آنلاین با حضور فیزیکى اندکى از شرکت کنندگان برگزار شد، نشان توسعه فرهنگ بیمه به 
دلیل اجراى برنامه هاى متنوعى چون آموزش مفاهیم بیمه اى به کودکان؛گنجاندن مفاهیم بیمه اى در کتاب هاى 
درسى؛ تهیه، تدوین و اجراى کمپین هاى مختلف فرهنگى-تبلیغاتى؛ برگزارى رویدادهاى متنوع بیمه اى؛ تهیه و 
انتشار کتاب هاى بیمه اى در سه سطح بیمه براى همه، بیمه براى کارشناسان و بیمه براى کودکان و... به بیمه 
مرکزى اهدا شد. شانزدهمین سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى در روز 21 آبان با ارائه پیام آنلاین خانم اسوتلانا 
استاوروا، رییس هیات مدیره «انجمن بین المللى روابط عمومى (IPRA)» و سخنرانى دکتر سیماسادات لارى 
سخنگوى وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکى و هوشمند سفیدى دبیر کل سمپوزیوم برگزار شد. در این 
سمپوزیوم که با محوریت تاثیر کرونا ویروس بر ساختار روابط عمومى ها برگزار مى شود، سخنرانان و صاحب نظران 
ایرانى و بین المللى به صورت آنلاین به ارایه مطالب و آخرین یافته هاى علمى در خصوص روابط عمومى مى پردازند.

نشان ویژه توسعه فرهنگ 
بیمه به بیمه مرکزى رسید

بیمه مرکزى

بانک آینده، با هدف ارزش آفرینى هر چه بیش تر و امکان خریدى آسان و متنوع براى مشتریان، طرح جدید خرید اعتبارى خود 
با عنوان طرح «آینده داران1» را معرفى  مى کند. تمام  مشتریان بانک آینده که داراى انواع سپرده هاى سرمایه گذارى از جمله: 
سپرده هاى قرض الحســنه (جارى و پس انداز)، سپرده هاى بلندمدت شتاب، آینده ساز و واحدهاى سرمایه گذارى صندوق 
گسترش فرداى ایرانیان باشند، مى توانند تا 22 آذر امسال، با ثبت نام در سامانه پیشخوان مجازى، abpuls.ir یا با مراجعه به 
شعب بانک آینده، بر اساس موجودى حساب انتخابى، اعتبارى بین ده میلیون ریال تا سقف یک صدمیلیون ریال، دریافت کرده، 
با مراجعه حضورى به فروشگاه هاى طرف قرارداد مرکز خرید بازار بزرگ ایران (ایران مال) و هایپراستار آن از مزایاى این طرح، 
بهره مند شوند؛ فهرست کامل فروشگاه ها را مى توانید در این لینک  ببینید. اعتبار و مهلت استفاده از اعتبار  «آینده داران1» تا 
پایان آذر امسال (1399/09/30 ) است؛ مشتریان محترم فرصت دارند تا 22 آذر براى دریافت این کارت و بهره مندى از مزایاى 
آن، اقدام نمایند. بازپرداخت اعتبار درنظر گرفته شده در طرح «آینده داران1» نیز تا زمان سررسید آن یعنى 30 آذر به صورت 
رایگان و بدون دریافت سود خواهد بود؛ در صورت عدم تسویه اعتبار کارت در بازه زمانى اجراى طرح، میزان مصرف شده اعتبار 
کارت ها در روز 1399/10/01، محاسبه خواهد شد؛ بدین ترتیب که 20درصد از کل اعتبار مصرف شده، به صورت رایگان و بدون 
سود از اصل اعتبار، بازگردانده خواهد شد و مبلغ باقى مانده در 4 قسط تا تسویه کامل کارت از سوى مشترى پرداخت خواهد 

شد.

خرید اعتبارى از 
فروشگاه هاى ایران مال با 
طرح «آینده داران1»

بانک آینده

گفت و گو - 3
یکپارچگى در برندسازى 

به هویت سازمان معنا مى بخشد
مسعود ایزدى مدیر امور 
ارتباطات و حــوزه مدیریت: 
مى تواند براى تمام کسانى که 
به نوعى با برند مذکور سروکار 
دارند، مفید باشد؛ از کارکنان 
شــرکت گرفته تــا اعضاى 
دپارتمان بازاریابى و برندینگ، 
طراحــان وب، تیم تحقیق و 
توسعه و تیم هاى بازاریابى همیار با برند در فعالیت هاى 
تبلیغاتى هستند ،  برندبوك، مثل قانون اساسى است. 
برندبوك، همان قانون اساسى برند است. به روز مى شود 
و به تناسب زمان و مکان، تغییر مى کند ،  هرچند طى 
سالیان طولانى فعالیت بانک مسکن، همواره مدیریت 
یکپارچه برند مورد توجه قرار گرفته و با عناصر خاصى 
در سطح جامعه شناسایى شده است اما با توجه به تغییر 
و تحولات در عصر ارتباطات و دیجیتالى شدن زندگى 
باعث شــده اســت که موضوع بازآفرینى، طراحى و 
مدیریت یکپارچه برند بانک مسکن متناسب با شرایط 
روز در دستور کار قرار گیرد ، به همین منظور فراخوان 
پروژه طراحى و مدیریت یکپارچه برند بانک مسکن با 
هدف بهره گیرى از متخصصان این حوزه از تاریخ 7آبان 
الى 21 آبان اجرا مى شــود که پس از دریافت ایده ها و 
بررسى آن توسط اساتید و مشاوران برندینگ که با بانک 
مســکن همکارى مى کنند نشست هاى جداگانه اى با 
حداقل 13 ایده برتر برگزار شــده و قرارداد همکارى با 
صاحب ایده برتر منعقد خواهد شــد ، هویت سازمان 
تصویر کلى از سازمان و بیانگر شخصیت یک سازمان 
است که بستگى به عملکرد سازمان و نوع ارایه محصولات 
و خدمات دارد، در کل هویت سازمان شامل رنگ، نام، 
شکل بسته بندى و شعار تبلیغاتى بوده و با این عوامل 
مى توان هویت ســازمانى را تعریف کرد. براى توسعه 
هویت ســازمانى  باید مدیرعامل سازمان و مدیران بالا 
به تمامى علامت هاى تجارى نظارت داشــته باشند تا 
تمامى این علامت ها در کسب وکار آن سازمان رعایت 

شود.



موساى سلحشور به ابراهیم حاتمى کیا رسید
تجربــه موفــق حاتمى کیــا در تولید بیگ 
پروداکشن سینمایى و نیز تسلط بر دیالوگ نویسى 
برترى هایى است که ضریب موفقیت و امیدوارى ها 
درباره کارگردانى پروژه «موسى (ع)» را ارتقا مى دهد

جواد محرمى
 پروژه «موسى (ع)» هنوز به مرحله تولید 
نرسیده دو فیلمساز مطرر ح کشورمان را از گود 
خارج کرد تا کار به دست ابراهیم حاتمى کیا برسد.

ساخت سریالى درباره حضرت موسى (ع) را 
مرحوم فرج االله سلحشور کلید زد؛ مردى که پیش 
از آن چند مجموعه با محوریت داستان پیامبران 
بزرگ ساخته بود و سریال یوسف پیامبر او اتفاقاً 
مرز هاى ایران را نیز درنوردید و خارج از ایران و در 
کشــور هاى دیگر نیز از آن استقبال شد و جالب 
است که یوسف پیامبر تا الان موفق ترین سریال 
ایرانى در خارج از کشور است و بار ها از شبکه هاى 
برون مرزى ایران و سایر کشور ها پخش شده است. 
موفقیت برون مرزى یوســف پیامبر پیش از آن 
اتفاق افتاد که ترکیه با حریم سلطان به بازار جهانى 
سریال سازى راه باز کند و با تولید صنعتى و انبوه 
یکى پس از دیگرى ترك تاز این عرصه لقب بگیرد، 
اما مدیــران فرهنگى به جــاى درس گرفتن از 
موفقیت یوسف پیامبر و گشودن راهى تازه براى 
صنعتى شــدن سریال ســازى در ایران همان 
روش هاى کهنه و امتحان پس داده ســابق را با 
همــان نیرو هاى فکــرى و اجرایى ســابق در 
سریال سازى ادامه دادند تا امروز نه تنها سریال هاى 
ایرانى توان رقابت در عرصه منطقه و بین الملل را 
نداشته باشند بلکه در داخل مرز ها نیز با رکودى 

محسوس و اسفناك روبه رو باشند.

علمى که یکى پس از دیگرى به حاتمى کیا 
رسید

مرحوم فرج االله سلحشور که به سرطان مبتلا 
شد، جمال شــورجه تلاش کرد علم ادامه تولید 
سریال موسى (ع) بر زمین نماند، اما بیمارى به او 
نیز امان نداد تا پروژه موسى (ع) بر زمین بماند و 
به مرحله تولید نرســد. حالا خبر مى رســد که 
ابراهیم حاتمى کیا قصد کرده این علم را بردارد و 
کار را ادامه دهد. به طور عادى مى توان حدس زد 
که صهیونیست ها از ساخت فیلمى ایرانى درباره 
پیامبر یهود عصبانى و ناراحت باشند، هر چند این 
عصبانیــت را به طور رســمى بــروز ندهند، اما 
نمى توان این واقعیت را انکار کرد. نقل اســت از 
رسول گرامى اســلام (ص) که هر آزمونى که بر 
بنى اسرائیل روا شد، امت پیامبر خاتم نیز تجربه 
خواهند کرد. تردیــد نباید کرد که در فیلمنامه 
مرحوم سلحشــور انحراف یهود و ریشه هاى آن 

فصل مهمى را به خود اختصاص بدهد.
از سیسیل بى دمیل تا حاتمى کیا

درباره حضرت موســى (ع) تــا به حال آثار 
سینمایى زیادى ساخته شده که معروف ترین آن 
«ده فرمان» ســاخته سیســیل بى دمیل است؛ 
فیلمى که هنوز هم با محاسبه تورم ششمین فیلم 
پرفروش جهان است. اساساً داستان پیامبران الهى 
آنقدر جذاب است که تجربه نشان داده است اگر 
پرداخت نمایشى و سینمایى خوبى از آن ها ارائه 
شود، مردم اســتقبال بى سابقه اى از آن خواهند 
داشت. تولید فیلم ده فرمان در زمان خود آنقدر 
حساســیت داشــت که عوامل فیلم از چارلتون 
هستون بازیگر نقش موسى (ع) از او تعهد گرفتند 

تا پــس از اکران فیلم بیش از گذشــته بر رفتار 
اجتماعى اش مراقبت کند.

تفاوت هاى مجیدى با حاتمى کیا
ســریال موســى (ع) بى تردید بزرگ ترین 
چالش حرفــه اى ابراهیم حاتمى کیا خواهد بود. 
پیش از این سینماى ایران تجربه نسبتاً ناموفق 
سپردن ساخت فیلم درباره پیامبر اسلام (ص) به 
یکى از فیلمســازان بزرگ را از سر گذرانده است. 
مجید مجیدى با اینکه فیلمســاز بزرگى است و 
تجربه موفقیت هاى بین المللى زیادى با آثارش 
دارد، اما خیلى ها معتقد بودند تولید فیلم تاریخى 
حیطه اى نیست که مجیدى در آن تجربه اى داشته 
باشــد و براى او چالشى پرریسک خواهد بود، اما 
سینماى حاتمى کیا با مجیدى تفاوت هایى دارد 
که ضریب امیدوارى ها به موفقیت او را بسیار بیشتر 
مى کند. اول اینکه حاتمى کیا تجربه تولید موفق 
فیلم بیگ پروداکشن را با ساخت «چ» و «به وقت 
شــام» از سر گذرانده است؛ هر چند به طور قطع 
سریالى به وسعت موسى (ع) بیش از مدیریت در 
عرصه بیگ پروداکشــن نیاز به تمرکز ویژه روى 
فیلمنامه دارد؛ فیلمنامــه اى که اگرچه مرحوم 
سلحشور آن را نوشته است، اما به طور طبیعى نیاز 
به بازنگرى ساختارى از سوى حاتمى کیا خواهد 
داشــت. تفاوت دیگــر حاتمى کیا بــا مجیدى 
دیالوگ نویسى است. در فیلم «محمد رسول االله» 
مجیــدى از خلق حتى یک دیالــوگ ماندگار و 
سینمایى عاجز نشان داد، اما آثار حاتمى کیا به جز 
قابلیت در فضاســازى و فرازو فرود هاى ماهرانه 
دراماتیک همــواره از دیالوگ هــاى ماندگار و 
فکرشــده ســینمایى نیز بى بهره نبوده است؛ 

عرصه اى که به طور قطع یک فیلم تاریخى نیازى 
جدى به آن دارد.

نیاز به تمرکز روى فیلمنامه
به احتمال زیاد حاتمى کیا به طور کامل به 
فیلمنامه مرحوم سلحشور وفادار نماند، چه اینکه 
ایــن کار اصلاً عملى و منطقــى نیز نخواهد بود. 
سریال موســى (ع) به طور قطع نیاز به یک تیم 
فیلمنامه نویسى دارد تا فرازوفرود هاى دراماتیک 
آن را قوت ببخشد. برخلاف فیلم محمد رسول االله 
(ص) که مجیدى براى قوت کیفى آن به عوامل 
مشــهور خارجى متوسل شــد و در رویکردى 
پرانتقاد از فیلمبردار گرفته تا آهنگساز و تدوینگر 
را از خارج به ایــران آورد، ابراهیم حاتمى کیا در 
پروژه موســى نیازى به هیچ گروه یا فرد خارجى 
نخواهد داشــت و او در تولید صحنه هاى دشوار 
آثــارى چون «چ» و «به وقت شــام» و نیز فیلم 

«خروج» نشان داد به نیرو و توان داخلى جوان هاى 
ایرانى ایمان دارد و در سپردن کار به آن ها نیز نه 
تنها ضرر نکرده بلکه اعتماد او سینماى ایران را به 
لحاظ خلاقیت هاى فنى چند پله ارتقا داده است.

پروژه اى با ضریب جذابیت بالا
پروژه موسى (ع) اگر در پخش موفق شود، 
مى تواند بسیارى از گره هاى ذهنى درباره تاریخ را 
باز کند. انتخاب حاتمى کیا براى ادامه این پروژه 
اتفاق میمون و هوشمندانه اى است که بى تردید 
اشــتیاق و درك خود حاتمى کیا نیز در این باره 
نقش مهمى دارد. خبر هاى پروژه موسى (ع) از این 
به بعد به واسطه حضور حاتمى کیا جذاب تر خواهد 
بــود و همه کنجکاو این خواهنــد بود تا ببینند 
حاتمى کیا چه کســى را براى نقش موسى (ع) 
انتخاب خواهد کرد و چه روندى را در پیش خواهد 

گرفت.
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در طرح «اندوخته اجتماعی» بانک قرض الحسنه مهر ایران متقاضیان مى توانند با پس انداز مبالغ اندك خود به صورت ماهانه، بیش از یک بار وام قرض الحسنه دریافت کنند. به گزارش روابط عمومى 
بانک مهر ایران، این بانک در راستاى تأمین رفاه حال مشتریان و بهره گیري از منابع قرض الحسنه و کمک هاي جمعی افراد براى رفع احتیاجات ضروري هموطنان، اقدام به اعطاي تسهیلات قرض الحسنه 
در قالب طرح اندوخته اجتماعی کرده است. جامعه هدف در این طرح شامل همه افراد و مشتریان حقیقی مى شود که متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه خرد به صورت دوره اي و بر اساس 
پس اندارهاى کوچک خود هستند. کافى است با افتتاح حساب و انتخاب مبلغى به عنوان حق عضویت و واریز آن به صورت مستمر ماهانه به حساب خود، مطابق با شرایط و ضوابط اعلامی، علاوه بر 
استفاده از خدمات بانک مهر ایران، از تسهیلات قرض الحسنه این طرح بهره مند شوید. جامعه هدف در این طرح، همه سازمان ها، نهادها، شرکت ها و اداراتى هستند که کارکنان آن ها، خواهان واریز 
مبالغ مستمر ماهیانه به حساب خود و متقاضی دریافت تسهیلات قرض الحسنه به صورت دوره اى باشند. البته متقاضیان مى توانند در این طرح به صورت انفرادى نیز شرکت کنند. در صورت تمایل 
کارکنان، سازمان مربوطه مى تواند از طریق انعقاد تفاهمنامه و افتتاح حساب براى کارکنان متقاضى، نسبت به تجمیع و واریز مبالغ ایشان و واریز به صورت مستمر ماهانه براى کارسازي در حساب افراد 
اقدام کند. کارکنان سازمان مى توانند مطابق با شرایط و ضوابط اعلامی، علاوه بر استفاده از خدمات بانک مهر ایران، تسهیلات قرض الحسنه را در چارچوب این طرح دریافت کنند. براى شرکت در 

طرح و واریز مبالغ پس انداز مستمر ماهانه، متقاضیان فردى و سازمانی باید نسبت به افتتاح حساب قرض الحسنه پس انداز ویژه مربوط به طرح اندوخته اجتماعی اقدام کنند. 

ایده  جدید بانک مهر 
ایران براى استفاده 
مستمر از تسهیلات 
قرض الحسنه

اقتصاد کلان
هفته نامه اقتصادى ایران

نقش ویژه بانک پارسیان در طرح انتقال آب
مدیر عامل پروژه تامین و انتقال آب خلیج فارس از نقش 
شبکه ى بانکى به ویژه بانک پارسیان در تامین مالى این پروژه 

تقدیر کرد.
در مراسم بهره بردارى از مرحله ى نخست طرح ملى انتقال 
آب خلیج فارس به مناطق کویرى که روز پنجشنبه پانزدهم 
آبان ماه و در حضور رییس جمهور و وزراى نیرو و صمت و نیز 
مدیرعامل پروژه تامین و انتقال آب خلیج فارس و به صورت 
مجازى برگزار شد ، یارى مدیر عامل این پروژه از نقش شبکه ى 
بانکى به ویژه بانک پارسیان در تامین مالى این پروژه تقدیر کرد.

مدیرعامل شــرکت تامین و انتقال آب خلیج فارس در 
مراسم بهره بردارى از این طرح درباره تامین مالى پروژه گفت: 
این طرح بزرگ ملى با حمایت دولت و مشارکت بانک ها و آورده 
نقدى سهامداران به شرح زیر تامین منابع شده است: از طریق 
منابع ارزى صندوق توسعه ملى با عاملیت بانک صنعت و معدن 
و کنسرسیوم بانکى با مسئولیت بانک تجارت و منابع ارزى بانک 
ایران و اروپا با عاملیت بانک پارسیان تاکنون 300 میلیون یورو 
در این بخش هزینه شــده است. تسهیلات ریالى دریافتى از 
کنسرسیوم 9 بانک دولتى 1200 میلیارد تومان و تسهیلات 
ریالى بانک سپه، به عنوان سهامدار طرح از طریق شرکت هاى 
معدنى با مشارکت کنسرسیوم بانکى 100 میلیارد تومان بوده 
است. جمع آورده سهامداران تاکنون 6 هزار میلیارد تومان بوده 
و جمع هزینه ها در قطعه اى که امروز به افتتاح مى رسد نیز 163 

هزار میلیارد تومان است.
این مقام مسئول در پایان گفت: این طرح عظیم انتقال آب 
با مشارکت گسترده مهندسان، مشاوران و پیمانکاران داخلى و 
194 شرکت سازنده داخلى از 15 استان کشور، پس از تلاش 
چندساله به بار نشست و میانگین اشتغال مستقیم و غیرمستقیم 
این پروژه 16 هزار نفر است و در زمان بهره بردارى قطعه اى که 
افتتاح خواهد شد، 12 هزار نفر مشغول کار خواهند شد. گفتنى 
است پارسیان با حمایت از تامین مالى و سندیکایى پروژه از طریق 
کانون و شوراى مشترك بانک ها، تضمین تسهیلات بخشى از 
تامین مالى پروژه به مقدار 38 میلیون یورو و اعطاى تسهیلات 
موردى تا سقف 200 میلیارد ریال در حمایت از این پروژه بزرگ 
را عهده دار شده و در عملیاتى شدن آن نقش موثرى ایفا نمود.  
بانک پارســیان با توجه بر اینکه تامین آب، همیشــه یکى از 
موضوعات و چالش هاى اساسى کشور بوده و خواهد بود، تلاش 
کرده به موازات افزایش و تشدید خشکسالى ها و تغییرات اقلیمى؛ 
در طرح هاى تامین آب در سه بخش «آشامیدنى، کشاورزى و 

صنعت»، حضور فعالى داشته باشد.

خبـــر

محمد اسلامى درباره تأثیر کاهش قیمت ارز بر کاهش قیمت مسکن گفت: از سال97 تاکنون قیمت مسکن 
نظیر سایر کالاها متأثر از تحولات ارزى افزایش یافت و با ریزش قیمت ارز و طلا باید قیمت هایى که با ارز افزایش 
قیمت داشته اند، برگردند، اما متأسفانه چسبندگى قیمتى وجود دارد. وى ادامه داد: ما در طرح اقدام ملى مسکن، 

جامعه هدف را مشخص کردیم.
 436هزار نفر واجد شــرایط احصا شــد که در حال اتصال به پروژه هستند و ما طرح اقدام ملى مسکن را ادامه 
مى دهیم تا افراد فاقد مسکن صاحبخانه شوند. وزیر راه و شهرسازى تصریح کرد: سازندگان هم 80درصد منابع 
مورد نیاز خود را در قالب تسهیلات از بانک ها دریافت مى کنند که در این باره پرونده تشکیل شده و ساخت و 
سازها جریان یافته است. اسلامى گفت: در همه کالاها و خدمات تحولات تهاجمى روى قیمت ها مردم را آزار 
مى دهد که امیدواریم با نظارت و کنترل و تعامل همه قوا، کنترل قیمت ها انجام شود تا به شرایط پایدار برسیم. 
وى تأکید کرد: همان طور که قیمت خودرو با کاهش قیمت ارز برگشت، باید دیگر قیمت ها هم که بى دلیل بالا 
رفته بودند و متأثر از عرضه و تقاضا نبودند، برگردد؛ اخبار و رویدادهایى را مشاهده مى کنیم حاکى از آن است 

که قیمت مسکن روند نزولى را طى مى کند.

قیمت مسکن، روند نزولى 
را طى مى کند

محمد اسلامى

بیمه دانا و باشگاه نفت مسجدسلیمان قرارداد همکارى امضا کردند. به گزارش پیام فورى،شرکت سهامى بیمه دانا با 
باشگاه فرهنگى ورزشى نفت مسجدسلیمان قرارداد همکارى امضا کرد. در مراسم امضاى این قرارداد ابراهیم کاردگر 
نایب رییس هیات مدیره و مدیرعامل، موسى رضایى عضو هیات مدیره بیمه دانا وابوذر شجاعى مدیرعامل و  سلیمانى 
معاون ورزشى باشگاه نفت مسجد سلیمان حضور داشتند. این شرکت در ادامه فعالیت حرفه اى خود در حوزه عملیات 
بیمه اى و مسئولیت اجتماعى، با هدف افزایش نفوذ به حوزه مسئولیت هاى ورزشى مى کوشد تا با حمایت از تیم هاى 
فوتبال لیگ برتر، ضمن حمایت مالى از آنها، ضریب نفوذ بیمه را در بین طرفداران و علاقمندان رشته هاى مختلف ورزشى، 
به ویژه فوتبال گســترش دهد.  از آنجا که شهرها و مناطق جنوبى کشورمان در واقع مهد فوتبال محسوب مى شود و 
پتانسیل ها و ظرفیت هاى فراوانى براى معرفى چهره ها و استعدادهاى ورزشى به جامعه دارند، از این رو بیمه دانا تلاش 
مى کند تا با حمایت از تیم هاى لیگ برترى که در مقایسه با باشگاههاى درجه اول فوتبال کشورمان از بنیه مالى بالایى 
برخوردار نیستند، نقشى هر چند کوچک در توسعه امر ورزش در کشورمان ایفا کند.  با این رویکرد، بیمه دانا در قرارداد 
همکارى تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان که در لیگ برتر امسال و جام حذفى حضور دارد، آرم و لگوى خود را بر روى 
لباس هاى این تیم حک کرده تا از این پس، این تیم لیگ برترى فوتبال با لباس هاى متحدالشکل خود که آرم شرکت 

بیمه دانا در آن نقش بسته است، در میادین ورزشى حضور پیدا کند.

آرم بیمه دانا بر لباس تیم 
فوتبال لیگ برترى

بیمه دانا

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور از نیاز فورى 2.5میلیون خانه روستایى به نوسازى خبر داد و گفت: خانه هاى روستایى که 
نوسازى شده اند، در تاب آورى زلزله وضعیت خوبى دارند و حتى زلزله 6.2ریشترى روى این خانه ها خسارت جانى یا مالى در 
بر نداشته است. اسماعیل نجار با بیان این که دولت در سال 87مصوب کرد سالانه 200هزار خانه روستایى نوسازى شود، به مهر 
گفت: در آن زمان حدود دو میلیون خانه و روســتا نوسازى شدند و مردم و دیگر نهادها هم حدود 500هزار خانه روستایى را 
نوسازى کردند اما طبق آخرین سرشمارى نفوس و مسکن، در کشور حدود 5میلیون و 400هزار واحد مسکونى وجود دارد و 
از این تعداد، 2.5میلیون واحد بازسازى و نوسازى شده و تنها 2.5میلیون خانه روستایى داریم که باید عملیات نوسازى و بازسازى 
براى آن انجام شود. نجار با اشاره به تعداد کم کشته هاى زلزله اخیر ترکیه گفت: این آمار به دلیل ساخت خانه هاى ایمن بود و 
اگر بتوانیم تمامى خانه هاى روستایى و ناایمن کشور را بازسازى کنیم مى توانیم ادعا کنیم که ما هم مثل ترکیه یا دیگر کشورها 
با وقوع زلزله هاى با ریشتر بالا خرابى نخواهیم داشت و در بحث ساخت وساز باید به پنج آیتم مکان یابى، آزمایش خاك، مصالح 
استاندارد، کارگر ماهر و نظارت داخلى توجه کنیم.اگر مکان یابى ساخت بنا درست باشد و خاك به درستى آزمایش شود و مصالح 
هم استاندارد باشد، کارگر ماهرى این مصالح را مونتاژ کند و ناظرى هم بر روند کار کارگر نظارت داشته باشد، یک بناى مستحکم 
خواهیم داشت که در حوادث به راحتى آسیب نمى بیند. وى با گلایه از نبود نظارت صحیح و دقیق نظام مهندسى و شهرسازى 

در ساخت وسازها گفت: با وجود آن که مأموریت نظارت با نظام مهندسى و شهردارى است، اما توجه چندانى به آن نمى شود.

سازمان مدیریت بحران: 
2٫5میلیون خانه روستایى 
نیاز فورى به بازسازى دارند

اسماعیل نجار

سخنگوى انجمن تایرسازان با اشاره به مکاتبات انجام شده براى تجدیدنظر در مبناى قیمت گذارى تایر با توجه به 
شناور بودن قیمت مواد اولیه، گفت: ظاهراً مصوبه اى صادر شده ولى هنوز به ما ابلاغ کتبى نشده است.

مصطفى تنها، در مورد بحث هاى مطرح شده مبنى بر صدور مصوبه افزایش 50 درصدى قیمت تایر اظهار داشت: 
مصوبه اى به صورت کتبى به ما ابلاغ نشده و هفته آینده این موضوع مشخص خواهد شد.

وى ادامه داد: تایرسازان در رفت و آمد هستند و اسناد و اطلاعاتشان را رد و بدل میکنند، اما هنوز چیزى مشخص 
نشده است.

تنها در پاسخ به این سوال که آیا مصوبه افزایش قیمت تایر صادر شده است؟ تصریح کرد: ظاهرا مصوبه اى صادر 
شده ولى هنوز به ما ابلاغ کتبى نشده است.

سخنگوى انجمن تایرسازان در مورد این که آیا مصوبه براى افزایش 50 درصدى قیمت ها بوده است؟ گفت: هنوز 
میزان افزایش قیمت مشخص نیست و چیزى نهایى نشده است.

وى توضیح داد: طبق مکاتبات انجام شده موضوع تجدیدنظر در مبناى قیمت گذارى تایر با توجه به شناور بودن 
قیمت مواد اولیه مطرح است که اوایل هفته آینده مشخص خواهد شد.

تجدیدنظر در قیمت گذارى 
تایر

مصطفى تنها

در شانزدهمین دوره سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى، اسماعیل الله گانى مدیر عامل بانک رفاه کارگران لوح 
سپاس ”مدیر ارشد ارتباط گستر“ را دریافت کرد. به گزارش روابط عمومى بانک رفاه کارگران، شانزدهمین دوره 
سمپوزیوم بین المللى روابط عمومى که با هدف توسعه ارزش هاى متعالى ارتباطى، توسعه مردم دارى، پى ریزى 
و گسترش ارتباطات انسانى، اجتماعى و شهروندى و با موضوع بررسى تاثیر کرونا ویروس بر ساختار و عملکرد 
روابط عمومى برگزار شد، اسماعیل الله گانى مدیر عامل این بانک به دلیل خدمات موثر، مساعدت در توسعه ارتباطات 
با جامعه مخاطب، توجه به افکار عمومى، ارتباط موثر با رسانه ها و حمایت از برنامه هاى ارتباطى و نگاه تخصصى 
به روابط عمومى، لوح سپاس“مدیر ارشد ارتباط گستر“ را دریافت کرد. در این مراسم که در تاریخ 20 و 21 آبان 
ماه سال جارى به صورت مجازى برگزار شد، پیام دکتر سوتلانا استاوریوا رئیس انجمن بین المللى روابط عمومى 
ارائه شد و در ادامه دکتر لارى سخنگو و معاون فرهنگى-دانشجویى وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکى 
مطالبى را درخصوص تاثیر ویروس کرونا بر ساختار و عملکرد روابط عمومى ها در جمع مدیران سازمان ها و نهادهاى 
دولتى و خصوصى، مدیران روابط عمومى، اساتید دانشگاه و کارشناسان حوزه روابط عمومى و ارتباطات ارائه کرد 

و در پایان لوح سپاس مدیران ارشد ارتباط گستر اعطا شد.

اعطاء لوح سپاس مدیر 
ارشد ارتباط گستر به مدیر 
عامل بانک رفاه کارگران

اسماعیل الله گانىاسماعیل الله گانىاسماعیل الله گانى

نماینده مردم کازرون در مجلس معتقد است که دولت باید پاسخ دهد که آیا دولت براى بازگشت آمریکا به برجام پیش شرط هایى 
در نظر مى گیرد یا اینکه  فقط بازگشت آمریکا به برجام را کافى مى داند؟ فریدون عباسى در گفت وگو با خبرنگار خبرگزارى 
خانه ملت، به مطرح شدن بازگشت جو بایدن به برجام از سوى مقامات سابق آمریکایى اشاره کرد و گفت: آمریکایى ها به بهانه 
خروج از برجام به تعهدات خود پایبند نبودند و خساراتى را در همین رابطه به کشور وارد کردند و حتى به همان تعهدات حداقلى 
هم که مى بایست به آن عمل مى کردند، پایبند نبودند.   همانگونه که مسئولان دولتى دل به برجام بستن تا آمریکا به آن بازگردد 
باید به این ســوال نیز پاســخ دهند که آمریکایى ها با چه شرایطى مى خواهند به برجام بازگردند آیا پیش شرط هایى را براى 
آمریکایى ها در نظر مى گیرند که در این باره نقض عهد کرده است یا اینکه  فقط بازگشت آمریکا به برجام را کافى مى دانند. همچنین 
بایســتى گفته شــود که اگر به برجام بازگردند چه تضمینى وجود دارد که دوباره مشکلى را ایجاد نکند. وى  با اشاره به فشار 
حداکثرى آمریکا علیه کشورمان اشاره و تاکید کرد: البته باید گفت که دیگر تحریمى باقى نمانده است که آمریکایى ها بخواهند 
آن را علیه کشورمان اعمال کنند فکر مى کنم دولتمردان به جاى اینکه توقعات بى جایى را در رابطه با برجام ایجاد کنند به دنبال 
افزایش تولید و تکیه بر ظرفیت هاى داخلى باشند. رئیس سابق سازمان انرژى اتمى کشورمان بیان کرد: ارتباطات تجارى با 
کشورهاى همسایه و همچنین آفریقا و البته ارتباط با غرب در سطح پایین مى تواند منافع ایران را تامین کند، ضمن اینکه باید 

نگرش و رویکرد مسئولان نسبت به آمریکا، انگیس و فرانسه تغییر کند و همه دنیا را ایالات متحده آمریکا فرض نکنند.

آیا بازگشت ایالات متحده به 
برجام براى دولت کافى 
است؟

فریدون عباسى

اپلیکیشن سکه شرکت به پرداخت ملت، امکان خرید آنلاین بلیت مترو را به خدمات خود افزود. به پرداخت براى اولین 
بار در کشور با اضافه کردن امکان خرید آنلاین و پرداخت هزینه بلیت الکترونیکى به اپلیکیشن اختصاصى این شرکت، 
فرآیند تهیه بلیت را براى شهروندان آسان کرد. این شرکت با فراهم کردن این خدمت در روزهاى سیاه کرونا، گامى مثبت 
در جهت حفظ سلامت شهروندانى که از وسیله نقلیه عمومى استفاده مى کنند، برداشته است. استفاده از بلیت هاى 
الکترونیکى، دست به دست شدن بلیت کاغذى را کاهش مى دهد و این موضوع علاوه بر کاهش احتمال انتقال ویروس 
کووید-19، در میزان مصرف کاغذ تولیدى براى بلیت هاى مترو صرفه جویى مى کند. این شرکت که پیشرو بازار خدمات 
پرداخت الکترونیک است، از فرصت همه گیرى استفاده کرده تا فرهنگ پرداخت الکترونیک را در کشور توسعه دهد.به 
گزارش روابط عمومى شــرکت به پرداخت ملت، براى استفاده از تازه ترین خدمت اپلیکیشن موبایلى سکه که همان 
سرویس خرید بلیت مترو است، کاربران باید از صفحه اصلى این اپلیکیشن، گزینه «خرید بلیت مترو» را انتخاب کرده و 
نوع سفر خود را مشخص و سپس بهاى آن را بپردازند. همچنین پس از تایید پرداخت، بارکد بلیت قابل مشاهده خواهد 
شد. کاربر مى تواند پس از نشان دادن تصویر بارکد ارائه شده از سوى اپلیکیشن به دستگاه اسِکن ورودى مترو، سفر خود 
را آغاز کند. مسافران در این سرویس جدید مى توانند براى تهیه انواع بلیت هاى تک سفره تهران، تک سفره کرج، تک 

سفره هشتگرد و تک سفره فرودگاه امام خمینى تهران اقدام کنند.

خرید بلیت مترو با سکه
شرکت به پرداخت ملت

بررسى شاخص هزینه ها در شرکت هاى بیمه اى در سال 98 نشان مى دهد که شرکت بیمه خاورمیانه در سال 98 کمترین هزینه هاى 
عمومى و ادارى را در بین شرکت هاى بیمه اى دارد. به گزارش روابط عمومى بیمه زندگى خاورمیانه به نقل از بیمه دارى نوین 
هزینه هاى عمومى و ادارى، هزینه هایى هستند که فارغ از زمینه کارى، در هر  فعالیت اقتصادى مورد توجه قرار دارند. این هزینه ها 
به گروه هاى مختلف تقسیم مى شوند. هزینه هاى پرسنلى، اجرایى و ادارى شرکت، آگهى ها و تبلیغات، پاداش هیئت مدیره، اجاره 
دفاتر، استهلاك اثاثه، هزینه هاى حسابرسى و ... تنها بخشى از این هزینه ها به شمار مى روند. هر چند ماهیت این هزینه ها به گونه اى 
است که بخش قابل توجهى از آن غیر قابل اجتناب است و از کنترل مدیریت خارج هستند؛ اما این شاخص و تغییرات آن، همواره 
یکى از معیار هاى مورد استفاده براى ارزیابى عملکرد مدیران به شمار مى رود و همچنین مى تواند ملاکى براى مقایسۀ عملکرد 
شرکت هاى یک صنعت قرار گیرد. صنعت بیمه نیز از قاعدة کلى مستثنى نیست. هر چند عواملى همچون حق بیمۀ دریافتى، ترکیب 
سبد بیمه اى، میزان خسارت پرداختى و امور مربوط به سرمایه گذارى ها مهم ترین عوامل تأثیرگذار در شرکت هاى بیمه اى هستند، 
اما از عملکرد مدیران این صنعت در حوزة هزینه هاى عمومى و ادارى نیز نباید غفلت کرد. امرى که هنر مدیران سطح اول شرکت و 
مدیران ارشد در حوزة مالى و ادارى را به تصویر مى کشد.این گزارش بر آن است تا عملکرد شرکت هاى بیمه خصوصى و خصولتى 
در حوزه هزینه هاى عمومى و ادارى در سال 98 را بررسى کند. صورت هاى مالى منتشرشده از شرکت هاى بیمه در سال 98 حکایت 

از آن دارد که شرکت بیمه خاورمیانه در سال 98 کمترین هزینه هاى عمومى و ادارى را بین شرکت هاى بیمه اى دارد.

مدیریت هزینه در 
شرکت هاى بیمه

بیمه زندگى خاورمیانه

بیمه تعاون که در شش ماهه اول سال 98 سود 37 
ریالى براى هر سهم محقق کرده بود در شش ماهه اول سال 
جارى به سود 216 ریالى رسیده است. بررسى صورت هاى 
مالى شش ماهه منتهى به پایان شهریور بیمه تعاون نشان 
از جهش قابل ملاحظه ســود در این شرکت طى فعالیت 
نیمسال اول دارد. بیمه تعاون که سال مالى منتهى به پایان 
اسفند دارد، صورت مالى نیمسال اول خود را با افزایش 105 
درصدى حق بیمه صادره کــه از آن درآمد 229 میلیارد 
تومانى شناســایى شده و 137 درصد از مدت مشابه سال 

گذشته بیشتر است، منتشــر کرد. بررسى صورت هاى 
مالى بیمه تعاون در دوره شش ماهه اول سال نشان میدهد 
با توجه به هزینه خســارت 156,8 میلیارد تومانى (145 
درصد بیشتر از مدت مشابه سال قبل) و هم چنین میزان 
درآمدى که به آن اشــاره شد، سود خالص 32,4 میلیارد 
تومانى براى بیمه تعاون محقق شده که مقایسه آن با مدت 
مشــابه سال 98 جهش 492 درصدى سودآورى را نشان 
مى دهد. بدین ترتیب، بیمه تعاون که در شش ماهه اول 
سال 98 سود 37 ریالى براى هر سهم محقق کرده بود در 

شش ماهه اول سال جارى به سود 216 ریالى رسیده است. 
بیمه تعاون توانســته در شــش ماه گذشته بیشترین 
ســودناخالص را از محل بیمه شخص ثالث به مبلغ 10,8 
میلیارد تومان و پس از آن از محل بیمه درمان به مبلغ 6,9 
میلیارد تومان به دست آورد. هم چنین بیمه زندگى (غیر 
اندوخته دار) بیشترین زیان برابر با 17 میلیارد تومان را به 
شرکت بیمه تعاون تحمیل کرده است. در مجموع سود 
ناخالص فعالیت هاى بیمه اى برابر با 11,7 میلیارد تومان بوده 
که در مقایسه با سودناخالص 14,4 میلیارد تومانى مدت 

مشابه سال قبل شاهد افت 19 درصدى سودآورى از این 
محــل هســتیم. امــا در مقابل بیمه تعــاون از محل 
سرمایه گذارى هاى خود به درآمد بیشترى نسبت به سال 
قبل رسیده اســت. در دوره مورد بررسى «وتعاون» 23,3 
میلیارد تومان از محل سرمایه گذارى هاى خود به دست 
آورده که مقایسه آن با رقم 5,4 میلیارد تومان مدت مشابه 
نشــان از افزایش 325 درصدى دارد. بیشــترین درآمد 
سرمایه گذارى در نیمه اول امسال برابر با 34,1 میلیارد تومان 
بوده که از محل سرمایه گذارى در سهام حاصل شده است.

جهش 
سودآورى 

در بیمه 
تعاون طى 

عملکرد نیمسال 
اول 99
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قواى سه گانه کشور اگرچه از یکدیگر مستقلند اما اداره امور کشور به جز همکارى سه قوه، امکان پذیر نیست. در این میان با توجه به این که بار اجرایى کشور بر عهده 
دولت است، همکارى دو قوه دیگر با دولت نقش موثرى در اداره بهتر امور دارد. بر همین اساس است که رهبر انقلاب در زمان دولت هاى مختلف ، همواره سایر 
قوا و نهادهاى کشور را به همکارى با دولت سفارش کرده اند. به عنوان مثال ایشان در شهریور سال 97 در دیدار رئیس جمهور و اعضاى هیات دولت تاکید کردند: 
رؤساى قوا و مسؤولان بخش هاى مختلف باید پشتیبان و کمک کار یکدیگر باشند و به ویژه همه باید به دولت کمک کنند زیرا دولت در وسط میدان است. این توصیه اى 
است که در ماه هاى اخیر نیز از سوى رهبر انقلاب تکرار شده به ویژه این که شرایط کشور در یکى دو سال اخیر با توجه به شیوع بیمارى کرونا و تحریم هاى آمریکا، 
شرایط خاصى است. قوه قضاییه به سهم خود تلاش کرده با ورود به موقع در بحث نظارت ها و برخورد با جرایم در حوزه هاى مختلف، دولت را در پیشبرد امور یارى 

دهد. در این گزارش، برخى از مبالغ بازگشت داده شده به بیت المال توسط قوه قضاییه و کمک هاى این قوه به دولت در سال هاى اخیر بررسى شده است.

کمک هاى 
اقتصادى قوه 
قضاییه به 
دولت

هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر
فلات ایران از 10 سال آینده با مشکل 

لاینحل کمبود آب مواجه مى شود
معاون رئیس جمهورى 
و رئیــس ســازمان محیط 
زیست اعلام کرد: فلات ایران 
از سال 1410 به بعد با مشکل 
بسیار بسیار لاینحل کمبود 
آب مواجه مى شود و انتقال 
آب از دریا بــراى صنعت و 
شرب هم مشکل گشا نیست 
و با ادامه این رویه دیگر اثرى از کشاورزى در فلات ایران 

نخواهد بود.
«عیسى کلانترى» درباره پیش بینى دو سال پیش 
خود مبنى بر بحران آب در 50 سال آینده گفت: متاسفانه 
ما با یک مویز گرمى مى کنیم و با یک غوره سردى، وقتى 
30 تا 40 میلى متر بارش اضافه مى شــود، فکر مى کنیم 
مشکل آب حل شده است، در صورتى که مشکل آب سر 
جاى خود است و تا زمانى که مصرف کاهش پیدا نکند، 
وضع همین است، اگر بخواهیم طبق ضوابط بین المللى 
رفتار کنیم، حداقل 30 تا 40 میلیارد مترمکعب سالانه 
مصرف آب را باید کم کنیم، در صورتى که کم نمى کنیم 

و منابع آبى کشور تجدیدناپذیر  شده اند.
وى ادامه داد: امکان دارد مشکلات ما از سه تا چهار 
ســال بعد به وجود بیاید، اما از سال 1410 به بعد فلات 
ایران با مشکل بســیار بسیار لاینحل کمبود آب مواجه 
مى شــود و انتقال آب از دریا براى صنعت و شــرب هم 
مشکل گشا نیست. صنعت و شرب کشور به صورت کلى 
7 یا 8 درصد منابع آب کشور را مصرف مى کنند و مساله 
اصلى ما مصرف آب کشاورزى است که حدود 90 درصد 
آب کشــور در بخــش کشــاورزى مصرف مى شــود و 

محیط زیست هم به شدت لطمه مى بیند.
کلانترى افزود: بنابراین مشکل سر جاى خود است 
و هیچ قدمى براى آن برنداشــته ایم، چون ما حدود 25 
میلیارد مترمکعب تزریق سالانه آب به منابع زیرزمینى 
داریم و حدود 50 میلیارد مترمکعب هم برداشت داریم و 
این مابه التفاوت سرجاى خود است و این موضوع کشور 
را به فناى دائم در آینده مى رســاند. اگر به همین شکل 
پیش برویم، در سال هاى 1415 تا 1425 در شرق زاگرس 
و جنوب البرز دیگر اثرى از کشاورزى نخواهد بود. الان در 
این مناطق یا چاه ها خشک شده یا لب شور شده اند و دیگر 
مناطق محدودى هستند که آب شــیرین دارد، اگر در 
مصرف آب یک تجدیدنظر جدى نکنیم، قطعا کشور در 
آینده نه چندان دور، به خصوص شرق زاگرس و جنوب 
البرز با مشکل بسیار وخیم و پیچیده کم آبى روبرو مى شود.

گفت و گو - 1
بیش از دو میلیارد متر مکعب آب به 

سدها وارد شد 
میــزان ورودى آب به 
مخازن ســدهاى کشور از 
ابتداى ســال آبى جارى تا 
شــانزدهم آبان مــاه به دو 
میلیــارد و 16 میلیــون 
مترمکعب رســید. میزان 
ورودى آب به سدهاى کشور 
از ابتداى ســال آبى جارى 
(مهرماه99 تا آخر شــهریور 1400) براساس تازه ترین 
گزارش شرکت مدیریت منابع آب ایران درحالى است 
که پارسال این میزان دو میلیارد و 92 میلیون مترمکعب 
بود و نشــان از کاهش ورودى به میزان 26 درصد دارد. 
خروجى آب از ســدها نیز از ابتداى مهرماه امســال تا 
شــانزدهم آبان به رقــم چهار میلیــارد و 88میلیون 
مترمکعب رسیده که در مقایسه با خروجى پارسال که 
رقم پنج میلیاردو 90 میلیون متر مکعب را نشان مى دهد 
و از کاهش 17 درصدى برخوردار شد. امسال و از ابتداى 
مهرماه تا شــانزدهم آبان حجم آب موجود در سدها به 
رقم24 میلیارد و 46 میلیون مترمکعب رسید. پارسال و 
در همین بــازه زمانى حجم آب موجود درســدها 25 
میلیــارد و 70 میلیون مترمکعــب بود که کاهش پنج 
درصدى را نشــان مى دهد. اکنون درصد پرشــدگى 
سدهاى کشور به 48 درصد رسیده و این درحالى است 
که ظرفیت کل ســدهاى کشــور50 میلیارد و پانصد 

میلیون متر مکعب است. 
وضعیت ســدهاى کشــور درحالى اســت که به 
پیش بینى مؤسســه تحقیقات آب وزارت نیرو وضعیت 
بارش ها در ســه ماه آبــان، آذر و دى نرمال و به کمتر از 
نرمال خواهد رســید. وزیر نیرو در مهرماه امسال گفت: 
سیل بهار 98 در رودخانه کرخه خوزستان، دبى لحظه اى 
هشــت هزار و 477 مترمکعب در ثانیه را داشتیم و آمار 
65 ساله این رودخانه نشان مى دهد این دبى در ثانیه یک 
رکــورد بود.اردکانیان افزود: مدیریتى که اعمال شــد 
توانست بیش از هشت هزار و 400مترمکعب دبى را به 
دو هزار و 500 مترمکعب تسکین دهد. به گفته وى، آنچه 
انجام گرفت نخستین دستاورد بزرگ آن حفظ پایدارى 
سدها بود و مدیریت مخازن نیز به نحواحسن انجام شد 
به گونه اى که با خســارت حداقلى از این سیل بى نظیر 
خارج شــدیم. وزیر نیرو گفت: ســاماندهى رودخانه و 
لایروبى مهم اســت که از سال 98، میزان لایروبى پنج 
برابر متوسط سالانه بود که به دلیل تزریق خوب منابع 

مالى انجام شد.

روابط عمومى قرارگاه ســازندگى 
خاتم الانبیاء(ص) در بیانیه اى، شــرط 
آغاز عملیات اجرایى انتقال آب حوضه  
به حوضه توســط قــرارگاه را منوط به 

توافق بین استان هاى مربوط دانست.
گــروه  گــزارش  بــه 
اقتصادى خبرگزارى تســنیم، در پى 
انتشار فیلمى از جلسه پیگیرى خط دوم 
انتقال آب به استان یزد در فضاى مجازى 
کــه برخى کاربــران از آن اســتنباط 
پنهانــکارى در طرح هــاى انتقال آب 
بین حوضه اى داشــتند روابط عمومى 
قرارگاه سازندگى خاتم الانبیاء(ص) طى 
بیانیه اى اعلام کــرد: همان گونه که به 
کرات توسط فرمانده قرارگاه سازندگى 
خاتم الانبیاء(ص) عنوان شــده است تا 
زمان توافق مسئولان استان هاى درگیر 
این طرح ها و ایجاد اقناع فکرى مردم و 
مسئولان اســتان هاى مرتبط، به هیچ 
وجه عملیات اجرایى چنین طرح هایى 

آغاز نخواهد شد.    
در ادامه این بیانیه آمده است: انجام 
طرح هــاى انتقــال آب بین حوضه اى 
نیازمند طرح جامعى است که ملاحظات 
متعددى نظیر شرایط زیست محیطى، 
اجتماعــى، رعایت عدالــت در مبدأ و 
مقصــد و... را مى طلبد و وزارت نیرو به 

عنوان متولى آن، پس از انتخاب پیمانکار 
ذى صلاح، نسبت به اجراى آن مبادرت 
مى نماید و طبیعتــاً پیمانکار به عنوان 
آخرین حلقه این زنجیر، مسئولیتى در 

قبال طراحى و مطالعات آن ندارد.
روابط عمومى قرارگاه در این بیانیه، 
رسالت سپاه پاسداران انقلاب اسلامى را 
رفع نگرانى هاى مردم عزیز کشــور در 
تمام عرصه هــاى نظامــى، امنیتى، 
اقتصادى، معیشــتى، بهداشــتى و... 

دانســته و آورده اســت: بــا توجه به 
حساسیت هاى بسیار زیاد در تنش هاى 
آبى بیــن اســتان هاى چهارمحال و 
بختیــارى، کهگیلویــه و بویراحمد، 
اصفهان، کرمان، یزد و خوزســتان، با 
وجود سیر مراحل قانونى و اخذ مجوزات 
مربوط، هنوز وزارت نیرو موفق به ایجاد 
اجماع و توافق نهایى بین مســئولان 
استان هاى مربوط نشده و البته برخى از 
این طرح ها به مرحله اجرا نیز رسیده که 

این موضوع باعث تشــدید تنش هایى 
شده است.

در این بیانیه تأکید شــده اســت: 
ســازندگى  قــرارگاه  فرمانــده 
خاتم الانبیاء(ص) در جلسه استانى خود 
در خردادماه سال جارى با مسئولان و 
دست اندرکاران اســتان چهارمحال و 
بختیارى و در جلسه با مسئولان استان 
یزد در تیرماه سال جارى، به صراحت، 
پیش نیاز شروع عملیات اجرایى این گونه 
پروژه ها را توافق بین استان هاى مرتبط 
دانسته است که بدون آن هیچ گونه اقدام 
عملى در این پروژه ها انجام نخواهد شد.

روابط عمومى قرارگاه ســازندگى 
خاتم در پایان در تایید این موضوع آورده 
است: با وجود خســارت هاى سنگین 
براى قرارگاه، توقف داوطلبانه چندین 
دستگاه TBM متعلق به این مجموعه 
صرفــاً به دلیــل رفع دغدغــه مردم 
استان هاى مذکور و در راستاى رسالت 
ســازندگى  قــرارگاه  مــردم دارى 
خاتم الانبیاء(ص) صورت گرفته است و 
این مجموعه به موازات برگزارى جلسات 
کارشناســى و فنى بین اســتان هاى 
مربوط بــا هدف ایجــاد توافق جامع، 
همگام با مردم این اســتان ها خواستار 

رفع دغدغه هاى موجود مى باشد.

معاون نظارت بــر نهادهاى مالى 
ســازمان بورس گفت: ریزش شاخص 
بورس در مــدت اخیر ارتباطى به نرخ 
ســود ســپرده بانکى ندارد و عوامل 
بسیارى در این موضوع دخیل هستند.

محمدرضا معتمد در رابطه با عدم 
تاثیــر افزایــش نرخ هــاى بانکى بر 
ریزش هــاى بازار اظهار کــرد: اگرچه 
تغییرات نرخ بهره بر دیگر بازارها تاثیر 

گذار خواهد بود و بعضاً شاهد هستیم 
برخى بانک ها به دارندگان سپرده هاى 
مهــم دربــاره افزایــش نرخ ســود 
پیشنهاداتى مى دهند، اما درحال حاضر 
نمى توان گفت تاثیرى بر ریزش شاخص 

بورس گذاشته است.
وى ادامه داد: طبیعى است که در 
هر اقتصادى ســرمایه گذار محاســبه 
مى کند که نرخ بازدهى سالانه در کدام 

بازار بیشــتر خواهد بــود و به تبع آن 
سرمایه خود را در آن بازار قرار مى دهد. 
بنابراین وقتى نرخ سود بانکى بالا برود 
طبیعتاً پول از دیگر بازارها جمع آورى و 

وارد این سیستم مى شود.
معتمد با اشاره به اینکه البته این 
موضوع ممکن اســت به بخش تولید و 
ایجاد تورم در اقتصاد آسیب وارد کند، 
تاکید کرد: به همین دلیل تصور مى شود 

که چون تمام بازارها به هم ارتباط دارند 
و وابسته هستند، در نتیجه تغییرات نرخ 
ارز یا نرخ ســود بانکى ممکن است در 
دیگر بازارهــا از جمله بازار ســرمایه 

اثرگذارى داشته باشد.
معاون نظارت بــر نهادهاى مالى 
سازمان بورس گفت: کاهش نرخ بهره 
در ابتداى ســال باعث شــد پول ها به 

سمت بازار سرمایه بیاید. 

معاون نظارت بر نهادهاى مالى سازمان بورس: 
ریزش بازار سرمایه ارتباطى با سود هاى بانکى ندارد

شرط قرارگاه خاتم براى آغاز عملیات اجرایى 
انتقال آب حوضه  به حوضه

ســرمربى پرسپولیس توانست با کسب 52 درصد آراى 
کاربران سایت رسمى AFC، عنوان بهترین سرمربى در منطقه 
غرب آســیا را به خود اختصاص دهد. به گزارش ایسنا، با نظر 
هواداران، یحیى گل محمدى ســرمربى پرسپولیس ایران به 

عنوان برترین سرمربى این فصل لیگ قهرمانان آسیا در منطقه 
غرب انتخاب شد. گل محمدى که توانسته با پرسپولیس به 
فینال آسیا برســد، در رقابت با سرمربیان النصر عربستان، 
پاختاکور ازبکستان و الاهلى عربستان موفق شد به این مهم 

دست پیدا کند.پس از او، شوتا آرولادزه، سرمربى پاختاکور با 
41.3 درصــد آرا در جایگاه دوم قــرار گرفت و روى ویتوریا، 
ســرمربى النصر در رده سوم ایستاد. ولادان میلوجویچ هم با 

کمتر از یک درصد آرا در جایگاه چهارم قرار گرفت.

پیش از اینکه مدیران جدید باشگاه 
پرسپولیس حکم بگیرند، پیش بینى ها 
بر این بود بعد از هجمه هایى که توسط 
هواداران سرخ بر وزارت ورزش و جوانان 
و شخص وزیر وارد شد، این بار تصمیم بر 
ایــن خواهد بود که یک مدیر توانمند و 
شناخته شــده که موردتایید هواداران 
باشد به مجموعه باشگاه اضافه شود تا هم 
سرخ ها در آســتانه رقابت فینال لیگ 
قهرمانان آســیا پرروحیه تر به کار خود 
ادامــه بدهند و هم وزارت از زیر فشــار 
انتقادات خارج شود اما هیچ کدام از این 
پیش بینى ها درست از آب درنیامد و باز 
هم باشگاه پرسپولیس مدیرى را بالاى 
ســر خود دید که به جز حراست وزارت 
ورزش و حراست شهردارى تهران، هیچ 
سابقه مدیریتى نداشت و به طور کلى در 
ورزش و فوتبال هیچ سررشته اى نداشت 
تا باز هم هجمه ها به سمت وزیر ورزش 
سرازیر شود.  اقدام بعدى که به فاصله 
چنــد ســاعت بعــد از صــدور حکم 
مدیرعاملى جعفر سمیعى رخ داد، این 
بود که ابراهیم شکورى بازیکن سال هاى 
نه چنــدان دور پرســپولیس به عنوان 

قائم مقام مدیرعامل به کار گرفته شد که 
همین موضوع ســروصداى بسیارى از 
پیشکسوتان باشگاه را به هوا بلند کرد که 
مگر قحط الرجال پیشکسوت آمده که 
ابراهیم شکورى با چند سال سابقه بازى 
در پرســپولیس باید قائم مقام باشگاه 

شود.
رخصت شکورى از سلطان قرمزها

بعد از اینکه مشخص شد شکورى 
قرار اســت به عنوان نفر دوم باشــگاه 
مشــغول به کار شود، این بازیکن اسبق 
خیلى زود خود را به شرکت پیشکسوتان 
کهن پرسپولیس رساند تا بدین ترتیب 
هم خبر مذاکره اش با وزارت براى حضور 
در پرسپولیس را به صورت رسمى اعلام 
کنــد و هم از پیشکســوتان باشــگاه 
به خصوص على پروین اجازه حضور در 
باشگاه را بگیرد، چراکه خوب مى دانست 
پیشکســوتان علیه او موضع خواهند 
گرفت.  البته شنیده ها حاکى از آن است 
که سلطان ســرخ ها از این خبر که قرار 
اســت شــکورى به عنوان قائم مقام به 
باشــگاه پرسپولیس ورود کند، چندان 
اســتقبال خوبى نکــرده و حتى تا حد 

زیادى با صحبت هــاى خود موجبات 
دلخورى مدیــر جوان ایــن روزهاى 

پرسپولیس را فراهم آورده است.
پروین خطاب به شکورى: پول 

دارى یا پشتوانه مالى؟
با اینکه شاید تا امروز هیچ کس از 
برگــزارى این جلســه و محتویات آن 
اطلاعى در دست نداشته باشد اما برخى 
منابــع مطلــع در این خصــوص به 
«فرهیختگان» گفته اند که على پروین 
که به شــدت از رفتارهاى دوگانه وزیر 

ناراحت و گله مند اســت، بــا ابراهیم 
شکورى برخورد خیلى جذابى نداشته 
اســت. طبق شــنیده ها بعد از اینکه 
شــکورى خبر حضورش در باشگاه را 
اعلام کرد، على پرویــن در جواب به او 
گفته است: «مبارك باشد اما سوال من 
این است که تو مى خواهى به پرسپولیس 
بــروى تا چــه کارى را انجــام بدهى؟ 
پرسپولیس این روزها تنها با پول حالش 
خوب مى شــود. تو براى این مشــکل 
پرســپولیس چــه کار مى توانى انجام 

دهى؟ جیبت پر است یا اینکه کسى قرار 
است تو را حمایت کند؟ اگر هیچ کدام شان 
را ندارى اصلا این کار را انجام نده، چون 
فقط خودت را خراب مى کنى!» ظاهرا 
بعد از این جملات پروین که حســابى 
شکورى را شــوکه کرده بود، این مدیر 
جوان به سلطان سرخ ها امیدوارى داده 
که تــلاش مى کند این مشــکلات را 
به نحوى برطرف کند امــا باز هم على 
پروین زیر بار نرفته و گفته است: «با چه 
تلاشــى مى خواهى درآمدزایى کنى؟ 
اینهــا در صحبت خوب اســت اما اجرا 
کردن آن کار راحتى نیست. این را بگویم 
که بدانى، اصلا در پرسپولیس کسى به 
تو بازى نمى دهد که بخواهى کارى انجام 
بدهــى. پــس بهتــر اســت تصمیم 
درست ترى بگیرى.»  سلطان قرمزها در 
پایــان جلســه وقتى متوجه شــد که 
شکورى ناامید شــده، به معاون جدید 
باشگاه پرســپولیس تاکید کرد: «اگر 
حرفى مى زنم که تو را ناراحت مى کند 
بــه این دلیل اســت کــه صلاحت را 
مى خواهم و دوســت نــدارم فردا همه 
کاسه و کوزه ها بر سر تو شکسته شود.»

در جلسه معاون جدید پرسپولیس با سلطان قرمزها چه گذشت؟

پروین خطاب به شکورى: پول ندارى، بازى ات نمى  دهند!

رئیس کمیته حقوقى و تدوین مقررات فدراسیون فوتبال با 
اعلام خبر تایید اساسنامه اصلاحى این فدراسیون گفت: نامه اخیر 
فیفا در واقع همان سندى است که سال ها خلأ آن را در فدراسیون 
فوتبال کشورمان احساس مى کردیم. به گزارش ایسنا، احمدرضا 
براتى، رئیس کمیته حقوقى و تدوین مقررات فدراسیون فوتبال 

اظهار کرد: فیفا روز پنجشنبه پیرو مکاتبات قبلى خود، نامه تایید 
نهایى درباره اساسنامه، مقررات انتخاباتى و دستور العمل برگزارى 
مجمع را به فدراسیون فوتبال ارسال کرد و این به آن معناست که 
اساسنامه پیشنهادى به مجمع داراى همه استانداردها و الزامات 
قانونى مورد نظر فیفاســت. شایسته است این موفقیت را به همه 

اهالى ورزش و فوتبال ایــران تبریک بگویم. وى ادامه داد: فیفا با 
برگزارى مجمع عمومى در تاریخ 8 آذر موافقت و اعلام کرد اکنون 
مى توانیم اساسنامه را جهت تصویب نهایى در اختیار اعضاى محترم 
مجمع قرار دهیم. براتى افزود: نامه اخیر فیفا در واقع همان سندى 
است که سال ها خلأ آن را در فدراسیون فوتبال کشورمان احساس 

مى کردیم و الحمدالله با پشتیبانى، ممارست و ارائه طریق فدراسیون 
فوتبال و کار شبانه روزى که در ماه هاى گذشته انجام شد امروز این 
سند و تاییدیه در اختیار ماست و ان شاءاالله بعد از تصویب مجمع 
عمومى فدراسیون، اساســنامه جدید به عنوان عالى ترین سند 

حقوقى فوتبال کشور بزودى اجرایى خواهد شد.

چرا «على دایى» شدن آسان نیست؟

تیم ملى کشــورمان درحالى در 
یک بازى دوستانه به مصاف بوسنى و 
هرزگوین رفت که دراگان اسکوچیچ 
چند بازیکن اصلــى اش را در اختیار 
نداشت. نفراتى همچون سردار آزمون 
و علیرضا جهانبخش مصدوم بودند؛ اما 
مهدى طارمى بــدون هیچ توضیح 

خاصى در این بازى حاضر نشد.
نه خودش چیزى گفت، نه دراگان 
اسکوچیچ و نه فدراسیون فوتبال. با این 
همه گمانه زنى هاى غیررسمى حاکى 
از آن بــود که طارمى به منظور تلاش 
براى تثبیت موقعیت خودش در پورتو 
ترجیح داد در اردوى آبان ماه تیم ملى 
غایب باشــد و از اسکوچیچ مرخصى 
گرفته است. کم و کیف این مرخصى 
هم مشخص نیســت و نمى دانیم که 
سرمربى کروات تیم ملى با میل باطنى 
و از صمیم قلب با این موضوع موافقت 
کرده یا زورش نرســیده اســت که 
درخواســت طارمــى را رد کنــد. 
رســانه هاى پرتغالى هم در چند روز 
اخیر روى این شایعه مهر تایید زدند و 

نوشتند ستاره ایرانى به میل خودش 
با تیم ملى ایران به بوسنى سفر نکرده؛ 
مخصوصا که خودش احساس مى کرد 
حضورش در اردوى مهرماه این تیم، 
شرایطش در پورتو را به خطر  خواهد 
انداخــت. اینکه از نظــر حرفه اى و 
منطقى چقدر حق با طارمى اســت، 
جاى بحث دارد و رویکرد او مى تواند 
موافقانى هم داشته باشد. با این حال 
اگر از زاویه «دلى» و تعصبى به موضوع 
نگاه کنیم، ارزش هاى اسطوره اى مثل 
على دایى اینجاست که روشن مى شود. 
او در شرایطى که عضو بایرن مونیخ و 
هرتا بــود و مخصوصا در تیم برلینى 
شرایط بسیار خوب و جایگاه کلیدى 
داشت، همیشه حتى براى حضور در 
ساده ترین مسابقات دوستانه تیم ملى 
هم دعوت سرمربیان را مى پذیرفت. 
براى دایى تیم ملى در عمل تیم «اول» 
بود و ایــن همان چیزى اســت که 
موقعیت کاپیتان پیشین تیم ملى را در 
تاریخ فوتبال ایران دســت نیافتنى 

مى کند.

گل محمدى 
بهترین سرمربى 
غرب آسیا

فیفا عاقبت اساسنامه 
فدراسیون فوتبال را 
تأیید کرد
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معاون بازســازى و مسکن روستائى بنیاد مسکن انقلاب اسلامى گفت: تاکنون حدود 50 درصد از منازل روستائیان سراسر کشور مقاوم سازى شده اند. «عزیزاالله مهدیان» در سفر به شهرستان 
زرندیه که با هدف بازدید از روند احداث خانه هاى تخریب شده بر اثر سیل فروردین 98 و همچنین افتتاح برخى از واحدهاى تکمیل شده بخش خرقان انجام شد، به خبرنگاران، گفت:  افزون بر 
پنج میلیون و 380 هزار واحد مسکن روستایى در سراسر کشور داریم که براى بهسازى و مقاوم نمودن آنها از سال 1384 طرح ویژه بهسازى مسکن روستایى آغاز شد. به گفته او تاکنون افزون بر 
2 میلیون و 500 هزار واحد مســکن روستایى در استان هاى کشور مقاوم سازى شده است. وى افزود: در مقایسه با ابتداى طرح ویژه بهسازى واحدهاى مسکن روستایى در سال 84 که تنها هفت 
درصد کل واحدها مقاوم سازى شدند، اکنون میزان منازل ساکنان روستاهاى کشور که مقاوم سازى شده اند به مرز 50 درصد افزایش یافته است. مهدیان تأکید کرد: روند مقاوم سازى خانه هاى 
روستایى همچنان در دستور کار بنیاد مسکن انقلاب اسلامى قرار دارد. معاون بازسازى و مسکن روستائى بنیاد مسکن انقلاب اسلامى اظهار داشت :  حدود 500 هزار واحد روستایى نیز در قالب 
طرح بازســازى منازل سانحه دیده، بهسازى و سایر واحدها نیز در قالب طرح مسکن روستایى نوسازى شده اند. وى با  اشاره به وقوع حوادث طبیعى گسترده از جمله سیل فروردین 98 در 22 
اســتان کشور،   گفت: بازسازى منازل روستایى سیل زده کشور در مراحل پایانى است و در استان مرکزى هم روند ساخت دوباره منازل تخریب شده از سیل مطلوب است و امیدواریم تا پایان 

امسال افزون بر 66 خانه تخریب شده و 100 هزار منزل آسیب دیده از سیل بازسازى و تحویل مالکان شود. 

50 درصد از 
خانه هاى روستایى 
در سراسر کشور 
مقاوم سازى شد

عمران مسکن و
هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر

ساخت 1000 واحد مسکونى جهت اسکان 
حاشیه نشینان مرادآباد چابهار 

مدیرعامل شرکت بازآفرینى 
شهرى ایران از تخصیص ساختمان 
فنــى و حرفه اى جهــت ترك و 
مهارت آموزى معتادان حاشیه نشین 
شهر زابل خبر داد و اظهار کرد که 
این موضوع برحسب دستور وزیر راه 

و شهرسازى انجام مى شود.
مهدى عبورى، مدیرعامل شرکت بازآفرینى شهرى ایران در 
گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبرى وزارت راه و شهرسازى دستاورد 
سفر خود به همراه محمد اسلامى، وزیر راه و شهرسازى و هیات 
همراه به استان سیستان و بلوچستان را تشریح کرد و گفت: در روز 
نخست این سفر، از پروژه هاى در دست اقدام چابهار و منطقه آزاد 
بازدید کردیم. این ها پروژه هایى هســتند که در سکونتگاه هاى 
غیررسمى و حاشیه نشینى در حال اجرا هستند و قرار است که 

به صورت پایلوت به مرحله اجرا در آیند.
وى با اشاره به طرح ساماندهى سکونتگاه غیررسمى مرادآباد 
در شهر چابهار اظهار کرد: همان طور که مى دانید، بر اساس میزان 
جمعیت، چابهار بیشترین جمعیت حاشیه نشینى را دارد. به همین 
دلیل ما به چابهار ورود جدى داشتیم و دو تا اقدام را در دستور کار 
قــرار دادیم. یکى مربوط به اقدام کالبــدى و دیگرى مربوط به 

توانمندسازى اجتماعى و فرهنگى در این مناطق بود.
عبورى گفت: در بحث اقدام کالبدى قرار شــد که در این 
منطقه، هر آنچه زاغه و کپر وجود دارد و به صورت غیرمجاز ساخته 
شده، جمع آورى شوند؛ اما قبل از این، چون مردم نیاز به مسکن و 
سرپناه دارند، طبق دستور مقام عالى وزارت راه و شهرسازى مقرر 
شد که براى نخستین بار، مراحل ساخت هزار واحد مسکونى براى 

مردم این مناطق برنامه ریزى شود.
وى افزود: در همین راستا و به مناسبت هفته وحدت و با توجه 
به توان خوبى که سازمان بسیج مستضعفین سپاه پاسداران در امر 
ساخت وساز مســکن دارد، مقرر شد که ساخت این هزار واحد 
مســکونى طى تفاهمى که به امضا رسید، آغاز شود. طبق این 
تفاهم نامه تأمین اعتبار پروژه از سوى وزارت راه و شهرسازى و دولت 
و ســاخت این واحدهاى مسکونى از ســوى گروه هاى جهادى 

سازمان بسیج مستضعفین انجام شود.
مدیرعامل شــرکت بازآفرینى شهرى ایران گفت: در کنار 
اقدامات کالبدى، همچنین برنامه ریزى جهت توانمندســازى 
فرهنگى و اجتماعى این بافت در دست اجرا است. در این مناطق 
مباحثى همچون کودکان کار، زنان بى سرپرست، کمبود خدمات 
درمانى و اشــتغال مطرح اســت که باهدف ایجاد اشــتغال و 

محرومیت زدایى، بحث توانمندسازى نیز پیگیرى خواهد شد.
عبورى با بیان اینکه 9 نهاد و ســازمان در توانمندسازى 
فرهنگى و اجتماعى این منطقه نقش آفرینى و مشارکت خواهند 
داشــت، افزود: هم اکنون وزارت راه و شهرسازى، قوه قضائیه، 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى، وزارت آموزش وپرورش، وزارت 
ورزش و جوانان، ســازمان بهزیســتى، وزارت کشور، وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکى و دیگر مجموعه ها در تلاشند 
و امیدواریم که با یک اقدام مشترك بتوانیم بخشى از مشکلات 
این مناطق حاشیه نشین را کم کنیم. معاون وزیر راه و شهرسازى 
با اشــاره به روز دوم سفر خود به شهرهاى زاهدان و زابل، اظهار 
کرد: در زاهدان، در منطقه شیرآباد که جمعیتى بالغ بر 120 هزار 
نفر در آن زندگى مى کنند، اقدامات بسیار خوبى را شروع کردیم. 
در آنجا نیز اول از بهسازى و جاده سازى کار خود را آغاز کردیم 
که پس از اقدامات کالبدى، دیگر اقدامات از جمله توانمندسازى 

فرهنگى و اجتماعى بافت را انجام خواهیم داد.
وى در ادامه، با بیان اینکه در زابل براى نخستین بار بعد از 40 
سال، 5 منطقه مهم حاشیه نشین شهر زابل شامل هیرمند شمالى، 
حسین آباد، معصوم آباد، رسالت و اسلام آباد در دستور کار وزارت 
راه و شهرسازى قرار گرفتند، عنوان کرد: وسعت این مناطق حدود 
520 هکتار است که جمعیتى بالغ بر 50 هزار نفر در آن سکونت 
دارند. نزدیک به یکسال است که اقدامات زیر بنایى و روبنایى در 

این مناطق در حال انجام است.

خبـــر
مدیرعامل شرکت راه آهن خبر داد:

بهره بردارى از اولین اولین سیستم ترمز ملى 
واگن هاى بارى کشور با حضور وزیر راه و شهرسازى 

معاون وزیر راه و شهرسازى 
گفت: امروز اولین سیستم ترمز 
ملى واگن هاى بارى کشور که تا 
پیش از این 100 درصد وارداتى 
بود، به همــت تولیدکنندگان 

داخل، بهره بردارى مى شود.
به گزارش خبرنگار پایگاه 

خبرى وزارت راه و شهرســازى، سعید رسولى مدیرعامل 
شرکت راه آهن در مراسم بهره بردارى از ششمین و هفتمین 
مرحله بهره بردارى از ناوگان جدید ریلى در ســال جهش 
تولید که با حضور وزیر راه و شهرســازى در ساختمان راه 
آهن برگزار شد، با اشاره به ورود 122 دستگاه ناوگان ریلى 
تولید داخل و تدارك 15 دستگاه لکوموتیو جرثقیل دار با 
استفاده از تســهیلات خارجى اظهار داشت: این واگن ها 
شــامل واگن هاى لوکوموتیو، بارى و مســافرى اســت و 
امیدواریــم بــا حمایت هاى وزیــر راه و شهرســازى و 
مساعدت هاى کارخانه هاى تولیدى ناوگان ریلى، با ارائه و 
اعتقاد در ســال جهش تولید بتوانیم این تولیدات را ادامه 

دهیم.
معاون وزیر راه و شهرسازى با تاکید بر اینکه تمام تلاش 
خود را به کار خواهیم گرفت تا حداکثر تولید را داشته باشیم 
و بتوانیم تا پایان سال تعداد قابل توجهى از آن ها را به شبکه 
ریلى اضافه کنیم، تصریح کرد: نهضت نوسازى و بهسازى 
ناوگان ریلى از سال گذشته همواره در دستور کار راه آهن 
بوده است. در همین خصوص از سال گذشته با تاکید وزیر 
راه و شهرسازى سرعت اجراى این پروژه ها افزایش یافته و 
تمام تلاش خود را انجام مى دهیم که ناوگانى شایســته و 

درخور مردم در خدمت رسانى به آن ها ارائه شود.
وى ادامه داد: امروز با استفاده از تسهیلات خارجى که 
سال هاى گذشته اقدامات آن انجام شده بود، 15 دستگاه 
لوکوموتیو جرثقیل دار که موجب ارتقاء ایمنى مى شود به 

شبکه ریلى اضافه مى شود.
مدیرعامل شــرکت راه آهن همچنین از رونمایى 2 
پروژه مهم در حوزه ریلى خبر داد و گفت: طبق قولى داده 
شده و با همت بلند نیرو هاى داخلى براى کاهش وابستگى 
به کشــور هاى خارجى، امروز خوشبختانه اولین سیستم 
ترمز ملى واگن هاى بارى کشور توسط وزیر راه و شهرسازى 

به بهره بردارى مى رسد.
رســولى توضیح داد: این سیستم ترمز از مهمترین 
قطعاتى بود که همواره به کشور هاى خارجى براى تولید آن 
وابســته بودیم و در سال هاى گذشته برخى از قطعات آن 
داخلى سازى شده بود، اما امروز به صورت کامل وابستگى 

ما براى این سیستم ترمز قطع شد.
مدیر عامل شرکت راه آهن تصریح کرد: پیش از این 
سیستم ترمز واگن بارى به صورت ملى نداشتیم، اما امروز 
خوشبختانه این ترمز با همکارى سازندگان و کارشناسان 

داخلى به بهره بردارى رسید.
رســولى تاکید کرد: همچنین در راســتاى توجه به 
سرمایه هاى انسانى هم پروژه مدیریت استعداد هاى راه آهن 
که سال گذشته اقدامات آن آغاز شده بود امروز این سامانه 
آغاز به کار کرد و 3 هزار و 755 نفر از کارشناسان و مدیران 
راه آهن در مرحله اول مخاطبان ما قرار گرفته اند و اطلاعات 

خودشان را بارگذارى مى کنند.
معاون وزیر راه و شهرسازى با اعلام اینکه با مجموعه 
اقدامات انجام گرفته تا کنون صرفه جویى ارزى 6 میلیون 
یورویى را با اتکا به توان داخلى شاهد بودیم، گفت: این افراد 
در طى مراحل شش گانه مورد ارزیابى قرار مى گیرند. ما یک 
بانک اطلاعات خوب خواهیم داشــت کــه براى انتخاب 
مدیران و هم براى اســتفاده از نیرو هــاى کلیدى از این 

استعداد ها استفاده خواهیم کرد.

ــر  ــاورى فردانگ ــو فن ــام آوران نان ــرکت پی ــرات ش ــى تغیی آگه
ــى  ــه مل ــت 293309 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح ــا مس ب
10103302421 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى فــوق 
العــاده مــورخ 1399/07/27 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - موضــوع 
شــرکت بــه شــرح ذیــل تغییــر یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه 
ــه کلیــه فعالیــت هــاى پژوهشــى و صنعتــى در  اصــلاح گردیــد: «ارائ
ــین آلات  ــه ماش ــدازى کلی ــب و راه ان ــى نص ــاوره طراح ــه مش زمین
ــى و  ــور آموزش ــوزه ام ــى در ح ــگاهى و صنعت ــاى آزمایش ــتگاه ه دس
تحقیقاتــى آب پســاب صنایــع غذایــى صنایــع بهداشــتى آرایشــى و 
دارویــى و انــواع ضدعفونــى کننــده هــا صنایــع شــیمیایى و توســعه 
ــبه و  ــاوره محاس ــى مش ــوق، طراح ــاى ف ــوزه ه ــوژى در ح نانوتکنول
ــروژه هــاى  ــه پ ــوط ب ــر و نگهــدارى مرب نظــارت فنــى و اجــرا و تعمی
ــروژه هــاى  ــر پ ــه خدمــات پشــتیبانى فنــى نظــارت در ام ــوق، ارائ ف
برقــى و مکانیکــى مرتبــط بــا حــوزه هــاى فوق.خریــد و فــروش واردات 
و صــادرات کلیــه کالاهــاى مجــاز بازرگانــى، گشــایش اعتبــارات و ال 
ــى  ــارات بانک ــذ وام و اعتب ــا، اخ ــک ه ــزد بان ــرکت ن ــراى ش ــى ب س
ــى.  ــى و خارج ــاى داخل ــک ه ــه بان ــى از کلی ــورت ارزى و ریال ــه ص ب
ــد  ــى. خری ــى و خصوص ــدات دولت ــات و مزای ــه مناقص ــرکت در کلی ش
ــى  ــرورت قانون ــورت ض ــذارى ( در ص ــرمایه گ ــهام و س ــروش س و ف
ــت  ــازمان ثب ــاى لازم ) س ــذ مجوزه ــس از اخ ــات پ ــام موضوع انج
اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى 

ــران (1043166) ته

ــى  ــى اچ س ــاتى پ ــاختمانى و تاسیس ــرکت س ــرات ش ــى تغیی آگه
شــرکت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت 32868 و شناســه ملــى 
10100783086 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى فــوق العــاده مورخ 
ــد  ــرکت در واح ــل ش ــد : - مح ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی 1399/07/15 تصمیم
ثبتــى تهــران بــه اســتان تهــران - منطقــه 14 ، شهرســتان تهــران ، بخــش 
ــلام  ــهیدحجت الاس ــان ش ــک ، خیاب ــه ون ــران، محل ــهر ته ــزى ، ش مرک
عبــاس شــیرازى ، بــن بســت امینــى ، پــلاك -18 ، طبقــه ســوم ، واحــد 
5، کــد پســتى: 1435893686 تغییــر یافــت. ســازمان ثبــت اســنادواملاك 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1043160)

آگهــى تغییــرات شــرکت شــعله پــردازان ســپهر بــا مســئولیت محــدود 
بــه شــماره ثبــت 202551 و شناســه ملــى 10102442625 بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومى فــوق العــاده مــورخ 1399/06/17 تصمیمــات ذیل 
اتخــاذ شــد : تعــداد اعضــاى هیئــت مدیــره از5 نفــر بــه 6 نفرافزایــش یافــت 
و مــاده مربوطــه در اساســنامه اصــلاح گردیــد . ســازمان ثبــت اســنادواملاك 

کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1043165)

آگهــى تغییــرات شــرکت کینــدو شــرکت ســهامى خــاص بــه شــماره ثبــت 
317494 و شناســه ملــى 10103560147 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى 
ــوع  ــه موض ــد : ب ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1399/07/27 تصمیم ــاده م ــوق الع ف
فعالیــت شــرکت مــوارد ” اداره و خریــد بیمارســتان در صــورت نیــاز پــس از اخــذ 
مجوزهــاى لازم.“ الحــاق گردیــد و مــاده مربــو طــه در اساســنامه بدیــن شــرح 
اصــلاح گردیــد ســازمان ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره ثبــت شــرکت هــا و 

موسســات غیرتجــارى تهــران (1043163)

آگهــى تغییــرات شــرکت ســاتارکو شــرکت بــا مســئولیت محــدود 
ــتناد  ــه اس ــى 10100708084 ب ــه مل ــت 25350 و شناس ــماره ثب ــه ش ب
صورتجلســه مجمع عمومــى فــوق العــاده مــورخ 1399/06/22 تصمیمات 
ذیــل اتخــاذ شــد : - محــل شــرکت در واحــد ثبتــى تهــران بــه اســتان 
تهــران منطقــه 15 ، شهرســتان تهــران ، بخــش مرکــزى ، شــهر تهــران، 
ــن  ــهید حس ــان ش ــدرس ، خیاب ــراه م ــاعى ، بزرگ ــه آرژانتین-س محل
ــتى  ــد پس ــد 8 ک ــارم ، واح ــه چه ــلاك 17 ، طبق ــارم) ، پ مقدس(چه
1514647919 انتقــال یافــت . ســازمان ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1043161)

آگهــى تغییــرات شــرکت طاهــا کیمیــا تجهیــز شــرکت بــا مســئولیت 
ــه  ــى 10320358190 ب ــه مل ــت 385451 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب مح
ــورخ  ــاده م ــوق الع ــور ف ــادى بط ــى ع ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس اس
ــه  ــلیمانى ب ــد س ــاى محم ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی 1399/07/13 تصمیم
شــماره ملــى 0073074888 بــه ســمت مدیرعامــل و عضــو هیئــت مدیــره 
تــا تاریــخ 1409/4/22 آقــاى علــى فرهــى بــه شــماره ملــى 0064498123 
بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره تــا تاریــخ 22/4/1409 آقــاى ســید مهدى 
خدابخشــى بــه شــماره ملــى 1261911695 بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره 
ــادار و  ــناد و اوراق به ــه اس ــد. کلی ــاب گردیدن ــخ 1409/4/22 انتخ ــا تاری ت
ــود  ــا و عق ــروات، قرارداده ــفته، ب ــک، س ــل چ ــرکت از قبی ــدآور ش تعه
اســلامى بــا امضــاء مشــترك مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا 
مهــر شــرکت معتبــر مــى باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاك کشــور اداره 

ثبــت شــرکت هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1043162)

آگهــى تغییــرات موسســه اخــلاق و اندیشــه شــهروندى ایرانیان 
بــه شــماره ثبــت 31728 و شناســه ملــى 10320873479 به اســتناد 
ــل  ــات ذی ــورخ 1399/02/19 تصمیم ــره م ــت مدی ــه هیئ صورتجلس
اتخــاذ شــد : آقــاى عبــاس احمد آخونــدى کــد ملــى 4722880948 
بــه عنــوان رئیــس شــوراى عالــى آقــاى اصغــر فخریــه کاشــان کــد 
ــا  ــى آق ــوراى عال ــس ش ــب رئی ــوان نای ــه عن ــى 4323163861 ب مل
ــه  ــوان خزان ــه عن ــى 0041485963 ب ــد مل ــلامى ک ــا س ى غلامرض
ــه عنــوان  دار آقــاى هوشــنگ عشــایرى کــد ملــى 6019366367 ب
ــه اوراق بهــادار و  ــى موسســه تعییــن شــدند امضــاء کلی مدیراجرای
تعهــدآور موسســه از قبیــل چــک ســفته بــرات قراردادهــا و عقــود 
اســلامى بــا امضــاء رئیــس شــوراى عالــى و در غیــاب ایشــان نائــب 
ــاب  ــه دار و در غی ــا خزان ــا امض ــراه ب ــى هم ــوراى عال ــس ش رئی
خزانــه دار ، مدیراجرایــى موسســه همــراه بــا مهــر موسســه معتبــر 
ــرکت  ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاك کش ــت اس ــازمان ثب ــد. س میباش

هــا و موسســات غیرتجــارى تهــران (1043164)

ــه و  ــدگان لول ــاز تولیدکنن ــن نی ــى تامی ــرکت تعاون ــرات ش ــى تغیی آگه
ــى  ــه مل ــت 416467 و شناس ــماره ثب ــه ش ــان ب ــى ایرانی ــى وى س ــالات پ اتص
10320682807 بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــى عــادى مــورخ 
ــاه  ــاون کار ورف ــورخ 1399/6/24 وزارت تع ــماره 110287 م 1399/06/12 ومجوزش
ــاذ  ــل اتخ ــات ذی ــاون) تصمیم ــور تع ــت ام ــران (معاون ــتان ته ــى اس اجتماع
ــرکت از  ــرمایه ش ــید. س ــب رس ــه تصوی ــال 1398 ب ــى س ــاى مال ــد : صورته ش
ــه مبلــغ 98,664,300,000 ریــال افزایــش یافــت  مبلــغ 87,292,800,000 ریــال ب
.موسســه حسابرســى وانیــا نیــک تدبیر(حســابداران رســمى) بــه شــماره ثبــت 
28650 و شناســه ملــى 10320721862 بــه ســمت بــازرس اصلــى و آقــاى احمــد 
کمانــى بــه شــماره ملــى 0557794870 بــه ســمت بــازرس علــى البــدل تعاونــى 
بــراى مــدت یــک ســال مالــى انتخــاب گردیدنــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاك 

ــران (1043159) ــارى ته ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب کش

آگهــى تغییــرات شــرکت بازرگانــى مریــان شــیمى بــا 
ــى  ــه مل ــت 309147 و شناس ــماره ثب ــه ش ــدود ب ــئولیت مح مس
ــوق  ــى ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس 10103439466 ب
ــم  ــد : خان ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1399/06/15 تصمیم ــاده م الع
ــا دریافــت  ــا کــد ملــى 0441126464 ب ــى ب تلمــا ابراهیمــى داریان
مبلــغ 000 000 25 ریــال از صنــدوق شــرکت از زمــره شــرکا شــرکت 
خــارج گردیــد و ســرمایه شــرکت از مبلــغ 000 000 100 ریــال بمبلــغ 
ــنامه  ــه در اساس ــاده مربوط ــت و م ــش یاف ــال کاه 000 000 75 ری
ــک  ــرکه هری ــهم الش ــزان س ــرکا و می ــب ش ــد. ترکی ــلاح گردی اص
ــد  ــا ک ــى ب ــرى کرمان ــاى آرش ثم ــت آق ــر یاف ــر تغیی ــرح زی بش
ملــى 0058199391 دارنــده 000 000 25 ریــال ســهم الشــرکه آقــاى 
ــده 000  ــى 0039389588 دارن ــد مل ــا ک ــى ب ــى داریان داود ابراهیم
000 25 ریــال ســهم الشــرکه خانــم ســحر مظفریــان بــا کــد ملــى 
ــازمان  ــرکه س ــهم الش ــال س ــده 000 000 25 ری 4722547246 دارن
ــات  ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــور اداره ثب ــنادواملاك کش ــت اس ثب

ــران (1043167) ــارى ته غیرتج

ــاران (ســهامى خــاص)  ــور گســتران ف آگهــى افزایــش ســرمایه شــرکت ن
بــه شــماره ثبــت 3099 و شناســه ملــى 10320753697 بــه اســتناد صورتجلســه 
ــغ  مجمــع عمومــى فــوق العــاده مــورخ 1399/07/19 : -ســرمایه شــرکت از مبل
ــهم  ــه 40/000 س ــم ب ــال منقس ــغ 40/000/000/000 ری ــال بمبل 17/000/000/000 ری
ــش  ــهامداران افزای ــده س ــال ش ــات ح ــل مطالب ــام از مح ــا ن ــى ب 1/000/000 ریال
یافــت و مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح مذکــور اصــلاح گردیــد. حجــت الــه 
قلــى تبــار سرپرســت اداره ثبــت شــرکتها و مؤسســات غیرتجارى شهرســتانهاى 
ــناد  ــت اس ــور اداره کل ثب ــلاك کش ــناد و ام ــت اس ــازمان ثب ــران س ــتان ته اس
ــارى  ــات غیرتج ــا و موسس ــرکت ه ــت ش ــع ثب ــران مرج ــتان ته ــلاك اس و ام

ــت (1043168) پاکدش

وزیــر راه و شهرســازى از ثبت نام 
مجدد در طرح اقدام ملى مســکن در 
شهرهایى که فاقد زمین بوده یا ثبت نام 
نداشتند، خبر داد و اظهار که به زودى 

در این خصوص اطلاع رسانى مى شود.
به گزارش خبرنگار پایگاه خبرى 
وزارت راه و شهرسازى، محمد اسلامى، 
وزیر راه و شهرسازى طى سفر یک روزه 
خود به استان اصفهان در مورخ 22 آبان، 
آخرین اقدامات انجام شده در خصوص 
طرح اقدام ملى مسکن را تشریح کرد و 
گفت: در ثبت نامى که صورت گرفت، 
حدود 436 هــزار نفر واجد شــرایط 
داشتیم که تاکنون، همه این افراد تعیین 

تکلیف شده اند.
وى اظهار کــرد: حدود 135 هزار 
نفر، زمین هاى خودشان را تحویل گرفته 
یــا در مرحله تحویل گیرى هســتند. 
آن هایى که زمین هایشــان را دریافت 
کردند، پروژه هایشــان را آغاز کردند و 
اکنون مشغول ساخت هستند و طبق 
برنامه ریزى انجام شده، با مشارکت بنیاد 
مســکن انقــلاب اســلامى و دیگــر 
دســتگاه هاى کارگزار، امیدواریم که 

بتوانند خانه هایشان را بسازند.
اسلامى گفت: حدود 265 هزار نفر 
هم از طریق مجتمع سازى به پروژه ها 
متصل مى شوند؛ به طورى که این افراد 
حساب بانکى باز کرده و وجه اولیه را به 
حساب مى ریزند و تا به امروز نیز حدود 
100 هــزار نفر پول به حســاب واریز 

کرده اند.
وزیر راه و شهرسازى با بیان اینکه 
از ســوى مردم بیش از 4 هزار میلیارد 
تومان وجه اولیه به حســاب واریز شده 
است، افزود: این افراد به پروژه ها معرفى 

مى شوند تا عقد قرارداد داشته باشند.
وى تصریح کرد: من از مردم تقاضا 
دارم تا در پرداخت مابقى وجه تســریع 
کنند و حساب هاى خودشان را هر چه 
زودتــر در بانک واریز نمایند تا پروژه ها 

طبق برنامه زمان بندى پیش برود.
اسلامى گفت: همچنین حدود 37 

هزار نفر هم در قالب پروژه هاى مشارکتى 
در این طرح شرکت کردند که اکنون این 
پروژه ها شروع شده و برخى از آن ها در 
مرحله ســاخت و برخى دیگر در حال 

تحویل هستند.
وى افزود: در استان هایى که پیشتاز 
بودنــد، در حضــور رئیس جمهور و به 
صــورت ویدئــو کنفرانــس، مــردم 
خانه هایشان را تحویل گرفتند و بقیه نیز 

در حال ساخت هستند.
وزیر راه و شهرسازى با یادآورى از 
اینکه هم اکنون جریان خانه سازى به 
یک فرآیند خط تولید در کشور تبدیل 
شده است، خاطرنشان کرد: تمام سعى 
ما بر این بــوده که خط تولید و نهضت 
پایدار ساختمان حفظ شود و از این به 
بعد ما شــاهد یک جریان ثابت تولید 
مسکن در کشور باشیم تا مردم عزیزى 
که فاقد مســکن هستند، از این طریق 
بتوانند از مسکن مناسب بهره مند شوند.

اســلامى در پاسخ به این سؤال که 
«آیا ثبت نام جدید در طرح اقدام ملى 
مسکن انجام خواهد شد؟» گفت: براى 

شهرهایى که تاکنون زمین براى آن تهیه 
نشــده اســت، ثبت نام جدید صورت 
مى پذیرد. همچنین در شــهرهایى که 
ثبت نام نداشــتند، مراحــل ثبت نام 
خواهیم داشــت کــه در این خصوص 

اطلاع رسانى انجام مى شود.
شرکت هاى دانش بنیان داخلى 
هواپیماهاى کوچک مى سازند

وزیــر راه و شهرســازى گفــت: 
شــرکت هاى دانش بنیــان داخلــى 
هواپیماهــاى کوچــک خصوصــى 
مى سازند و کسانى هم هستند که این 

هواپیماها را در اختیار دارند.
به گــزارش خبرگزارى ها، محمد 
اسلامى در حاشیه مراسم هفته ایمنى 
حمل ونقل دربــاره هوانوردى عمومى 
لار،  فــرودگاه  در  اظهار داشــت:  
سرمایه گذارى خصوصى صورت گرفته 
کوتــاه  بــرد  پروازهــاى  و 

و ایرتاکسى راه اندازى شده است.
وى افزود: ما شرکت هاى دانش بنیان 
داخلى زیادى داریم که هواپیماهاى دو 
نفره و چهار نفره خصوصى مى سازند و 

کسانى هم هستند که این هواپیماها را 
در اختیــار دارند. جایى که ســازمان 
هواپیمایى کشــورى اجازه مى دهد و 
تزاحمى با پروازهاى دیگر نداشته باشیم 
مشکلى درباره ایرتاکسى و هوانوردى 

عمومى نداریم.
وزیر راه و شهرســازى افــزود: این 
هواپیماها دو تا شش نفره (غیر از خلبان 
و کمک خلبان) و یا کمى بیشتر است 
که  مى توانند مســافر ســوار کنند و 

فعالیت داشته باشند.
اسلامى با اشاره به وجود هواپیماهاى 
شــخصى در کشــور گفت:  تعداد این 
هواپیماهــا اگر از تعــداد هواپیماهاى 
مسافرى فعال در کشور بیشتر نباشد، 

کمتر نیست.
وزیر راه و شهرســازى با  اشــاره به 
تصادفــات جاده ها، تصریــح کرد: در 
اتوبانهــا شــدت تصادفات و تلفات 
رانندگى بیشــتر از جاده اصلى است و 
دلایــل آن هم عــدم توجه بــه جلو، 

خستگى و خواب آلودگى است.
همچنین شــهرام آدم نژاد؛ معاون 
حمل ونقل وزیر راه وشهرسازى با بیان 
اینکه 20 ســال پیش 28 هزار کشته و 
یک میلیــون مجروح و مصــدوم در 
تصادفات رانندگى داشــتیم، گفت: در 
حال حاضر 17 هزار کشته در سال بر اثر 
حوداث رانندگى و 600 هزار مجروح و 

مصدوم در سطوح مختلف داریم.
سیدحسین میرشفیع؛ معاون سابق 
راه روســتایى هــم در گفت وگو بــا 
خبرگزارى فارس اظهارداشت: سالانه 
باید چهار درصد هزینه سرمایه گذارى 
جاده ها، صرف نگهدارى آن جاده شود، 
اما این رقم کمتر از 10 درصد از آن رقم 

چهار درصد است.
وى بــا بیان اینکــه 70 درصد بروز 
سوانح رانندگى مربوط به رفتار رانندگان 
اســت، افــزود: راه هــاى مــا مطابق 
اســتانداردهاى بین المللى است و در 
آســیا فقط راه هاى دو کشــور بهتر از 

ماست.

ثبت نام مجدد در طرح اقدام ملى مسکن 
در شهرهایى که فاقد زمین بوده یا ثبت نام نداشتند

باشگاه مشــتریان بانک کشاورزى 
خدمات متنوعى را در قالب قرعه کشــى 
جشنواره ها ، تخفیف ویژه خرید آنلاین از 
فروشــگاه ها  و مراکــز خدمات طبى و 
بهداشــتى ، رفاهى و تفریحى ، ورزشى ، 
حمل و نقل و ده ها مورد دیگر در اختیار 

اعضاى باشگاه  قرار مى دهد.
به گزارش روابط عمومى و همکارى 
هاى بین الملل بانک کشــاورزى، تمام 

افرادى که در بانک کشــاورزى صاحب 
حســاب هســتند با عضویت در باشگاه 
مشــتریان و کســب امتیاز مى توانند از 
خدمات متنوع این باشگاه بهره مند شوند.
بر اساس این گزارش، با عضویت در 
باشگاه مشتریان 5 امتیاز براى شما منظور 
مى شود . همچنین به ازاى هر 1.000.000 
ریــال میانگین ماهانه حســاب جارى و 
حامى مهرگســتر یک امتیاز ، به ازاى هر 

2.000.000 ریال میانگین ماهانه حساب 
هــاى پس انداز یک امتیــاز و به ازاى هر 
6.000.000 ریال میانگین ماهانه حساب 
هاى کوتاه مدت یک امتیاز کســب مى 

کنید.
این گزارش مى افزاید: اعضاى باشگاه 
مشــتریان بانک کشــاورزى مى توانند 
امتیازاتى را که از تراکنش ها و فعالیت هاى 
باشــگاهى کسب کرده اند به روش هایى 

چون شرکت در قرعه کشى جوایز نفیس 
جشــنواره هاى متنوع باشــگاه ، خرید 
بن هاى تخفیف و دریافت خدمات متتوع 
در شبکه تجارى مهر ازجمله تخفیف ویژه 
خریــد آنلاین از ده ها فروشــگاه و مرکز 
تفریحى، ورزشى، طبى و... و یا شارژ کیف 
پول الکترونیکــى از طریق تبدیل ارزش 
ریالى امتیازات (که به زودى در دسترس 

کاربران قرار خواهد گرفت) ، خرج کنند.

برخوردارى از تخفیف هاى ویژه و شرکت در قرعه کشى جشنواره ها در باشگاه 
مشتریان بانک کشاورزى
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هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر

خدمت به خانواده معزز شهداء و ایثارگران 
، افتخار و سعادت بزرگ براي بانک 

کریمــی،  بــرات 
مدیرعامل بانک دى در دیدار 
با اسرافیل وزیري، مدیرکل 
بنیاد شهید و امور ایثارگران 
اســتان گلســتان، تعامل 
سازنده مدیران بانک و بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران را 
عامــل هم افزایــی هر چه 
بیشتر براي ارائه خدمات مطلوب تر به خانواده معظم شهدا 
و ایثارگران دانست ، وى در این دیدار، خدمت به خانواده 
معزز شــهداء و ایثارگران را افتخار و سعادت بزرگی براي 
بانک دي دانست و گفت: همه مردم ایران مدیون شهدا و 
خانواده هاي معظم آنان هستند و همانگونه که خانواده 
شــهداء در راستاى حفظ کیان جمهورى اسلامى ایران، 
فرزندان عزیز خود را به نبرد با دشمنان اسلام فرستادند و 
در این راه اســتوار ایســتادند، ما نیز وظیفه داریم در راه 

خدمت به این عزیزان تلاشى مضاعف داشته باشیم.
او با اشــاره به این که ســهام خانواده معزز شهداء و 
ایثارگران گرانقدر با همراهى بانک و مساعدت هاى رییس 
محترم بنیاد شهید و امور ایثارگران، طى یک فرآیند قانونى 
آزادسازى شد، ادامه داد: تلاش مدیریت بانک معطوف به 
حمایت از منافع سهامداران و به ویژه این قشر عزیز است و 
بر اساس دستاوردهاي چشمگیر بانک طی چند ماه گذشته، 
این روند با قوت بیشــتري ادامه خواهد یافت. او با اشاره به 
حرکت بانک دي در مسیر سودآوري، راه اندازى میز خدمت 
به خانواده هاى معظم شهدا و ایثارگران در مراکز بنیاد شهید 
و امور ایثارگران سراسر کشور را در کنار ارائه سایر خدمات 
متنوع در راستاى تلاش براى توسعه این خدمات برشمرد 
و گفت: امیدواریم با ادامه روند موجود، ســرعت خدمت 

رسانى به این قشر عزیز افزایش یابد.

خبـــر

تعداد نمایندگان مجلس باید با 
جمعیت کشور هماهنگ باشد

کمیسیون  سخنگوى 
شوراهاى مجلس با اشاره به 
نص قانون درباره هماهنگى 
تعداد نماینــدگان به ازاى 
جمعیت، گفت: متأســفانه 
نگاه دولت بــه این موضوع 
هزینــه اى و مخالفت با آن 
است در حالى که این موضوع 

رافع مشکلات وپیگیرى مطالبات مردم است.
على حدادى، ســخنگوى کمیســیون امور داخلى 
کشور و شوراهاى مجلس در گفت وگو با خبرنگار پارلمانى 
خبرگزارى فارس، درباره افزایش تعداد نمایندگان مجلس 
اظهار داشــت: این موضوع باید در طول سالیان گذشته 
انجام مى شــد این در حالى اســت که متأسفانه تعداد 
نمایندگان مجلس براساس جمعیت هر شهرستان و حوزه 
انتخابیه افزایش پیدا نکرده است در حالیکه طبق قانون 
هر 10 ســال باید در تعداد نمایندگان بازنگرى صورت 

گیرد.
وى افزود: لایحه افزایش تعداد نمایندگان مجلس 
براساس جمعیت شهرستانى هم اکنون در مجلس و در 
کمیسیون امور داخلى کشور و شــوراها وجود دارد و بر 
همین اساس نمایندگان مناطق مختلف کشور که بتوانند 
ضمن اشرافیت لازم بر امور به مطالبات مردم رسیدگى 

کنند بایستى عملیاتى شود.
سخنگوى کمیسیون امور داخلى کشور و شوراهاى 
مجلس خاطرنشــان کرد: اســتان البرز 3 میلیون نفر 
جمعیت دارد در حالیکه فقط 3 نماینده مجلس دارد این 
در حالى است که مشکلات و مباحث و مطالبات مردم زیاد 
است و قطعاً باید تعداد نمایندگان بیش از عدد ذکر شده 
باشد تا نمایندگان بتوانند بر امور نظارت داشته و مشکلات 

مردم را پیگیرى کنند.
حدادى گفت: تعداد نمایندگان مجلس براســاس 
جمعیت اســتان البرز با نص صریح قانون فاصله دارد به 
طورى که قانــون تصریح دارد بــه ازاى هر 150 هزار 
جمعیت باید یک نماینده در مجلس شوراى اسلامى وجود 

داشته باشد. 
وى افزود: افزایش تعداد نمایندگان مجلس به نفع 
مردم اســت چرا که افرادى که مى توانند مشــکلات و 
مطالبات مردم را پیگیرى کنند بیشتر است. این در حالى 
است که نگاه دولت به این موضوع آن است که وقتى تعداد 

نمایندگان مجلس افزایش یابد براى دولت هزینه دارد.
سخنگوى کمیسیون امور داخلى کشور و شوراهاى 
مجلس، گفت: متأسفانه دولت به موضوع افزایش تعداد 
نمایندگان مجلس براساس جمیعت فقط نگاه هزینه اى 

دارد نه رافع مشکلات و مطالبات مردم.
حدادى اظهار داشــت: افزایش تعــداد نمایندگان 
مجلس به ازاى جمعیت در دســتور کار کمیسیون امور 
داخلى کشور و شوراهاى مجلس است هرچند که اولویت 
اصلى این کمیســیون اصلاح قانون انتخابات ریاســت 
جمهورى و شوراها و مدیریت جامع شهرى است ولى این 
موضوع را هم به صورت ویژه دنبال کرده و سعى مى کنیم 

آن را جبران کنیم.
وى افــزود: امــروز حوزه هاى انتخابیه وســیع با 
نمایندگان حداقلى در کشور داریم که باید این موضوع 
مورد بازنگرى قرار گرفتــه ضمن اینکه افزایش تعداد 
نمایندگان مى تواند بر عملکرد افراد متناسب با توزیع 

جمعیت کمک کند.

نایب رئیس کمیسیون صنایع ومعادن مجلس شوراى اسلامى گام نخست طرح ساماندهى صنعت خودرو را خروج خودروسازان از زیان اعلام کرد و از جمع بندى نهایى این طرح در کمیسیون متبوع خود طى 
هفته آینده خبر داد. به گزارش «اعتبار»،نایب رئیس کمیسیون صنایع ومعادن مجلس شوراى اسلامى گام نخست طرح ساماندهى صنعت خودرو را خروج خودروسازان از زیان اعلام کرد و از جمع بندى 
نهایى این طرح در کمیسیون متبوع خود بزودى خبر مى دهد. على جدى درخصوص آخرین وضعیت طرح ساماندهى صنعت خودرو در کمیسیون صنایع مجلس شوراى اسلامى اظهار داشت: «تاکنون طى 
جلسات متعدد اختلاف نظر میان کمیسیون صنایع و وزارت صمت پیرامون برخى از مواد این طرح به بحث و بررسى گذاشته شده که طى جلسات هفته آینده در روزهاى یکشنبه و سه شنبه به جمع بندى 
نهایى خواهد رسید.» وى افزود: «تا زمانى که مسیر قانونى تصویب طرح ساماندهى صنعت خودرو در مجلس طى شود، کمیسیون صنایع و وزارت صمت با هم فکرى و توافق یکدیگر به دنبال اجراى سریع تر 
برخى برنامه هاى پیش بینى شده هستند که امیدواریم در جلسات کمیسیون طى هفته آینده به نتیجه نهایى برسد.»  نماینده مردم شیروان در مجلس شوراى اسلامى درخصوص اظهارات برخى مسئولان 
و کارشناسان صنعت خودرو مبنى بر لزوم پرداخت مابه التفاوت قیمت تمام شده و کشف شده در بورس به حساب خودروسازان با هدف اجراى برنامه هاى توسعه اى گفت: «در گذشته نیز واریز مابه التفاوت 
حاصل از فروش خودرو به حساب خزانه در راستاى کمک به مباحث توسعه اى وجود داشته؛ اما درحال حاضر این موضوع که این مابه التفاوت در اختیار خودروسازان قرار گیرد، مورد تایید کمیسیون نیست.» 

ادامه از صفحه نخست
رشد 31 درصدى فضاهاى کتابخانه اى در فارس 

از ابتداى دولت تدبیر و امید
عنایــت االله رحیمى، اســتاندار و رئیس انجمن 
کتابخانه هاى عمومى اســتان فارس با ارســال پیام 
ویدئویى ضمن تبریک فرارسیدن هفته کتاب، گفت: 
کتاب مى تواند تجارب گذشتگان و آرمان ها و خواسته 
هاى مطلوب آینده را در ذهنمان به تصویر بکشد و ما را 
براى حرکت در مســیر تعالى و تکامل فعال کند. نام 
فارس همواره با فرهنــگ و ادب، کتاب و کتابخوانى، 
فرزانگى و فرهیختگى عجین بــوده و بر همین مبنا 
همیشــه تلاش شــده این اســتان در حوزه کتاب و 
کتابخوانى حرکت هایى رو به جلو و در نهضت دانایى، 
حرفى براى گفتن و اقدامى در دستور کار داشته باشد.

وى افزود: اگر قرار اســت از زمان به بهترین نحو 
استفاده کنیم و از تجارب دیگران درس بگیریم، کلید 
این موضوع کتاب و کتابخوانى است. کتاب تجربیات 
گذشتگان را به ما منتقل مى کند، راه هاى دستیابى آن 
ها به موفقیت و کامیابى را به ما آموزش مى دهد، دلایل 
شکست ها و ناکامى ها را برایمان به تصویر مى کشد و 
ما را نسبت به انتخاب مسیر درست آگاه مى کند. کتاب، 
یارى همیشه همراه و مهربان است. یارى ساکت، که 

مى تواند در ذهن ما غوغا به پا کند. یارى که مى تواند 
توجه ما را به موضوع علم و دانایى جلب کند.

کتاب رابطه نزدیکى با توسعه یافتگى دارد
در این مراسم همچنین موسى خادمى، استاندار 
و رئیس انجمن کتابخانه هاى عمومى استان لرستان 
ضمن تبریک فرارسیدن هفته کتاب، از فعالان حوزه 
کتابخانه هاى عمومى در این استان تقدیر کرد و گفت: 
کتاب، حافظه بشــر در طول تاریخ اســت و بهترین، 
کاراترین و ســاده ترین ابزار انتقــال تجارب و دانش 
محسوب مى شود. توسعه و رشد بشریت با اختراع این 
ابزار آغاز شد؛ بنابراین کتاب، رابطه نزدیکى با توسعه 
یافتگى دارد؛ کشــورى که مردمــى کتابخوان دارد و 

بیشتر در حوزه علم کار مى کند، از توسعه یافتگى، رفاه 
و پیشرفت بیشترى برخوردار خواهد بود.

وى افزود: با توجه به تأکید دین اسلام بر علم آموزى 
و کتابخوانى و نیز از آنجا که به لحاظ ملى ما یکى از تمدن 
هاى بزرگ صاحب فرهنگ هســتیم، کتابخوانى در 
کشورمان بسیار حائز اهمیت است. خوشبختانه پس از 
انقلاب اسلامى و به ویژه در سال هاى اخیر در حوزه علم 
و دانش و نیز سطح دسترسى مردم به کتاب پیشرفت 
قابل ملاحظه اى داشتیه ایم؛ با این وجود هنوز با میزان 

مطلوب فاصله بسیار است.
همزمان با برگزارى آیین ملى بزرگداشــت روز 
کتــاب، کتابخوانى و کتابدار با حضــور دبیرکل نهاد 

کتابخانه هاى عمومى کشور، پنج کتابخانه عمومى در 
استان هاى اردبیل، البرز، تهران، چهارمحال و بختیارى 

و لرستان به صورت مجازى افتتاح شد.
همچنین در پایان مراســم از خدمات فرهنگى 
محسن مومنى شریف با اهداى لوح یادبود تجلیل شد. 
مومنى شریف در سخنان کوتاهى ضمن گرامیداشت 
روز کتاب، کتابخوانى و کتابدار گفت: این روز را به اهالى 
کتاب و مبشران دانایى تبریک مى گویم. من همیشه 
در این برنامه شرکت کرده ام و اعتقاد دارم کار کتابدارى 
کار مهمى اســت. به همین دلیل به کتابداران خدوم 
کتابخانه هاى عمومى سراسر کشور خداقوت مى گویم. 
ما از کتابخانه خاطرات خوبى داریم و امیدواریم این ایام 
تلخ و ناگوار کرونایى تمام شــود و در کتابخانه به روى 

علاقه مندان به کتاب و کتابخوانى باز شود.
گفتنــى اســت برگزیــدگان فعــال در حوزه 
کتابخانه هاى عمومى شامل کتابخوانان برتر، کتابداران 
برتر در حوزه فعالیت هاى شاخص، کتابداران برتر در 
حوزه فعالیت هاى ترویجى، برگزیدگان حوزه فعالیت 
در فضاى مجازى، خیرین، کتابدار فنى برتر، کتابخانه 
هاى مشــارکتى برتر، خدمتگزاران برتر، پیشکسوت 
برتر، انجمن هاى اســتانى و شهرستانى برتر معرفى 

شدند.

در مراسم ملى گرامیداشت روز «کتاب، کتابخوانى و کتابدار» مطرح شد؛

کتابخانه مرکز راهبردى تبادلات فرهنگى با راهبرى کتابداران است

ســید عباس صالحى، وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامى با اشاره به مبحث «مکان سوم» 
به عنوان یکــى از مباحث روز دنیا گفت: هر 
اندازه مکان هاى سوم ما با زیست بوم فرهنگى 
و تعالى انسانى همراه تر باشند، محیط خانه و 
محل کار نیز محیط سالم ترى خواهد بود و 
در این مسیر یکى از ایده هاى مورد توجه این 
بود که کتابخانه مى تواند این مکان سوم باشد.

به گــزارش پایگاه اطلاع رســانى نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور، جلسه هیأت 
امناى کتابخانه هاى عمومى کشور دوشنبه 
19 آبان ماه با حضور سید عباس صالحى، وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامى و رییس هیئت امناى 
کتابخانه هــاى عمومى، اعظم بروجردى، 
رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملى ایران، 
محسن جوادى، معاون فرهنگى وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامى، هادى جعفرى نژاد، رییس 
امور فرهنگ، گردشــگرى و ورزش سازمان 
برنامه و بودجه کشور، فاطمه فهیم نیا، عضو 
هیأت علمى دانشگاه تهران، هوشنگ مرادى 
کرمانى، مهرى پرى رخ، علیرضا مختارپور، 
دبیرکل نهاد کتابخانه هاى عمومى کشور و 
جمعى از معاونان و مدیران نهاد کتابخانه هاى 

عمومى کشور برگزار شد.
ســید عباس صالحى، وزیر فرهنگ و 
ارشاد اســلامى ضمن تبریک اعیاد ربیع و 
قدردانى از اقدامات صــورت گرفته در نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور به بیان نکاتى 
دربــاره مســائل روز کتابخانه هاى عمومى 
پرداخت و گفت: در آستانه روز کتابدار و هفته 
کتــاب، از مجموعه همکاران مــان در نهاد 
کتابخانه هاى عمومى کشــور و به طور ویژه 
کتابــداران عزیز که با همــت و تلاش خود 
پشتیبان اصلى این نهاد فرهنگى بودند تشکر 
مى کنم. یکى از نکاتى مهمى که در گزارش  
ارائه شده از فعالیت نهاد مشخص بود، موضوع 
کرونا و اقتضائات آن در فعالیت کتابخانه ها 
است. اینکه چگونه مى توان از تهدیدات کرونا 

کاست و بر فرصت هاى ایجاد شده افزود.
وى افزود: اگر چه در ابتدا تصور همگان 
و به خصوص عزیزان ما در وزارت بهداشت و 
درمــان این بود که شــیوع این بیمارى هم 
ممکن اســت مانند بحث سیل که با وجود 
خسارات فراوان چند ماهى همراه ما باشد و 
پس از مدتى با گرم شدن هوا از بین مى رود، 
اما با این طول کشــیدن و خشــونت رو به 
افزایش این ویروس، باید خودمان را براى یک 
شــرایط ویژه در حوزه هاى مختلف زندگى 
اجتماعى از جملــه حوزه کتابخانه ها آماده 
کنیم. در گزارش ارائه شــده از سوى عزیزان 

در نهاد تجربه ها و پیشنهادات خوبى ارائه شد، 
اما باید آن را به یک برنامه مشــخص تبدیل 
کرد تا مســیرى براى «کتابخانه در زیست 

کرونایى» در سال 1400 داشته باشیم.

لزوم توجه به تهدیدات و فرصت هاى 
دوران کرونا

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامى با تأکید بر 
لزوم توجه تهدید زدایى و فرصت آفرینى در 
شرایط حاکم بر کشور گفت: از جنبه تهدید 
زدایى اشاره شد که ما حوزه مصرف فرهنگى 
و به خصوص زیست ما در کتابخانه ها مانند در 
تعداد اعضا، تعداد مراجعه و حضور در کتابخانه 
هیچ کدام آمار قابل توجهى نبوده و این خطر 
وجــود دارد که ما با کاهــش همین میزان 
موجــود در دوران کرونــا و پس از کرونا هم 
مواجه شویم. از سوى دیگر در جلسات گذشته 
هم مطرح بود که ما نیاز به «مکان هاى سوم» 
داریم براى با آرامش و رشد و تعالى انسان. این 
بحث امروز در جهان مطرح است که در کنار 
خانه و محل کار مکان هاى سومى هم داشته 
باشیم تا از بروز اختلال در محیط خانه و محل 

کار هم جلوگیرى شود.
صالحى ادامــه داد: هر اندازه مکان هاى 
سوم ما با زیست بوم فرهنگى و تعالى انسانى 
همراه تر باشــند، محیط خانــه و کارگاه و 
کارخانه هم محیط سالم ترى خواهد بود و در 
این مسیر یکى از ایده هاى مورد توجه این بود 
که کتابخانه مى تواند این مکان سوم باشد. اما 
با یک نوع بازسازى کاربرى که در گذشته هم 
به عنوان تبدیل کردن کتابخانه ها به مکان 
هاى فرهنگى چند منظوره با محوریت کتاب 

مطرح کرده بودم.
تحقق عدالت فرهنگى با ارائه 
ایده هایى نو براى دوره کرونا

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامى با اشاره به 
برخى از تجربیات نهاد در این حوزه گفت: به 
نظر مى آید که ما باید فهرستى را از تهدیداتى 
که این جریان کرونا مى تواند براى ما داشته 
باشــد تهیه کنیم که یکــى از آن مى تواند 
مهاجرت افــراد از فضاى کتابخانه به فضاى 
مجازى در دوران کرونا و پس از آن باشــد و 
بهره گیرى افراد از فضاى کتابخانه کمتر شود. 
از سوى دیگر فرصت هایى که مى توان آفرید 
را نیز فهرست کرد. به نظر مى رسد دوستان 
در ایــن ماه ها نمونه هایــى از این فرصت را 

چشیده و تجربه کرده اند.
وى در ادامه به تجربیات حاصل شده در 
آمــوزش و پــرورش در فعالیت هاى دوران 
کرونایــى خود اشــاره کــرد و گفت: بحث 

راه اندازى شــبکه شــاد با همه نقاط ضعف، 
دستاوردهاى خوبى براى حفظ کلاس درس، 
دانش آموز و معلم داشــته اســت؛ به همین 
تناسب آیا ما نیز مى توانیم یک شبکه گسترده 
مانند شاد داشته باشیم و کتابخانه محورى را 
در فضاى مجازى ترویج کنیم و رابطه اى را با 
مجموعه قابل توجهى از مخاطبان به وجود 
بیاوریم که حتى آن کتابخانه روستایى هم 
فرصت حضور را پیدا کند؟ شبکه شاد با همه 
نقص ها، فرصت هایى ایجاد کرده که یک معلم 
در استان سیســتان و بلوچستان هم امکان 
دیده شــدند داشته باشد. در گذشته چنین 
شرایطى فراهم نبود اما امروز با این اقدام هم 
عدالت آموزشى در فراگیر و هم در فرادهنده 
وجود دارد که مى توان با ایده هاى مشــابه و 
تلفیق آنها برنامه اى را براى فعالیت در دوران 

کرونا تهیه کنیم.
کتابخانه ها به مثابه عناصر 

هویت بخشى شهرى
وى با اشــاره نقش مهم کتابخانه ها در 
ایجاد «مکان ســوم» در زندگى اجتماعى 
گفت: ما به مکان حقیقى نیاز داریم و حتما 
نباید آن را از زندگى اجتماعى حذف کرد؛ در 
عین اینکه فضاى مجازى ارزش و اهمیت خود 
را دارد، امــا باید به یک بعُد ترکیبى از مکان 
حقیقى و مکان مجازى دست پیدا کنیم. چرا 
که این بعُد ترکیبى است که مى تواند اثرگذار 
باشد، اما اگر بخواهد به حذف مکان حقیقى 
منجر شود طبعا هم در حوزه خانه اول، هم در 
حوزه خانه دوم و هم سوم، گرفتار اختلالات 

ارتباطى مى شویم.
وى با تقدیر از اقدامات صورت گرفته در 
حوزه فضا و مکان در فعالیت هاى کتابخانه هاى 

عمومى گفــت: نهاد بــه دو حــوزه احیاء 
کتابخانه هاى مرکزى و اتمام پروژه هاى بالاى 
70 درصد پیشــرفت، توجه ویژه اى داشته 
است. در حوزه کتابخانه هاى مرکزى دوستان 
این مدل فعلى را شــروع کردند و ان شاءالله 
عزیزان سازمان برنامه بودجه کمک خواهند 
کرد تا کتابخانه مرکزى در هر شهر به عنوان 
یکى از عناصر مهم هویت بخشــى شــهرى 
مطرح باشد؛ همان گونه که میدان اصلى یک 
شهر هویت آن شهر محسوب مى شده است. 
حُسن کتابخانه هاى مرکزى این است که با 
تبدیل شدن به یک الگوى عالى مى تواند در 
کتابخانه هاى کوچک روستایى نیز ادامه پیدا 
کند. این مجموعــه اى که در کتابخانه هاى 
مرکــزى بجنــورد، مشــهد، یزد و ســایر 
کتابخانه هاى مرکزى در حال شــکل گیرى 
اســت، مى تواند باقیات الصالحات این دوره 

باشد.
صالحــى درباره پروژه هــاى بالاى 70 
درصد نیــز گفت: تاکیــدات معاون رئیس 
جمهور، هم دوستان سازمان برنامه و بودجه 
و هم در فضاى خود وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامى تأکید داریم که اگر بتوان این پروژه ها  
را تا ســال 1400 به نقطه اى رســاند، اتفاق 

بزرگى در این حوزه رخ خواهد داد.
تلاش براى تقویت بودجه و معیشت 

کتابداران
سید عباس صالحى درباره به بیان نکاتى 
دربــاره بودجه نهاد پرداخت و گفت: یکى از 
دغدغه هایى که در بحث بودجه هم در هیات 
امنا و هم در فضاى بیرونى مطرح است، بحث 
حقوق کارکنان نهاد است. البته انصافا تفاوتى 
که حقوق کتابداران در طى 6 ســال حضور 

جناب آقاى مختارپور در نهاد ایجاد شــده 
بسیار چشمگیر بوده است و این تغییرات از 
سال 1392 تا کنون به صورت مستند موجود 
اســت. بر این اســاس در این دوره زحمات 
بسیارى کشیده شده تا در شأن کتابداران و 
در حد مقدورات نهاد این اتفاق رخ دهد، اما 
امسال مطرح شدن بحث افزایش مابقى 50 
درصد، فضا را به ســمتى برد که توضیحات 
نشان داد که همه دستگاه ها این درصد را بر 
اســاس توان و مقدورات خود براى کارکنان 
فراهــم کردنــد و بودجه اضافــه اى به این 

دستگاه ها تزریق نشد.
وى افزود: طبعا یک مطالبه اى در فضاى 
نهاد کتابخانه هاى عمومى به وجود آمده که 
همه دست به دست هم بدهیم این فضا را به 
سمت پاسخگویى ببریم؛ اشاره شد که امسال 
بخشــى از افزایش حقوق صــورت گرفت و 
تلاش مى کنیم در ســال 1400 با حمایت 
مجلس و دولت  شرایط بهترى ایجاد کنیم تا 
50 درصد را مشابه دستگاه هاى دیگر در سال 
آینده دنبال کنیــم. همچنین تلاش کنیم 
موضوع تأمیــن اعتبار براى اتمام پروژه هاى 
بــالاى 70 درصد را هم بــه همین صورت 

پیگیرى و انجام شود.
لزوم بهره مندى از ظرفیت کتاب هاى 

دیجیتال در کتابخانه ها
صالحى با تأکید بر اســتفاده از ظرفیت 
کتاب هــاى الکترونیــک در کتابخانه هاى 
عمومى گفت: ما در حوزه کتاب هاى دیجیتال 
یک فرصت پیش رو داریم، اما از طرف دیگر 
موانعى حقوقى نیز در این حوزه وجود دارد. 
چراکه تصور و قصد ناشــر از فروش نســخه 
الکترونیکى کتاب خود این اســت که یک 
نســخه از آن را به فروش برساند تا یک فرد و 
در نهایت افراد خانواده آن فرد از آن استفاده 
کنند. اما بارگزارى کــردن این آثار در یک 
گستره وسیع از نظر تجارى و اقتصادى براى 

آنها به صرفه و قابل توجیه نیست.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامى تأکید کرد: 
باید بررسى کنیم که چطور مى مى توانیم از 
ظرفیت کتاب هاى دیجیتــال براى ارائه در 
کتابخانه هاى عمومى بهتر استفاده کنیم. اگر 
بتوانیم با همکارى معاونت فرهنگى وزارت 
فرهنگ و ارشاد، کمیسیون فرهنگى مجلس 
و نهاد کتابخانه ها بتوانیم یک قالبى از لحاظ 
حقوق مادى و معنوى ناشر ایجاد کنیم، گام 
مهمى براى پیشــبرد این هدف و فراگیرى 
اســتفاده از این آثــار در کتابخانه ها ایجاد 

کرده ایم.

نقش مهم کتابخانه ها شکل گیرى «مکان سوم»  در زیست اجتماعى است

موسسه اعتبارى نور پیگیرى جدى تر الزامات مبارزه 
با پولشــویى و رعایت دستورالعمل ها ى ابلاغى از سوى 

بانک مرکزى را در دستور کار خود قرار داده است.
به گزارش روابط عمومى موسسه اعتبارى نور، پیرو 
جلسه دوره اى رئیس کل بانک مرکزى با مدیران عامل 
بانک ها و موسسات اعتبارى به منظور تبیین برنامه ها و 
سیاســت هاى بانک مرکزى و نظام بانکى براى مقابله با 
فعالیت هاى پولشویى، روز پنج شنبه99/8/22 حشمت اله 

نظرى رئیس هیئت سرپرستى این موسسه به اتفاق رئیس 
اداره پولشویى با حضور در سرپرستى استان تهران و دیدار 
با سرپرست تهران و تعدادى از رؤساى شعب، بر پیگیرى 
جدى تــر الزامــات مبــارزه بــا پولشــویى و رعایت 
دســتورالعمل هاى ابلاغى از سوى بانک مرکزى تأکید 
کردند. بر اســاس این گزارش ایشان با اشاره به اقدامات 
انجام شده در این موسسه در زمینه استقرار سامانه هاى 
شناسایى و احراز هویت مشتریان، اهمیت دقت همکاران 

صف به ویژه رؤساى شعب، در انجام هر چه بیشتر مقررات 
و ضوابط ابلاغى در خصوص شفافیت تراکنش ها، گردش 
عملکرد مشتریان ومبارزه با پولشویى را لازم و ضرورى 

دانستند.
ایشان در خاتمه خواستار ارتقاى مبارزه با پولشویى 
در سطح استان ها و همچنین افزایش اختیارات و توسعه 
دسترســى به ســامانه هاى مربوطه از سوى حوزه هاى 

نظارتى در این موسسه شدند.

ارتقاى 
سازوکار مبارزه 
با پولشویى در 
موسسه اعتبارى 
نور
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در هفتمین همایش بهره ورى معادن و صنایع معدنى ایران که با حضور رئیس هیئت عامل ایمیدرو برگزار شد، از شرکت فولاد مبارکه و فولاد هرمزگان به عنوان شرکت هاى برتر 
در زمینه بهره ورى سال 98 با اهداى لوح تقدیر تجلیل شد. خداداد غریب پور، رئیس هیئت عامل ایمیدرو، در آیین هفتمین دوره جایزه ملى بهره ورى معادن و صنایع معدنى افزود: 
به منظور افزایش رقابت پذیرى بین بنگاه ها باید سطح بهره ورى در مجموعه هاى معدن و صنایع معدنى ارتقا یابد. حمیدرضا عظیمیان، مدیرعامل فولاد مبارکه در این همایش 
گفت: پروژه خط انتقال نفت خام ترش کوره به جاسک از استان بوشهر به استان هرمزگان به طول 1100 کیلومتر یکى از استراتژیک ترین پروژه هاى کشورمان است. در این پروژه 
از لوله هایى با گرید MS60API X استفاده مى شود که قبل از تولید آن در سال 98، باید از خارج کشور تأمین مى شد که علاوه بر مصارف ارزى، با توجه به تحریم ها، تأمین آن با 
چالش هاى بسیارى مواجه بود؛ اما با تلاش و همت کارشناسان داخلى در شرکت فولاد مبارکه و همکارى و تعامل شرکت هاى مهندسى و توسعه نفت، فولاد اکسین و لوله سازى 

اهواز، کلیه مراحل طراحى تا تولید با موفقیت طى شد؛ به طورى که از ابتداى سال 98 تاکنون بیش از 430 هزار تن از این محصول تولید و تحویل داده شده است.

فولاد مبارکه 
شرکت برتر در 
بهره ورى سال 98

ایران زمین
هفته نامه اقتصادى ایران

خبـــــر
با امضا قرارداد سازمان بازنشستگى نیروهاى 

مسلح و بیمه کوثر
ثبت نام طرح آرامش ویژه 

بازنشستگان نیروهاى مسلح آغاز شد

ثبت نام طرح آرامش ویژه بازنشســتگان نیروهاى 
مسلح با امضا قرارداد سازمان بازنشستگى نیروهاى مسلح 

و بیمه کوثر آغاز شد.
به گــزارش بازرگانى خبرگزارى مهر، ثبت نام بیمه 
تکمیلى درمان بازنشســتگان نیروهاى مســلح (طرح 
آرامش) به منظور پوشش حداکثرى هزینه هاى درمانى و 
افزایــش رضایت جامعــه هدف به صــورت اختیارى و 
غیرحضــورى و بــا مراجعه بــه تارنماى شــرکت به 
نشانى www.kins.ir و از طریق شماره تلفن 89382 

آغاز شد.
رئیس ســازمان بازنشســتگى نیروهاى مسلح و 
مدیرعامل بیمه کوثر این قراداد را به منظور ارتقاى منزلت 
و معیشت بازنشستگان نیروهاى مسلح و نیز آرامش خاطر 
و کاهــش دغدغه آن ها در بخش هزینه هاى درمان امضا 

کردند.
سردار سرتیپ پاسدار حمیدرضا گودرزى با تاکید بر 
اختیــارى بدون ثبت نام در این طــرح، گفت: با توجه به 
شرایط اقتصادى و هزینه هاى بالاى بخش درمان به ویژه 
در مراکز درمانى خصوصى این طرح براى بازنشستگان 

اجرایى شد.
وى ارتقاى خدمت رسانى در بخش سلامت و درمان 
را از برنامه هاى این سازمان دانست و افزود: در سال اول 2 
هزار و400 نفر ثبت نام کردند و در سال گذشته 43 هزار 
نفر و امســال با توجه به شــرایط موجود تعــداد افراد 

تحت پوشش این طرح افزایش خواهد یافت.
در ایــن مراســم مدیرعامــل بیمه کوثــر رابطه 
مسئولان سابا و بیمه کوثر را یک رابطه راهبردى دانست 
و گفت: این قرارداد به منظــور کاهش پرداخت از جیب 

پیشکسوتان در بخش درمان منعقد شده است.
مجید مشعلچى فیروزآبادى از افزایش 50 درصدى 
تعهدات نسبت به سنوات گذشته خبر داد و خاطرنشان کرد: 
افراد مشــمول بخش اجبارى این طرح بازنشســتگان، 
ن  ا مســتمرى بگیر و  ن  ا وظیفه بگیــر
تحت پوشش سابا به همراه اعضاى تحت تکفل شان (افراد 
تحت تکفل شامل همسر، فرزند اناث مجرد و فرزند ذکور 

مجرد غیر شاغل زیر 20 سال) هستند.
مدیرعامل بیمه کوثر تصریح کرد: ثبت نام پدر، مادر، 
فرزند ازدواج کرده و فرزندان شاغل مجرد، تنها به شرط 
داشــتن بیمه اولیه (دفترچه بیمه هاى خدمات درمانى 
نیروهاى مسلح، تأمین اجتماعى، سلامت و....) و با رعایت 
الزام به ثبت نام همه افراد تحت تکفل امکان پذیر خواهد 

بود.
مجید مشعلچى فیروزآبادى افزود: کاهش و افزایش 
تعــداد اعضاى خانواده فقط بــراى ولادت، فوت، فوت و 
جایگزین سرپرست، ابطال دفترچه به علت ازدواج فرزندان 

یا تعدد بیمه نامه انجام خواهد شد.
وى بــا بیان اینکه این بیمه نامه در دو طرح «الف» و 
«ب» ارایه مى شــود، اظهارکرد: در این طرح هزینه هاى 
بســترى، جراحى هاى تخصصــى، آمبولانــس، انواع 
خدمت هاى پاراکلینیکــى، آزمایش، ویزیــت و دارو، 
دندانپزشــکى، عینک، رفع عیوب انکســارى چشم و 
سمعک براساس میزان تعهد قرارداد تحت پوشش قرار 

مى گیرد.
مدیرعامل بیمه کوثر در خصوص تفاوت طرح «الف» 
و «ب» گفت: در طرح «الف» پوشش زایمان با سقف 30 

میلیون ریال اضافه شده است.
مجید مشعلچى فیروزآبادى درباره مزایاى این طرح 
گفت: تأمین هزینه هاى مازاد درمانى گروه هدف و تسریع 
و تسهیل در پرداخت هزینه ها به بیمه شدگان، دست یابى 
سریع به خدمات تخصصى و فوق تخصصى مراکز درمانى 
خصوصى و دولتى طرف قرارداد این شــرکت در سراسر 
کشور به صورت برخط، امکان دست یابى سریع و آسان به 
اطلاعات هزینه ها و باقى مانده ســقف خدمات از طریق 
تارنماى شرکت به منظور مدیریت بهینه استفاده از بیمه 

خود و اعضاى خانواده ازجمله مزایاى این طرح است.
وى در پایان یاداورشــد: علاقه منــدان با مراجعه 
تارنماى شرکت به نشانى www.kins.ir بخش خدمات 
kins.ir:۸۰۹۶/ یا نشــانى  غیرحضــورى 
RegisterBazneshasteh مى تواننــد ثبت نام کنند و 
همچنین براى کســب اطلاعات بیشتر از طریق شماره 
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خبـــر

پرداخت تسهیلات اشتغال 
آفرین بانک توسعه تعاون در 

خراسان رضوى
بانک توسعه تعاون در 
قالب تفاهم نامه اى سه جانبه 
تقویــت  و  ایجــاد  بــه 
کســب وکارهاى خــرد در 
شهرســتان تاریخى باخرز 
خراســان رضــوى کمک 

مى کند.
به گزارش روابط عمومى 

بانک توسعه تعاون، این بانک طى تفاهم نامه اى سه جانبه 
با معاونت توسعه روستایى ریاست جمهورى) استاندارى 
خراسان رضوى (و بنیاد مسکن انقلاب اسلامى در این 
اســتان، به عنوان یکى از بانک هاى عامل براى پرداخت 
تسهیلات جهت ایجاد و تقویت کسب وکارهاى خرد در 

این منطقه مشارکت مى کند.
این همکارى در قالب رویکرد بانک توسعه تعاون به 
تقویت کسب وکارهاى خرد و در اولویت دهى به مناطق 
محــروم و کم برخوردار صورت خواهد گرفت که طى آن 
باهدف محرومیت زدایى از شهرســتان باخرز خراسان 
رضوى تســهیلاتى بــه متقاضیان واجد شــرایط اعطا 

مى گردد.
در قالب این تفاهم نامه 300 میلیارد ریال از منابع 
داخلى بانک به معرفى شــدگان از سوى استاندارى اعطا 
مى شود. نرخ سود این تسهیلات جهت متقاضیان 8 درصد 
و ســقف پرداخت هر فقره از این تســهیلات حداکثر دو 

میلیارد تومان است.
شهرستان باخرز یکى از شهرستان هاى تاریخى و با 
قدمت طولانى در شمال استان خراسان رضوى است که 
بر اســاس سرشمارى ســال 95 بالغ بر 15 هزار خانوار و 

حدود 54 هزار نفر در آن ساکن مى باشند.

قرارداد بیمه تکمیلى کارکنان دانشگاه 
هاى آزاد استان تهران منعقد شد

بــراى اولیــن ســال، 
قــرارداد بیمــه تکمیلــى 
کارکنان دانشگاه هاى آزاد 
استان تهران با شرکت آتیه 
سازان حافظ منعقد گردید.

به گزارش روابط عمومى 
شرکت آتیه سازان حافظ، در 
این نشست که با حضور مریم 

شــریعتى فرد، مدیر شعبه شــمال تهران و آقاى دکتر 
اسفندیاري مسئول رفاهی کل برگزار شد، توضیحاتى در 
خصوص شــرح قرارداد و چگونگى نحوه اجراى ” قرارداد 
بیمه تکمیلى کارکنان دانشگاه آزاد اسلامى تهران“ ارائه 

گردید و به سوالات در این خصوص پاسخ داده شد.
خانم مریم شریعتى فرد ، مدیر شعبه تهران شمال 
شرکت آتیه سازان حافظ گفت: تاریخ شروع این قرارداد 

از 1399/03/01 تا 1400/02/31 است.
وى افزود: در این قرارداد خدماتى همچون هزینه هاى 
اعمال جراحــى تخصصى، بســترى، زایمان طبیعى و 
سزارین، خدمات پاراکلینیک، اعمال مجاز سرپایى و بدون 
بسترى، اعمال چشم، آمبولانس، درمان نازایى و نابارورى، 
ویزیت و فرانشــیز داروهاى در تعهد،داروهاى بیماران 
صعب العلاج و دندانپزشکى در تعهد بیمه تکمیلى درمان 

مى باشد.

جانشین سمیعى در حراست وزارت 
ورزش مشخص شد

در حکمى ازســوى وزیر ورزش و جوانان، مدیرکل 
جدید حراست این وزارتخانه منصوب شد.

به گزارش وزارت ورزش و جوانان، مسعود سلطانى فر 
وزیر ورزش و جوانان در حکمى مجید شهیدى را به عنوان 
مدیرکل جدید حراست این وزارتخانه منصوب کرد. وى 
جایگزین جعفر سمیعى شد که اخیرا به عنوان مدیرعامل 

پرسپولیس منصوب شده است.

جمیع خدمات بیمه اى یک شرکت 
قطرى در بیمه سرمد

خدمات بیمه اى شرکت قطرى ذرب، در بیمه سرمد 
تجمیع شد.

به گزارش روابط عمومى بیمه سرمد، شرکت ذرب 
که با سرمایه گذارى کشور قطر، در زمینه پرورش و آموزش 
شترهاى مسابقه اى با نژاد قطرى در شهرستان فرشبند و 
لار استان فارس فعالیت مى کند، به جمع مشتریان بیمه 

سرمد پیوست.
بنا بر این گزارش، کلیه خدمات موردنیاز این شرکت 
قطرى در رشــته هاى درمان، آتش سوزى، مسئولیت و 

خودرو در بیمه سرمد تجمیع شده است.

در جلــسه اى با حضـــور اعضــاى 
شـــوراى تأمین شهرستـــان مبارکه و 
مدیرعــامـــل فولاد مبارکه بر توسعۀ 
همکارى هاى طرفین به منظور توســعۀ 

پایدار منطقه تأکید شد.
به گزارش خبرنگار فــولاد، در این 
جلســه که در محل برگزارى جلســات 
کمیتۀ مدیریت فولاد مبارکه برگزار شد، 
اصغر هدایت، فرماندار این شهرســتان، 
هدف حضــور خود و ســایر همراهان را 
تقویت همکارى هاى دوجانبۀ شهرستان 
و فــولاد مبارکــه مطرح کــرد و گفت: 
خوشبختانه امروز فولاد مبارکه بیش از هر 
زمان دیگر براى منطقه و کشــور موجب 
برکت اســت و علاوه بر بخش صنعت در 
حــوزة مســئولیت هاى اجتماعــى نیز 

به خوبى ایفاى نقش کرده است.
وى از تأمین اکسیژن بیمارستان هاى 
تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکى توسط 
فولاد مبارکه به صورت رایگان و مساعدت 
مالى این شرکت به برخى بیمارستان ها و 
مراکــز بهداشــتى و درمانــى به عنوان 
نمونه هــاى بارز تعهد فــولاد مبارکه به 
مسئولیت هاى اجتماعى این شرکت یاد 
کرد و گفت: این مساعدت ها هیچ درآمدى 
براى فــولاد مبارکه نداشــته و بنابراین 

شایستۀ قدردانى است.
وى خاطرنشــان کرد: مردم شریف 
شهرستان مبارکه باید احساس کنند که 
فولاد مبارکه کنارشــان است و به دلیل 
مســئولیت  اجتماعى که بر دوش خود 
احساس مى کند، همیشه براى یارى آنان 
پیش قدم بوده و از این به بعد نیز همین طور 

خواهد بود.
در ادامه، ســرهنگ عطائى فرمانده 
حوزة مقاومت بسیج سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامى شهرستان مبارکه نیز از اهتمام 
ویژة مدیرعامل فولاد مبارکه و همکارى 
این شرکت در اجراى رزمایش مواسات و 
کمک هاى مؤمنانه و یارى رســاندن به 
آســیب دیدگان بیمارى کرونا قدردانى 

کرد.
پس از آن، سرهنگ محمدى، فرمانده 
نیروى انتظامى شهرستان مبارکه نیز با 
اشاره به اهمیت موضوع امنیت در جامعه 
اظهار داشــت: مجموعۀ فــولاد مبارکه 
مجموعه اى بسیار عظیم و گسترده است 
و التزام بخشى به این مجموعه از اهمیت 
خاصى برخوردار است. به همین دلیل باید 
از بخش هاى حراست و حفاظت فیزیکى 

که نیروى انتظامى را در این راســتا یارى 
مى کنند، تشکر و قدردانى کنیم. به خاطر 
داشــته باشــیم نباید چرخ تولید فولاد 
مبارکه به هر دلیل از جمله مباحث امنیتى 
متوقف گردد، چراکه در این صورت شاهد 
وارد آمــدن لطمــات جبران ناپذیرى به 

اقتصاد کشور خواهیم بود.
ابوالحسنى، رئیــس دادگســترى 
شهرســــتان مبارکه نیــز با تأکیــد بر 
لزوم همــکارى هاى هرچه بیشتر فولاد 
مبارکه در پشتیبانى و حمایت از ثبات و 
امنیت منطقه گفت: مساعدت هاى فولاد 
مبارکه به کارگاه هاى اشتغال زایى زندان 
اســدآباد در نوع خود شایستۀ قدردانى 
است. این اقدامات نه تنها براى زندانیان و 
خانواده هاى ایشان، که در اصل براى کل 
جامعه مفید اســت و بــراى مدیریت و 
کارکنان این شــرکت خیــرات و مبرات 
خــاص خــود را در پــى دارد و مصداق 

باقیات الصالحات است.
در ادامۀ جلسه، سید محسن هاشمى، 
شهردار مبارکه نیز به نمایندگى از سایر 
شهرداران از تعامل ســازندة مدیرعامل 
فولاد مبارکه با مســئولین و شهرداران 
منطقه  قدردانى کرد و پیشنهادهایى نظیر 
احــداث شــرکت بازیافــت زباله هاى 
شهرســتان در یک پایلوت کاملا علمى، 
استفاده از ســرباره هاى فولاد مبارکه در 
ساخت بلوك فرش، آسفالت و جدول بتنى 
موردنیاز شــهردارى هاى منطقه، طرح 
جامع گردشــگرى شهرســتان و رونق 
اقتصادى بــا اســتفاده از ظرفیت هاى 
گردشــگرى موجود و حل مشــکلات 
ترافیکى شهرســتان با همــکارى فولاد 

مبارکه را مطرح کرد.
ســید محمــد اطیابى، شــهردار 
طالخونچــه هم با طرح مشــکل درآمد 

شــهردارى ها گفت: یکى از مشــکلات 
شهردارى ها درآمد است. هزینه ها بر سر 
جاى خود هست و ســال به سال اضافه 
مى شود، ولى درآمد شهردارى متأسفانه 
جوابگوى هزینه ها نیست. به همین منظور 
دو تا ســه طرح درآمدزایى در شهرستان 
ارائه شده و همکارى فولاد مبارکه مى تواند 
شهردارى ها را در رسیدن به درآمد پایدار 

یارى کند.
در ادامــۀ ایــن جلســه، مهندس 
عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه ضمن 
خیرمقدم بــه میهمانان و اســتقبال از 
طرح هاى پیشــنهادى در جلسه گفت: 
جایگاه فولاد مبارکه جایگاه ملى است، اما 
این امر هیچ گاه باعث نشــده ایفاى نقش 
منطقه اى شرکت تحت تأثیر قرار گیرد. 
فولاد مبارکه به خوبى از اهمیت تعامل با 
شهرستان آگاهى دارد و در عمل هم نشان 
داده اســت که با مســئولین و نهادهاى 
شهرســتان همکارى و همراهى خوبى 
داشته اســت. فولاد مبارکه معتقد است 
تمامى تعاریف قانونى باید مورد توجه قرار 
گیرد و رعایت شــود؛ چــون ارتباطات 
منطقه اى به ما کمک مى کند کارمان را 
درســت تر انجام دهیم. تعامل و رفاقت و 
صمیمیت و همکارى از جمله شــعارها و 
اهداف و وظایــف مدیریت فولاد مبارکه 
است. همان طور که الحمداالله نتایج این 
دوستى و رفاقت را تا به امروز بارها دیده ایم.
وى در خصــوص پیشــنهاد پروژة 
احداث کارخانۀ بازیافت گفت: این پروژه 
باید توجیه داشته باشد و میزان مواد باید 
به حد کافى برســد. باید منطقه اى عمل 
شــود تا کارخانه توجیه اقتصادى داشته 
باشد. ازآنجاکه بازیافت زبالۀ تر مى تواند به 
بهبود بهداشــت و محیط زیست منطقه 
کمــک کند، فولاد مبارکــه بدون اینکه 

دنبال سود و مشــارکت باشد و عمدتا با 
هدف بهبود فرایندهاى زیست محیطى و 
کمک به توسعۀ پایدار، این طرح را مورد 

مطالعه قرار خواهد داد.
وى در خصوص پیشنهاد استفاده از 
سرباره هاى فولاد مبارکه در تولید جداول 
بتنــى براى شــهردارى ها نیز گفت: این 
شرکت هیچ مشکلى با این طرح ندارد،ولى 
باید به خاطر داشته باشیم در حوزة نحوة 
اســتفاده از سرباره، ســازمان تحقیقات 
مسکن متولى امر است که قانون به او اجازه 
داده بخشــنامه صادر کند و متقاضیان 
مى توانند از این سرباره براى زیرسازى و 
جاده ســازى اســتفاده کننــد. اگــر 
شهردارى هاى منطقه بخواهند و بتوانند از 
سرباره استفاده کنند، فولاد مبارکه هیچ 
مشکل ندارد، ولى براى کاربرى که در این 
جلسه مطرح شد و براى قانونى شدن آن 
فقط مرکز تحقیقات تهــران اجازه دارد 

پیگیر این مسئله باشد.
نظر مثبت فــولاد مبارکه در زمینۀ 
توسعۀ گردشگرى منطقه و حل مسائل 
ترافیکى شهرستان از دیگر مباحثى بود 
که مدیرعامل شرکت در این جلسه، ضمن 

ارائۀ راه حل، به آن ها پرداخت.
وى تصریــح کــرد: فــولاد مبارکه 
جایگاهى ملى دارد؛ بنابراین انتظار مى رود 
در برخورد با مســائل این شرکت با نگاه 
محلى رفتار نشود. برداشت آب این شرکت 
در سال 1372 که 2,3 میلیون تن تولید 
داشته  20 میلیون مترمکعب آب، یعنى 
در حدود یک درصد از کل آب زاینده رود 
بوده و خوشبختانه امروز نیز با رویکردهاى 
استفادة بهینه از منابع آبى و انرژى، با تولید 
7,2 میلیون تن و ســرمایه گذارى هاى 
کلانــى کــه در جمــع آورى و تصفیۀ 
پســاب هاى شــهرى و صنعتى داشته، 
همچنان 20 میلیون مترمکعب برداشت 
آب دارد. بنابراین باید اذعان داشت فولاد 
مبارکــه هیچ گاه خود را فارغ از مســائل 

منطقه اى نمى داند.
وى تصریح کرد: ارتباطات شــرکت و 
منطقۀ پیرامون باید مانند گذشته و حتى 
نزدیک تر و صمیمانه تر از گذشــته باشد تا 
اهداف مشترك تأمین شود. همچنان که 
فولاد مبارکه با شیوع ویروس کرونا به یارى 
همۀ مسئولین و هم میهنان شتافت، انتظار 
مى رود مسئولین محترم نیز این شرکت را 
در تنگناهایى نظیر اجراى پروژة نورد گرم 

شمارة 2 یارى دهند.

مصطفى طاهــرى عضو 
کمیســیون صنایع و معادن و 
مجتبــى رضاخــواه عضــو 
کمیســیون برنامــه و بودجه 
مجلس شوراى اسلامى  با حضور 
در ذوب آهــن اصفهان ضمن 
بازدید از خط تولید ، با مسئولین 
این شرکت در خصوص مسائل 
زنجیره فولاد کشــور ، بحث و 

گفتگو کردند .
طاهــرى نماینــده مردم 
زنجان و طارم در حاشــیه این 
بازدید به خبرنــگار ما گفت : 
طرحى در خصوص ساماندهى 
عرضه محصولات زنجیره فولاد 
کشور در مجلس مطرح است که 
جلســات متعددى براى آن در 
کمیسیون صنایع و معادن و با 
حضور دست اندرکاران صنعت 
فولاد کشور برگزار شده است . در 
این راســتا تلاش مى کنیم از 
طریق بازدید از صنایع فولادى 
همچــون ذوب آهــن و فولاد 
مبارکه ، نظرات کارشناسان این 
صنعت را جویا شویم و از نزدیک 
مسائل فولادســازان را بررسى 

کنیم .
وى افزود : این طرح مجلس 
بــراى قیمت گــذارى و نحوه 
عرضــه در زنجیره فــولاد به 
منظور ســاماندهى بــازار این 
محصولات است . یکى از بخش 

هاى مهم این طرح ، امکان رصد 
کردن ورود و خروج مواد اولیه و 
محصــولات فــولادى در بازار 

است.
این عضو کمیسیون صنایع 
و معادن اظهار داشــت : تلاش 
مجلس این اســت که صنایع 
فولادى از طریق عرضه در بورس 
کالا ، ابتدا نیــاز داخل را تامین 
نمایند و مازاد آن صادرات شود . 
این امر هم  موجب تامین بازار 
داخل شــده و هــم مانع خام 
فروشــى مواد اولیه مى گردد و 
درنهایت ایجاد ارزش افزوده را در 

پى دارد .
طاهرى افزود : متاسفانه بر 
خلاف شرکت هایى مانند ذوب 
آهن که عرضه مناسبى در بورس 
کالا دارند ، برخــى واحدها در 
زنجیره فولاد که ملزم به عرضه 
در بورس کالا هستند ، تنها 30 
درصد تعهد خود را اجرا کرده اند 

و ایــن امــر باید 
اصلاح شود .

مجتبــى 
نماینده  رضاخواه 
تهران در مجلس 
شوراى اسلامى نیز 
این  در حاشــیه 
بازدید گفت : ذوب 
آهــن اصفهــان 
ت  پیشکســو

صنعت فولاد اســت و نظرات 
مســئولین آن در ایــن حوزه 
اهمیت ویــژه اى دارد و لذا در 
بررسى شرایط زنجیره فولاد از 
نظرات این کارشناســان بهره 

گرفتیم .
وى افزود : هدف مجلس از 
تهیه طرحى براى رفع مشکلات 
زنجیره فولاد ، انتفاع تولید کننده 
و مصرف کننده و کاهش نقش 
ســوداگران است . در واقع باید ، 
ضمن حفظ سودآورى مناسب 
براى تولید کنندگان ، محصولات 
فــولادى با قیمت مناســب به 

دست مصرف کننده برسد .
این نماینده مجلس اظهار 
داشت : به دلیل تغییرات نرخ ارز 
، متاسفانه شاهد سوداگرى در 
بازار فولاد هســتیم که موجب 
شده نفعى به تولید کننده نرسد 
و مصرف کننده تحت فشار قرار 

گیرد .

عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس شوراى اسلامى 
بر ضــرورت حضور کل زنجیره 
فولاد در بورس کالا تاکید کرد و 
افزود : براى حل مشکلات این 
زنجیــره ، باید تمــام جزئیات 
مدنظر قرار گیرد و شرایط کلیه 
بخش هاى این زنجیره بررسى 

شود .
زاده  یــزدى  منصــور 
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان نیز 
در این دیدار اظهار داشت : ذوب 
آهن اصفهان تنها شرکت بزرگ 
فولادى کشور است که از شیوه 
کوره بلند اســتفاده مى کند ، 
شیوه اى که بیش از 90 درصد 
فولاد دنیا را شامل مى شود ، به 
همین دلیل صداى این شرکت 
شنیده نشده و مشکلات آن دیده 

نمى شود .
وى افــزود : بورس کالا به 
خوبى مى تواند ایجاد شفافیت 

کند اما  قیمت گذارى دستورى 
، نه تنهــا به نفع مصرف کننده 
نیست ، بلکه ایجاد رانت مى کند 

.
مدیرعامــل ذوب آهــن 
اصفهان با تاکید بر اجراى کامل 
تعهدات این شرکت جهت عرضه 
محصولات در بورس کالا و تامین 
نیاز داخل ، اظهار داشت : صادرات 
براى صنایع فولادى به ویژه ذوب 
آهن اصفهان ، که ارز مورد نیاز 
خــود را از این طریق تامین مى 
کند ،  بسیار حیاتى است ، ضمن 
اینکه تولید فولاد کشور مازاد بر 
نیاز داخل اســت و تامین ارز در 
شــرایط تحریم هاى ظالمانه ، 
براى کشور ضرورت بسیار دارد .

یزدى زاده اظهار داشــت : 
صادرات محصــولات با ارزش 
افزوده بالا ، ارز آورى خوبى براى 
کشــور به دنبال دارد و این امر 

مستلزم تامین مواد اولیه است .
وى افــزود : ذوب آهــن 
اصفهان به جهت استفاده از شیوه 
کوره بلند در تولید فولاد برخلاف 
سایر واحدهاى فولادى کشور از 
یارانه انرژى برخوردار نیست . در 
واقع هزینه مــواد اولیه و انرژى 
براى این شرکت مطابق قیمت 
هاى جهانى است و این امر رقابت 
را براى ذوب آهن اصفهان سخت 

مى کند .

توسعه پایدار منطقه با حضور فعال مجتمع  فولاد مبارکه

هدف مجلس ، انتفاع تولید کننده و مصرف کننده فولاد و ساماندهى بازار است
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تعهد کاري    د ر مسیرمبارزه 
با ویروس کووید 19

ادامه از صفحه نخست- با توجه به سال جهش تولید و فرامین مقام 
معظم رهبري اول هر سال که بهره وري و تعهد کاري  مد یران اجرائی    د ر 
مسیر جهش تولید که وهله نخست می تواند کشور را از فشارهاي تحریم 
نجات د هند.    د ر جهان امروز اد ارات و موًسساتی که به سلامت تولید وخدمت 
خویش علاقمند بود ه وسعی    د ر انجام امور محوله به نحو احسن د ارند، به 
کوچکترین و بی اهمیت ترین موضوعات همتوجه د اشته وبراي کوچکترین 
موضوع هم اهمیت قائل می شوند امروزه سرعت و دقت دو اصل مهم براي 
انجام مقدمات تولید ، رونق تولید که اجراي جهش تولید  احراز موفقیت    
د ر دیدگاه متخصصان و متولیان فعالیت هاي صنعتی ، تصمیم مقتد رانه    د ر 
کارها است و اگر به این دو اصل مبانی صد اقت و تعهد هم اضافه شود آنگاه 
ابزاري براي انجام کاربدست می آیدکه فراتر از ماشین است مانند کامپیوتر 
که امروزه خدمات شایانی را براي بشرانجام می د هد . اما انسان می تواند با 

ابزار صد اقت و تعهد ،  بازد ه کارش را ، حتی بالاتر از ماشین هم ببرد . 

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران:
طرح طبقه بندى مشاغل کارگزاران مخابرات 

روستایى انجام مى شود

مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: طرح بازنگرى طبقه بندى مشاغل 
کارگزاران دفاتر مخابرات روستایى در 4 گروه بر اساس تعداد تلفن هاى مشغول 
به کار هر مرکز انجام مى شــود. به گزارش اعتبار به نقل از شــرکت مخابرات 
ایران، سید مجید صدرى افزود: با تلاش سهامدار عمده و اعضاى هیئت مدیره 
شرکت مخابرات ایران، پیشنهاد بازنگرى طرح طبقه بندى مشاغل و قرارگرفتن 
کارگزاران مراکز مخابراتى روستایى بین گروه 6 و 9 طبقه بندى انجام مى شود. 
وى اظهار داشت : براساس این طرح، کارگزاران دفاتر مخابرات روستایى 
در 4 گروه بر اساس تعداد تلفن هاى مشغول به کار هر مرکز قرار گرفته و حقوق 
آنان بر همین اســاس محاســبه و پرداخت مى شود. صدرى با تاکید بر اینکه 
ارائه خدمات بهینه به مشــتریان و پیگیرى وصول درآمد هاى شرکت از اهم 
وظایف کارگزاران روستایى اســت، گفت: نظارت و کنترل حضور کارگزارن 
روستایى بر عهده مدیران مناطق مخابراتى است. وى خاطر نشان کرد: هیات 
مدیره و مدیرعامل شرکت خابرات ایران همواره در تلاش هستند تا مشکلات 
معیشــتى کارکنان را در چهارچوب اهداف سازمانى به حداقل ممکن کاهش 

دهند.

سرمقاله

خبر
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